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1. UVOD          

 

Izvještaj u nastavku daje pregled godišnjeg rada Parlamenta Federacije BIH za 2016. godinu. Cilj 

izvještaja je sumiranje i jednostavno prikazivanje podataka do kojih su Centri Civilnih Inicijativa došli 

prateći rad Parlamenta FBiH u naznačenom periodu.  

Centri civilnih inicijativa (CCI) već nekolko godina provode projekat monitoring rada institucija 

zakonodavne i izvršne vlasti u BiH, s ciljem povećanja institucionalne i individualne odgovornosti, 

efikasnosti i transparentnosti.  

Periodični izvještaji o monitoringu rada parlamenata i vlada predstavljaju višegodišnji kontinuitet u 

praćenju i izvještavanja javnosti o rezultatima rada spomenutih institucija. Metodologija koju CCI 

koristi pri izradi tih izvještaja utemeljena je na podacima koji su dostupni iz više izvora. Prije svega 

podataka prikupljenih neposrednim prisustvom plenarnim sjednicama, zatim sa službenih web 

stranica institucija, iz zapisnika i stenograma sa održanih sjednica, programa rada i budžeta 

institucija, eksternih analiza i izvještaja. Prilikom izrade izvještaja također su kao ulazni parametri 

korišteni i raniji izvještaji o monitoringu rada Parlamenta FBiH.  

Ovaj izvještaj je jedan u nizu nastojanja Centara civilnih inicijativa da kontinuiranim praćenjem i 

periodičnim izvještavanjem javnosti omogući uvid u rad institucija vlasti, nastojeći da iste učini 

odgovornijim i efikasnijim u njihovom radu.  

Istovremeno CCI ima za cilj da uspostavljanjem dvosmjerne komunikacije i saradnje između 

predstavnika vlasti i nevladinog sektora, doprinese unapređenju procesa u institucijama vlasti i 

stvaranju pozitivnog ambijenta za efikasnije rješavanje ključnih problema građana.  
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2. SAŽETAK          

 

TOKOM NEŠTO VIŠE OD GODINU DANA DJELOVANJA PRISUTNO JE STALNO 

NEPOVJERENJE IZMEĐU KOALICIONIH PARTNERA, koje nas uđe li se u suštinu problema 

ponovo vraća na već nekoliko puta izricanu kvalifikaciju da uskostranački interesi i dalje zauzimaju 

primarno mjesto u političkom djelovanju u Federaciji BIH.  

KLJUČNI RAZLOG SU PRVO BILA 2 ZAKONA. Igre na sreću i kontrola zakonitosti korištenja prava 

iz boračko – invalidske zašitite, a već sada se uz Zakon o šumama može pretpostaviti da će sporenja 

biti i oko drugih pitanja. Jedno od njih je i Zakon o energetskoj efikasnosti. 

 

PODSJETIMO AKTUELNA VLADAJUĆA VEĆINA U FEDERACIJI BIH OBAVEZALA SE NA 

PROVOĐENJE OBAVEZA IZ REFORMSKE AGENDE, dok dinamika rada, u prve 2 godine 

aktulenog mandata ukazuje da je vrijeme za alarmiranje u pogledu postojećeg stanja.  

 

PARLAMENT FBIH, U 2016. G, OZBILJNO JE POČEO RADITI TEK DVA MJESECA PRED KRAJ 

GODINE. Predstavnički dom je u ta dva mjeseca održao više sjednica nego u kompletnom 

dotadašnjem dijelu godine i na njima razmotrio gotovo isti broj mjera i usvojio gotovo isti broj zakona 

kao u prethodnom desetomjesečnom periodu. Dom naroda nije imao baš tako dominantan skor, ali 

jeste samo u zadnjem mjesecu godine razmotrio više mjera i usvojio više zakona, nego i u jednom 

od tri prva kvartala godine. 

POKUŠAJ DA SE ONEMOGUĆI RASPRAVA I DONOŠENJE OBAVEZUJUĆIH ODLUKA O 

ODREĐENIM SPORNIM MJERAMA NA DNEVNOM REDU, DOVELA JE, TOKOM, 2016. 

GODINE, DO VIŠEMJESEČNIH ODGAĐANJA ODRŽAVANJA NEKIH SJEDNICA ILI NJIHOVIH 

NASTAVAKA. Tako je 14. redovna sjednica Doma naroda završena tek 5 i po mjeseci nakon njenog 

započinjanja, a 10. redovna sjednica Predstavničkog doma održana tek 7 mjeseci nakon njenog 

prvog zakazivanja.  

BLOKADE U RADU PARLAMENTA I LOŠI REZULTATI U VEĆEM DIJELU GODINE, UKUPNE 

REZULTATE PARLAMENTA FBiH U 2016. GODINI, UČINILI SU BOLJIM JEDINO OD 

PROŠLOGODIŠNJIH, A LOŠIJIM OD SVAKE OD GODINA PRETHODNOG MANDATA. To se 

prije svega odnosi na Predstavnički dom, koji je u 2016. održao 20 zasjedanja, što je za 10 

zasjedanja manje od prosjeka prethodnog mandata. Na tim sjednicama je u 2016. razmotreno 156 

mjera i usvojeno 29 zakona, dok je prosjek prethodnog mandata bio 180 mjera i 40 zakona. Po većini 

parametara i rezultati Doma naroda su ispod prosjeka prethodnog mandata. 
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BROJ ZAKONA USVOJENIH, U 2016. GODINI, NA NIVOU PARLAMENTA FBIH (DAKLE, 

ZAKONA USVOJENIH U OBA DOMA, U PRIJEDLOGU, U ISTOM TEKSTU) JE VRLO 

SKROMAN. Za godinu dana usvojeno je tek 26 zakon, što je ispod nivoa nekih kantonalnih 

skupština. I duplo manje od broja usvojenih zakona u drugom entitetu. Ujedno, ovo je i najlošiji 

rezultat Parlamenta, u posljednjih 6 godina. 

OZBILJNOST PROBLEMA NAJUOČLJIVIJA JE, MOŽDA, PRI POGLEDU NA PROGRAM RADA 

PREDSTAVNIČKOG DOMA. Kako Dom naroda nije, u 2016. godini, usvojio svoj Program rada, a 

Predstavnički je svoj usvojio (sa petomjesečnim kašnjenjem) bazirajući ga na Programu rada Vlade, 

možemo ga tretirati kao program rada Parlamenta. Od 144 zakona koliko je planirano tim programom 

rada, Parlament je, u 2016. godini, usvojio svega 16. Odnosno 11%. Što znači da Parlamentu za 

realizovanje godišnjeg(!) programa rada, ovim tempom, trebaju još 2 četverogodišnja mandata. 

Inače. 

NI DO KRAJA GODINE NIJE RAZRIJEŠEN PROBLEM SA NEPOSREDNIM POVODOM 

VIŠEMJESEČNE BLOKADE PARLAMENTA. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o igrama na 

sreću i kraj je 2016. godine dočekao „u proceduri“. Kao i Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 

provođenju kontrole zakonitosti korištenja prava iz oblasti braniteljsko-invalidske zaštite. 

BROJNI ZAKONI GODINAMA SE NE DONOSE, IAKO ZA NJIMA POSTOJI POTREBA. 

Podsjetimo samo na Zakon o šumama, koji se bezuspješno pokušava donijeti već treći mandat. 

OSIM ZAKONA, PARLAMENT FEDERACIJE BIH IMA KRAJNJE SKROMNU REALIZACIJU 

STRATEGIJA. Tek na samom kraju 2016. godine, usvojene su 2 strategije - Strategija saobraćaja 

u Federaciji BiH i Strategija upravljanja dugom. Od kojih ova posljednja čitavu godinu dana od njenog 

utvrđivanja na Vladi.  

OBA DOMA PARLAMENTA FBIH PREKRŠILA SU POSLOVNIČKE ODREDBE KOJE SE 

ODNOSE NA IZRADU PROGRAMA RADA I U VEZI PROGRAMA RADA ZA 2017. Oba doma 

Parlamenta Federacije BiH ušla su u 2017. godinu bez usvojenog programa rada za ovu godinu. 

Time se nastavlja kontinuitet neprihvatljivog odnosa i prema vlastitoj poslovničkoj obavezi ali i prema 

svojim radnim obavezama u globalu.  

Program rada je, naime, ključni mehanizam za povećanje efikasnosti i fokusiranosti na projektovane 

ciljeve, što je – i jedno i drugo – krajnje neophodno Parlamentu Federacije BiH. 

BUDŽET ZA 2017. DONEŠEN JE NA VRIJEME, PRIJE POČETKA GODINE NA KOJU SE 

ODNOSI. Međutim, donešen je po hitnoj proceduri i bez javne rasprave, pa čak i bez mogućnosti 

uticaja poslanika i delegata Parlamenta FBiH na njegov sadržaj. 
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PARLAMENTARNA PROCEDURA JE DO KRAJA 2016. GODINE POTPUNO OKONČANA ZA 

TEK TREĆINU ZAKONA KOJE JE VLADA UTVRDILA U OVOJ GODINI. Radi se o jednom od 

najozbiljnijih problema u radu Parlamenta FBiH, koji traje godinama i po kome je on specifičan među 

bh. zakonodavnim institucijama. Ionako nizak stepen zakonodavnih aktivnosti Vlade, dodatno se 

drastično umanjuje neadekvatnom reakcijom i nedovoljnim radom Parlamenta. 

Pri tome, upustimo li se u analizu usvojenih zakona, dolazimo do podatka da se rezultat 

zakonodavne saradnje Federalne vlade i Parlamenta, u 2016. godini, svodi na svega 9 finalizovanih 

temeljnih zakona, 3 zakona za koji su rađene ozbiljnije izmjene i dopune, te 9 zakona kod kojih je 

promjenjeno tek po nekoliko članova (Recimo, kod “Zakon o izmjeni Zakona o izmirenju obveza po 

osnovi računa stare devizne štednje u F BiH“ i “Zakona o izmjeni Zakona o doprinosima“ samo se 

pomjerio rok važenja zakona koji je do tada bio na snazi.) 

I PORED IZUZETNO LOŠIH REZULTATA I VIŠEMJESEČNOG NEZASJEDANJA, POSLANICI I 

DELEGATI PARLAMENTA FBIH, REDOVNO PRIMAJU PLATU I UŽIVAJU U SVIM 

RASPOLOŽIVIM PRIVILEGIJAMA. Na platnom spisku Parlamenta je čak 83 od 98 poslanika 

Predstavničkog doma i 48 od 54 delegata Doma naroda. Pri tome, suprotno potrebi iskazivanja veće 

socijalne osjetljivosti, u 2016. godini su donesene nove odluke o povećanju izdvajanja iz Budžeta za 

naknade poslanicima – odluka o povećanju naknade za odvojeni život (na 800 KM mjesečno) i 

odluka o mjesečnoj naknadi za rad u zajedničkim radnim tijelima oba soma PFBiH. 

PARLAMENT IZBJEGAVA DA UKINE ODREĐENE PRIVILEGIJE OKO KOJIH PRAKTIČNO 

POSTOJI DRUŠTVENI KONSENZUS O NJIHOVOJ NEPRIHVATLJIVOSTI. Još od januara 2015. 

u proceduri je zakon o izmjenama zakona o platama, čija je intencija ukidanje tzv. „bijelog hljeba“, 

ali zakon – i pored činjenice da je i Vlada o njemu dala pozitivno mišljenje – još uvijek nije usvojen. 

PREDSTAVNIČKI DOM POKAZUJE STANOVITU NETRANSPARENTNOST. Za razliku od Doma 

naroda, Predstavnički dom se oglušuje na zahtjeve za iznošenjem podataka o platama i privilegijama 

poslanika. Dom naroda je jedno vrijeme te podatke čak držao na svojoj zvaničnoj web stranici, no u 

Predstavničkom domu ovi podaci nisu dostupni, ni na koji način, od početka rada aktulenog 

mandatnog saziva.  

PARLAMENT FBIH KONAČNO JE DOBIO „POZITIVNO MIŠLJENJE“ UREDA ZA REVIZIJU (ZA 

2015. GODINU). No, i pored izraženog pozitivnog mišljenja, Ured za reviziju institucija u Federaciji 

BiH i dalje skreće pažnju da se nije vodila adekvatna evidencija o prisutnosti na poslu profesionalnih 

poslanika, na osnovu koje bi se vršio obračun i isplata stalnih mjesečnih novčanih primanja (paušala) 

u Predstavničkom domu, u skladu sa važećim zakonskim i drugim propisima (na što CCI godinama 

ukazuje).  
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SPECIFIČNOST KOJA JE VEĆ DUŽE PRISUTNA U PARLAMENTU FEDERACIJE BIH JE DA 

SE U OVOJ INSTITUCIJI GODINAMA DONOSI ZAKON O DOPUNI ZAKONA O BUDŽETIMA 

FBIH, KOJIM SE ZAPRAVO, ZBOG VIŠEGODIŠNJEG NEODRŽAVANJA IZBORA U GRADU 

MOSTARU I NEPOSTOJANJA GRADSKOG VIJEĆA, OMOGUĆAVA OVOM GRADU 

NESMETANO FINANSIRANJE.  Klub poslanika HDZ BIH, kao i klub delegata iz reda hrvatskog 

naroda u Domu naroda pokušali su inicirati slično rješenje za Opštinu Stolac zbog nastalih problema 

nakon Općinskih izbora u BIH, ali ovaj prijedlog nije naišao na podršku drugih klubova stranaka i 

naroda.  

U PREDSTAVNIČKOM DOMU PFBIH I DALJE JE PRISUTAN PROBLEM ODSUSTVA 

POSLANIKA SA PLENARNIH SJEDNICA. CCI s toga pozdravlja korak Vlade FBIH, koja je u vidu 

amandmana na Zakon o platama i naknadama u organima vlasti BIH, propisala da se svakom 

poslaniku i delegatu za neopravdano odsustvo sa plenarne sjednice odbija 10% od paušala, kao i 

za neopravdan izostanak sa sjednice radnog tijela.  

I U 2016. GODINI JE NASTAVLJEN TREND INTERVENCIJA USTAVNOG SUDA U POLITIČKI 

ŽIVOT U FEDERACIJI, ODNOSNO DONOŠENJA PRESUDA KOJIMA SE DEROGIRAJU 

ODLUKE IZVRŠNE I ZAKONODAVNE VLASTI. Zahtjev za ocjenu ustavnosti „svih zakona i ostalih 

opštih pravnih akata usvojenih od strane Parlamenta Federacije BiH od njegovog konstituisanja 

poslije izbora 2014. godine“, te za donošenje privremene mjere kojom bi se obustavilo izvršenje tih 

zakona i ostalih opštih pravnih akata, i zabranio rad Doma naroda Parlamenta Federacije BiH sve 

dok se u njemu ne ostvari konstitutivnost Srba u punom kapacitetu, Ustavni sud je, početkom 2017, 

odbio kao neosnovan. Zahtjev je podsjetimo podnijelo 30 poslanika u Narodnoj Skupštini Republike 

Srpske.  

U maju mjesecu 2016. godine potpredsjednik FBIH, Milan Dunović (DF) poslao na ocjenu ustavnosti 

Zakon o državnoj službi u FbiH. Ustavni sud Federacije BiH je nakon razmatranja prijedloga 

potpredsjednika FBiH Milana Dunovića za donošenje privremene mjere vezano za Zakon o državnoj 

službi u FBiH donio rješenje o privremenoj mjeri obustavljanja nekoliko članova ovoga Zakona. 

Nekoliko mjeseci nakon donošenja privremene ove mjere Ustavni sud Federacije BIH donio presudu 

kojom je utvrđeno da Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj službi u FBiH nije saglasan 

s Ustavom FBIH.  
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3. POLITIČKI KONTEKST I SOCIOEKONOMSKI POKAZATELJI  

 

U Federaciji BiH, 2016. godina obilježena je gotovo konstantnim problemima u odnosima unutar 

vladajuće koalicije, koji su kulminirali višemjesečnom blokadom u radu Parlamenta.  

Tokom nešto više od godinu dana djelovanja aktuelne vladajuće koalicije i parlamentarne većine 

prisutno je stalno nepovjerenje između koalicionih partnera, koje nas, uđe li se u suštinu problema 

ponovo vraća na već nekoliko puta izricanu kvalifikaciju da uskostranački interesi i dalje zauzimaju 

primarno mjesto u političkom djelovanju u Federaciji BIH.  

„Latentna kriza“ aktuelne parlamentarne većine iskazana je u dva navrata tokom prvog kvartala 

2016. godine. Prvi put već na sjednicama oba doma Parlamenta FBIH zakazanim za januar, kada 

je na zahtjev Kluba zastupnika Saveza za bolju budućnost, rukovodstvo Predstavničkog doma 

Parlamenta FBiH, uz konsultacije sa Kolegijem ovog doma, donijelo je odluku kojom se 7. redovna 

sjednica Predstavničkog doma Parlamenta FBiH, zakazana za 26. i 27.01.2016. godine, odgađa do 

daljnjeg. Također, Kolegij Doma naroda PFBIH donio je odluku da se nastavak 5. redovne sjednice 

i 8. redovna sjednica Doma naroda PFBIH, zakazani za 28.01.2016. godine odgode do daljnjeg. 

Odgođene sjednice su naknadno održane.  

Nagovještaj nove krize iskazan je zatim na 9. redovnoj sjednici Predstavničkog doma, zakazanoj za 

22. i 23.03.2016. godine, kada je Savez za bolju budućnost (SBB) objavio saopštenje da neće 

raspravljati o predloženim tačkama dnevnog reda, te da će prilikom izjašnjavanja poslanici ove 

stranke biti suzdržani. Drugog dana zajedanja sjednica je prekinuta na prijedlog Kolegija jer nije bila 

osigurana potrebna većina za podršku mjerama koje su bile na dnevnom redu.  

Sporenja je bilo i u Domu naroda prilikom izbora potpredjedavajućeg iz reda srpskog narodaUstavnu 

obavezu izbora potpredsjedavajućeg iz srpskog naroda, Dom naroda Parlamenta Federacije BIH 

ispunio je tek na nastavku 12. redovne sjednice, održanom 23.06.2016. godine, godinu i po dana 

nakon održavanja prvog dijela konstituirajuće sjednice i nakon što je Klub Srba donio odluku da 

njihovi delegati neće učestvovati u daljem radu ovog doma, dok se ovo pitanje ne riješi.  Na ovu 

poziciju, sa 28 glasova za, 6 protiv i 13 suzdržanih, izabran Drago Puzigaća, delegat SNDS – a, 

kojeg su predložili delegati: Slaviša Mihajlović i Mile Marčeta, dok prijedlog kandidata Kluba delegata 

iz reda srpskog naroda nije dobio potrebnu većinu. Ovaj Klub predložio je Željka Mirkovića (SDP).  

Ni do kraja 2016, u Parlamentu Federacije BIH nije okončana procedura oko zakona koji su bili 

ključni predmet sporenja koalicionih partnera i razlog višemjesečnog zastoja u radu najvišeg 

zakonodavnog organa vlasti u u Federaciji BIH.  
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I pored kontinuirano prisutnog neslaganja stranaka vladajuće koalicije, oba doma Parlamenta FBIH 

su nakon najduže pauze u radu u posljednih 8 godina povećala dinamiku rada u posljednjem kvartalu 

2016. godine.  

Da li je Izvještaj o napretku za BIH za 2016. godinu sa prilično pozitivnim stavovima bio „vjetar u 

leđa“ predstavnicima vladajućih stranaka u Parlamentu FBIH da krenu naprijed u procesu usvajanja 

svih obaveza na koje su se vlasti u Federaciji BIH obavezale na evropskom putu ostaje da se vidi.  

Ipak, nakon višemjesečnog prekida u radu, te značajno povećane dinamike rada oba doma 

Parlamenta Federacije BIH u zadnja tri mjeseca 2016. godine, evidentirana je jedna specifičnost u 

radu Doma naroda. Šesnaesta (16.) redovna sjednica Doma naroda PFBIH, čiji dnevni red i datum 

održavanja je utvrdio Kolegij Doma naroda PFBIH, bila je zakazana za početak mjeseca decembra. 

Sjednica nije održana do kraja godine, ali su planirane tačke dnevnog reda iste raspoređene na dvije 

nove zakazene sjednice (11. i 12. vanredna), koje su i održane u decembru 2016. godine.  

U raspodjeli tačaka sa prvobitno zakazane 16. redovne sjednice ostao je „neraspoređen“ samo jedan 

zakon i to zakon koji je u proceduri od 2011. godine, kada je usvojen u Predstavničkom domu PFBIH.  

Riječ je o Zakonu o energetskoj efikasnosti u Federaciji BIH. Zakon o energetskoj efikasnosti u 

Federaciji BIH uvršten je u dnevni red prve sjednice Doma naroda zakazane u 2017. godini, a 

izjašnjavanje o istom nije uslijedilo ni na 2 održana nastavka.  

Nakon pisma vezano za ovu temu, koju je uputilo šest amabasadora u BIH javnosti je dodatno 

pojašnjena važnost  donošenja navedenog zakona.  

U otvorenom pismu je između ostalog naglašeno da su zbog kašnjenja u usvajanju zakona, građani 

ostali uskraćeni da potpuno iskoriste prednosti sistematske implementacije mjera energetske 

efikasnosti u svakodnevnom životu. Pored toga, BiH nije ispunila svoje obaveze prema Ugovoru o 

osnivanju Energetske zajednice što je važan element u procesu pristupanja EU. Dalje je kao 

najvažnije navedeno da BiH nije u mogućnosti da iskoristi prednosti mjera energetske efikasnosti 

koje bi u velikoj mjeri doprinijele održivom razvoju privrede i životnom standardu njenih građana. U 

saopštenju je također navedeno da sektor energetske efikasnosti ima značajan neiskorišteni 

potencijal koji bi obezbijedio ekonomske i ekološke koristi, kao što su investicije, nova radna mjesta, 

smanjenje štetnih emisija, uštede energije i uštede novca. Na kraju je pojašnjenjo da analize nacrta 

Nacionalnog akcionog plana energetske efikasnosti pokazuju da je investicioni potencijal čak 5 

milijardi KM u Bosni i Hercegovini, te da vrlo mali broj privrednih sektora u BiH imaju tako jasan 

potencijal za obostranu korist i privatnog i javnog sektora kao što postoji u sektoru energetske 

efikasnosti.  
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S druge strane, iako neki od socioekonomskih pokazatelja u Federaciji BIH ukazuju na određene 

pozitivne pomake, sama činjenica da Budžet Federacije BIH za 2017. godinu ima neznatne elemente 

razvojnog karaktera, ukazuje da ne samo da će biti neophodno mnogo toga učiniti po pitanju naprijed 

iznesenog Zakona, nego i mnogih drugih, kako bi se unaprijedilo stanje po pitanju ekonomskih i svih 

drugih oblasti neophodnih za napredak Federacije BIH i države BIH u cjelosti.  

Navedimo da prema podacima Federalnog zavoda za statistiku bruto domaći proizvod (BDP) u 

Federaciji BiH je u 2015. godini zabilježio stopu realnog rasta od 3,1 posto dok je u RS 2,6 posto. 

Stopa rasta od 3,1 posto predstavlja najveću stopa rasta od 2009. godine. BDP je u Federaciji BIH 

u drugom kvartalu 2016. godine bilježio stopu realnog rasta od 2,3 posto, a u RS 1,8 posto. 

Prema podacima ove institucije broj zaposlenih u Federaciji BiH u prethodne tri godine konstantno 

raste za jedan ili dva posto godišnje. Najveće povećanje broja zaposlenih zabilježeno je u sljedećim 

djelatnostima: prerađivačka industrija, trgovina, hotelijerstvo i ugostiteljstvo, poljoprivreda, 

administrativne i pomoćne uslužne djelatnosti i poslovanje nekretninama.  

Za isti period najveće smanjenje broja zaposlenih zabilježeno u djelatnostima: javna uprava, 

obrazovanje, finansijske djelatnosti, rudarstvo, te prevoz i skladištenje. 

Prosječna plata u Federaciji BIH imala je oscilirajući karakter tokom cijele 2016. godine, sa 

evidentiranim povećanjem od 24 KM u mjesecu novembru u odnosu na isti mjesec prethodne, 2015. 

godine.  
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Za razliku od 2015. godine kada smo zabilježili 3 puta djelovanje Ustavnog suda Federacije BIH po 

različitim zahtjevima i na taj način „uvlačenje“ ove institucije u političke sukobe u FBIH, u 2016. godini 

zabilježene su pored apelacija prema Ustavnom sudu FBIH i apelacija prema Ustavnom sudu BIH1.  

Naime. 30 poslanika Narodne skupštine Republike Srpske podnijelo je 29. septembra 2016. godine 

Ustavnom sudu Bosne i Hercegovine zahtjev za ocjenu usaglašenosti „svih zakona i ostalih opštih 

pravih akata usvojenih od strane Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine od njegovog 

konstituisanja poslije izbora 2014. godine“ sa Ustavom Bosne i Hercegovine. Podnosioci zahtjeva, 

između ostalog, smatraju da osporeni zakoni i drugi opšti akti usvojeni u Domu naroda Parlamenta 

FBiH nakon izbora 2014. godine nisu u skladu sa Ustavom Bosne i Hercegovine iz razloga što nakon 

izbora održanih 2014. godine Dom naroda Parlamenta FBiH, prema apelantovim navodima, nije 

konstituisan onako kako to propisuje Ustav Federacije Bosne i Hercegovine. Naime, umjesto 17 

delegata iz srpskog naroda, kako je to propisano Ustavom Federacije Bosne i Hercegovine, trenutno 

Klub delegata srpskog naroda u Domu naroda Parlamenta FBiH čini 13 delegata. Četiri delegatska 

mjesta u Klubu srpskog naroda nisu popunjena. Podnositelji zahtjeva, također, navode da zbog 

nepopunjenosti Kluba srpskog naroda u Domu naroda Parlamenta FBiH u punom kapacitetu delegati 

iz reda srpskog naroda nisu u mogućnosti pokrenuti mehanizam zaštite vitalnog nacionalnog 

interesa.  

U kontesktu mogućnosti pokretanja pitanja VNI od strane Kluba delegata iz reda srpskog naroda 

podsjetimo da je, na osnovu člana 118. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta Federacije 

Bosne i Hercegovine 10 članova Kluba delegata srpskog naroda je na sjednici Kluba održanoj 

23.10.2015 godine odlučilo da se Prijedlog zakona o izmjeni i dopuni Zakona o državnoj službi u 

Federaciji Bosne i Hercegovine, odnosi na vitalni interes srpskog naroda, te je zatraženo da se ovaj 

zakon razmatra po proceduri predviđenoj za vitalni interes.  

Ustavni sud Federacije BIH je kako smo naveli djelovao je po nekoliko značajnih pitanja tokom 2016. 

godine.  

U maju mjesecu 2016. godine potpredsjednik FBIH, Milan Dunović (DF) poslao na ocjenu ustavnosti 

spomenuti Zakon navodeći kako je postojeći Zakon o državnoj službi u FBiH protuustavan. Naime, 

Zakonom o izmjenama i dopunama Zakona o državnim službenicima FBiH, koji je usvojen krajem 

2015., predviđao je da će državni službenici zatečeni u državnoj službi na mjestima rukovodećih 

državnih službenika nakon stupanja na snagu ovog zakona, biti raspoređeni na odgovarajuća radna 

                                                           
1Ustavni sud BiH odbio je na sjednici 19.01.2017. godine zahtjev 30 poslanika Narodne Skupštine Republike 
Srpske kao neosnovan.  

 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2016. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 11 
 

mjesta u okviru organa državne službe u skladu sa pravilnicima iz člana 75c. stav 3. ovog zakona, 

a nastavljaju raditi na svojim dosadašnjim radnim mjestima i zadržavajući platu i druga prava prema 

dosadašnjim rješenjima do imenovanja lica iz člana 11a. ovog zakona. Potpredsjednik Dunović 

nakon podnošenja apelacije naglasio kako se radi o protuustavnom zakonu jer oduzima pravo na 

rad nekome ko nije pripadnik određene političke opcije.  

Ustavni sud Federacije BiH je nakon razmatranja prijedloga potpredsjednika FBiH Milana Dunovića 

za donošenje privremene mjere vezano za Zakon o državnoj službi u FBiH donio rješenje o 

privremenoj mjeri obustavljanja nekoliko članova ovoga Zakona. Privremeno je obustavlja primjena 

članova 11a. i 75b. Zakona o državnoj službi u FBiH  do konačne odluke o ustavnosti više članova 

ovoga Zakona. Nekoliko mjeseci nakon donošenja privremene mjere mjere vezano za Zakon o 

državnoj službi u FBiH Ustavni sud Federacije BIH na osnovu inicijative istog podnosioca, 

potpredsjednika FBIH, Milana Dunovića, donio presudu kojom je utvrđeno da Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o državnoj službi u FBiH nije saglasan s Ustavom FBIH.  

Europska komisije je također u Izvještaju o napretku BIH za 2016. godinu između ostalog navela da 

osporeni zakon o državnoj službi predstavlja povratak desetak godina unazad.  

S obzirom da u Federaciji BIH i dalje nisu stvorene Ustavne i zakonske pretpostavke kojim bi se 

omogućila popuna Klub delegata iz reda srpskog naroda u Domu naroda. Tako u Klubu Srba nije 

bilo moguće izabrati čak četiri od 17 delegata, jer među izabranim kandidatima u skupštinama 

kantona u FBiH nije bilo dovoljno poslanika iz tog naroda. Odmah nakon održavanja zadnjih Opštih 

izbora u BIH bilo je najvaljivano da će se izbor nedostajućih delegata provesti u trećem krugu, na 

način da se popuna nedostajućih delegata u Klub srpskog naroda provede tako što će pojedini 

kandidati stranaka koji su izabrani u kantonalnim skupštinama odstupiti u korist slijedećih sa listi iz 

srpskog naroda. Međutim, tumačenjem zakona nakon ovih najava konstatovano je da isti ne poznaje 

institut izbora u trećem krugu, te će Dom naroda FBIH u skladu sa važećom legislativom djelovati u 

nepotpunom sastavu sa 54 delegata.  
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4. SASTAV PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (SAZIV 2014. – 2018.)  

 

4.1. PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FEDERACIJE BIH 

U 2016. godini nije bilo promjena na čelu, ali jeste u sastavu Parlamenta Federacije BiH, odnosno 

Predstavničkog doma ovog parlamenta. Radi imenovanja na nove dužnosti, troje poslanika SBB-a - 

Mahir Nurkanović, Enver Merdić i Sead Jusić - ustupili su svoja mjesta stranačkim kolegama Zikreti 

Odobašić, Zijadu Alajbegoviću i Bilseni Šahman. 

A bilo je i promjena u sastavu stranačkih klubova koji djeluju u Parlamentu, odnosno u stranačkoj 

pripadnosti određenog broja poslanika i delegata Parlamenta FBiH. Naime, jedan (1) poslanik u 

Predstavničkom domu, Ilhan Bušatlić, napustio je Klub Demokratske fronte (DF) i u ovom domu i 

djeluje kao samostalni poslanik. Dva (2) delegata u Domu naroda, inače poslanika iz Skupštine 

kantona Sarajevo, Goran Akšamija i Sejo Bukva, napustili su Demokratsku frontu (DF) i djeluju kao 

samostalni delegati.  

Inače, aktuelni saziv Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH (2014 – 2018.) čini 98 

poslanika iz 11 političkih subjekata od kojih 10 stranaka i koalicija HNS (Hrvatskog narodnog sabora) 

koju predvodi HDZ BIH.  

 

Grafikon 1. 

Na poziciji predsjedavajućeg Predstavničkog doma nalazi se Edin Mušić (SDA), a na pozicijama 

potpredsjedavajućih Vesna Švancer (SBB) i Mladen Bošković (HDZ BIH).   

Od oktobra 2015. godine, parlamentarnu većinu u Predstavničkom domu čini 57 poslanika: 29 iz 

SDA, 16 iz SBB i 12 iz HNS (koju predvodi HDZ BIH, a pored nje istu čine sljedeće stranke: HSS 
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BiH, HKDU BiH, HSP dr. Ante Starčević BiH i HSP H-B). Uspostava n ove parlamentarne većine 

dodatno je potvrđena usvajanjem Odluke (potvrđivanje) o izmjeni Odluke o imenovanju 

premijera/predsjednika, zamjenika premijera i ministara u Vladi FBIH, na 11. vanrednoj sjednici 

Predstavničkog doma PFBIH, održanoj 28.10.2015. godine, kada su ministrima predloženim od 

strane SBB-a dodijeljeni resori u Vladi FBIH koje su prethodno vodili predstavnici DF-a.  

 
Grafikon 2. 

 

Pored članica zvanične vladajuće koalicije, poslanici stranaka SBIH i ASDA daju podršku određenim 

prijedlozima od strane aktuelne Vlade FBIH, u situacijama kada zbog odsustva nekog od 

predstavnika vladajućih stranaka postoji mogućnost nedovoljne podrške glasova za određena 

zakonska riješenja uz napomenu da se ovakav princip ne primjenjuje apriori na sve mjere.  

Takođe, najbrojnije opozicione stranke u PD PFBIH, SDP i DF, odstupajući od dosadašnjeg 

uobičajenog pristupa opozicije, a to je odbijanje prihvatanja bilo kojih mjera koje predloži aktuelna 

Vlada FBIH, također daju podršku određenim zakonskim prijedlozima. Tako je nekoliko zakona, oko 

kojih nije bilo saglasnosti unutar vladajuće koalicije podršku predloženim mjerama dala opozicija.   

U izvještaju Ureda za reviziju institucija u Federacije BIH za 2015, godinu, koji je ova institucija 

izradila za Parlament Federacije BIH, ponovno je akcentiran problem imenovanja sekretara u 

Predstavničkom domu PFBIH, na što i CCI godinama ukazuje. Naime, u Izvještaju se navodi 

sljedeće:  

„Ovdje još ističemo i problem, koji se javlja u zadnjih par godina u Predstavničkom domu. Naime, 

Predstavnički dom i Dom naroda trebali bi ravnopravno i pod istim uvjetima djelovati, što u praksi 

nije slučaj. Po našem mišljenju, jedan od najznačajnijih razloga za navedeno je, nepostojanje 

stabilnog kontinuiteta u imenovanju i djelovanju sekretara Predstavničkog doma, za kojeg je samo 
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u 2015. godini doneseno 8 privremenih rješenja o ovlaštenju za obavljanje poslova sekretara 

Predstavničkog doma. Smatramo da je potrebno da se imenovanje sekretara Predstavničkog doma 

riješi, kako bi se unaprijedilo poslovanje Predstavničkog doma i na taj način obezbijedio kontinuitet 

u upravljanju.  

 

4. 2. DOM NARODA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH  

Dom naroda Parlamenta Federacije BiH čine delegati iz 13 političkih subjekata, te, od oktobra 2016, 

2 samostalna delegata. 

 
Grafikon 3. 

 

 

Nakon ulaska SBB-a u izvršnu vlast i pristupanja parlamentarnoj većini, vladajuća koalicija u Domu 

naroda Parlamenta Federacije BIH broji 27 delegata (13 iz Koalicije HDZ BIH, HSS, HKDU BIH, 
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LS.   

10

4
3

13

10

1 1
2 2

1

3

1 1
2

0

2

4

6

8

10

12

14

DOM NARODA PFBIH 
(broj mandata saziv 2014. - 2018.)



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2016. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 15 
 

 
Grafikon 4. 

 

Vladajuća koalicija, u Domu naroda ima većinu u Klubu delegata bošnjačkog naroda i Klubu delegata 

hrvatskog naroda. No, u Klubu delegata srpskog naroda i u Klubu delegata iz reda ostalih nema 

nijednog delegata. 

 
Grafikon 5.       Grafikon 6. 
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Grafikon 7.       Grafikon 8. 

 

Na poziciji predsjedavajuće nalazi se delegatkinja iz HDZ BIH (Lidija Bradara), a na poziciji 

potpredjedavajućeg iz reda bošnjačkog naroda predstavnik iz SDA (Jasenko Tufekčić). Ustavnu 

obavezu izbora potpredsjedavajućeg iz srpskog naroda, Dom naroda Parlamenta Federacije BIH 

ispunio je tek na nastavku 12. redovne sjednice, održanom 23.06.2016. godine, godinu i po dana 

nakon održavanja prvog dijela konstituirajuće sjednice i nakon što je Klub Srba donio odluku da 

njihovi delegati neće učestvovati u daljem radu ovog doma, dok se ovo pitanje ne riješi.   

Na ovu poziciju, sa 28 glasova za, 6 protiv i 13 suzdržanih, izabran Drago Puzigaća, delegat SNDS 

– a, kojeg su predložili delegati: Slaviša Mihajlović i Mile Marčeta, dok prijedlog kandidata Kluba 

delegata iz reda srpskog naroda nije dobio potrebnu većinu.  

Podsjetimo, u prethodnom sazivu, 2010. – 2014., ovo pitanje je riješeno nakon gotovo 3 godine, od 

dana održavanja izbora - Vesna Saradžić (SDP) imenovana je na poziciju potpredsjedavajuće iz 

reda srpskog naroda tek 16.12.2013. godine.  

U skladu sa Zakonom o zaštiti prava pripadnika nacionalnih manjima u Federaciji Bosne i 

Hercegovine u Parlamentu Federacije BiH 18. marta 2016. godine konstituisano je Vijeće 

nacionalnih manjina Federacije Bosne i Hercegovine, kao savjetodavno tijelo Parlamenta Federacije 

BiH.  
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5. OSNOVNE INFORMACIJE I RADU INSTITUCIJE  

 

Oba doma Parlamenta Federacije BIH održala su tokom 2016. godine po 15 sjednica2, odnosno 30 

sjednica ukupno. Jednako toliko sjednica održano je u prethodnoj 2015. godini. Sjednice su održane 

u okviru 188 sati zasjedanja, što je vremenski ekvivalent 23 osmosatna radna dana. Posmatrano po 

datumima održavanja sjednica, oba doma zajedala su u 2016. godini tokom 33 kalendarskih dana. 

Za to vrijeme održana je ukupno 42 zasjedanja, od kojih 20 Predstavničkog doma i 22 Doma naroda.  

 
Grafikon 9. 

 

Navedeni broj održanih sjednica oba doma zapravo predstavlja godišnji prosjek dimanike rada 

Parlamenta Federacije BIH u posljednjih 10 godina. U prilog navednom govori u grafikon u nastavku.  

 
Grafikon 10. 

                                                           
2 Dom naroda je, zapravo, održao 15 kompletnih sjednica i završetak jedne redovne sjednice, započete u 
novembru prethodne godine. 
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U pogledu strukture održanih sjednica oba doma PFBIH u 2016. godini održano 17 redovnih 

sjednica, 11 vanrednih i 2 tematske.  

 
Grafikon 11. 

 

Za razliku od 2016. godine kada je više od polovine sjednica održanih u oba doma Parlamenta 

Fedracije BIH imalo karakter redovnih, u prethodnoj 2015. godini sjednice su imale većim djelom 

vanredni karakter, pa je tako od ukupno  30 održanih sjednica oba doma PFBIH, 12 bilo redovnih, a 

17 vanrednih.  

 
Grafikon 12. 
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Od 17 redovnih sjednica koliko su oba doma PFBIH održala tokom 2016. godine, 9 je održano u 

Predstavničkom domu, a 8 u Domu naroda. Šest (6) sjednica Predstavničkog doma i 5 Doma naroda 

PFBIH imale su karakter vanrednih. Dvije (2) tematske sjednice održane su samo u Domu naroda.  

 
Grafikon 13. 

 

Posmatramo li rad Parlament Federacije BIH u 2016. godini u cjelosti najbolje rezultate po svim 

parametrima bilježimo, u posljednjem, IV kvartalu. Opet jednako stanju u prethodnoj, 2015. godini, 

stabilizacija odnosa parlamentarne većine i u 2016. godini naizražajnija je bila na kraju godine.  

 

5.1. PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FBIH 

Predstavnički dom Parlamenta Federacije BIH je za godinu dana, u periodu od 01.01. do 31.12.2016. 

godine, održao ukupno 15 sjednica, od kojih 9 redovnih i 8 vanrednih.Iako je bilo najavljeno 

održavanje još jedne redovne sjednice do kraja 2016. godine (16. redovne), ista nije održana uz 

konstataciju da nije bilo dovoljno vremena za njeno održavanje. Specifičnost 163. najavljene sjednice 

je u tome što su od 9 predloženih tačaka zakoni i to oni čiji su predlagači poslanici, delegati ili klubovi 

poslanika.  

 

 

 

                                                           
3 Nastavak 16. redovne sjednice Predstavničkog doma PFBIH najavljen je za 24.01.2017. godine.  
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TABELA 1:  
PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FBIH PREGLED OSNOVNIH PODATAKA U 2016. GOD 
Rbr 
zasj 

Datum Rbr 
sjednice 

Tip Planirano 
tačaka 

Realizovano 
tačaka 

Planirano 
mjera 

Realizovano 
mjera 

Trajanje 

PRVI  KVARTAL 

1 26-01-2016 7 
Redovna 
sjednica - 
početak 

20 0 20 0 00:00 

2 03-02-2016 7 
Redovna 
sjednica 

 19  20 08:24 

3 23-02-2016 8 
Redovna 
sjednica 

17 16 17  18 07:36 

4 22-03-2016 9 
Redovna 
sjednica - 
početak 

16 1 16   1 07:14 

5 23-03-2016 9 
Redovna 
sjednica - 
nastavak 

 4  4 05:58 

DRUGI KVARTAL 

6 19-04-2016 9 
Redovna 
sjednica 

 10  11 07:29 

7 20-04-2016 10 
Redovna 
sjednica - 
početak 

15 0 15 0 05:26 

8 17-05-2016 10 
Redovna 
sjednica - 
nastavak 

 0  0 03:53 

9 18-05-2016 10 
Redovna 
sjednica - 
nastavak 

 0  0 01:50 

10 18-05-2016 11 
Redovna 
sjednica 

11 10 12 11 06:29 

11 30-05-2016 12 
Vanredna 
sjednica 

2 2 2 2 02:13 

TREĆI KVARTAL 

12 13-07-2016 12 
Redovna 
sjednica – 
početak 

23 10 23 10 08.50 

13 26-07-2016 12 
Redovna 
sjednica – 
nastavak 

 0  0 00:00 

14 26-07-2016 10 
Redovna 
sjednica – 
nastavak 

 0  0 00:00 

15 26-07-2016 13 
Redovna 
sjednica – 
početak 

18 0 18 0 00:00 

 ČETVRTI KVARTAL 

16 18-10-2016 13 
Vanredna 
sjednica 

2 2 2 2 02:30 

17 18-10-2016 14 
Vanredna 
sjednica 

1 1 1 1 01:32 

18 08-11-2016 12 
Redovna 
sjednica 

 13  12   03:46 

19 09-11-2016 15 
Vanredna 
sjednica 

3 3 3 3 08:15 

20 29-11-2016 16 
Vanredna 
sjednica - 
početak 

11 10 11 10 06:04 
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21 30-11-2016 104 
Redovna 
sjednica 

11 9 11 9   05:30 

22 30-11-2016 16 
Vanredna 
sjednica 

 1  1 01:15 

23 13-12-2016 13 
Redovna 
sjednica 

9 9 10 10 07:45 

24 14-12-2016 14 
Redovna 
sjednica - 
početak 

12 10 12 10   04:20 

25 20-12-2016 17 
Vanredna 
sjednica 

6 6 6 6 06:25 

26 20-12-2016 14 
Redovna 
sjednica 

0 1 0 1 00:10 

27 21-12-2016 16 
Redovna 
sjednica 

9 0 9 0 00:00 

28 21-12-2016 15 
Redovna5 
sjednica 

11 10 12 11 07:05 

    Ukupno: 197 147 202 153 119:59 

   Prosječno  7 5.3 7.2 5.5 04:17 

        

Ne računajući završetak 12. redovne sjednice, od 8.11., započete još 13.07., čak devet od ukupno 

15 sjednica Predstavnički dom PFBIH održao je u posljednjem kvartalu 2016. godine. 

Posljednja 3 mjeseca analizirane godine bila su najproduktivnija i u pogledu realizacije tačaka i 

mjera, kao i sati provedenih na plenarnim zasjedanjima. U ovom periodu bilježimo 50% od ukupne 

realizacije navedenih parametara u 2016. godini.  

 
Grafikon 14. 

                                                           
 
5 Specificnost je na ovoj sjednici evidentirana u pogledu sljedeće tačke: a) Prijedlog Odluke o izvještaju o radu 
Nadzornog odbora Federalnog zavoda za penzijsko i invalidsko osiguranje za 2014. godinu broj NOFZ-05-3-
6-1/15,b) Prijedlog Odluke o izvještaju o radu Nadzornog odbora Federalnog zavoda za penzijsko i invalidsko 
osiguranje za 2015. godinu broj NOFZ-05-3-2-1/16, Parlament se nije izjašnjavao o izvještajima, nego o odluci 
Vlade FBIH da se ne podrži Izvještaj o radu Nadzornog odbora PIO MIO FBIH.  
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Petnaest (15) sjednica Predstavničkog doma održano je u okviru 20  održanih zasjedanja.  

Na ista je utrošeno 120 radnih sati, što je vremenski ekvivalent 15 osmosatnih radnih dana. Po 

jednom zasjedanju utrošeno je u prosjeku 4 sata. Ukupno su realizovane 153 mjere u okviru 147 

tačaka dnevnog reda, što predstavlja u prosjeku 7.8 mjera po zasjedanju.  

Zasjedanja Predstavničkog doma PFBIH u 2016. godini održana su u okviru 18 kalendarskih dana, 

od kojih je polovina (1/2) održana u IV kvartalu. 

Deseta (10.) redovna sjednica Predstavničkog doma PFBIH imala je najviše neuspjelih pokušaja 

održavanja i okončana je sedam (7) mjeseci nakon prvog zakazivanja zasjedanja, zbog Zakona o 

igrama na sreću, jednom od ključnih razloga sporenja koalicionih partnera tokom 2016. godine.  

 

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH   

Datum Br. Sjednice  Zasjedanja  Status 

30-11-2016 10 Redovna sjednica  Održana 

26-07-2016 10 Redovna sjednica  Neodržana 

18-05-2016 10 Redovna sjednica  Neodržana 

17-05-2016 10 Redovna sjednica  Neodržana 

20-04-2016 10 Redovna sjednica  Neodržana 

 

 

Predstavnički dom PFBIH tokom 2016. godine nije zasjedao 4 mjeseca: januar, juni, avgust (ljetna 

pauza u zasjedanju) i septembar.  
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Grafikon 15. 

 
 

Najviše mjera realizovano je tokom 3 mjeseca (februar, novembar i decembar), čak 70% od ukupne 

godišnje realizacije.  

 

 

 
Grafikon 16. 
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5.2. DOM  NARODA PARLAMENTA FBIH  

Dom naroda PFBIH je tokom 2016. godine održao 8 redovnih, 5 vanrednih i 2 tematske sjednice. 

Na sjednice je utrošeno ukupno nešto više od 67 radnih sati ili 8 osmosatnih radnih dana, odnosno 

18 kalendarskih dana. Realizovano je ukupno 148 mjera u okviru 139 realizovanih tačaka. Dom 

naroda je realizovao navedeno u okviru 24 održana zasjedanja.  

 

TABELA 2:  
DOM NARODA PARLAMENTA FBIH PREGLED OSNOVNIH PODATAKA U 2016. GOD 
Rbr Datum Redni 

broj 
sjednice 

Tip Planirano 
tačaka 

Realizovano 
tačaka 

Planirano 
mjera 

Realizovano 
mjera 

Trajanje 

PRVI KVARTAL 

1 21-01-2016 1 Tematska 
sjednica 

1 1 1 1 04:53 

2 28-01-2016 5 Redovna 
sjednica - 
nastavak 

 0  0 00:00 

3 28-01-2016 8 Redovna 
sjednica - 
početak 

12 0 18 0 00:00 

4 11-02-2016 5 Redovna 
sjednica 

 5  6 01:04 

5 11-02-2016 8 Redovna 
sjednica 

 12  17 02:54 

6 03-03-2016 9 Redovna 
sjednica 

17 17 17 17 02:39 

7 17-03-2016 10 Redovna 
sjednica - 
početak 

13   0 14    0 01:09 

8 31-03-2016 10 Redovna 
sjednica 

 12  13 02:55 

9 31-03-2016 11 Redovna 
sjednica - 
početak 

10 3 14   3 02:00 

DRUGI KVARTAL 

10 14-04-2016 11 Redovna 
sjednica 

 7  8 02:29 

11 21-04-2016 12 Redovna 
sjednica - 
početak 

11 6 12   6 03:08 

12 12-05-2016 12 Redovna 
sjednica - 
nastavak 

 4  4 05:05 

13 12-05-2016 13 Redovna 
sjednica 

7  0 7  0 00:00 

14 02-06-2016 136 Redovna 
sjednica 

 6  6 02:25 

15 23-06-2016 12 Redovna 
sjednica 

 1  1 01:15 

                                                           
6Klub delegata iz reda srpskog naroda je predlagao da se na sjednici razmatra pitanje imenovanja 
potpredsjedavajućeg iz reda srpskog naroda. Prijedlog nije prihvaćen, pa su sjednicu napustili delegati iz reda 
srpskog naroda iz SDPa i DFa. Istovremeno je Daliborka Milovic (LS) povukla kandidaturu za ovo mjesto 
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16 23-06-2016 147 Redovna 
sjednica - 
početak 

25 1 25 1 02:06 

17 30-06-2016 2 Tematska 
sjednica 

1 1 1 1 03:49 

TREĆI KVARTAL 

18 07-09-2016 14 Redovna  
Sjednica 
nastavak 

 0  - 04:04 

19 15-09-2016 15 Redovna  
Sjednica 
početak 

11 0 11 0 02:09 

ČETVRTI KVARTAL 

20 18-10-2016 8 
Vanredna 
sjednica 3 3 3 3 01:46 

21 02-12-2016 9 
Vanredna 
sjednica 3 3 3 3 01:36 

22 08-12-2016 14 
Redovna 
sjednica 0 24 0 24 04:28 

23 08-12-2016 15 

Redovna 
sjednica - 
nastavak 8 1 8 1 07:08 

24 15-12-2016 15 
Redovna 
sjednica 0 7 0 7 03:39 

25 15-12-2016 10 
Vanredna 
sjednica 3 3 3 3 01:45 

26 15-12-2016 11 
Vanredna 
sjednica 5 5 5 5 00:17 

27 29-12-2016 12 
Vanredna 
sjednica 17 17 18 18 02:44 

      Ukupno: 153 139 161 148   67:27 

   Prosječno: 5,7 5,1 6 5,5 02:29 

 

 

Dinamika rada Doma naroda PFBIH je imala oscilirajući karakter tokom 2016. godine. Skoro 

identična efikasnost evidentirana je u prvom i četvrtom kvartalu, dok je i Dom naroda PFBIH jednako 

kao i Predstavnički dom najneefikasniji bio u trećem kvartalu, periodu u kojem je posebno eskaliralo 

neslaganje koalicionih partnera.  

 

                                                           
7 Sjednica je prekinuta na osnovu saglasnosti Kolegija, a na zahtjev Kluba delegata iz reda hrvatskog naroda 
iako je početak sjednice bio najavljen za 11 sati, sjednici je prethodilo održavanje nastavka 12. sjednice na 
kojoj je izabran potpredsjedavajući iz reda srpskog naroda.  
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Grafikon 17. 

 

 

Dom naroda PFBIH nije zasjedao tokom 3 mjeseca (juli, avgust i novembar), od kojih je 1 mjesec 

(avgust) vrijeme kolektivnog godišnjeg odmora.  

 

 
Grafikon 18. 

 
 

Dom naroda PFBIH realizovao je 43% tačaka u ovoj godini samo tokom posljednjeg mjeseca.  
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Grafikon 19. 

 

U pogledu strukture razmatranih mjera, u oba doma PFBIH, u 2016. godini, najveći procenat 

razmatranih mjera odnosi se na zakone i u oba doma iznosi preko 50%.  

 
Grafikon 20. 
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Grafikon 21. 

 

U nastavku je dat tabelarni pregled predlagača akata razmatranih i jednom i drugom domu PFBIH 

tokom 2016. godine.  

TABELA 3.  
PREDSTAVNIČKI DOM  PFBIH (predlagači razmatranih akata u 2016. godini) 

 

PREDLAGAČ BROJ 

Komisija za koncesije (predsjednik) 1 

Vlada F BiH 3 

Uprava za geodetske i imovinsko - pravne poslove (direktor) 3 

Zavod za statistiku (direktor) 1 

Agencija za bankarstvo F BiH (direktor) 1 

Zavod za programiranje razvoja (direktor) 1 

Predstavnički dom PFBIH 12 

Komisija za izbor i imenovanje Predstavnickog doma 5 

Komisija za vrijednosne papire 2 

Regulatorna komisija za električnu energiju u FBiH - FERK 2 

Ministarstvo unutrašnjih poslova F BiH 1 

Ministarstvo finansija F BiH 46 

Ministarstvo energije, rudarstva i industrije F BiH 11 

Ministarstvo prometa i komunikacija F BiH 3 

Ministarstvo rada i socijalne politike F BiH 8 

Ministarstvo za pitanja boraca i invalida odbrambeno-oslobodilačkog rata F BiH 1 

Ministarstvo zdravstva F BiH 15 

Ministarstvo trgovine F BiH 2 

Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva F BiH 3 

Ministarstvo okoliša i turizma F BiH 2 

Ministarstvo pravde F BiH 14 
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Parlament Federacije BIH 2 

Ured Ombudsmana BIH 1 

Zavod za zapošljavanje (direktor) 1 

BH Telekom 1 

Fond za zaštitu okoliša (direktor) 1 

Klub poslanika SDP u Predstavničkom domu PFBIH 1 

Ismet Osmanović , SDA poslanik 1 

Fond za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba sa invaliditetom 1 

Agencija za reviziju privatizacije 3 

Fond za pomoć nastradalim područjima od prirodne nesreće na teritoriji F BiH 1 

Agencija za upravljanje oduzetom imovinom 1 

Kasim Mulalić, poslanik u PD PFBIH 1 

Dennis Gratz, poslanik u PD PFBIH (2014.-2018.) 6 

Amir Zukić i Omer Škaljo, poslanici u PD PFBIH 1 

Komisija za programe i izvještaje o radu Vlade FBiH 1 

Udruženje Švicarac 1 

Azra Hadžiahmetović, poslanik u PD PFBIH 1 

 

TABELA 4.  
DOM  NARODA PFBIH (predlagači razmatranih akata u 2016. godini) 

  

PREDLAGAČ  BROJ 

Komisija za koncesije (predsjednik) 2 

Zavod zdravstvenog osiguranja i reosiguranja Federacije BiH 2 

Komisija za izbor i imenovanja Doma naroda 2 

Uprava za geodetske i imovinsko - pravne poslove (direktor) 2 

Agencija za bankarstvo F BiH (direktor) 1 

Zavod za programiranje razvoja (direktor) 1 

Regulatorna komisija za električnu energiju u FBiH - FERK 2 

Parlamentarna komisija odgvorna za reviziju 1 

Ministarstvo unutrašnjih poslova F BiH 3 

Ministarstvo finansija F BiH 53 

Ministarstvo energije, rudarstva i industrije F BiH 11 

Ministarstvo prometa i komunikacija F BiH 3 

Ministarstvo rada i socijalne politike F BiH 7 

Ministarstvo za pitanja boraca i invalida odbrambeno-oslobodilačkog rata F BiH 1 

Ministarstvo zdravstva F BiH 9 

Ministarstvo trgovine F BiH 2 

Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva F BiH 4 

Ministarstvo okoliša i turizma F BiH 3 

Ministarstvo pravde F BiH 14 

Dom naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine, 5 

Parlament Federacije BIH 2 

Zavod za zapošljavanje (direktor) 1 
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Fond za zaštitu okoliša (direktor) 1 

Fond za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba sa invaliditetom 1 

Agencija za reviziju privatizacije 1 

Fond za pomoć nastradalim područjima od prirodne nesreće na teritoriji F BiH 1 

Komisija za programe i izvještaje o radu Vlade FBiH 1 

Udruženje Švicarac 1 

Komisija za ispitivanje zakonitosti plasmana kredita u švicarskim francima u 
Predstavničkom domu 

1 

Slađan Ilić, delegat u Domu naroda PFBIH 1 

 

 

 

 

5.4. TEMATSKE SJEDNICE  

Iako Predstavnički dom PFBIH nije održao niti jednu sjednicu u 2016. godini pod nazivom tematska, 

ipak želimo istaknuti da je 15. vanredna sjednica ovog doma, održana 09.11. imala karakter 

tematske, a njeno održavanje inicirao je Kluba poslanika SDP-a u Predstavničkom domu PFBIH. Na 

sjednici je bilo planirano razmatranje sljedeće 3 tačke:  

1. Informacija Vlade FBiH i Federalnog ministarstva zdravstva o stanju u zdravstvenom sistemu 

u FBiH, 

2. Informacija Vlade FBiH o postupku prodaje državnog kapitala u Fabrici duhana Sarajevo, 

statusu radnika, imovine i udjela Fabrike duhana Sarajevo u drugim privrednim društvima 

FBiH, 

3. Stanje u Federalnom zavodu PIO/MIO, položaj penzionera u FBiH i sagledavanje mogućnosti 

unapređenja statusa sadašnjih i budućih penzionera u FBiH. 

Sjednica je prekinuta nakon održane rasprave i izjašnjavanja o prve 2 tačke dnevnog reda, dok je 

za 3. tačku dnevnog reda Kolegij dogovorio da se ista razmatra u roku od 30 dana do kada Vlada 

treba dostaviti materijal. Do zaključena ovog izvještaja nije održana rasprava o navedenom.  

Dom naroda PFBIH je periodu u 2016. godini održao 2 tamatske sjednice.  Prva sjednica održana 

je 22.01.2016. godine, na temu „Informacija o stanju u elektroenergetskom sektoru FBiH sa 

prijedlogom mjera“. 

Druga tematska sjednica Doma naroda PFBIH održana je 30.06.2016. godine, na temu „Informacija  

o stanju u zdravstvenom sektoru u FBiH sa prijedlogom mjera“. 
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Na sjednici održanoj na temu „Informacija o stanju u elektroenergetskom sektoru Federacije BiH sa 

prijedlogom mjera“, Dom naroda Parlamenta Federacije BiH je usvojio sljedeće zaključke: 

 Dom naroda Parlamenta Federacije BiH će dati prioritet razmatranju svih strateških 

dokumenata Vlade Federacije BiH vezane za elektroenergetski sektor u FBiH, posebno 

program prestruktuiranja elektroenergetskog sektora u Federaciji BiH. 

 Dom naroda Parlamenta Federacije BiH zadužuje Vladu Federacije BiH i resorna 

ministarstva da izvrše analizu i upute u parlamentarnu proceduru izmjene i dopune svih 

propisa kojim se regulišu oblasti registracije, izdavanja odobrenja, proizvodnje i prodaje 

električne energije s ciljem smanjenja administrativnih prepreka u cijelom procesu, radi 

stvaranja povoljnog okruženja za nove investicije u elektroenergetski sektor. 

 Dom naroda Parlamenta Federacije BiH zadužuje sve subjekte u Federaciji BiH da u okviru 

svih nadležnosti u daljnjim aktivnostima osiguraju stabilnost u proizvodnji i opskrbi električne 

energije i energetsku samoodrživost Federacije BiH. 

 Strategijom razvoja energetskog sektora osigurati maksimalno korištenje svih izvora za 

proizvodnju energije s ciljem smanjenja ovisnosti od uvoza energenata, sa tendencijom 

pretvaranja ovog sektora u vodeću izvoznu granu Federacije BiH, vodeći računa o ekološkoj 

i socijalnoj prihvatljivosti. 

 Dom naroda Parlamenta Federacije BiH zadužuje Vladu Federacije BiH da izvrši analizu 

stanja u rudnicima u Federaciji BiH, poslovanja i rada poslovodnih i upravnih struktura, te 

ukoliko smatra potrebnim izvrši specijalnu reviziju poslovanja zaključno sa 31.12. 2015. 

godine. 

 Zadužuje se rukovodstvo Doma naroda Parlamenta Federacije BiH da sve pristigle inicijative 

privrednih društava, privatnih investitora iz oblasti obnovljiih izvora energije i stenogram sa 

sjednice proslijedi Vladi Federacije BiH i resornim ministarstvima na razmatranje i daljnje 

postupanje. 

 Kolegij Doma naroda Parlamenta Federacije BiH je opredjeljen da svake godine održi 

tematsku sjednicu o elektroenergetskom sektoru s ciljem praćenja provedbe  predloženih 

zaključaka. 

 

Godinu dana nakon održane tematske sjednice i usvojenih zaključaka, nije poznata dalja realizacija 

prihvaćenih obaveza.  

 

Druga tematska sjednica Doma naroda PFBIH održana je 30.06.2016. godine, na temu „Informacija  

o stanju u zdravstvenom sektoru u Federaciji Bosne i Hercegovine sa prijedlogom mjera“. Dom 

naroda je na navedenoj sjednici prihvatio sljedjeće zaključke i inicijative: 
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Z A K LJ U Č C I 

1. Dom naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine usvaja Informaciju o  stanju u 

zdravstvu u Federaciji Bosne i Hercegovine, te zadužuje Vladu Federacije Bosne i 

Hercegovine i Federalno  ministarstvo zdravstva da izradi i u parlamentarnu proceduru uputi 

novi Zakon o zdravstvenoj zaštiti. 

2. Dom naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine zadužuje Vladu Federacije Bosne i 

Hercegovine i Federalno ministarstvo zdravstva da u sklopu cjelokupnih aktivnosti 

restruktuiranja zdravstvenog sektora hitno izradi i u parlamentarnu proceduru uputi Zakon o 

finansijskoj konsolidaciji javnih zdravstvenih ustanova u Federaciji Bosne i Hercegovine. 

Postavlja se pitanje ko će u tom slučaju preuzeti finasijska potraživanja i obaveze prema trećim 

licima.  

3. Zadužuje se Vlada Federacije Bosne i Hercegovine da, u skladu sa članom 61. Zakona o 

zdravstvenoj zaštiti Federacije Bosne i Hercegovine, donese plan izvršenja obaveza 

finansiranja zdravstvenih ustanova kojima je osnivač ili suosnivač Parlament Federacije Bosne 

i Hercegovine.  

4. Zadužuje se Vlada Federacije Bosne i Hercegovine da do donošenja Zakona o finansijskoj 

konsolidaciji javnih zdravstvenih ustanova u Federaciji BiH odgodi primjenu rješenja o 

ograničenju prava raspolaganja novčanim sredstvima na računima poreznih obveznika izdanih 

od juna 2016. godine. 

5. Za realizaciju zaključaka zadužuje se Vlada Federacije Bosne i Hercegovine i Federalno  

ministarstvo zdravstva, uz obavezu nadzora provedbe zaključaka i dostave izvještaja o 

realizaciji Zaključaka po isteku roka od 90 dana od datuma objave u „Službenim novinama 

Federacije BiH“. 

6. Ovi zaključci bit će objavljeni u „Službenim novinama Federacije BiH“. 

 

I N I C I J A T I V E 

 

1. Izvršiti prijenos naplate doprinosa po osnovu zdravstvenog i penzionog osiguranja sa Porezne 

uprave Federacije Bosne i Hercegovine na Zavod za penzijsko osiguranje Federacije Bosne i 

Hercegovine i kantonalne zavode penzijskog osiguranja. 

 

2. Zadužuje se Vlada Federacije Bosne i Hercegovine da dio prihoda od akciza i trošarina koje 

se naplaćuju na alkohol i duhanske proizvode, a koji su prihod Budžeta Federacije Bosne i 
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Hercegovine, dijelom preusmjeri za sufinansiranje sekundarnih i tercijarnih zdravstvenih 

ustanova u Federaciji Bosne i Hercegovine. 

3. Dom naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine poziva predsjednike kantonalnih 

vlada da postojeći sistem paušalnog plaćanja zdravstvenih usluga zamijene sistemom u kojem 

će plaćanje pratiti pacijenta i izvršene usluge. 

4. Uspostaviti principe i kontrolne mehanizme za ravnomjerno raspoređivanje i trošenje 

finansijskih sredstava u oblasti zdravstva u Federaciji Bosne i Hercegovine. 

5. Izjednačiti status svih korisnika zdravstvenih usluga u primjeni i korištenju prava na 

ostvarivanje zdravstvene zaštite u svim kantonima. 

6. Poboljšati status zdravstvenih radnika kroz kolektivni ugovor i definirati plaće zdravstvenih 

radnika kvalitetom i brojem usluga, kao i stepenom zadovoljstva pacijenata. 

7. Zadužuje se Federalno ministarstvo zdravstva da, u saradnji s kantonalnim  ministarstvima,  

izradi jedinstven Registar zdravstvenih radnika. 

8. Preduzeti adekvatne mjere za unaprjeđenje i poboljšanje rada na svim nivoima zdravstvene 

zaštite (primarna, sekundarna i tercijarna zdravstvena zaštita) te jačati primarnu zaštitu i 

porodičnu medicinu. 

9. Dosljedno uspostaviti i provoditi “Kontrolu kvalitete i sigurnosti zdravstvenih usluga”, 

uvođenjem Protokola o pružanju zdravstvenih usluga u liječenju i postupaka u ophođenju sa 

pacijentima. 

10. Odlučno i beskompromisno boriti se protiv korupcije u zdravstvu na svim nivoima. 

11. Razdvojiti rad u privatnom i državnom sektoru uz jačanje javno - privatnog partnerstva. 

12. Izvršiti reviziju esencijalnih lista lijekova uz uvođenje kontrolnih mehanizama  propisivanja 

lijekova. 

13. Inicirati formiranje Agencije za zdravstvo na nivou Bosne i Hercegovine.  

 

S obzirom da je riječ o resoru, koji je u podijeljenoj nadležnosti između Federacije BIH i kantona, 

sjednici su pored delegata Doma naroda i predstavnika izvršne vlasti u FBIH prisustvovali 

predstavnici institucija, izvršne i zakonodavne vlasti, bolnica8 i dr. kantonalnog nivoa.  

Ministar zdravstva u FBIH iznio je u uvodu ključne informacije vezano za ovu oblast, konstatujući da 

je posmatrajući sa aspekta funkcionisanja cjelokupnog zdravstvenog sistema situacija u sektoru 

zdravstva veoma teška, a financijska stabilnost sistema vrlo upitna. Svi dugovi koji su se gomilali 

                                                           
8 Nekoliko dana nakon održavanja pres konferencije, odlukom Poreske uprave FBIH, blokirani su računi 
Kliničkog centra Mostar i Kantonalne bonice u Mostaru.  
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godinama došli su do kritične tačke. Naveo je neke od osnovnih pokazatelja koji ukazuju na 

probleme finansiranja sektora zdravstva.  

Zdravstvo se uglavnom finansira sredstvima obaveznog zdravstvenog osiguranja, drugi izvori 

finansiranja su minimalni i nedovoljni. Nema tržišne cijene u zdravstvu. Zdravstvo je od uvođenja 

PDV-a izdvojilo oko 650 miliona KM za PDV, a nema pravo povrata jer nije u sistemu PDV-a. Sve 

ovo u konačnici generira nezadovoljstvo pacijenata pruženim zdravstvenim uslugama, 

nezadovoljstvo zdravstvenih profesionalaca zbog ozbiljne ugroženosti njihovog rada, nedostatka 

materijalnih sredstava kojim bi se osigurao standard sigurne i kvalitetne zdravstvene usluge, ali 

osigura i adekvatan radno-pravni standard zdravstvenih profesionalaca. S druge strane postoji 

nezadovoljstvo menadžmenta zdravstvenih ustanova zbog nemogućnosti naplate pruženih 

zdravstvenih usluga od strane zavoda zdravstvenog osiguranja, zbog nedovoljne financijske 

discipline obaveznika uplate doprinosa.  

Kako je ministar naveo jedan od rezultata takvog uređenja je da dug bolničkih i zdravstvenih 

ustanova u Federaciji BiH iznosi oko 370 miliona KM.  

Sistem je postavljen na način da bolnice s više pruženih usluga imaju samo veća dugovanja.  

Oblast zdravstva uvrštena je u Reformsku agendu.  

U tom pravcu najavljeno je da Vlada FBIH planira uputiti u parlamentarnu proceduru Prijedlog 

zakona o financijskoj konsolidaciji zdravstvenih ustanova čiji osnivač je Vlada Federacije BiH i 

Parlament Federacije BiH, te pripremiti prijedlog projekata prestruktuiranja zdravstva u Federaciji 

BiH s procjenom troškova i mogućih izvora financiranja.  

Sekretar Ministarstva zdravstva FBIH, podsjetila je da je još 2006. godine održana tematska sjednica 

Parlamenta FBIH posvećena zdravstvu. I isto je bila ponukana uvođenjem PDV-a, akciza i 

negativnim efektima po zdravstvo. Nakon toga, iako je bilo incijativa, do 2016. godine, nije održana 

nijedna tematska sjednica posvećena zdravstvu.  

U dijelu Informacije koji se odnosi na reviziju i ujednačavanje listi lijekova u Federaciji BiH istaknuto 

je da je poseban fokus dat na oblast farmaceutike, odnosno reviziju i ujednačavanje listi lijekova, te 

s tim u vezi date su osnovne naznake Državnog zakona o lijekovima i medicinskim sredstvima 

Federalnog zakona i šta je čija nadležnost.  

U tom kontekstu je napomenula da Vijeće ministara ima obavezu donošenja esencijalne liste lijekova 

na prijedlog Agencije uz stručno mišljenje Stručnog vijeća Agencije, ali uz prethodnu suglasnost 

entitetskih ministarstava zdravstva i Odjel za zdravstvo Brčko Distrikta. 
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 Esencijalna lista još uvijek nije donijeta. Koncept esencijalne liste se određuje na nivou države, a 

implementira se na nivou entiteta, odnosno u Federaciji BiH na nivoi kantona.  

Sekretar ministarstva je ukazala da je u nadležnosti Vijeća ministara i kontrola cijena i donošenje 

pravilnika o maksimalnim cijenama lijekova.  

Trenutno se donosi se novi pravilnik, jer Pravilnik iz 2011. godine nikada nije implementiran. 

Maksimalne državne cijene nikada nisu izračunate, a maksimalne državne cijene predstavljaju 

maksimalni okvir unutar kojeg se mogu kretati cijene, bez obzira da li se one propisiju na recept, 

odnosno da li se izdaju bez recepta. Fondovske cijene su nešto drugo i nikada se ne može 

poistovijetiti fondovska cijena i maksimalna državna cijena.  

Informisala je prisutne da je Vlada FBIH na 55. sjednici održanoj 27.05. 2016. godine u povodu 

razmatanja Informacije o aktivnosti u pogledu utvrđivanja novog Pravilnika o cijenama lijekova i 

esencijalne liste koja je na državnom nivou koju je kandidiralo FMZ, iskazala jasan i nedvosmislen 

stav u pogledu potrebe hitnog donošenja i esencijalne liste lijekova u BiH, kao i novog Pravilnika o 

cijenama lijekova, ali u skladu sa procedurama utvrđenim u Državnom zakonu  o lijekovima i 

podzakonskim aktima.  

Na kraju je ukazala na činjenicu da imamo v.d. direktora Agencije, imamo Stručno vijeće Agencije 

kojem je istekao mandat 2012. godine, a direktor Agencije, Stručno vijeće Agencije su ključne karike 

u predlaganju svih podzakonskih akata koje su donose iz ove oblasti na Vijeću ministara.  

U daljem prezentiranju informacije obrađena su pitanja interdisciplinarnog i interesektorskom 

zbrinjavanja malignih oboljenja. sistemskog zbrinjavanja akutnog infarkta miokarda, pravima 

pacijenata, ljudskih resursa, dopunskog rada.  

U nastavku sjednice izlaganje su imali predstavnici sljedećih institucija: Fond solidarnosti FBIH, 

Zavod za javno zdravstvo FBIH, Ljekarska komora Federacije BIH, Klinički univerzitetski centar 

Sarajevo, Sveučilišna klinička bolnica Mostar, Klinički-bolnički centar u Tuzli, Kantonalna bolnica 

Zenica. 
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5.4. POREĐENJE SA PRETHODNIM SAZIVOM, SA FOKUSOM NA 2012. GODINU 

Oba doma Parlamenta Federacije BIH održala su tokom 2012. godine ukupno 31 sjednicu u okviru 

46 kalendarska dana zasjedanja. Na sjednice Predstavničkog doma PFBIH u 2012. godini utrošeno 

je oko 200 sati, što u prosjeku iznosi oko 6 i pol sati  po danu zasjedanja, dok je u Domu naroda 

ukupno na plenarna zasjedanja utrošeno oko 82 sata ili 4 i pol sata po danu zasjedanja. Posmatrano 

ukupno oba Doma aktuelnog saziva efektivno su tokom druge 2012. godine zasjedala 282 sata. U 

pogledu rada Doma naroda iz tog perioda evidentirana je jedna specifičnost. Gotovo sve redovne 

sjednice Doma naroda PFBIH, održane tokom 2012. godine, prekidane prije izjašnjavanja o 

razmatranim mjerama. Dinamika održavanja sjednica i generalno zasjedanja imala je ujednačen 

karakter tokom cijele godine, dok je realizacija mjera, od kojih posebno izdvajamo zakone, iako 

drastično smanjenja u trećem kvartalu posmatranog perioda, znatno intenzivirana u poslljednja tri 

mjeseca 2012. godine, nakon što je formirana nova parlamentarna većina. 

Oba doma Parlamenta Federacije BIH održala su tokom 2016. godine po 15 sjednica, odnosno 30 

sjednica ukupno. Sjednice su održane u okviru 188 sati zasjedanja (120 Predstavnički dom i 68 Dom 

naroda), što predstavlja 23 osmosatna radna dana. Zasjedanja Predstavničkog doma trajala su u 

prosjeku 4 sata efektivnog rada, a Doma naroda nešto više od 2 sata. Posmatrano po datumima 

održavanja sjednica, oba doma zajedala su u 2016. godini tokom 37 kalendarskih dana. Za to 

vrijeme održana je ukupno 47 zasjedanja, od kojih 23 Predstavničkog doma i 24 Doma naroda. 

Identičnost posmatranih godina u oba mandata j najzražajnija u činjenici da je i 2012. i 2016. godine 

najmanja produktivnost evidentirana u trećem kvartalu.  

 
Grafikon 22. 
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Uzmemo li obzir samo jedan parametar vezan za rad Parlamenta Federacije BIH, a to je realizacija 

zakona na godišnjem nivou, primjetićemo da je od 2012. godine primijetan značajan pad već 2014. 

godine, koji se zadržao i do danas.  

 
Grafikon 23.  
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6. UKUPNA AKTIVNOST PARLAMENTA FBIH  
 

6.1. ZAKONI  

Procedura je u 2016. godini u Parlamentu Federacije BiH okončana za 26 zakona, od čega 18 

zakona u redovnoj procedurI, 5 po skraćenoj i 3 po hitnom postupku.  

 
Grafikon 24. 

 

Deset (10) je novih zakona, dok su 17 izmjene i dopune već postojećih zakona. 

Tri (3) sljedeća  zakona oba doma PFBIH usvojila su u formi prijedloga po hitnom postupku.  

PRIJEDLOZI ZAKONA USVOJENI PO HITNOM POSTUPKU:  

1. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o izvlaštenju/eksproprijaciji  

2. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršnom  postupku (P) 

3. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i 

Hercegovine za 2016. godinu  

 

Pet (5) sljedećih zakona usvojeno je po skaćenoj proceduri, a 18 zakona (u tabeli u nastavku) po 

redovnoj. Deset (10) je novih zakona, dok su 17 izmjene i dopune već postojećih zakona.  

PRIJEDLOZI ZAKONA USVOJENI PO SKRAĆENOM POSTUPKU 

1. Zakon o izmjeni Zakona o prikupljanju, proizvodnji i prometu sekundarnih sirovina i otpadnih 

materijala  
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http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20izmjeni%20i%20dopuni%20zakona%20o%20eksproprijaciji_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20izmjenama%20i%20dopunama%20Zakona%20o%20izvrnom%20postupku_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Izvrsenje_proracuna%202016_hrv.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Izvrsenje_proracuna%202016_hrv.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon_sekundarne%20_sirovine_sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon_sekundarne%20_sirovine_sr.pdf
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2. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o dugu, zaduživanju i jamstvima u Federaciji Bosne 

i Hercegovine (P) 

3. Zakon o izmjeni Zakona o izmirenju obveza po osnovi računa stare devizne štednje u 

Federaciji Bosne i Hercegovine  

4. Zakon o dopuni Zakona o visini stope zatezne kamate (P)  

5. Zakon o izmjeni Zakona o doprinosima  

 

PRIJEDLOZI ZAKONA USVOJENI PO REDOVNOM POSTUPKU 

1. Zakon o komasaciji  

2. Zakon o porezu na dobit (P) 

3. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posredovanju  u privatnom osiguranju (P) 

4. Zakon o trezoru u Federaciji Bosne i Hercegovine (P) 

5. Zakon o izmjenama Zakona o Jedinstvenom sistemu registracije, kontrole i naplate 

doprinosa (P) 

6. Zakon o državljanstvu Federacije Bosne i Hercegovine , 

7. Zakon o radu  

8. Zakon o izmjenama i dopunama Kaznenog  zakona Federacije Bosne i Hercegovine (P) 

9. Zakon o finansijskom upravljanju i kontroli u javnom sektoru u Federaciji BiH   

10. Zakon o izmjenama i dopunama  Zakona o osnovama socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava 

rata i zaštite porodice sa djecom (P) 

11. Zakon o finansijskom poslovanju  (P) 

12. Zakon o poljoprivrednoj organskoj proizvodnji (P)  

13. Zakon o nedopuštenom oglašavanju (P) 

14. Zakon o izmjenama i dopunamaZakona o internoj reviziji u javnom sektoru u Federaciji 

Bosne i Hercegovine (P) 

15. Zakon o izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i Hercegovine za 2017. godinu (P) 

16. Zakon o dopuni Zakona o budžetima u Federaciji Bosne i Hercegovine 

17. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o leasingu (P) 

18. Zakon o dobrovoljnim penzijskim fondovima (P) 

 

 

Još dvadest devet (29) zakona prihvaćeno je u oba doma u formi nacrta, od kojih je 12 upućeno u 

javnu raspravu sa različitim rokom izjašnjavanja.  

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20dugu%20i%20zaduzivanju_sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20dugu%20i%20zaduzivanju_sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Izmirenje%20obaveza%20po%20osnovu%20racuna%20stare%20devizne%20stednje_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Izmirenje%20obaveza%20po%20osnovu%20racuna%20stare%20devizne%20stednje_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Dopuna%20Zakona%20o%20visini%20stope%20zatezne%20kamate_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Izmjene%20zakona%20o%20doprinosima_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20komasaciji_HRV.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20porezu%20na%20dobit_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20posredovanju%20priv%20sektor.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20riznici_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20jedinstevenom%20sistemu%20naplate.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20jedinstevenom%20sistemu%20naplate.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20drzavljanstvu_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20radu_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20%20dopunama%20kz%20fbih%20-%20bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Finacijsko%20upravljanje%20i%20kontola_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20izm%20i%20dop%20zak%20o%20osnovama%20soc%20zastite_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20izm%20i%20dop%20zak%20o%20osnovama%20soc%20zastite_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon_fin-poslovanje_%20hrv.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20poljoprivrednoj%20organskoj%20proizvodnji_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20nedopsutenom%20oglasavanju_sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20interna%20revizija%20u%20javnom%20sektoru_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20interna%20revizija%20u%20javnom%20sektoru_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Zakon%20o%20izvrsavanju%20Budzeta%20za%202017%20BOS.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Zakon_%20o%20dop_%20Zako_%20o%20budz_Mostar%20bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Prijedlog%20-%20lizing%20-%20srp.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/zakon_dobr_mir_fon_srp.pdf
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Dvanaest (12) zakona od 29 prihvaćenih u formi nacrta u oba doma prestavljaju izmjene i dopune, 

dok su 18 zakona novi.  

NACRTI ZAKONAKOJE SU  PRIHVATILI DOMOVI PARLAMENTA FEDERACIJE  

1. Nacrt zakona o hraniteljstvu u Federaciji Bosne i Hercegovine,  

2. Nacrt zakona o izmjenama Zakona o finansijskoj konsolidaciji rudnika uglja u Federaciji 

Bosne i Hercegovine prema obračunatim, a neuplaćenim javnim prihodima u periodu od 

2009. do 2015. godine,  

3. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama zakona o zaštiti od nasilja u porodici,  

4. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o slobodi pristupa informacijama u Federaciji 

Bosne i Hercegovine,  

5. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o arhivskoj građi Federacije Bosne i 

Hercegovine,  

6. Nacrt zakona o povjeravanju javnih ovlasti auto-moto klubovima u Federaciji Bosne I 

Hercegovine,  

7. Nacrt  zakona o dopuni Zakona o utvrđivanju naseljenih mjesta i o izmjenama u nazivima 

naseljenih mjesta u određenim općinama,  

8. Nacrt zakona o hemikalijama,  

9. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o istraživanju i eksploataciji nafte i plina u 

Federaciji Bosne i Hercegovine  

10. Nacrt zakona o Fondu za zaštitu okoliša i energetsku efikasnost Federacije Bosne i 

Hercegovine ), 

11. Nacrt zakona o zaštiti okoliša  

12. Nacrt zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju  

13. Nacrt zakona o veterinarsko – medicinskim proizvodima  

14. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o transplantaciji organa i tkiva u svrhu 

liječenja  

15. Nacrt zakona o konverziji kredita sa valutnom klauzulom u švicarskim francima (CHF) u 

konvertibilne marke (KM)  

16. Nacrt zakona o policijskim službenicima Federacije Bosne i Hercegovine, 

17. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju krivičnih sankcija u Federaciji 

Bosne i Hercegovine,  

18. Nacrt zakona o Gradu Livno,  

19. Nacrt zakona o Gradu Cazin, 

20. Nacrt zakona o Gradu Goražde,  

21. Nacrt zakona o šumama,  

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20hraniteljstvu_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20izmejnama%20zakona%20o%20fin_konsolidaciji%20rudnika.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20izmejnama%20zakona%20o%20fin_konsolidaciji%20rudnika.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20izmejnama%20zakona%20o%20fin_konsolidaciji%20rudnika.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Izmjenama%20i%20dopunama%20Zakona%20o%20zastiti%20od%20nasilja%20u%20porodici_sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20slobodi%20pristupa_info_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20slobodi%20pristupa_info_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Arhivska%20gradja%20srp..pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Arhivska%20gradja%20srp..pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20povjeravanju%20javnih%20ovlasti%20AMK%20u%20FBiH_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20povjeravanju%20javnih%20ovlasti%20AMK%20u%20FBiH_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20utvrdjivanju%20naseljenih%20mjesta_2015.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20utvrdjivanju%20naseljenih%20mjesta_2015.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Nacrt%20zakona%20o%20kemikalijama%20hrv..pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Izmjena%20zakona%20eksploataciji%20nafte%20plina%20sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Izmjena%20zakona%20eksploataciji%20nafte%20plina%20sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali/Zakon%20o%20Fondu%20za%20zastitu%20okolisa%202013.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali/Zakon%20o%20Fondu%20za%20zastitu%20okolisa%202013.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali/Zakon%20o%20zastiti%20okolisa_2014.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Nacrt%20zakona%20PIO_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Nacrt%20zakona%20veterinarsko_medicinskim%20proizvodima.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Zakon%20o%20izmjenama-transplantacija_hrv.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Zakon%20o%20izmjenama-transplantacija_hrv.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Prijedlog%20zakona%20o%20konverziji%20kredita_svicarac.PDF
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Prijedlog%20zakona%20o%20konverziji%20kredita_svicarac.PDF
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Policijski%20sluzbenici_srp.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/ZIKS%20hrv..pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/ZIKS%20hrv..pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/NACRT_ZAKONA_O_GRADU_LIVNO%20bos..pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/NACRT_ZAKONA_O_GRADU_CAZIN%20bos..pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Nacrt%20zakona%20o%20gradu%20gorazde_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Nacrt%20zakona%20o%20sumama_srp.pdf
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22. Nacrt zakona o registru finansijskih izvještaja 

23. Nacrt zakona o računovodstvu i reviziji u Federaciji Bosne i Hercegovine,  

24. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjoj trgovini, 

25. Nacrt zakona o bankama,  

26. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o tržištu vrijednosnih papira,  

27. Nacrt zakona o Agenciji za bankarstvo Federacije Bosne i Hercegovine, 

28. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o investicijskim fondovima,  

29. Nacrt zakona o stečaju9 

 

 
Grafikon 25. 

 

 

Najviše zakona usvojeno je u mjesecima decembar (8) i mart (7), kada je realizovano 60% od ukupne 

godišnje realizacije zakona. U čak 4 sljedeća mjeseca nije u potpunosti realizovan niti jedan zakon: 

januar, avgust, septembar i oktobar, dok je u ostalim mjesecima realizacija iznosila u prosjeku 1 do 

2 zakona u sladu sa prikazanim grafikonom u nastavku.  

Četiri (4) od 26 usvojenih zakona Predstavnički dom je usvojio u 2015. godini, dok su 22 zakona 

usvojena u formi prijedloga u oba doma tokom 2016. godine.  

 

                                                           
9 Prlikom rasprave o odovm zakonu ispred zgrade PFBIH protestovali su predstavnicima radnika - Sindikata 

solidarnosti (uglavnom sa područka TK i ZDK). Predstavnici Sindikata insistirali da zakon nema Ustavni osnov 

za donošenje. Prije izjašnjavanja o Zakonu sastanak sa predstavnicima Sindikata održali su članovi Odbora 

za privredu kako bi saslušali zahtjeve njihovih predstavnika.  
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PARLAMENT FEDERACIJE BIH U 2016. GODINI 
- ukupna zakonodavna aktivnost -

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Zakon%20o%20registru%20Fin_izvjestaj_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Zakon%20o%20racuovodstvu%20i%20reviziji%20maj%202016_srp.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Nacrt%20zakona%20o%20unutarnjoj%20trgovini_hrv.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Zakon%20o%20bankama%20BOS.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Zakon%20o%20TVP-izmjene%20HR.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Zakon%20o%20Agenciji%20za%20bankarstvo_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Zakon%20o%20IF-izmjene%20BOS.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Zakon%20o%20stecaju%20sa%20obrazlozenjem_bos.pdf


http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20provodjenju%20kontrole%20zakonitosti.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20provodjenju%20kontrole%20zakonitosti.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20provodjenju%20kontrole%20zakonitosti.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Zakon%20o%20provodjenju%20kontrole%20zakonitosti.pdf
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Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o igrama na sreću i Zakon o šumama10 prihvaćni su u 

Predstavničkom domu PBIH u formi prijedloga, dok je Dom naroda FBIH ove zakone prihvatio u 

formi nacrta i uputio ih u javnu raspravu. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona11 o provođenju 

kontrole zakonitosti korištenja prava iz oblasti boračko - invalidske zaštite usvojen je u oba doma, ali 

u različitom tekstu i nalazi se na usaglašavanju.  

Poslanici klubova SDP-a, DF-a, ASDA-a, BPS-a, HDZ-a 1990 napustili su nastavak 10. redovne 

sjednice nakon što na predloženom dnevnom redu nije ostao Prijedlog Zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o igrama na sreću, predlagač: Ramiz Meša, tvrdeći kako je prekršen Poslovnik 

o radu Predstavničkog doma PFBIH. Naime, poslanici su se prvo izjašnjavali o proceduri, a za ovaj 

zakon je bio predložen hitni postupak.  

Nakon što ovaj postupak nije prihvaćen zakon je pretvoren u nacrt, međutim u daljoj diskusiji je 

predloženo da se isti povuče prije izjašnjavanja o dnevnom redu, s obzirom da je Predstavnički dom 

već prihvatio prijedlog ovog zakona koji je u međuvremenu uputila Vlada FBIH. Poslanici opozicije 

u obrazlaganju nisu naveli koji član Poslovnika je prekršen. Predsjedavajući je prilikom utvrđivanja 

dnevnog reda predlagao da se navedeni zakon uvrsti na dnevni red neke od narednih sjednica, s 

obzirom da je u proceduri već bio zakon po istom pitanju koji je predložila Vlada FBIH, odnosno 

resorno ministarstvo. Predlagač zakona, poslanik Ramiz Meša insistirao je da njegov zakon ide u 

proceduru i pored činjenice da je Federalno ministarstvo finansija u međuvremenu dostavilo novi  

Zakon o igrama na sreću,  koji je usvojen u Predstavničkom domu, iz razloga što u prijedlog Vlade 

nisu uvrštene ključne odredbe zakona koje je on predložio. Pored poslanika iz stranaka vladajuće 

većine, na nastavku sjednice ostao je i poslanik Naše stranke. 

                                                           
10Zakon o šumarstvu (šumama) bio je u proceduri tokom cijelog prethodnog mandata, bez okončanja iste do 
danas i pored činjenice da su predlagači tadašnjeg Zakona o šumarstvu (zastupnici u Predstavničkom domu 
Parlamenta Federacije BiH: Slaviša Šućur i Enver Mujala), kao i Vlada FBIH upućivaliurgenciju prema 
Parlamentu FBIH da se otkoči proces vezano za navedeni zakon, čija procedura u 2011. godini zaustavljena 
u Domu naroda PFBIH, ali ishod iste nije bio poznat. 

11Kada je riječ o Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama zakona o provođenju kontrole zakonitosti korištenja 
prava iz oblasti boračko-invalidske zaštite, a koji je pored Zakona o igrama na sreću ključni element sporenja 
vladajuće koalicije spomenimo da je riječ o materiji po osnovu koje je zakon koji je usvojen prije 4 godine. 
Razlog za donošenje izmjena i dopuna zakona je postupanje po obavezama iz presude Ustavnog suda FBiH, 
broj: U-7/12 od 20.11.2012. godine objavljen u Službenim novinama Federacije kojim je utvrđeno da dio člana 
9. Zakona o provođenju kontrole zakonitosti korištenja iz oblasti braniteljsko-invalidske zaštite nije u 
saglasnosti sa Ustavom FBiH i presude Ustavnog suda broj: U-17/12 takođe od 27.03.2013. godine objavljen 
u Službenim novinama Federacije BiH a kojim je određeno da dio stava 2. člana 5. i dio stava 2. i 3. člana 7. 
navedenog zakona nisu u saglasnosti sa članom 6. stav 1. Evropske konvencije o zaštiti ljudskih prava i 
temeljnih sloboda. Novim prijedlogom zakona obuhvaćene su presude Ustavnog suda. Klub delegata iz reda 
hrvatskog naroda uložio je amandman na ovaj zakona kojim bi se delegirala nadležnost postupanja po ovim 
predmetima prema prema kantonalnim sudovima, kako bi se resteretio Vrhovni sud te kako bi pokretači 
upravnih sporova, o uvom slučaju borci dobili na vremenu, a istovremeno se ispoštvala osnovna načela Ustava 
iz Evropske povelje o osnovnim ljudskim pravima i slobodama. 
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Predstavnički dom PFBIH je tokom 2016. godine razmatrao ukupno 62 zakona, od kojih su 32 

usvojena u ovom domu u formi prijedloga. Sedam (7) zakona nije usvojeno, četiri (4) su povučena. 

Dom naroda je tokom 2016. godine razmatrao ukupno 62 zakona, od kojih je 28 usvojena u ovom 

domu u formi prijedloga. Jedan (1) zakon je povučen, dok su preostali u proceduri.  

 
Grafikon 28. 

 

Iako je Parlament Federacije BIH tokom zadnjih 10 godina zadržava kontinuitet u broju održanih 

sjednica, kod realizacija zakona ipak bilježimo značajna odstupanja u poređenju sa 2012. godinom, 

drugom godinom prethodnog mandata. U 2012. godini realizacije mjera, posebno zakona značajno 

je povećana u četvrtom kvartalu, pa je tako procedura okončana za ukupno 29 zakona, što je za 3 

zakona više u odnosu na ukupnu godišnju realizaciju u 2016. godini. Procedura je u 2012. godini 

okončana ukupno za 49 zakona, što je za skoro 70% više u odnosu na 2016. godinu.  

32

19

7
4

28

35

0 1

0

5

10

15

20

25

30

35

40

usvojeno privaćeno u nacrtu nije usvojeno povučno

PARLAMENT FEDERACIJE BIH U 2016. GODINI 
- realizacija zakona po domovima -

PREDSTAVNIČKI DOM DOM NARODA



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2016. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 45 
 

 
Grafikon 29. 

 

 

 

 

6.2. OSTALI AKTI  

Predstavnički dom usvojio je i Program rada Vlade FBIH za 2016. godinu na sjednici održanoj 

23.2.2016. godine, dok je Dom naroda prihvatio isti na sjednici 3.3.2016. godine. Pored navedenog 

oba doma su zajednički donijeli 20 odluka, 18 izvještaja i 5 zaključaka.  

 

Usvojene su i 2 Strategije i to: Strategija upravljanja dugom 2016-2018 godina. Ova strategija  se 

prvi put donosi u Federaciji BIH i u skladu je sa reformskim planom o jačanju kapaciteta upravljanja 

javnim dugom, a u cilju povećanja transparentnosti, fiskalne odgovornosti i predvidivosti. Vlada 

Federacije BiH, odnosno Federalno ministarstvo finansija pripremilo je Strategiju upravljanja dugom 

za period 2016.-2018. godina. Strategija je prema riječima predstavnika Ministarstva finansija 

pripremljena u skladu sa smjernicama MMF-a i Svjetske banke i međunarodnom dobrom praksom. 

Prema riječima istih donošenje Strategije i upravljanja dugom postaće redovan procesi dokument bi 

svake godine trebao biti usvojen od strane Vlade i Parlamenta Federacije. Srednjoročna Strategija 

upravljanja dugom utvrđuje ciljeve i predstavlja plan kojeg Vlada namjerava implementirati u 

srednjoročnom periodu u cilju postizanja željene strukture portfolija svoga duga koja odražava 

Vladine prioritete u smislu ravnoteže između troškova i rizika. Strategija opisuje planove financiranja 

Vladinog duga u narednim godinama, te indikativne mjere i alate koje će koristiti za dostizanje 

usvojenih strateških ciljeva.  
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http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2015/Strategija_upravljanja_dugom_2016_2018.pdf
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Strategija prometa u Federaciji Bosne i Hercegovine za period 2016.-2030. godina. Transportna 

strategija za cilj ima identifikovanje akcija potrebnih za razvoj transportnog sistema FBIH u 

kratkoročnom, srednjoročnom i dugoročnom periodu. Transportna strategija je alat za projektovanje 

i planiranje čiji je cilj pravljenje puta za buduće investicije u FBiH vezane za transport i saobraćaj. 

Strategija transporta je dio životnog ciklusa pristupa za razvoj transportne infrastrustrukture i usluga. 

 

 
Grafikon 30. 

 

Oba doma usvojila su do kraja decembra 2016. godine Budžet FBIH za 2017. godinu, Izmjene i 

dopune Budžeta FBIH za 2016. godinu, Finansijski plan FERK-a za 2017. godine, te druge akte. 
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http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali_2016/Traansposrtna%20strategija%20BiH.pdf
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7. STATUS KLJUČNIH DOKUMENATA 
 

7.1. PROGRAM RADA ZA 2017. 

Oba doma Parlamenta Federacije BiH ušla su u 2017. godinu bez usvojenog programa rada za ovu 

godinu. Time se nastavlja kontinuitet neprihvatljivog odnosa i prema vlastitoj poslovničkoj obavezi 

ali i prema svojim radnim obavezama u globalu. Program rada je, naime, ključni mehanizam za 

povećanje efikasnosti i fokusiranosti na projektovane ciljeve, što je – i jedno i drugo – krajnje 

neophodno Parlamentu Federacije BiH. 

 

 
Grafikon 31. 

 

 

Osvrnemo li se na praksu ove institucije u proteklom periodu po pitanju programiranja rada, 

suočićemo se sa činjenicom da Parlament FBiH nijednom u posljednjih 10 godina nije donio svoj 

godišnji program rada na vrijeme i u skladu sa aktima koji regulišu njegove obaveze Parlament 

Federacije BIH nije usvojio program rada za 4 godine (2007. 2013. 2014. i 2015.), u 4 godine isti je 

usvojen u prvih 6 mjeseci godine na koju se program odnosi, dok je u jednoj, 2011. godini, Program 

rada usvojen po isteku polugodišnjeg perioda, a u 2016. godini Program rada usvojio je samo 

Predstavnički dom.  
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7.2. REALIZACIJA PROGRAM RADA ZA 2016. 

Predstavnički dom Parlamenta Federacije usvojio je 18.05.2016. godine Program rada za 2016. 

godinu12, dakle sa 5 mjeseci kašnjenja, dok Dom naroda PFBIH uopšte nije ispunio ovu Poslovničku 

obavezu.  

U drugoj godini prethodnog mandata (2012.) oba doma su kreirala i usvojila godišnji plan rada.   

 

Osnove za izradu Programa rada Predstavničkog doma PFBIH u 2016. godini osigurala je Vlada13 

Federacije BIH, izradom svog mandatnog, a zatim i godišnjeg programa rada, za 2016. godinu.  

Program je podjeljen na nekoliko segmenata i sadrži 145 mjera, od čega 144 zakona i 1 strategija - 

Strategija mladih u FBiH 2016.-2020. god. 

 

Predlagač 90% mjera, u Programu rada Predstavničkog doma Parlamenta FBiH za 2016. godinu, je 

Vlada Federacije BIH. Prijedlozi 10 zakona su ranije incijative poslanika. A još 14 zakona je rezultat 

neposredne poslaničke rasprave o Programu rada, i iz nje proizašlih prijedloga. 

 

Očekivanje je bilo usmjereno da izradi Budžeta FBIH za 2016. godinu prethodi izrada Programa 

rada, međutim poslovničke odredbe Vlade FBIH, kao predlagača najvećeg broja akata, koje definisu 

programiranje rada, navode da je ova obaveza propisana za kraj januara godine za koju se donosi 

Program. 

Od 144 zakona planiranih Programom rada Predstavničkog doma PFBIH za 2016. godinu, do kraja 

ove godine realizovano je tek 16, odnosno 11%.  

                                                           
12Program rada Predstavničkog doma Parlamenta FBIH nalazi se u dodatku izvještaja. 
13 Predstavnički dom PFBIH usvojio je Program rada Vlade FBIH za 2016. godinu na sjednici održanoj u 
februaru, a Dom naroda u martu 2016. godine.   
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Grafikon 32. 

 

U nastavku slijedi tabelarni pregled usvojenih zakona iz programa rada u 2017. godini.  

USVOJENI ZAKONI IZ PROGRAMA RADA PREDSTAVNIČKOG DOMA PFBIH  

1. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršnom  postupku (P) 

2. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o dugu, zaduživanju i jamstvima u Federaciji Bosne 

i Hercegovine (P) 

3. Zakon o dopuni Zakona o visini stope zatezne kamate (P)  

4. Zakon o porezu na dobit (P) 

5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posredovanju  u privatnom osiguranju (P) 

6. Zakon o trezoru u Federaciji Bosne i Hercegovine (P) 

7. Zakon o izmjenama Zakona o Jedinstvenom sistemu registracije, kontrole i naplate 

doprinosa (P) 

8. Zakon o izmjenama i dopunama Kaznenog  zakona Federacije Bosne i Hercegovine (P)  

9. Zakon o izmjenama i dopunama  Zakona o osnovama socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava 

rata i zaštite porodice sa djecom (P) 

10. Zakon o finansijskom poslovanju  (P) 

11. Zakon o poljoprivrednoj organskoj proizvodnji (P)  

12. Zakon o nedopuštenom oglašavanju (P) 

13. Zakon o izmjenama i dopunamaZakona o internoj reviziji u javnom sektoru u Federaciji 

Bosne i Hercegovine (P) 

14. Zakon o izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i Hercegovine za 2017. godinu (P) 

15. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o leasingu (P) 

16. Zakon o dobrovoljnim penzijskim fondovima (P) 
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PARLAMENT FEDERACIJE BIH U 2016. GODINI
- realizacija programom planiranih zakona -

planirano programom realizovano

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20izmjenama%20i%20dopunama%20Zakona%20o%20izvrnom%20postupku_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20dugu%20i%20zaduzivanju_sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20dugu%20i%20zaduzivanju_sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Dopuna%20Zakona%20o%20visini%20stope%20zatezne%20kamate_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20porezu%20na%20dobit_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20posredovanju%20priv%20sektor.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20riznici_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20jedinstevenom%20sistemu%20naplate.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20jedinstevenom%20sistemu%20naplate.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20%20dopunama%20kz%20fbih%20-%20bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20izm%20i%20dop%20zak%20o%20osnovama%20soc%20zastite_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20izm%20i%20dop%20zak%20o%20osnovama%20soc%20zastite_bos.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon_fin-poslovanje_%20hrv.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20poljoprivrednoj%20organskoj%20proizvodnji_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20o%20nedopsutenom%20oglasavanju_sr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20interna%20revizija%20u%20javnom%20sektoru_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/usvojeni_p_14_18/Zakon%20interna%20revizija%20u%20javnom%20sektoru_hr.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Zakon%20o%20izvrsavanju%20Budzeta%20za%202017%20BOS.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/Prijedlog%20-%20lizing%20-%20srp.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/v2/userfiles/file/Usvojeni%20materijali_2017/zakon_dobr_mir_fon_srp.pdf
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7.2. BUDŽET FEDERACIJE BIH  

Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH je tokom 2016. godine razmatrao i usvojio 3 akta 

vezano za finansiranje Federacije BiH - Rebalans Budžeta FBiH za 2016. godinu i Budžet Federacije 

BiH za 2017. godinu usvojeni su u oba doma, a DOB 2017. – 2019. godina samo u Predstavničkom. 

Predstavnički dom PFBIH prihvatio je Budžet za 2017. godinu u formi prijedloga po hitnoj proceduri, 

dok u Domu naroda isti razmatran po redovnom postupku. Za poslanike i delegate nije bilo 

mogućnosti za amandmansko djelovanje. Amandmane koji su i uloženi Vlada FBIH nije prihvatila, a 

neke su potom povukli i sami predlagači. Tumačenje predloženog dokumenta je bilo kao i do sada 

različito i zavisno od toga da li diskutanti dolaze iz stranaka vladajuće koalicije ili opozicije.  

Naziv mjere: Budžet Federacije BiH za 2017. godinu  

Tip mjere Obrađivači 
Godina prvog 
pojavljivanja 

Podaci o 
programiranosti 

Trenutni 
status 

Budžet - 
Proračun 

Ministarstvo finansija F 
BiH 

2016 
2016 - Vlada Federacije 
BiH 

Proces 
okončan 

Pojavljivanje na sjednicama 

Datum Institucija Sjednica Postupak 
Status na 
sjednici 

Ishod na 
sjednici  Za    Pr.  Suz. 

2016-11-18 
Vlada Federacije 
BiH 

78 
Redovna 
sjednica 

Redovan Prednacrt 
Primljeno k 
znanju 

0 0 0 

2016-12-08 
Vlada Federacije 
BiH 

81 
Redovna 
sjednica 

Hitan Prijedlog Usvojeno  0 0 0 

2016-12-15 
Dom naroda P 
FBiH 

10 
Vanredna 
sjednica 

Redovan Nacrt Usvojeno  37 4 2 

2016-12-20 
Predstavnički dom 
P FBiH 

17 
Vanredna 
sjednica 

Hitan Prijedlog Usvojeno  53 23 4 

2016-12-23 
Vlada Federacije 
BiH 

84 
Redovna 
sjednica 

Redovan Prijedlog Usvojeno  0 0 0 

2016-12-29 
Dom naroda P 
FBiH 

12 
Vanredna 
sjednica 

Redovan Prijedlog Usvojeno  32 7 8 
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U uvodnom obraćanju premijera FBIH, Fadila Novalića prilikom rasprave o Budžetu za 2017. godinu 

istaknuto je da je u 2015., godini usvojena Reformska agenda za BiH za period 2015., -2018., a da 

bi se ostvarili strateški ciljevi Vlade u skladu sa Reformskom agendom, neophodno je postići 

sveobuhvatne strukturne reforme kako bi se održala makroekonomska stabilnost, te pospješio rast 

i konkurentnost.  

Naznačeno je da reformska agenda sadrži 61 aktivnost od kojih je 19 u potpunosti ispunjeno do 

trenutka kada je Budžet za 2017. godinu upućen u proceduru.  

Makro ekonomski indikatori su sljedeći: rast nominalnog GTP, od  01.07.2015., do 30.06.2016., 

godine iznosio 3,2%. Pri tom rast realnog GDP iznosio je 2,72%. Rast prihoda od direktnih poreza i 

dopinosa u prvih jedanaest mjeseci tekuće u odnosu na isti period prošle godine iznosio je 11,47% 

više. Rast pirihoda od indirektnih poreza, u prvih jedanaest mjeseci iznosio je 4,1% više.  

Prema podacima Porezne uprave FBiH broj zaposlenih su u periodu od 31.03.2015., godine od 

30.11.2016., godine povećao za 27.714 onih koji su otvorili takozvani obrazac i ...3100. i popeo na 

504.128 osoba. Prema podacima Federalnog zavoda za statistiku broj zaposlenih je od 31.03.2015., 

godine do 30.09.2016. godine se povećao za 15 hiljada 640. i iznosi 461 hiljadu. Broj nezaposlenih 

se sa 391 hiljadu smanjio na 373 odnosno za 18 hiljada 6 osoba.  

Premijer je dalje naveo da se i pored svih napora na unapređenju fiskalne politike FBiH suočava sa 

nedovljnom likvidnošću, te da je neophodno i dalje raditi na unapređenju  institucionalnih okvira.  

Ukupni rashodi i izdaci u iznose 2 milijarde 747 miliona 628 hiljada maraka, što predstavlja povećanje 

za 148 miliona 765 hiljada ili 6%, malo više nego što su rasli indirekni porezi.  

U odnosu na Budžet FBiH za 2016., godinu, tekuća rezerva u Nacrtu Budžeta FBiH za 2017., godinu 

iznosi 5 miliona 155. Plate doprinosi i naknade troškova zaposlenih planirane su u ukupnom iznosu 

od 233 miliona maraka. I treću godinu zaredom padaju, bile su 255. Broj zaposlenih planiran u Nacrtu 

iznosi 7210 i manji je za 150 u odnosu na 2016., godinu.  

Planirana ulaganja u razvoj namjenske industrije. Tri kompanije potpomognute od strane Vlade FBIH 

bilježe napredak u poslovanju.  

Svi ostali transferi ostaju na nivou Bužeta FBiH za 2016., godinu.  

Uvećava se transfer Zavoda PIO-MIO u iznosu od 254 a bio je 237. To će poboljšati likvidnost 

Zavoda.  Penzioni sistem doživio je najveći udar jer je pored deficita za 18 mjeseci ušlo u sistem još 

22.700 ljudi iz straha od novog Zakona, iako je statistički prirast za godinu i po je 6 hiljada.  
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Transfer za finansiranje uredbe za prvo zapošljenje i samozapošljenje  planiran je u iznosu od 30 

miliona maraka.  

Kapitalni transferi su pravljenji u iznosu od 26 miliona KM i veći su za 9,6 miliona KM, u odnosno 

58,8% u odnosu na iznos iz Budžeta Federacije 2016. godine.  

Izdaci za kamate planirani su u iznosu od 148,4 miliona maraka što je 25,1 milion maraka više u 

odnosu na sredstva planirana na ovoj poziciji u 2016., godini i posljedica rasta obaveza prema 

inostranstvu.  

Najznačajniji u grupi rashoda su. mjesta institucija Vlade Federacije BiH, nabavka građevina u dva 

grada Sarajevo 12,1 i Mostaru 8,4 miliona maraka i ovaj put neće biti odstupanja od toga.  

S obzirom na probleme finansiranja budžetskih rashoda Vlada Federacije BiH je opredijeljena za 

nastavak saradnje sa MMF-om te ispunjavanje mjera definisanih dopunskim Pismom namjere, a sve 

u okviru odobrenog proširenog aranžamana tzv. „ekstend fond facility“ aranžmana.  

U 2017. godini MMF-u je potrebno vratiti 218 miliona, dok je prošle godine taj iznos bio, iz stand-by, 

118.  

Premijer je također naveo da ovaj aranžman neće nijedne godine preći 100 miliona maraka, a tek 

kreće od 3 i po godine i od danas i tokom izrade Budžeta Federacije BiH za 2017. godinu Vlada 

FBiH se suočila sa ograničenim budžetskim kapacitetom.  

Tokom godina porasta unutrašnjeg i vanjskog duga sve jače se istiskuju ostale kategorije javne 

potrošnje.  

Prijedlog Budžeta Federacije BiH za 2017. godinu iznosi 2 milijarde 747 miliona i 628 hiljada što je 

za 148,8 miliona ili 6% više u odnosu na Budžet Federacije 2016. Godine. Nivo prihoda projiciranih 

u Prijedlogu Budžeta Federacije BiH za 2017. godinu u odnosu na ukupne rashode i izdatke 

rezultirao je potrebom za zaduživanjem vanjskim i unutrašnjim. Ukupni prihodi i primici u Prijedlogu 

Budžeta FBiH za 2017. godinu iznose 2 milijarde i 747 prihodno, balansira se prihodna i rashodna 

strana, znači, povećanje od 148,8 je znači 6%, prihodi od poreza projicirani u Prijedlogu Budžeta 

Federacije BiH za 2017. godinu iznose milijardu i 571 milion maraka i u odnosu na prethodnu godinu 

veći su za 130 miliona, posljedica ekonomskog rasta ili 9,1%. Ovo predstavlja rezultat porasta 

prihoda od indirektnih i direktnih poreza. Premijer je kao važno istaknuo da neto prihodi od indirektnih 

poreza čine jednu optičku varku. To su prihodi koji se uplaćuju u Ured Federacije nakon dobivanja 

po državnom Zakonu o dugu, nakon dobijanja međunarodnih obaveza tako da su prihodi iz tog izvora 

bez obzira što tako veliki rast postoji manji za 34 miliona maraka, jer su obaveze naše prema vani.  
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Neporezni prihodi planirani su u iznosu od 414 miliona maraka, što je za 32 miliona maraka manje 

u odnosu na Budžet Federacije za 2016. godinu zato što su se prihodi od privatizacije planirali na 

10 miliona maraka, a prošle godine su bili 65 i ostvareni sa 65. Primici su planirani u iznosu od 762 

tačno, dakle, koliki je deficit.  

Zajmovi primljeni kroz državu, dakle, MMF i kroz proširen aranžman EEF i DPL-ove od Svjetske 

banke ili emisije dugoročnih obveznica što se sve udružuje u jedan oblik su u iznosu od 282 miliona 

i 604 hiljade. Primitke od domaćih kratkoročnih zaduživanja, dakle, emitovanih trezorskih zapisa u 

iznosu od 360 miliona maraka.  

Otplate dugova primljenih kroz državu iznose 562 miliona maraka što predstavlja povećanje u iznosu 

na 2016. godinu za 157,7 miliona maraka. Otplate dugova su povećane za, kroz državu 157,7, 

otplate domaćeg pozajmljivanja znači planirane su u iznosu od 530 maraka što je za 130 miliona 

maraka više u odnosu na 2016. godinu.  

Zaduživanje je sa 712 skočilo na 750 miliona, 760 miliona. FBIH se zadužuje se 760. Za obaveze 

poslovanje emitovanja trezorskih zapisa planirano je 410 miliona maraka, a za obaveze poslovanja 

emitovanja dugoročnim vrijednosnim papirima planirano je 120 miliona maraka. Zaduženje od 762 

miliona maraka je za otplatu duga u iznosu glavnice od milijardu i 140 i kamatu 148 miliona. To iznosi 

milijardu i 289. FBIH se zadužuje 762, a vraća milijardu i 289. Dug pada i od prošle godine samo 

dva izvještaja je sa šest i dvjesto spao spao na 6 i 20, znači, dug vanjski i unutarnji i će taj trend 

nastaviti i on je posljedica restriktivne fiskalne politike. Ukoliko se budžet izvrši kako je planirano 

Federacija BiH će smanjiti svoj javni dug za 526 miliona.  

Tabela 3: Pregled datuma usvajanja i iznosa Budžeta FBIH u periodu od 2007. do 2017.  

Godina Visina Budžeta Datum utvrđivanja prijedloga 

na Vladi 

Datum usvajanja 

Budžeta u PBIH  

2007. 1.435.644.600 30.03.2007 02.04.2007 

 1.586.276.529 22.08.2007 18.09.2007 

2008. 1.757.614.878 17.12.2007 28.12.2007 

 1.833.614.878 18.04.2008 29.04.2008 

2009. 1.600.917.600 23.12.2008 29.12.2008 

 1.906.373.386 26.03.2009 06.04.2009 

 2.133.254.771 19.06.2009 30.07.2009 

 2.075.254.771 02.12.2009 21.12.2009 

2010. 1.747.272.490 14.12.2009 22.12.2009 

 1.863.333.532 07.09.2010 14.09.2010 

2011. 1.699.318.442 24.03.2014 26.03.2011 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2016. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 54 
 

 1.735.790.000 05.07.2011 28.07.2011 

2012. 1.923.744.269 29.12.2011 11.01.2012 

 1.999.084.438 26.07.2012 06.09.2012 

2013. 2.214.180.122 22.11.2012 04.12.2012 

2014. 2.357.715.456 28.11.2013 06.12.2013 

 2.345.276.968 15.05.2014 23.05.2014 

 2.475.579.841 22.07.2014 24.07.2014 

2015. 2.334.147.169 31.03.2015 31.03.2015 

 2.348.412.392 17.09.2015 09.10.2015 

2016. 2.598.862.123 23.12.2015 29.12.2015 

2017.  2.747.628.075 23.12.2016. 29.12.2016 

 

Specifičnost prisutna u Parlamentu Federacije BIH je da se u ovoj instituciji godinama donosi Zakon 

o dopuni Zakona o Budžetima FBIH, kojim se zapravo, zbog višegodišnjeg neodržavanja izbora u 

Gradu Mostaru i nepostojanja Gradskog vijeća, omogućava ovom Gradu nesmetano finansiranje.   

Klub poslanika HDZ BIH, kao i klub delegata iz reda hrvatskog naroda u Domu naroda pokušali su 

inicirati slično rješenje za Opštinu Stolac zbog nastalih problema nakon Općinskih izbora u BIH, ali 

ovaj prijedlog nije naišao na podršku drugih klubova stranaka i naroda.  
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8. KOORDINACIJA RADA PARLAMENTA I VLADE FBIH  
 

Zbog važnosti zadnjih pregovora sa MMF-om oko novog kreditnog aranžmana BIH sa ovom 

međunarodnom finansijskom institucijom, smatramo važnim osvrnuti se na odnos Vlade i 

Parlamenta FBIH u pogledu navedenog.  

 

Naime, na osnovu Zahtjeva Kolegija Predstavničkog doma Parlamenta FBiH da Vlada FBiH dostavi 

potrebne materijale kako bi taj dom održao izvanrednu sjednicu o aranžmanu s MMF-om, oglasio se 

premijer FBIH sa odgovorom da taj zahtjev neće moći biti ispunjen. Istakao je da taj materijal nije 

javan, niti je ikada bio, i nijedna vlada ga nije smjela objavljivati dok ga ne usvoji Odbor MMF-a, jer 

je i jedan od uslova "da materijal nije naše vlasništvo". Također je dodao ni on koji je učestvovao u 

pregovorima još nema službenu varijantu Pisma namjere, već samo radnu verziju.  

 

Jedna od specifičnosti funkcionisanja zakonodavne procedure na nivou Federacije BIH prilikom 

predlaganja zakona od strane poslanika, klubova i dr. ukoliko Vlada FBIH da negativno mišljenje na 

predloženi akt, Parlament u skladu sa odredbama Poslovnika ipak treba da se izjasni da li će ili ne 

isti uvrstiti na dnevni red. Upravo ta Poslovnička odredba najviše je aktuelizirana prilikom rasprave 

o Zakonu o igrama na sreću.  

 

U periodu 01.01.-31.12.2016. godine, Vlada FBiH je, u potpunosti ili djelimično, realizovala 63 

različita zakona. Parlamentarna procedura je za godinu dana potpuno okončana za 26 zakona. Svih 

26 zakona predložila je Vlada FBIH.  

 
Grafikon 33.  
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U kontekstu odnosa Vlade i Parlamenta Federacije BIH, što je u krajnjem i obaveza propisana 

Poslovnikom i jednog  i drugog doma,  ispoštovana je do sada davana preporuka vezano za prisustvo 

predstavnika izvršne vlasti plenarnim sjednicama, kao i sjednicama radnih tijela. Ipak treba istaknuti da 

je pristustvo predstavnika izvršne vlasti više izraženo u Predstavničkom domu FBIH, kako na plenarnim 

sjednicama, tako i na sjednicama radnih tijela.  

 

Tokom 2016. godine izražena je nemogućnost amandmanskog djelovanja poslanika i delegata u oba 

doma PFBIH, ne samo kada je u pitanju donošenje Budžeta, nego i mnogih zakona koji su se našli u 

proceduri u prethodnom periodu. Ovakav odnos predstavnika izvršne vlasti prema izabranim 

predstavnicima građana skoro jednako je prisutan i prema poslanicima i delegatima i stranka vladajuće 

većine i opozicije.  

 

U 2016. godine povećan je procenat dostavljanja odgovora na poslanička pitanja u Predstavničkom 

domu, dok delegati Doma naroda i dalje izražavaju nezadovoljstvo odnosom predstavnika izvršne 

vlasti prema istim. Delegati Doma naroda tako su uputili zahtjev prema predsjedavajućoj da 

apelujete na sva ministarstva da odgovaraju na pitanja.  

 
Dom naroda je od početka septembra 2016. godine uveo praksu dostavljanja svih odgovora na 

delegatska pitanja, putem e-maila. Odgovori se dostavljaju svim delegatima i predstavnicima 

međunarodnih i domaćih organizacija, što do sada nije bila praksa.  

CCI također i dalje apelira da se ispoštuje jedna od inicijativa pokrenuta u prethodnom mandatu, a 

odnosi se na postavljanje poslaničkih/delegatskih pitanja i odgovora ministara (i/ili drugih upitanika) 

na web stranici Parlamenta FBIH. Na taj tačin bi se izbjeglo ponavljanje pitanja i što je još važnije 

građani bi mogli imati uvid u zalaganja poslanika/delegata po određenim problemima, te stavu 

ministarstva ili neke druge institucije u vezi sa tim.  Govorimo o pitanjima poslanika, odnosno 

delegata, na koje odgovor nije dat neposredno po postavljenom pitanju, odnosno direkno na sjednici.  

Skupština Kantona Sarajevo odličan je primjer prakse koja se provodi po ovom pitanju. Naime link 

http://skupstina.ks.gov.ba/ nudi pregled pitanja, inicijativa i odgovora za svaku sjednicu pojedinačno.  

. 

 

  

http://skupstina.ks.gov.ba/
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9. POŠTIVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA 
 

Dom naroda Parlament FBIH nije ispoštovao poslovničke odredbe koje se odnose na izradu 

programa rada za 2016. godinu. Istovremeno niti jedan od domova nije pokrenuo proceduru izrade 

Programa rada za 2017. godinu.   

 

U Predstavničkom domu PFBIH i dalje je prisutan problem odsustva poslanika sa plenarnih sjednica, 

koje su u pravilu održavaju u posljednoj sedmici mjeseca.  

CCI ovom prilikom pozdravlja korak Vlade FBIH, koja je u vidu amandmana na Zakon o platama i 

naknadama u organima vlasti BIH, propisala da se svakom poslaniku i delegatu za neopravdano 

odsustvo sa plenarne sjednice odbija 10% od paušala, kao i za neopravdan izostanak sa sjednice 

radnog tijela.  

Član 10. Poslovnika Predstavničkog doma propisuje sljedeće: Poslanik koji je spriječen da 

prisustvuje sjednici Predstavničkog doma ili sjednici radnog tijela Predstavničkog doma, ili iz 

određenog razloga treba u toku rada da napusti sjednicu, dužan je o tome da blagovremeno 

obavijesti predsjedavajućeg Predstavničkog doma, odnosno predsjednika odgovarajućeg radnog 

tijela i iznese razloge zbog kojih odsustvuje.  

Član 16. Poslovnika Predstavničkog doma propisuje sljedeće: Poslanici Predstavničkog doma za 

vršenje poslaničke funkcije imaju pravo na platu, naknadu za poslaničko angažovanje, te naknadu 

određenih materijalnih troškova i druge naknade na osnovu posebnog akta Predstavničkog doma, 

odnosno akta Administrativne komisije. Za neizvršavanje obaveza u vršenju poslaničke funkcije 

(neopravdano odsustvo sa sjednica Predstavničkog doma i radnih tijela i slično) poslanicima se 

aktom iz stava 1. ovog člana može umanjiti naknada za poslaničko angažovanje, odnosno druga 

primanja i naknade iz stava 1. ovog člana. Na osnovu dostupnih informacija niti jednom od poslanika 

u prethodnom periodu nisu umanjena primanja na osnovu gore navedenog.  

Navedeno pitanje skoro jednako je definisano i u Poslovniku Doma naroda PFBIH, ali je ovaj problem 

znatno manje izražen u istom.  
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Za razliku od 2015. godine kada smo zabilježili 3 puta djelovanje Ustavnog suda Federacije BIH po 

različitim zahtjevima i na taj način „uvlačenje“ ove institucije u političke sukobe u FBIH, u 2016. godini 

zabilježene su pored apelacija prema Ustavnom sudu FBIH i apelacija prema Ustavnom sudu BIH14.  

Naime. 30 poslanika Narodne skupštine Republike Srpske podnijelo je 29. septembra 2016. godine 

Ustavnom sudu Bosne i Hercegovine zahtjev za ocjenu usaglašenosti „svih zakona i ostalih opštih 

pravih akata usvojenih od strane Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine od njegovog 

konstituisanja poslije izbora 2014. godine“ sa Ustavom Bosne i Hercegovine. Podnosioci zahtjeva, 

između ostalog, smatraju da osporeni zakoni i drugi opšti akti usvojeni u Domu naroda Parlamenta 

FBiH nakon izbora 2014. godine nisu u skladu sa Ustavom Bosne i Hercegovine iz razloga što nakon 

izbora održanih 2014. godine Dom naroda Parlamenta FBiH, prema apelantovim navodima, nije 

konstituisan onako kako to propisuje Ustav Federacije Bosne i Hercegovine. Naime, umjesto 17 

delegata iz srpskog naroda, kako je to propisano Ustavom Federacije Bosne i Hercegovine, trenutno 

Klub delegata srpskog naroda u Domu naroda Parlamenta FBiH čini 13 delegata. Četiri delegatska 

mjesta u Klubu srpskog naroda nisu popunjena. Podnositelji zahtjeva, također, navode da zbog 

nepopunjenosti Kluba srpskog naroda u Domu naroda Parlamenta FBiH u punom kapacitetu delegati 

iz reda srpskog naroda nisu u mogućnosti pokrenuti mehanizam zaštite vitalnog nacionalnog 

interesa.  

U kontesktu mogućnosti pokretanja pitanja VNI od strane Kluba delegata iz reda srpskog naroda 

podsjetimo da je, na osnovu člana 118. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta Federacije 

Bosne i Hercegovine 10 članova Kluba delegata srpskog naroda je na sjednici Kluba održanoj 

23.10.2015 godine odlučilo da se Prijedlog zakona o izmjeni i dopuni Zakona o državnoj službi u 

Federaciji Bosne i Hercegovine, odnosi na vitalni interes srpskog naroda, te je zatraženo da se ovaj 

zakon razmatra po proceduri predviđenoj za vitalni interes.  

Ustavni sud Federacije BIH je kako smo naveli djelovao je po nekoliko značajnih pitanja tokom 2016. 

godine.  

U maju mjesecu 2016. godine potpredsjednik FBIH, Milan Dunović (DF) poslao na ocjenu ustavnosti 

spomenuti Zakon navodeći kako je postojeći Zakon o državnoj službi u FBiH protuustavan. Naime, 

Zakonom o izmjenama i dopunama Zakona o državnim službenicima FBiH, koji je usvojen krajem 

2015., predviđao je da će državni službenici zatečeni u državnoj službi na mjestima rukovodećih 

                                                           

14Ustavni sud BiH odbio je na sjednici 19.01.2017. godine zahtjev 30 poslanika Narodne Skupštine Republike 
Srpske kao neosnovan.  
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državnih službenika nakon stupanja na snagu ovog zakona, biti raspoređeni na odgovarajuća radna 

mjesta u okviru organa državne službe u skladu sa pravilnicima iz člana 75c. stav 3. ovog zakona, 

a nastavljaju raditi na svojim dosadašnjim radnim mjestima i zadržavajući platu i druga prava prema 

dosadašnjim rješenjima do imenovanja lica iz člana 11a. ovog zakona. Potpredsjednik Dunović 

nakon podnošenja apelacije naglasio kako se radi o protuustavnom zakonu jer oduzima pravo na 

rad nekome ko nije pripadnik određene političke opcije.  

Ustavni sud Federacije BiH je nakon razmatranja prijedloga potpredsjednika FBiH Milana Dunovića 

za donošenje privremene mjere vezano za Zakon o državnoj službi u FBiH donio rješenje o 
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10. AKTIVNOSTI POSLANIKA I DELEGATA  
 

Iako poslanički mandat osim djelovanja na plenarnim sjednica, podrazumijeva i rad poslanika i 

delegata u izbornoj bazi, s obzirom da nam nisu dostupni o pojedinačnom doprinosu izabranih 

predstavnika na sjednicama radnih tijela15 ili u radu sa biračima, u ovom dijelu izvještaja dajemo 

pregled dijela aktivnosti koji se odnosi na rad na plenarnim sjednicama.  

Sedam (7) poslanika u Predstavničkom domu i 1 delegat u Domu naroda PFBIH predložili su tokom 

2016. godine 12 zakona. To su sljedeći predlagači:  

 Ismet Osmanović , poslanik u PD PFBIH  1 

Kasim Mulalić, poslanik u PD PFBIH 1 

Dennis Gratz, poslanik u PD PFBIH (2014.-2018.) 6 

Amir Zukić i Omer Škaljo, poslanici u PD PFBIH 1 

Azra Hadžiahmetović, poslanik u PD PFBIH 1 

Ramiz Meša, poslanik u PD  1 

Slađan Ilić, delegat u DNPFBIH  1 

 

Poslanik Dennis Gratz predložio je čak 6 zakona, dok su ostali predlagači uputili po 1 zakon. Do 

kraja 2016. godine nije okončana procedura niti po jedom od 12 predloženih zakona.  

U nastavku slijedi tabelarni pregled djelovanja poslanika u PD PFBIH po pitaju amandmana, 

poslaničkih pitanja i inicijativa.  

PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FEDERACIJE BIH  

Rbr Predstavnik Stranka Amandman Postavljeno 
pitanja 

Inicijative 

1.  Dževad Adžem DF 4 7 2 

2.  Dževad Agić SDA 0 0 0 

3.  Zijad Alajbegović SBB 0 0 0 

4.  Tarik Arapčić SDA 0 0 0 

5.  Alma Arnaut BPS 0 6 1 

6.  Jozo Bagarić HDZ BiH 0 0 0 

7.  Vjekoslav Bakula HDZ 1990 0 3 0 

8.  Marin Barbarić HDZ BiH 0 2 0 

9.  Boris Barun HDZ BiH 0 2 0 

10.  Esad Bašagić SDA 1 1 0 

11.  Nasir Beganović SBB 0 4 1 

12.  Enver Bijedić SDP 1 3 0 

                                                           
15 Na web stranici PFBIH dostupno je samo nekoliko izvještaja sa sjednica komisija i odbora, ali i oni dostupni 
ne daju podatke o pojedinačnom doprinosu određenog poslanika/delegata, te na osnovu njih nije moguće 
izvući poimenične aktivnosti.  
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13.  Mensud Borović SDA 2 5 2 

14.  Mladen Bošković HDZ BiH 0 0 0 

15.  Jusuf Bubica BPS 0 8 5 

16.  Ilhan Bušatlić NZ 0 2 0 

17.  Aiša Ćenanović SDA 0 3 0 

18.  Almira Čosić SDA 0 0 0 

19.  Faruk Ćupina SBB 1 8 5 

20.  Jasna Duraković SBB 0 5 1 

21.  Suzana Franjka Galić DF 0 4 0 

22.  Mirza Ganić SDA 1 1 0 

23.  Denis Gratz NS 5 2 0 

24.  Mira Grgić SDP 0 5 0 

25.  Azra Hadžiahmetović SBiH 0 0 0 

26.  Azra Hadžić SBB 3 9 2 

27.  Mirela Halilović BPS 0 0 0 

28.  Salem Halilović SBiH 1 0 0 

29.  Refik Hankić SBiH 0 0 0 

30.  Amra Haračić DF 0 4 0 

31.  Mujo Hasić SDP 0 0 0 

32.  Hajrudin Havić SDP 0 0 0 

33.  Zukan Helez SDP 0 4 0 

34.  Ljuban Herceg HDZ 1990 0 0 0 

35.  Dževad Hodžić SDA 0 0 0 

36.  Mujo Hodžić DF 0 0 0 

37.  Muhamed Ibrahimović SDA 0 4 0 

38.  Hasida Isaković SBB 0 5 0 

39.  Slavica Josipović HNS 0 6 0 

40.  Munib Jusufović SBB 0 0 0 

41.  Jasmin Kadić DF 2 7 1 

42.  Asim Kamber SDA 0 1 0 

43.  Salmir Kaplan SDA 0 0 0 

44.  Elvir Karajbić SDP 
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58.  Radoslav Luburić HDZ BiH 0 2 0 

59.  Bajro Makić SDA 2 3 0 

60.  Boris Marjanović HDZ BiH 0 2 0 

61.  Zana Marjanović SBB 0 2 0 

62.  Damir Mašić SDP 0 15 0 

63.  Ramiz Meša SDA 0 0 0 

64.  Mahir Mešalić DF 0 3 1 

65.  Rusmir Mesihović SDP 0 2 1 

66.  Saša Mitrović DF 0 1 0 

67.  Halid Muhić SDA 0 0 0 

68.  Kasim Mulalić SDA 1 2 0 

69.  Hasan Muratović SDP 0 1 0 

70.  Ivan Musa HNS 0 2 0 

71.  Edin Mušić SDA 0 0 0 

72.  Emina Mutap SDA 0 1 0 

73.  Fahrudin Nikšić BPS 0 0 0 

74.  Nermin Nikšić SDP 0 2 0 

75.  Zikreta Odobašić SBB 0 0 0 

76.  Rasim Omerović SDA 1 2 0 

77.  Ismet Osmanović SDA 1 3 1 

78.  Elzina Pirić SDA 0 0 0 

79.  Belma Pojskić SDA 0 1 0 

80.  
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U Predstavničkom domu je u 2016. godini upućeno preko 50 amandmana od strane 23 poslanika u 

pojedinačnom djelovanju. U ovaj pokazatelj ne ulaze amandamni koje su pojedini poslanici podnijeli 

ili prezentirali u ime klubova stranak iz kojih dolaze. Najviše amandmana u Predstavničkom domu 

uputili su Jasmina Zubić (SDP) – 9, Dennis Gratz (NS) -5 i Mirsad Topčagić (ADSA) – 5.  

Pedeset tri (53) poslanika postavili su 249 poslaničkih pitanja, dok je 19 poslanika uputilo ukupno  

38 inicijativa. 

U pogledu postavljanja poslaničkih pitanja najaktivniji su bili sljedeći poslanici:Jasmina Zubić (SDP), 

Damir Mašić (SDP), Amna Kunovac (DF), Azra Hadžić (SBB), Faruk Čupina (SBB), Jusuf Bubica 

(BPS), Dzevad Adzem (DF), Elma Đogić (Laburisti), Omer Škaljo (SDA).    

Pored navedenog u Predstavničkom domu smo evidentirali preko 300 diskusija i preko 70 replika 

iznesenih tokom rasprave o određenim mjerama.  

 
Grafikon 34. 

 

Slijedi tabelarni pregled aktivnosti delegata u Dom naroda PFBIH u pogledu amandmanskog 

djelovanja, poslaničkih pitanja i inicijativa.  

DOM NARODA PFBIH  

Rbr Predstavnik Stranka Amandman Postavljeno 
pitanja 

Inicijative 

1 Goran Akšamija NZ 0 0 0 

2 Almedin Aliefendić SDA 1 10 0 

3 Ana Babić SBB 0 0 0 

4 Stipe Barun HDZ BiH 0 0 0 

5 Mirko Batinić HDZ BiH 0 2 0 

6 Mirvet Beganović LS BiH 0 9 1 
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7 Zdravko Bešlić HDZ BiH 0 2 1 

8 Lidija Bradara HDZ BiH 0 2 1 

9 Sejo Bukva NZ 0 0 0 

10 Amil Buljubašić SDP 0 5 0 

11 Osman Ćatić SDA 0 1 4 

12 Đuro Delić HDZ BiH 2 2 1 

13 Lejla Didik-Sarajlić DF 0 1 0 

14 Rasim Dostović SDA 0 0 0 

15 Edim Fejzić SD BiH 0 0 0 

16 Edin Forto NS 0 1 0 

17 Emir Frašto SDP 0 5 0 

18 Fuad Hadžimehmedović SBB 0 1 0 

19 Admir Hadžipašić ASDA 3 4 0 

20 Slađan Ilić SDP 0 5 0 

21 Lejla Imamović DF 0 0 1 

22 Željko Josić HDZ 1990 0 3 0 

23 Damir Jukić HDZ BiH 0 6 0 

24 Rasim Kantarević LS BiH 0 5 1 

25 Predrag Kojović NS 0 0 1 

26 Muhamed Kozadra SDA 0 0 0 

27 Mustafa Kurtović SDA 0 0 1 

28 Mladen Lonić SDP 0 1 0 

29 Mehmed Mahmić SDA 0 0 0 

30 Tomislav Mandić HDZ BiH 0 5 0 
31 Mile Marčeta SNSD 0 0 0 

32 Tomislav Martinović HDZ BiH 0 0 0 

33 Amor Mašović SDA 0 0 0 

34 Dražen Matišić HDZ BiH 0 0 0 

35 Slaviša Mihajlović SNS 0 0 0 

36 Daliborka Milović LDS 0 0 0 

37 Josip Mioč HDZ BiH 0 1 0 

38 Željko Mirković SDP 0 7 1 

39 Sanel Mušović SBB 0 0 0 

40 Anes Osmanović SDA 0 9 3 

41 Refik Poparić SDA 0 0 0 

42 Đuro Prkačin HDZ BiH 0 1 0 

43 Dario Pušić HDZ BiH 0 2 0 

44 Drago Puzigaća SNSD 0 1 0 

45 Vesna Saradžić SDP 0 5 3 

46 Ismet Sarajlić SBB 0 1 0 

47 Nikola Simić SDP 0 0 0 

48 Segmedina Srna - Bajramović SDP 0 12 0 

49 Draženka Subašić DF 2 0 0 

50 Slaviša Šućur SDP 0 0 0 

51 Ivo Tadić HDZ BiH 0 0 0 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2016. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 65 
 

52 Slobodan Tomić NSRB 0 2 1 

53 Jasenko Tufekčić SDA 0 0 0 

54 Aner Žuljević SDP 138 15 4 

    Ukupno: 143 126 24 

 

Delegati Doma naroda amandmanski su djelovali sa ukupno 143 amandmana, od kojih je najveći 

broj uputio delegat Aner Žuljević (SDP) – 138.  

Postavljeno je ukupno 126 delegatskih pitanja i pokrenute 24 inicijative. Najaktivniji delegati u ovom 

dijelu bili su: Mirvet Beganović (Laburisti), Segmedina Srna Bajramović (SDP), Anes Osmanović 

(SDA), Željko Mirković (SDP), Aner Žuljević (SDP)  i Almedin Aliefendić (SDA) 

U Domu naroda je tokom 2016. godine evidentirano i oko 250 diskija i približno 50 replika.  

Amandamani podneseni i u jednom i u drugom domu PFBIH uglavnom su rezultirali jednakim 

ishodom na način da nisu dobili potrebnu većinu ili su povučeni prije samog izjašnjavanja, a nakon 

dobijenog negativnog stava od strane predlagača akta na koji se podnose.  

 

. 
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11. PRIMANJA POSLANIKA I DELEGATA  
 

U mjesečna primanja profesionalno angažovanih poslanika i delegata pored plate koja se kreće u 

rasponu od 2.500 KM do 3.500 KM (zavisno od koeficijenta i minulog rada), ulaze topli obrok, 

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali/Prijedlog%20zakona%20o%20izmjenama%20Zakona%20o%20placama%20i%20naknadama%20%20u%20organima%20vlasti%20FBiH.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali/Prijedlog%20zakona%20o%20izmjenama%20Zakona%20o%20placama%20i%20naknadama%20%20u%20organima%20vlasti%20FBiH.pdf
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Jedan od zakona koji se odnosio također na ovo pitanje upućen je od strane poslanika Dennisa 

Gratza.  

U Predstavničkom domu PFBIH od 98 poslanika 83 su profesionalizirala svoj mandat. Na platnom 

spisku Doma naroda nalaze se 54 delegata, od kojih 48 ima profesionalni status, dok 6 delegata 

imaju status tzv „neprofesionalaca“.  

 
Grafikon 35. 

 

Za 48 delegata u Domu naroda PFBIH koji imaju status profesionalaca na ime plata i naknada 

isplaćeno je u 2016. godini ukupno 2 miliona 53 hiljade KM. Na ime plata je isplaćeno 1 milion 515 

hiljada. Na im paušala isplaćeno je 160 hiljada KM.  
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12. TRANSPARENTNOST RADA PARLAMENTA FBiH  

 

Transparentost rada Parlamenta FBiH  je na zadovoljavajućem nivou, ali postoje značajni problemi 

i dosta prostora za poboljšanje te transparentnosti.  

Tabela4: Transparentnost rada Parlamenta FBiH 
 

R. br. Predmet posmatranja Stanje u PD P FBiH Stanje u DN P FBiH 

1.  Sloboda prisustva sjednicama DN P 
FBIH 

DA  DA  

2.  Prenos sjednica (TV, radio ili 
internet) 

NE  DA  

3.  Da li DN P FBIH prije zasjedanja 
objavljuje najavu sjednice? 

DA  DA  

4.  Da li su materijali za sjednicu javno 
dostupni? 

DA  DA  

5.  Dostupnost zapisnika sa sjednica DN 
P FBIH 

ZOSPI  WEB  

6.  Sadržajnost zapisnika sa sjednica 
DN P FBIH 

Dobra Dobra 

7.  Dostupnost stenograma sa sjednica 
DN P FBIH 

NE DA  

8.  Dostupnost podataka o 
pojedinačnom glasanju delegata 

NE NE 

9.  Institucionalno riješena javna 
dostupnost poslaničkih pitanja i 

odgovora na pitanja 

NE NE 

10.  Dostupnost podataka o prisustvu 
sjednicama I razlozima odsustva 

Djelimično DA  

11.  Brzina odgovaranja na zahtjeve za 
dostavljanjem materijala (ZOSPI) 

U skladu sa zakonom  U skladu sa zakonom  

12.  Obavljena javna rasprava prilikom 
izrade Programa rada 

NE NE 

13.  Obrazloženja o usvojenim zakonima Detaljna  Detaljna  

14.  Dostupnost dokumenata u 
elektronskom obliku 

DA  DA 

15.  Postojanje web stranice P FBIH DA  DA  

16.  Funkcionalnost web stranice 
(sadržajnost i redovno ažuriranje) 

Prihvatljiva  Dobra 

17.  Da li je na Internet stranici objavljen 
Program rada za aktuelnu godinu? 

- - 

18.  Da li se na Internet stranici objavljuju 
godišnji izvještaji o radu institucije? 

NE DA  

19.  Da li je na Internet stranici dostupan 
Zakon o izvršenju budžeta za 
posljednju fiskalnu godinu? 

DA  DA  

20.  Da li su na web stranici FBIH u roku 
od 24 sata dostupno saopštenje za 
javnost sa osnovnim podacima sa 

održane sjednice? 

DA  DA  

21.  Da li su, nakon sjednice FBIH, 
dostupni na web stranici kao 

„download“ opcija materijali koji su 
razmatrani i usvojeni? 

DA  DA  

22.  Da li je građanima omogućem pristup 
arhivskim podacima sa održanih 

zasjedanja 

NE DA  

. 
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13. EUROATLANSKI PUT BIH  
 

U Pismu namjere koje su vlade u BIH uputile prema Međunarodnom monetarnom fondu (MMF), 

krajem mjeseca juna 2016. Godine, navedeno je da su se Vijeće ministara BiH i vlade Federacije 

BiH (FbiH) i Republike Srpske (RS), koje su došle na vlast nakon opštih izbora u oktobru 2014. 

Godine, prepoznale potrebu pojačavanja tempa ekonomskih reformi da bi se ubrzao ekonomski rast 

i otvorila radna mjesta, te da bi se poboljšao životni standard u BiH. Zajedno i u saradnji sa 

međunarodnom zajednicom, usvojena je sveobuhvatna Reformska agenda i pripremljeni akcioni 

planovi za provedbu Reformske agende (koji su usvojeni u septembru, odnosno oktobru 2015. 

godine). U Pismu namjere se dalje navodi da Reformska agenda definiše glavne planove Vijeća 

ministara BiH i vlada entiteta u pogledu socioekonomskih reformi u narednim godinama. Njeni su 

ciljevi: poticanje održivog, efikasnog i kontinuiranog ekonomskog rasta; otvaranje radnih mjesta; 

povećanje i bolje usmjeravanje socijalne pomoći; i stvaranje povoljnog ekonomskog okruženja i dr.  

Također nakon što je BIH predala aplikaciju za članstvo u EU porodici u februaru ove godine, na 

sjednici Vijeća za opšte poslove Evropske unije u Briselu 20.09.2016. godine prihvaćen je zahtjev 

Bosne i Hercegovine za članstvo u EU. Evidento je međunarodna zajednica kontinurano daje šansu 

našoj zemlji da mnoga pitanja krenu naprijed, ali je pitanje do kada ćemo imati tu podršku.  

Aktuelna vladajuća većina u Federaciji BIH, uspostavljena prije godinu dana, uključujući i izvršnu i 

zakonodavnu vlast, obavezala se na provođenje obaveza iz Reformske agende, međutim dinamika 

rada, primarno Parlamenta Federacije BIH, u prve 2 godine aktulenog mandata ukazuje da je vrijeme 

za alarmiranje u pogledu postojećeg stanja. 

Podsjetimo, za provedbu Agende, Vlada FBIH je izradila akcijski plan koji sadrži 61 preciziranu 

aktivnost s definiranim nosiocima aktivnosti i rokovima izvršenja.  

„Novi Zakon o privrednim društvima, koji je već stupio na snagu, kao i izmjene zakona o izravnim 

stranim ulaganjima bi trebali u dobroj mjeri poboljšati investicijsku klimu, te je za očekivati da će u 

tekućoj godini doći do preokreta negativnog trenda inostranih investicija“, istaknuto je u izlaganju 

resornog ministra. . 

Zakona o stranim ulaganjima FBIH garantuje inostranim investitorima ista prava kao i domaćim, uz 

dodatne carinske i porezne povlastice, te nesmetan transfer ostvarene dobiti, kao i garanciju da se 

tretman stranih ulagača neće drugim zakonima derogirati. 
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Jedan od efekata Agende jeste program Vlade FBiH o stimuliranju zapošljavanja kroz finansiranje i 

subvencioniranje zapošljavanja nezaposlenih osoba. Paralelno s tom mjerom, Agenda 

podrazumijeva i moratorij na zapošljavanje u javnome sektoru.  

Predviđena je i reforma penzionog sistema, koja bi trebala biti povezana za radni staž i uplate 

osiguranja, a planirano je i uvođenje dobrovoljnih penzionih fondova čime se postupno prelazi na 

unutargeneracijski sistem penzija, jer dosadašnji sistem temeljen na međugeneracijskoj solidarnosti 

vrlo brzo će postati neodrživ.Značajno je u sklopu Reforme još spomenuti i usklađivanje obrazovnog 

sistema sa potrebama tržišta rada.  

16.5.2016. godine održana je zajednička sjednica Komisija za europske integracije Predstavničkog 

doma i Doma naroda. U sklopu priprema za 7. sastanak Parlamentarnog foruma za evropske 

integracije BiH, koji je planiran za 31.05.2016. godine, a kojem je domaćin Parlament Federacije 

BiH, održana je zajednička sjednica komisija za evropske integracije Predstavničkog doma i Doma 

naroda Parlamenta Federacije BiH. Sjednicom su predsjedavali Edin Mušić i Lidija Bradara, 

predsjedavajući komisija za evropske integracije Predstavničkog doma i Doma naroda, ujedno i 

predsjedavajući oba doma. Pored priprema za 7. sastanak Parlamentarnog foruma za evropske 

integracije BiH na sjednici se razgovaralo i o formiranju zajedničkog odjela za evropske integracije 

Parlamenta Federacije BiH, s ciljem što kvalitetnije pripreme zakonodavnih tijela u Federaciji BiH za 

proces pridruživanja BiH Evropskoj uniji. Nakon rasprave jednoglasno je prihvaćen zaključak po 

kojem se zadužuju predsjednici komisija za evropske integracije da do iduće zajedničke sjednice 

pripreme prijedloge za uspostavu odjela za evropske integracije Parlamenta Federacije BiH. 

Razgovaralo se i o formiranju zajedničke komisije za evropske integracije Parlamenta Federacije 

BiH. U tom je kontekstu prihvaćen zaključak po kojemu su predsjednici komisija zaduženi da, 

zajedno sa sekretarima, sačine prijedloge rješenja kojima bi se stvorili preduvjeti za funkcioniranje 

zajedničke komisije za evropske integracije Parlamenta Federacije BiH. 

31. maja 2016. godine Parlament Federacije BiH bio je domaćin 7. sastanku Parlamentarnog foruma 

za evropske integracije BiH. Sastanak je rezultirao Zajedničkom izjavom s ciljem unaprijeđenja 

procesa evropskih integracija. 7. sastanak Parlamentarnog foruma za europske integracije koji je 

osim predstavnika Zajedničke komisije za evropske integracije Parlamentarne skupštine BiH, 

Komisije za evropske  integracije oba Parlamenta Federacije  BiH,  Odbora za evropske integracije 

i regionalnu suradnju Narodne Skupštine Republike Srpske, Komisije za europske integracije 

Skupštine Brčko distrikta i  predstavnika  kantonalnih Skupština u Federaciji BiH okupio i 

predstavnike Direkcije za evropske integracije BiH, rezulturao je Zajedničkom izjavom sa sedam 

zaključaka čiji je cilj unaprijediti proces evropskih integracija u BiH.  
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Zaključci 7. sastanka Parlamentarnog foruma za evropske integracije BiH: 

1. Izražavaju zadovoljstvo predajom aplikacije za članstvo u EU 15. veljače 2016. godine, čime 

je poslana poruka europskim partnerima kako je Bosna i Hercegovina spremna započeti 

pristupanje u punopravno članstvo u Europskoj uniji.  

2. Izražavaju nadu u pozitivan odgovor od Vijeća Europske unije na predanu aplikaciju, te 

naglašavaju kako bi to zasigurno stabiliziralo političku situaciju u Bosni i Hercegovini.  

3. Podržavaju intenziviranje aktivnosti institucija izvršne i zakonodavne vlasti u Bosni i 

Hercegovini na provedbi Akcijskog plana za realizaciju prioriteta iz Izvještaja za Bosnu i 

Hercegovinu za 2015. godinu, posebnoe u dijelu zakonodavne aktivnosti.  

4. Naglašavaju važnost adekvatne pripreme svih institucija izvršne i zakonodavne vlasti u Bosni 

i Hercegovini za fazu odgovora na Upitnik Evropske komisije.  

5. Pozdravljaju napore Sekretarijata Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine i Direkcije 

za evropske integracije Bosne i Hercegovine na jačanju kapaciteta parlamenata u Bosni i 

Hercegovini.  

6. Upućuju podršku rukovodstvu Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine 

kao koordinatora aktivnosti u procesu implementacije twinning projekta kojemu je cilj jačanje 

kapaciteta kantonalnih skupština u procesu evropskih integracija. 

7. Smatraju važnim održavanje okruglih stolova u organizaciji Zajedničke komisije za evropske 

integracije Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine u vezi sa aktuelnim temama koje 

se tiču procesa evropskog integriranja Bosne i Hercegovine. 

 

. 
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14. ZAKLJUČCI I PREPORUKE   

 

KRIZA U ODNOSIMA UNUTAR VLADAJUĆE KOALICIJE VIŠE MJESECI PARALISALA RAD 

PARLAMENTA FEDERACIJE BIH. KLJUČNI RAZLOG SU PRVO BILA 2 ZAKONA (igre na sreću 

i kontrola zakonitosti korištenja prava iz boračko – invalidske zašitite), a već sada se uz Zakon o 

šumama može pretpostaviti da će sporenja biti i oko drugih pitanja. Jedno od njih je i Zakon o 

energetskoj efikasnosti 

 

AKTUELNA VLADAJUĆA VEĆINA U FEDERACIJI BIH OBAVEZALA SE NA PROVOĐENJE 

OBAVEZA IZ REFORMSKE AGENDE, dok dinamika rada, primarno Parlamenta Federacije BIH, u 

prve 2 godine aktulenog mandata ukazuje da je vrijeme za alarmiranje u pogledu postojećeg stanja. 

 

DOM NARODA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH ISPUNIO USTAVNU OBAVEZU IZBOROM 

POTPREDJEDAVAJUĆEG IZ REDA SRPSKOG NARODA NA NASTAVKU 12. REDOVNE 

SJEDNICE, ODRŽANOM 23.06.2016. GODINE, I TO GODINU I PO DANA NAKON 

ODRŽAVANJA PRVOG DIJELA KONSTITUIRAJUĆE SJEDNICE 

 

ODRŽANE 2 TEMATSKE SJEDNICE U DOMU NARODA. PITANJE ZDRAVSTVA PRVI PUT 

AKTUELIZIRANO NAKON PUNIH 10 GODINA, ALI I PREUZETE MJERE ZA KOJE JE UPITAN 

DALJI TOK REALIZACIJE. Održavanje tematskih sjednica na koje bi bile pozvane sve 

zainteresovane strane trebalo bi postati praksom, a ne počivati na pojedinačnim primjerima, a 

uzimajući u obzir sveukupnost socio ekonomskih prilika u Federaciji BIH 

 

PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENT FBIH USVOJIO PROGRAM RADA ZA 2016. GODINU. 

DOM NARODA OKONČAO 2016. GODINU BEZ GODIŠNJG PLANA  

 

ZA GODINU DANA USVOJENO UKUPNO 26 ZAKONA, OD ČEGA 16 IZ PROGRAMA RADA, OD 

144 PLANIRANA ZAKONA. OD POČETKA AKTUELNOG MANDATA USVOJENE SAMO 2 

STRATEGIJE. Na osnovu navedenog u nastavku rada PFBIH treba posebnu pažnju realizaciji 

najznačajnijih mjera, zakona, a zatim i streteških dokumenata.  

 

USTAVNI SUD FEDERACIJE BIH PRESUDIO KONAČNO U SLUČAJU ZAKONA O DRŽAVNOJ 

SLUŽBI FBIH. Nekoliko mjeseci nakon donošenja privremene mjere mjere vezano za Zakon o 

državnoj službi u FBiH Ustavni sud Federacije BIH na osnovu inicijative podnosioca, potpredsjednika 

FBIH, Milana Dunovića, donio presudu kojom je utvrđeno da Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o državnoj službi u FBiH nije saglasan s Ustavom FBIH. 
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PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA ZAKONA O PLAĆAMA I NAKNADAMA U ORGANIMA 

VLASTI FEDERACIJE BOSNE I HERCEGOVINE KOJI SE U PROCEDURI NALAZI OD 

JANUARA 2015. GODINE, A KOJIM SE PREDLAŽE UKIDANJE POVLASTICE NA TZV. „BIJELI 

HLJEB“, TE NA KOJI JE VLADA FBIH U „TEHNIČKOM MANDATU“ TADA JE DALA POZITIVAN 

STAV NIJE SE NAŠAO NA DNEVNOM REDU NITI JEDNOG O DOMOVA PFBIH, ZAKLJUČNO 

SA 31.12.2016. GODINE. Večina institucija u BIH je pristupila rješavanju ovog pitanja, pokretanjem 

izmjena i dopuna zakona ili stavljanjem van snage odredbi koje se odnose na predmetni problem, s 

toga bi i PFBIH trebao postupati na isti način, te tako iskazati socijlalnu osjetljivost za prilike u FBIH  

 

SUPROTNO OČEKIVANJIMA O ISKAZIVANJU SOCIJALNE OSJETLJIVOSTI 

ADMINISTRATIVNA KOMISIJA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH DONIJELA 2 ODLUKE: 

ODLUKA PREMA KOJOJ SE SVIM ČLANOVIMA ZAJEDNIČKIH RADNIH TIJELA OBA DOMA 

PFBIH ISPLAĆUJE MJESEČNA NAKNADA ZA RAD U IZNOSU OD 350 KM 

ODLUKA  KOJOM SE POVEĆAVA NAKNADA ZA ODVOJENI ŽIVOT SA 600 KM NA 800 KM 

MJESEČNO.  

 

ZA PARLAMENT FEDERACIJE BIH KONAČNO „POZITIVNO MIŠLJENJE“ UREDA ZA 

REVIZIJU INSTITUCIJA U FEDERACIJI BIH. Pored izraženog pozitivnog mišljenja, ured za reviziju 

institucija u federaciji bih i dalje skreće pažnju na sljedeće:Nije se vodila adekvatna evidencija o 

prisutnosti na poslu profesionalnih zastupnika, na osnovu koje se vršio obračun i isplata stalnih 

mjesečnih novčanih primanja (paušala) u Predstavničkom domu, u skladu sa važećim zakonskim i 

drugim propisima (na što CCI godinama ukazuje).  

 

U CILJU NASTOJANJA UBLAŽAVANJA POSLJEDICA POSTOJEČEG STANJA KAO KLJUČNE 

MJERE PREDLAŽEMO SLJEDEĆE:  

 

 OBA DOMA PARLAMENTA FBIH ŠTO PRIJE KREIRAJU I USVOJE VLASTITE 

PROGRAME RADA ZA 2017. GODINU, ZASNOVANE NA PROGRAMU RADA VLADE 

FBIH ZA 2017. GODINU, TE USKLAĐENE SA BUDŽETOM FBIH ZA 2017. GODINU, TE 

AKCIONIM PLANOM ZA REALIZACIJU REFORMSKE AGENDE. Ovaj proces potrebno je 

učiniti što transparentnijim, te osigurati da proces izrade programa rada bude prezenitran 

javnosti na službenoj stranici pfbih, kako bi se u njegovu izradu mogli uključiti svi potrebni i 

zainteresovani akteri.  

 ISPOŠTOVATI POSLOVNIČKU OBAVEZU O DINAMICI ODRŽAVANJA SJEDNICA 

(minimalno 1 sjednica mjesečno)  

 

http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali/Prijedlog%20zakona%20o%20izmjenama%20Zakona%20o%20placama%20i%20naknadama%20%20u%20organima%20vlasti%20FBiH.pdf
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/parlament/propisi/El_materijali/Prijedlog%20zakona%20o%20izmjenama%20Zakona%20o%20placama%20i%20naknadama%20%20u%20organima%20vlasti%20FBiH.pdf
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 STALNO ZASJEDANJE PFBIH KAKO BI SE PRATILA DINAMIKA RADA VLADE FBIH I 

REALIZOVALE MJERE IZ AKCIONOG PLANA REFORMSKE AGENDE 

 

 AKTUELIZIRATI INICIJATIVE ZA ODRŽAVANJE TEMATSKIH SJEDNICA. 

 

NAPOMENA: U prilog navedenim ključnim preporukama, u nastavku – dodatak 1. dat je detaljniji 

pregled preporuka u namjeri da iste doprinesu pozitivnim kretanjima u kontekstu njihove 

odgovornosti, transparentnosoti i efikasnosti  radu. 
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DODATAK 1. PREPORUKE IZ IZVJEŠTAJA KAO OSNOV ZA POKRETANJE INICIJATIVA 

Centri civilnih inicijativa višegodišnjim monitoringom rada institucija vlasti u BIH i periodičnim 

izvještavanjem nastoje javnosti omogući uvid u rad institucija vlasti u namjeri da doprinesu pozitivnim 

kretanjima u kontekstu njihove odgovornosti, transparentnsoti i efikasnosti  radu.  

S toga u nastavku dajemo pregled preporuka identificiranih kroz višegodišnji monitoring rada 

Parlamenta Federacije BIH, koje mogu poslužiti kao osnova za pokretanje inicijativa za 

unaprijeđenje odgovornosti, efikasnosti i transparentnosti u radu Parlamenta FBIH i generalno 

struktura i zakonodavne i izvršne vlasti u Federaciji BIH.  

Ovom prilikom želimo istaknuti su navedene incijative bile predmetom održanih sastanaka sa 

predstavnicima oba doma Parlamenta Federacije BIH nakon konstituisanja vlasti 2015. godine. 

Međutim kako je zbog sveukupnih političkih dešavanja u Federaciji BIH najavljena i očekivana 

dinamika rada Parlamenta FBIH krenula u potpuno drugom smjeru, smatramo veoma važnim još 

jednom istaknuti sve ključne preporuke:  

 Ispoštovati poslovničku obavezu o programiranju rada i usvojiti Godišnji program 

rada, usklađen sa Budžetom FBIH i sa jasno preciziranim rokovima i nosiocima obaveza. Za 

2 naredne godine mandata proceduru izdrade godšnjeg programa rada pokrenuti na vrijeme, 

kako bi program rada za određenu kalendarsku godinu bio kreiran i usvojen prije isteka 

prethodne godine.  

 Iskoristiti postojeće dokumente Strategije razvoja u pristupanju izradi Akcionog plana 

za provođenja istih.  

 Izraditi i objaviti kalendar održavanja plenarnih sjednica Predstavničkog doma i Doma 

naroda PFBIH i u skladu s tim i kalendar održavanja sjednica radnih tijela  

 Povećati dinamiku zasjedanja u oba doma PFBIH, realizacije tačaka i mjera, sa 

posebnim akcentom na zakone (uzimajući u obzir ozbiljnost prilika u kontekstu ekonomske 

krize i efekata iste na prilike u Federaciji BIH), te usmjeriti rad na veći broj redovnih 

zasjedanja i donošenje akata po redovnoj proceduri. Naime u prethodnom sazivu rad 

Parlamenta FBIH pokazao je dominantnu vanrednost u zasjedanjima i hitnost u pogledu 

razmatranja akata, bez vidljivih krajnjih efekata za iste. Insistiranje na hitnosti u pripremi i 

provođenju procedure za razmatranje pojedinih akata skoro nikako ne ostavlja mogućnost 

poslanicima i delegatima da učestvuju u procesu, a posebno ne drugim zainteresovanim 

stranama, te je mogućnost posebno amandmanskog djelovanja na predložena zakonska 

rješenja svedena na minimum ili u potpunosti anulirana.  
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 Oba doma PFBIH trebaju instisitrati na poslovničkom ispunjavanju obaveze o 

prisustvu predstavnika izvršne vlasti plenarnim i sjednicama radnih tijela Parlamenta 

FBIH, kao i na pitanju povećanja i dinamiziranja dostavljanja odgovora na 

poslanička/delegatska pitanja i inicijative, što je u nekoliko navrata u prethodnom periodu 

potaknulo poslanike i delegate oba doma PFBIH na konstataciju o upitnosti svrsishodnosti 

ove aktivnosti. Također izmjeniti dosadašnju praksu generalno prisutne prakse neprovođenja 

i nepoštivanja inicijativa i zaključaka bilo da iste iniciraju poslanici i delegati pojedinačno ili 

jedan od od domova PFBIH  institucionalno  

 

 Pristupiti realizaciji iniciranih izmjena i dopuna Zakona o platama i naknadama u 

organima vlasti u Federaciji BIH, koji je stupio na snagu u avgustu 2010. godine, a kojim 

je osigurano da poslanici i delegati koji nakon isteka mandata nisu zasnovali radni odnos ili 

stekli uslove za penziju, imaju pravo na naknadu plate u trajanju od godinu dana. Izmjenama 

ukinuti ovu privilegiju ili smanjiti istu na period na pola godine. (Napomena: Primjena 

postojećeg zakona na početku prethodnog manata povećala je izvajanja sredstava na ime 

plata i naknada za 5 miliona KM).   

 

 Pristupiti neophodnim izmjenama i dopunama Poslovnika, te na taj način riješiti mnoga 

otvorena pitanja vezano za programiranje planiranih obaveza i izvještavanje realizacije istih 

(kao i druga pitanja koja se odnose na aktivnosti tokom sjednica, u cilju povećanja efikasnosti 

rada Parlamenta):  

 Precizirati u poslovnicima o radu oba doma PFBIH jasne rokove za donošenje programa 

rada kroz sve njegove faze (potrebno je Program rada bude razmatran do kraja tekuće 

godine za narednu) 

 Precizirati nosioce obaveza u pripremi i realizaciji Programa rada u vidu određenog 

koordinacijskog tijela za provođenje postupka 

 Precizirati smjernice o postupku revidiranja godišnjeg programa rada i pristupanja izmjeni 

istog u slučaju značajnog odstupanja od prvobitno utvrđenog programa rada  

 Precizirati odredbe koje se odnose na postupak pripreme, metodologiju, nosioca obaveze 

izrade i rokove za podnošenja godišnjeg izvještaja o realizaciji planiranih obaveza 

 Također su neophodne izmjene Poslovnika kojim bi se ograničio broj diskusija od strane 

jednog poslanika/delegata, replika i dr. aktivnosti prilikom razmatranja određene tačke 

dnevnog reda, a sve u cilju povećanja efikasnosti rada Parlamenta. 

 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2016. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 77 
 

Ugraditi odredbu vezano za prisustvo poslanika/delegata sjednicama kojim bi se isti 

obavezali da u slučaju potrebe ranijeg napuštanja sjednice obavijeste predsjedavajućeg 

doma o potrebi i opravdanosti odsustva, te da se definišu izostanci i prisustvo 

poslanika/delegata plenarnim sjednicama, način njihovog pravdanja i najavljivanja, te da se 

oni vežu za plate, paušale ili druge vidove naknada koje poslanici ostvaruju u institucijama. 

(Obrazloženje: Dosadašnji način najavljivanja izostanaka sa sjednica u nekim institucijama, 

samo telefonom, bez obrazloženja, ne predstavlja odgovorno ponašanje niti pojedinaca niti 

institucije. Nerijetko se na ovaj način ugrožava i sam kvorum što može dovesti u pitanje 

legalnost nekih odluka.) 

 

 Dodatno navedenom, a s ciljem da unaprijedimo efikasnost održavanja javnih 

rasprava,pripreme prijedloga i usvajanja zakona, iniciramo sljedeće izmjene i dopune 

Poslovnika kako slijedi: 

 Peciznije urediti tok javnih rasprava ili donijeti poseban niži akt ili uputstvo koji bi  detaljnije  

uredio proces javnih rasprava od momenta iniciranja propisa, do usvajanja konačnog 

propisa. Istim aktom precizirati i proceduru vođenja konsultacija ukoliko to već nije 

učinjeno . Aktima propisati način učešća javnosti putem interneta i kroz e –participiranje  

 izmjene Poslovnika o radu u dijelu „postupak za donošenje akata“, a po uzoru na 

Poslovnik o radu Narodne skupštine RS.  Član 207. Poslovnika o radu NS RS kaže:  

„Nakon proteka roka od 6 mjeseci od usvajanja nacrta zakona u NSRS, isti se ne može 

podnijeti u formi prijedloga zakona na razmatranje, već se smatra da je predlagač od 

istog odustao“.  Dakle, Poslovnikom Skupštine bi se definisalo kako je 6 mjeseci period 

od usvajanja Nacrta zakona na Vladi (ili Nacrta zakona koji predloži poslanik u Skupštini) 

do usvajanja Prijedloga na Skupštini, a nakon tog perioda zakon bi se vraćao predlagaču 

i proces bi počinjao ispočetka. 

 

 Staviti u punu funkciju sistem elektronskog glasanja, koji je prije 7 godina instaliran u 

Parlamentu Federacije BIH, ali se već godinama ne koristi na način koji bi javnosti omogućio 

uvid u pojedinačno prisustvo i način glasanja o svakoj od mjera o kojima se raspravlja i 

odlučuje na dnevnom redu.  

 

 Administrativne komisije oba doma i Etička komisija, u saradnji sa rukovodstvom oba doma 

Parlamenta Federacije BIH trebaju urediti pitanje vođenja transparentne evidencije o 

prisustvu i neopravdanom odsustvu poslanika/delegata sa plenarnih sjednica, te 

mehanizama za izricanja sankcija za neopravdano odsustvo sa plenarnih sjednica, kao 

i sjednica radnih tijela.  
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Osam godina u Predstavničkom domu nisu poduzeti konkretni koraci u rješavanju pitanja 

neopravdanog odsustva poslanika sa plenarnih sjednica i neopravdanog napuštanja sjednica 

prije okončanja istih. Dom naroda PFBIH je već napravio iskorak po ovom pitanju na način da se 

vodi evidencija o prisustvu delegata na početku, sredini i kraju sjednice, koja je na zahtjev 

dostupna javnosti.  

 

 Parlament Federacije BIH bi trebao više pažnje posvetiti redovnom ažuriranju 

informacija i podataka na svojoj web stranici, u cilju povećanja transparentnosti rada, te 

bi u odnosu na dosadašnju praksu već na početku mandata trebalo pristupiti aktivnostima 

postavljanja i redovno ažurirati sljedeće podatke:  

 Biografske podatke o poslanicima Predstavničkog doma PFBIH (saziv 2014. – 2018. 

godina.) Napomena: Dom naroda PFBIH je već ažuriao iste.  

 Zapisnike i stenograme sa plenarnih sjednica 

 Poslanička/delegatska pitanja i inicijative i odgovore na iste (Napomena: 

Predstavnički dom PFBIH do danas nije ispoštovao prihvaćenu inicijativu iz 2011. 

godine o postavljanju poslaničkih pitanja i inicijativa, kao i odgovora na iste na web 

stranicu PFBIH) 

 Plan javnih rasprava i informacija o zaključcima sa provedenih javnih rasprava sa 

akcentom na proces pripreme zakona i strategija (razmotriti uvođenje posebne 

sekcije pod nazivom „javne raprave“, na kojoj će se hronološki objavljivati i arhivirati: 

listu akata planiranih za razmatranje kroz javne rasprave za tekuću godinu; 

elektronski format zakona u proceduri  javnih rasprava sa programima javnih 

rasprava i uputstvom o načinu učestvovanja građana i predstavnika civilnog društva; 

prijedloge i sugestije učesnika aktivno uključenih u javnu raspravu; tamo gdje je 

tehnički moguće, ostvariti link vezu sa dijelom stranice namijenjenog za javne 

rasprave u okviru Vlade ili dijelu web stranice obrađivaća propisa; izvještaji 

organizatora o provedenim javnim raspravama (Izvještaje objaviti najmanje 7 dana 

prije raprave o prijedlogu zakona u Parlamentu); na web stranici objaviti edukativni 

materijal i uputsvo za organizatore i poteencijalne učesnike o svrsi i značaju i 

načinima uključenja u javne rasprave; na web stranicama objaviti indeks registar 

registrovanih NVO-a potencijalnih učesnika javnih rasprava (Napomena: ovaj proces 

je pokrenut na web stranici PFBIH ali ga je potrebno dodatno promovisati i 

aktuelizirati u cilju registracije većeg broja) 

 Podatke o pojedinačnom glasanju poslanika/delegata o razmatranim mjerama (sa 

posebnim akcentom na budžet i zakone),   
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 Godišnji izvještaj o radu institucije (Napomena: Dom naroda PFBIH redovno 

objavljuje izvještaje o radu)  

 Podatke o primanjima poslanika.  

 Omogućiti direktan prenos (web streaming) sjednica Predstavničkog doma. 

(Napomena: Dom naroda PFBIH je na svojoj stranici omogućio direktan prenos 

plenarnih sjednica, uz mogućnost pregleda arhiviranih snimaka. Inicijativa za prenos 

sjednica Predstavničkog doma Parlamenta FBIH podnošena je nekoliko puta, ali ista 

nije realizovana) 

 U pregledu sastava radnih tijela objaviti postupak i proceduru izbora tzv. vanjskim 

članova radnih tijela iz reda stručnih osoba 

 

 U pogledu transparentnosti također je smatramo da bi otvorenost institucija trebala 

ići u smjeru organizovanja sljedećeg:  

 Da Budžet u fazi nacrta prođe širu javnu raspravu; da bude javnosti dostupam putem WEB 

stranice prije razmatranja istog na sjedicama u PFBIH, uz poziv OCD-ima i drugim da 

dostave svoje prijedloge i sugestije.   

 Da Nacrt programa rada PFBIH prođe širu javnu raspravu, da dokument bude javnosti 

dostupam putem WEB stranice, uz poziv OCD i drugima da dostave svoje prijedloge i 

sugestije.   
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DODATAK 2. IZ IZVJEŠTAJA UREDA ZA REVIZIJU  
 

Za Parlament Federacije BIH konačno „pozitivno mišljenje“ Ureda za reviziju institucija u Federaciji 

BIH za 2015. godinu nakon višegodišnjeg ponavljanja „mišljenja s rezervom“ i ponavljanja jednakih 

propusta iz godine u godinu.   

Pored izraženog pozitivnog mišljenja, Ured za reviziju institucija u Federaciji BIH i dalje skreće 

pažnju na sljedeće. „Nije se vodila adekvatna evidencija o prisutnosti na poslu profesionalnih 
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Odgovornost revizora 

Naša je odgovornost da izrazimo mišljenje o finansijskim izvještajima na osnovu provedene 

revizije. Reviziju smo izvršili u skladu sa Zakonom o reviziji institucija u FBiH (''Sl. novine FBiH'', 

broj 22/06) i primjenjivim Međunarodnim standardima Vrhovnih revizorskih institucija (ISSAI). Ovi 

standardi nalažu da radimo u skladu sa etičkim zahtjevima i da reviziju planiramo i izvršimo na 

način koji omogućava da se, u razumnoj mjeri, uvjerimo da finansijski izvještaji ne sadrže 

materijalno značajne pogrešne iskaze. Revizija uključuje sprovođenje postupaka u cilju pribavljanja 

revizorskih dokaza o iznosima i objavama datim u finansijskim izvještajima. Izbor postupka je 

zasnovan na prosuđivanju revizora, uključujući procjenu rizika materijalno značajnih pogrešnih 

iskaza u finansijskim izvještajima uslijed prevare i greške. Prilikom procjene rizika, revizor razmatra 

interne kontrole koje su relevantne za pripremu i fer prezentaciju finansijskih izvještaja, u cilju 

odabira revizorskih postupaka koji su odgovarajući u datim okolnostima, ali ne u cilju izražavanja 

odvojenog mišljenja o efikasnosti internih kontrola. Revizija također uključuje ocjenu primijenjenih 

računovodstvenih politika i značajnih procjena izvršenih od strane rukovodstva, kao i ocjenu opće 

prezentacije finansijskih izvještaja. 

Pored odgovornosti za izražavanje mišljenja o finansijskim izvještajima, naša odgovornost je 

izražavanje mišljenja o tome da li su finansijske informacije i transakcije, po svim bitnim pitanjima, 

u skladu sa odgovarajućim zakonskim i drugim propisima. Ova odgovornost uključuje provođenje 

procedura, kako bi se dobili revizijski dokazi o tome da li se sredstva koriste za namjene utvrđene 

zakonima i propisima. Procedure uključuju procjenu rizika od značajnog neslaganja sa zakonima. 

Smatramo da su pribavljeni revizorski dokazi dovoljni i odgovarajući i da obezbjeđuju osnov za 

naše mišljenje. 

Pozitivno mišljenje:Po našem mišljenju finansijski izvještaji Parlamenta FBiH, po svim bitnim 

pitanjima prikazuju istinito i fer stanje imovine i obaveza na dan 31.12.2015. godine, rezultate 

poslovanja za godinu koja se završava na taj dan, u skladu sa prihvaćenim okvirom finansijskog 

izvještavanja.Finansijske informacije i transakcije prikazane u finansijskim izvještajima Parlamenta 

FBiH u toku 2015. godine, bile su u svim materijalno značajnim aspektima u skladu sa 

odgovarajućim zakonskim i drugim propisima. Izvještaj o finansijskoj reviziji Parlamenta FBiH za 

2015. godinu 
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DODATAK 3. SPISAK POSLANIKA I DELEGATA PARLAMENTA FBIH 

 

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH  

Rbr Predstavnik Stranka 

1.  Dževad Adžem DF 

2.  Dževad Agić SDA 

3.  Zijad Alajbegović SBB 

4.  Tarik Arapčić SDA 

5.  Alma Arnaut BPS 

6.  Jozo Bagarić HDZ BiH 

7.  Vjekoslav Bakula HDZ 1990 

8.  Marin Barbarić HDZ BiH 

9.  Boris Barun HDZ BiH 

10.  Esad Bašagić SDA 

11.  Nasir Beganović SBB 

12.  Enver Bijedić SDP 

13.  Mensud Borović SDA 

14.  Mladen Bošković HDZ BiH 

15.  Jusuf Bubica BPS 

16.  Ilhan Bušatlić NZ

1 7 3 .  
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41.  Jasmin Kadić DF 

42.  Asim Kamber SDA 

43.  Salmir Kaplan SDA 

44.  Elvir Karajbić SDP 

45.  Mithat Karović DF 

46.  Darijana Katić HDZ BiH 

47.  Šemsudin Kavazović SBB 

48.  Safet Kešo SDA 

49.  Dario Knezović HDZ BiH 

50.  Alma Kratina DF 

51.  Zlatko Kravić SBB 

52.  Boro Krišto HDZ 1990 

53.  Mirsad Kukić SDA 

54.  Amra Kunovac DF 

55.  Ismet Kurić ASDA 

56.  Zdravko Kuzman HDZ 1990 

57.  Mira Ljubijankić SDP 

58.  Radoslav Luburić HDZ BiH 

59.  Bajro Makić SDA 

60.  Boris Marjanović HDZ BiH 

61.  Zana Marjanović SBB 

62.  Damir Mašić SDP 

63.  Ramiz Meša SDA 

64.  Mahir Mešalić DF 

65.  Rusmir Mesihović SDP 

66.  Saša Mitrović DF 

67.  Halid Muhić SDA 

68.  Kasim Mulalić SDA 

69.  Hasan Muratović SDP 

70.  Ivan Musa HNS 

71.  Edin Mušić SDA 

72.  Emina Mutap SDA 

73.  Fahrudin Nikšić BPS 

74.  Nermin Nikšić SDP 

75.  Zikreta Odobašić SBB 

76.  Rasim Omerović SDA 

77.  Ismet Osmanović SDA 

78.  Elzina Pirić SDA 

79.  Belma Pojskić SDA 

80.  Oliver Radoš HDZ BiH 

81.  Sanel Razić SBB 

82.  Bilsena Šahman SBB 

83.  Anela Šestić-Begović SBB 

84.  Ibrahim Šišić SDA 

85.  Omer Škaljo SDA 
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86.  Osman Suljagić SDA 

87.  Mehrudin Švago SBB 

88.  Vesna Švarcner SBB 

89.  Mirsad Topčagić ASDA 

90.  Davor Vuletić DF 

91.  Nermina Zahirović SDA 

92.  Jasmina Zubić SDP 

93.  Amir Zukić SDA 

94.  Kenela Zuko SDA 

95.  Almir Zulić DF 

96.  Blaž Župarić HDZ BiH 

97.  Elma Đogić LS BiH 

98.  Dženan Đonlagić DF 

_ 

__ 

DOM NARODA PFBIH  

Rbr Predstavnik Stranka 

1 Goran Akšamija NZ 

2 Almedin Aliefendić SDA 

3 Ana Babić SBB 

4 Stipe Barun HDZ BiH 

5 Mirko Batinić HDZ BiH 

6 Mirvet Beganović LS BiH 

7 Zdravko Bešlić HDZ BiH 

8 Lidija Bradara HDZ BiH 

9 Sejo Bukva NZ 

10 Amil Buljubašić SDP 

11 Osman Ćatić SDA 

12 Đuro Delić HDZ BiH 

13 Lejla Didik-Sarajlić DF 

14 Rasim Dostović SDA 

15 Edim Fejzić SD BiH 

16 Edin Forto NS 

17 Emir Frašto SDP 

18 Fuad Hadžimehmedović SBB 

19 Admir Hadžipašić ASDA 

20 Slađan Ilić SDP 

21 Lejla Imamović DF 

22 Željko Josić HDZ 1990 

23 Damir Jukić HDZ BiH 

24 Rasim Kantarević LS BiH 

25 Predrag Kojović NS 

26 Muhamed Kozadra SDA 
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27 Mustafa Kurtović SDA 

28 Mladen Lonić SDP 

29 Mehmed Mahmić SDA 

30 Tomislav Mandić HDZ BiH 
31 Mile Marčeta SNSD 

32 Tomislav Martinović HDZ BiH 

33 Amor Mašović SDA 

34 Dražen Matišić HDZ BiH 

35 Slaviša Mihajlović SNS 

36 Daliborka Milović LDS 

37 Josip Mioč HDZ BiH 

38 Željko Mirković SDP 

39 Sanel Mušović SBB 

40 Anes Osmanović SDA 

41 Refik Poparić SDA 

42 Đuro Prkačin HDZ BiH 

43 Dario Pušić HDZ BiH 

44 Drago Puzigaća SNSD 

45 Vesna Saradžić SDP 

46 Ismet Sarajlić SBB 

47 Nikola Simić SDP 

48 Segmedina Srna - Bajramović SDP 

49 Draženka Subašić DF 

50 Slaviša Šućur SDP 

51 Ivo Tadić HDZ BiH 

52 Slobodan Tomić NSRB 

53 Jasenko Tufekčić SDA 

54 Aner Žuljević SDP 

    Ukupno: 

___________________________________________________________________________________ 
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DODATAK 4: PROGRAM RADA PREDSTAVNIČKOG DOMA PARLAMENTA FBiH ZA 2016. G 

  
 

  
1. ZAKONODAVNA AKTIVNOST 

I. PRIJEDLOZI I NACRTI ZAKONA KOJI SU USVOJENI ILI SE NALAZE U 
PARLAMENTARNOJ PROCEDURI 
   U PRVOM TROMJESEČJU 2016. GODINE 
1. Zakon o izvršnom postupku – REALIZOVAN 
2. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posredovanju u privatnom osiguranju – 
REALIZOVAN 
3. Zakon o porezu na dobit – REALIZOVAN 
4. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o slobodi pristupa informacijama u FBiH 
5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o arhivskoj građi FBiH 
6. Zakon o povjeravanju javnih ovlasti auto-moto klubovima u FBiH 
7. Zakon o dopuni Zakona o utvrđivanju naseljenih mjesta i o izmjenama u nazivima 
naseljenih mjesta u određenim općinama 
8. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o istraživanju i eksploataciji nafte i plina u FBiH 
9. Zakon o hemikalijama 
10. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o jedinstvenom sistemu registracije, 
kontrole i naplate doprinosa – REALIZOVAN 
11. Zakon o izmjenama i dopunama Krivičnog zakona FbiH – REALIZOVAN 
12. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o suzbijanju korupcije i organiziranog 
kriminala u FBiH 
13. Zakon o zabrani negiranja, osporavanja, minimiziranja, opravdavanja ili odobravanja 
holokausta, zločina genocida i zločina protiv čovječnosti 
14. Zakon o posebnim mjerama za sprečavanje vršenja krivičnih djela protiv spolne 
slobode i morala prema maloljetnim osobama u FBiH 
15. Zakon o Trezoru u FbiH - REALIZOVAN 
16. Zakon o tehničkoj kulturi 
17. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o lizingu 
18. Zakon o dobrovoljnim penzijskim fondovima 
19. Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o osiguranju od odgovornosti za 
motorna vozila i ostale odredbe o obaveznom osiguranju od odgovornosti 
20. Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o dugu, zaduživanju i 
jamstvima u FbiH – REALIZOVAN  
21. Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o provođenju kontrole zakonitosti 
korištenja prava iz oblasti branilačko-invalidske zaštite 
22. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o mjeriteljstvu u FBiH 

  
II. PRIJEDLOZI ZAKONA IZ PROGRAMA VLADE FEDERACIJE BOSNE I 
HERCEGOVINE ZA 2016. GODINU 
Program rada Vlade Federacije Bosne i Hercegovine dostavljen je u februaru 2016. godine 
Predstavničkom domu i upućen zastupnicima. Planom rada Vlade Federacije Bosne i 
Hercegovine definirani su strateški ciljevi, programi i aktivnosti koje će u ovoj godini raditi 
federalna ministarstva kako bi doprinijeli implementaciji zacrtanih strateških ciljeva. Plan 
rada federalnih ministarstava predviđa: 
- strateške ciljeve po pojedinim oblastima, 

- operativne ciljeve i aktivnosti po strateškim ciljevima, 
- plan izrade zakona, podzakonskih akata i drugih dokumenata i pojedinih resora. 

  
Iz zakonodavne aktivnosti Vlade Federacije Bosne i Hercegovine Predstavnički dom 
preuzeo je predložene zakone i druga akta. 
Vlada je definirala planirane rokove po tromjesečjima za pripremu prijedloga zakona. 
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Iz praktičnih razloga nisu naznačeni rokovi u kojima će ih razmatrati Predstavnički dom. 
Svi prijedlozi zakona bit će razmatrani kada stignu u parlamentarnu proceduru u skladu sa 
Poslovnikom i mogućnostima pravovremenog koordiniranja svih aktivnosti Kolegija, a 
vezano kako uz pripremu sjednica tako i uz pokretanje određenih pitanja za raspravu u 
radnim tijelima Predstavničkog doma. 

Navedeni su prijedlozi zakona iz Programa rada Vlade Federacije Bosne i Hercegovine za 
2016. godinu kako sljedi: 
1. Zakon o prijevozu opasnih materija 
2. Zakon o nabavljanju, držanju i nošenju oružja i municije 
3. Zakon o ličnom imenu 
4. Zakon o policijskim službenicima FBiH 
5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o upravnom postupku 
6. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o udruženjima i fondacijama 
7. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o namještenicima 
8. Zakon o izmjenama Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti FBiH 
9. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o ministarstvima i drugim tijelima javne uprave 
10. Zakon o izmjenama Zakona o organizaciji organa uprave u FBiH 
11. Zakon o izmjenama Zakona o inspekcijama u FBiH 
12. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o elektronskom dokumentu 
13. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o principima lokalne samouprave u FBiH 
14. Zakon o izvršenju krivičnih sankcija u FBiH 
15. Zakon o stečaju 
16. Zakon o registraciji privrednih subjekata u FBiH 
17. Zakon o notarima 
18. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o sudovima 
19. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti i postupanju sa djecom i 
maloljetnicima 
20. Zakon o obaveznim osiguranjima u prometu 
21. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o vještacima 
22. Zakon o sudskoj policiji 
23. Zakon o razvojnom planiranju i upravljanju razvojem u FBiH 
24. Budžet za 2017. godinu 
25. Zakon o izvršenju Budžeta za 2017. godinu 
26. DOP za 2017.-2019. godinu 
27. Zakon o porezu na dohodak 
28. Zakon o poreznoj upravi 
29. Zakon o poreznim procedurama 
30. Izmjene i dopune Zakona o visini stope zatezne kamate 
31. Zakon o izmjenama Zakona o fiskalnim sistemima 
32. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o pripadnosti javnih prihoda u FBiH 
33. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o internoj reviziji 
34. Zakon o Agenciji za bankarstvo 
35. Zakon o osiguranju 
36. Zakon o bankama 
37. Zakon o mikrokreditnim organizacijama 
38. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o zaštiti korisnika finansijskih usluga 
39. Zakon o računovodstvu i reviziji 
40. Zakon o finansijskom poslovanju – REALIZOVAN 
41. Zakon o energiji 
42. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o rudarstvu u FBiH 
43. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o geološkim istraživanjima u FBiH 
44. Zakon o izmjeni Zakona o finansijskoj konsolidaciji rudnika uglja u FBiH prema 
obračunatim, a neuplaćenim javnim prihodima u periodu 2009.-2015. godina 
45. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o finansijskoj konsolidaciji privrednih društava 
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u FBiH 
46. Zakon o Privrednoj komori FBiH 
47. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o javnim preduzećima u FBiH 
48. Zakon o proizvodnji, razvoju i prometu NVO 
49. Zakon o izmjeni Zakona o cestama FBiH 
50. Zakon o izmjenama Zakona o osnovama socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava 
rata i zaštite porodice sa djecom – REALIZOVAN 
51. Zakon o jedinstvenim principima i okviru materijalne pomoći za osobe sa invaliditetom 
52. Zakon o jedinstvenom registru korisnika naknada na koje se ne uplaćuju doprinosi 
53. Zakon o sigurnosti i zdravlju na radu 
54. Zakon o štrajku 
55. Zakon o mirnom rješavanju radnih sporova 
56. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o posredovanju u zapošljavanju i socijalnoj 
sigurnosti nezaposlenih osoba 
57. Zakon o osnovama socijalne zaštite 
58. Zakon o hraniteljstvu 
59. Zakon o djelatnosti socijalnog rada 
60. Zakon o socijalnim uslugama 
61. Zakon o zaštiti porodice sa djecom 
62. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pravima branitelja i članova njihovih 
porodica 
63. Zakon o pravima demobiliziranih branitelja i članova njihovih porodica 
64. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o posebnim pravima dobitnika najvećih ratnih 
priznanja i odlikovanja i članova njihovih porodica 
65. Zakon o organizatorima otpora 
66. Zakon o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branitelja odbrambeno-
oslobodilačkog rata 
67. Zakon o boračkim organizacijama/udruženjima od posebnog društvenog interesa za 
FBiH 
68. Zakon o biocidima 
69. Zakon o ograničenoj upotrebi duhanskih proizvoda 
70. Zakon o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti 
71. Zakon o finansijskoj konsolidaciji javnih zdravstvenih ustanova u FBiH 
72. Zakon o udžbenicima 
73. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o slobodnim zonama 
74. Zakon o nedopuštenom oglašavanju 
75. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom planiranju i korištenju zemljišta 
na nivou Federacije BiH 
76. Zakon o koncesijama 
77. Zakon o energetskoj efikasnosti 
78. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prodaji stanova na kojima postoji stanarsko 
pravo 
79. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o vraćanju, dodjeli i prodaji stanova 
80. Zakon o slatkovodnom ribarstvu 
81. Zakon o organskoj proizvodnji– REALIZOVAN 
82. Zakon o poljoprivredi, prehrani i ruralnom razvoju 
83. Zakon o rakiji i drugim alkoholnim pićima 
84. Zakon o novčanim podrškama u poljoprivredi i ruralnom razvoju 
85. Zakon o hrani 
86. Zakon o izmjenama Zakona o poljoprivrednom zemljištu 
87. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o vodama uz transpoziciju zahtjeva EU 
direktive o upravljanju poplavnim rizicima 
88. Zakon o veterinarsko-medicinskim proizvodima 
89. Zakon o veterinarstvu 
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90. Zakon o šumama 
91. Zakon o lovstvu 
92. Zakon o poticaju razvoja male privrede 
93. Zakon o obrtu i srodnim djelatnostima 
94. Zakon o zaštiti okoliša 
95. Zakon o Fondu za zaštitu okoliša i energetsku efikasnost 
96. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o upravljanju otpadom 
97. Zakon o turističkim zajednicama FBiH 
98. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o turističkoj djelatnosti FBiH 
99. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti 

 
III. PRIJEDLOZI I INICIJATIVE STIGLE OD ZASTUPNIKA U PREDSTAVNIČKOM DOMU 
1. Izmjene i dopune Zakona o Radio-televiziji FBiH 
2. Izmjene i dopune Zakona o pripadnosti javnih prihoda u FBiH 
3. Izmjene i dopune Zakona o izvršnom postupku FBiH 
4. Izmjene i dopune Zakona o rudarstvu FBiH 
5. Zakon o premjeru i katastru nekretnina FBiH 
6. Usklađivanje Zakona o građevinskom zemljištu sa Zakonom o stvarnim pravima 
7. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izdvajanju usmjeravanju dijela prihoda 
preduzeća ostvarenih radom termoelektrana 
8. Izmjene i dopune Zakona o stvarnim pravima FBiH 
9. Zakon o šumama FBiH 
10. Izmjene i dopune Zakona o zaštiti i dobrobiti životinja FBiH 
 
PRILOG PRIJEDLOGA ZAKONSKIH I DRUGIH AKATA KOJI SU SASTAVNI DIO 
PROGRAMA RADA PREDSTAVNIČKOG DOMA ZA 2016. GODINU, NAKON 
PROVEDENE RASPRAVE O NACRTU PROGRAMA RADA ZA 2016. GODINU DATIH 
OD ZASTUPNIKA U PREDSTAVNIČKOM DOMU, PREDSJEDNIKA RADNIH TIJELA, 
PREDSJEDNIKA KLUBOVA I DRUGIH UČESNIKA U RASPRAVI O NACRTU 
PROGRAMA RADA ZA 2016. GODINU 
  

I. PRIJEDLOG ZAKONSKIH AKATA  
Nakon provedene rasprave o Nacrtu Programa rada Predstavničkog doma Parlamenta 
FBiH za 2016. godinu predloženo je da sljedeći zakoni budu sastavni dio Programa rada 
Predstavničkog doma Parlamenta FBiH za 2016. godinu i to: 
1. Zakon o pasivnom podbilansu u FBiH 
2. Zakon o koncesijama u FBiH 
3. Zakon o plaćama i drugim naknadama u FBiH 
4. Zakon o volontiranju u FBiH 
5. Zakon o vještačkoj oplodnji u FBiH 
6. Zakon o igrama na sreću u FBiH 
7. Zakon o ministarstvima i drugim organima u FBiH 
8. Zakon o šumama FBiH 
9. Zakon o mladima u FBiH 
10. Zakon o zaposlenicima jedinica lokalne samouprave 
11. Zakon o ministarstvima i drugim tijelim javne uprave 
12. Zakon o obaveznom zdravstvenom osiguranju 
13. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o dohotku 
14. Strategija mladih u FBiH 2016.-2020. god. 
Rokovi za razmatranje navedenih zakonskih projekata bit će naknadno utvrđeni na osnovu 
plana nadležnog radnog tijela kao ovlaštenog predlagača za predlaganje navedenih 
zakona u dogvoru sa resornim ministarstvima i Vladom FBiH. 
II. Nakon provedene rasprave o Nacrtu Programa rada Predstavničkog doma za 2016. 
godinu Radna grupa je evidentirala i pitanja koja će biti sadržana u Programu rada 
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Predstavničkog doma za 2016. godinu a odnose se na: 
1. organiziranje TEMATSKIH SJEDNICA o aktuelnim pitanjima u FBiH pojedinačno iz 
nadležnosti radnih tijela koja trebaju biti nosioci pripreme kompletnog materijala skupa sa 
resornim ministarstvima u Vladi FBiH i drugim institucijama kao i predlagači nacrta 
zaključaka o toj tematskoj sjednici; 
2. izmjene Poslovnika Predstavničkog doma Parlamenta FBiH na osnovu pripremljenih 
inicijativa i prijedloga datih od zastupnika u Predstavničkom domu, radnih tijela ili 
prihvaćenih inicijativa nevladinog sektora i drugih organizacija o promjeni poslovnika koje 
prihvate ovlašteni predlagači u Predstavničkom domu Parlamenta FBiH; 
3. autentično tumačenje zakona i sačinjavanje prečišćenih tekstova izmjena i dopuna 
donesenih zakona kao i pitanje prečišćenog teksta Ustava FBiH; 
4. web stranica Predstavničkog doma i oblast informiranja i saradnje sa sredstvima 
informiranja u FBiH u ostvarivanju kvalitetne saradnje i principa javnosti rada 
Predstavničkog doma Parlamenta FBiH.   
III. Nakon provedenih javnih rasprava sa predsjednicima radnih tijela Predstavničkog doma 
Parlamenta FBiH, predsjednicima klubova u Predstavničkom domu i drugim učesnicima 
donesen je zaključak da se nakon provedene rasprave o Nacrtu Programa rada 
Predstavničkog doma Parlamenta FBiH za 2016. godinu postojeći program dopuni sa 
datim prijedlozima i inicijativama. 
IV. 
Ovaj program rada Predstavničkog doma Parlamenta FBiH za 2016. godine OSTAJE 
OTVOREN I ZA SVE DRUGE INICIJATIVE I PRIJEDLOGE u toku ove kalendarske godine 
da pojedini zakoni i drugi materijali budu razmatrani na sjednici Predstavničkog doma 
zavisno od hitnosit, potrebe i aktuelnosti ukupne situacije u FBiH.   
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DODATAK  5. REALIZACIJA ZAKONA PO DOMOVIMA  

 

PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FEDERACIJE BIH U 2016. GODINI 

 

ZAKONI RAZMATRANIU PREDSTAVNIČKOM DOMU (62) 

Naziv zakona  
Status u 
instituciji Predlagači 

Godina 
pojavljivanja 

      

Zakon o izmjeni Zakona o izvršnom postupku Realizovano 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2015 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
posredovanju u privatnom osiguranju Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o porezu na dobit (novi, 2014) Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
slobodi pristupa informacijama U proceduri 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2015 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
arhivskoj građi Federacije BiH U proceduri 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2015 

Zakon o povjeravanju javnih ovlasti auto-moto 
klubovima u F BiH U proceduri 

Ministarstvo prometa 
i komunikacija F BiH 2010 

Zakon o dopuni Zakona o utvrđivanju 
naseljenih mjesta i o izmjenama u nazivima 
naseljenih mjesta u određenim općinama 
(Čitluk i Široki Brijeg) U proceduri 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
istraživanju i eksploataciji nafte i plina u 
Federaciji Bosne i Hercegovine Nije usvojeno 

Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije 
F BiH 2015 

Zakon o hemikalijama U proceduri 
Ministarstvo 
zdravstva F BiH 2012 

Zakon o tehničkoj kulturi FBiH U proceduri 

Amir Zukić i Omer 
Škaljo, poslanici u 
PD PFBIH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
jedinstvenom sistemu registracije, kontrole i 
naplate doprinosa Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Krivičnog 
(kaznenog) zakona Federacije Bosne i 
Hercegovine 

Usaglašavanje 
tekstova 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama Zakona o suzbijanju 
korupcije i organiziranog kriminala u Federaciji 
Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o zabrani negiranja, minimiziranja, 
opravdavanja ili odobravanja holokausta, 
zločina genocida i zločina protiv čovječnosti, 
predlagač: Denis Gratz (NS) U proceduri 

Dennis Gratz, 
poslanik u PD PFBIH 
(2014.-2018.) 2016 

Zakon o izmjeni Zakona o bibliotečkoj 
djelatnosti, predlagač: Denis Gratz (NS) U proceduri 

Dennis Gratz, 
poslanik u PD PFBIH 
(2014.-2018.) 2016 

Zakon o posebnim mjerama za sprečavanje 
vršenja krivičnih djela protiv spolne slobode i 
morala prema maloljetnim licima u FBiH, 
predlagač: Denis Gratz (NS) U proceduri 

Dennis Gratz, 
poslanik u PD PFBIH 
(2014.-2018.) 2016 

Zakon o trezoru Federacije BiH 
Usaglašavanje 
tekstova 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
leasingu Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 
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Zakon o dobrovoljnim penzijskom fondovima 
(PIO)   

Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
dugu, zaduživanju i garancijama u F BiH 
(2016.) Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
osiguranju od odgovornosti za motorna vozila i 
ostale odredbe o obaveznom osiguranju od 
odgovornosti Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2012 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
provođenju kontrole zakonitosti korištenja 
prava iz oblasti braniteljsko-invalidske zaštite 
(2014) Realizovano 

Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F 
BiH 2014 

Zakon o financijskom upravljanju i kontroli u 
javnom sektoru u Federaciji Bosne i 
Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o konverziji kredita sa valutnom 
klauzulom u švicarskim francima (CHF) u 
konvertibilnim markama (KM) U proceduri Udruženje Švicarac 2016 

Zakon o finansijskom poslovanju Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
internoj reviziji u javnom sektoru u Federaciji 
Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2012 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršenju krivičnih sankcija u Federaciji Bosne i 
Hercegovine U proceduri 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o veterinarsko-medicinskim proizvodima U proceduri 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 2014 

Zakon o penzionom i invalidskom osiguranju 
Federacije BiH Realizovano 

Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
volontiranju u FBiH (predlagač: Klub poslanika 
SDP u PD PFBIH: mandat 2014.-2018.) Realizovano 

Klub poslanika SDP 
u Predstavničkom 
domu PFBIH 2016 

Zakon o prijevozu opasnih materija F BiH U proceduri 

Ministarstvo 
unutrašnjih poslova F 
BiH 2011 

Zakon o Gradu Goražde U proceduri 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o Gradu Cazin U proceduri 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o Gradu Livno U proceduri 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o šumama Federacije BiH U proceduri 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 2012 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
igrama na sreću Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o poljoprivrednoj organskoj proizvodnji Realizovano 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 2015 
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Zakon o nedopuštenom oglašavanju u 
Federaciji BIH Realizovano 

Ministarstvo trgovine 
F BiH 2012 

Zakon o izmjenama I dopunama Zakona o 
upravljanju otpadom Realizovano 

Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
transplantaciji organa i tkiva u svrhu liječenja 
(2016.g.) Realizovano 

Ministarstvo 
zdravstva F BiH 2016 

Zakon o izmjeni Zakona o izmirenju obveza po 
osnovi računa stare devizne štednje u 
Federaciji BiH Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i 
Hercegovine za 2016. godinu Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama Zakona o Komisiji za 
vrijednosne papire Realizovano 

Ismet Osmanović , 
SDA poslanik 2016 

Zakon o izmjeni Zakona o sistemu poboljšanja 
kvalitete, sigurnosti i o akreditaciji u zdravstvu Realizovano 

Ministarstvo 
zdravstva F BiH 2016 

Zakon o Registru financijskih izvještaja U proceduri 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2015 

Zakon o računovodstvu i reviziji U proceduri 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o bankama Federacije BiH U proceduri 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2015 

Zakon o Agenciji za bankarstvo U proceduri 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
tržištu vrijednosnih papira U proceduri 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama Zakona o finansijskoj 
konsolidaciji rudnika uglja u Federaciji Bosne i 
Hercegovine prema obračunatim, a 
neuplaćenim javnim prihodima u period od 
2009. do 2015. godine (31.10.2016.) Realizovano 

Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Z

 Realizovano 2016U proceduri MinisduriF BiH 2016 
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Zakon o dopuni Zakona o budžetima u 
Federaciji Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

 

ZAKONI USVOJENI U PREDSTAVNIČKOM DOMU PFBIH (32) 

Naziv zakona  
Status u 
instituciji Predlagači 

Godina 
pojavljivanja 

      

Zakon o izmjeni Zakona o izvršnom postupku Realizovano 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2015 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
posredovanju u privatnom osiguranju Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o porezu na dobit (novi, 2014) Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
jedinstvenom sistemu registracije, kontrole i 
naplate doprinosa Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama Zakona o suzbijanju 
korupcije i organiziranog kriminala u Federaciji 
Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
leasingu Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o dobrovoljnim penzijskom fondovima 
(PIO)   

Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
dugu, zaduživanju i garancijama u F BiH 
(2016.) Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
osiguranju od odgovornosti za motorna vozila i 
ostale odredbe o obaveznom osiguranju od 
odgovornosti Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2012 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
provođenju kontrole zakonitosti korištenja 
prava iz oblasti braniteljsko-invalidske zaštite 
(2014) Realizovano 

Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F 
BiH 2014 

Zakon o financijskom upravljanju i kontroli u 
javnom sektoru u Federaciji Bosne i 
Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o finansijskom poslovanju Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
internoj reviziji u javnom sektoru u Federaciji 
Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2012 

Zakon o penzionom i invalidskom osiguranju 
Federacije BiH Realizovano 

Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
volontiranju u FBiH (predlagač: Klub poslanika 
SDP u PD PFBIH: mandat 2014.-2018.) Realizovano 

Klub poslanika SDP 
u Predstavničkom 
domu PFBIH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
igrama na sreću Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o poljoprivrednoj organskoj proizvodnji Realizovano 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 2015 
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Zakon o nedopuštenom oglašavanju u 
Federaciji BIH Realizovano 

Ministarstvo trgovine 
F BiH 2012 

Zakon o izmjenama I dopunama Zakona o 
upravljanju otpadom Realizovano 

Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
transplantaciji organa i tkiva u svrhu liječenja 
(2016.g.) Realizovano 

Ministarstvo 
zdravstva F BiH 2016 

Zakon o izmjeni Zakona o izmirenju obveza po 
osnovi računa stare devizne štednje u 
Federaciji BiH Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i 
Hercegovine za 2016. godinu Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama Zakona o Komisiji za 
vrijednosne papire Realizovano 

Ismet Osmanović , 
SDA poslanik 2016 

Zakon o izmjeni Zakona o sistemu poboljšanja 
kvalitete, sigurnosti i o akreditaciji u zdravstvu Realizovano 

Ministarstvo 
zdravstva F BiH 2016 

Zakon o izmjenama Zakona o finansijskoj 
konsolidaciji rudnika uglja u Federaciji Bosne i 
Hercegovine prema obračunatim, a 
neuplaćenim javnim prihodima u period od 
2009. do 2015. godine (31.10.2016.) Realizovano 

Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
istraživanju i eksploataciji nafte i plina u 
Federaciji Bosne i Hercegovine (novi, dec 
2016.) Realizovano 

Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršnom postupku (novi, 2016) Realizovano 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
osnovama socijalne zaštite, zaštite civilnih 
žrtava rata i zaštite porodice sa djecom Realizovano 

Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 2014 

Zakona o izmjeni Zakona o doprinosima (novi, 
2016) Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o dopuni Zakona o visini stope zatezne 
kamate Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izvršavanju Budžeta FBiH za 2017. 
godinu Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o dopuni Zakona o budžetima u 
Federaciji Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

 

 

 

AKTI KOJI NISU USVOJENI U PREDSTAVNIČKOM DOMU PFBIH (19 AKATA – 7 ZAKONA) 

Naziv mjere Predlagači 
Godina 
pojavljivanja 

    

Izvještaj o radu za 2014. godinu Komisija za vrijednosne papire 

2016
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nezaposlenih osoba, predlagač: Denis Gratz 
(NS) 

Zakon o izmjenama Zakona o plaćama i 
naknadama u organima vlasti FBiH, predlagač: 
Denis Gratz (NS) 

Dennis Gratz, poslanik u PD PFBIH 
(2014.-2018.) 2016 

Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o zdravstvenoj 
zaštiti, predlagač: Denis Gratz (NS) 

Dennis Gratz, poslanik u PD PFBIH 
(2014.-2018.) 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
mjeriteljstvu u FBIH (novi, 2015) 

Ministarstvo energije, rudarstva i 
industrije F BiH 2015 

Zakon o izmjenama Zakona o finanansijskoj 
konsolidaciji Rudnika uglja u FBiH prema 
obračunatim, a neuplaćenim javnim prihodima 
u periodu 2009. do 2015. godine 

Ministarstvo energije, rudarstva i 
industrije F BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
istraživanju i eksploataciji nafte i plina u 
Federaciji Bosne i Hercegovine 

Ministarstvo energije, rudarstva i 
industrije F BiH 2015 

Izvještaj o zdravstvenom stanju stanovništva  
(cont.) za 2014. godinu Ministarstvo zdravstva F BiH 2014 

Godišnji finansijski izvještaji Federalnog fonda za 
pomoć nastradalim područjima od prirodne 
nesreće na teritoriji Federacije Bosne i 
Hercegovine za period 1.1.2015. – 31.12.2015. 
godine. 

Fond za pomoć nastradalim područjima 
od prirodne nesreće na teritoriji F BiH 2016 

Polugodišnji izvještaj o radu Samostalnog odjela 
ombudsmena za bankarski sistem (01.01.-
30.06.2015. godine) sa Prijedlogom zaključka Ministarstvo finansija F BiH 2015 

Analitički izvještaj o poslovanju Fonda za zaštitu 
okoliša FBIH za 2014. Godinu Fond za zaštitu okoliša (direktor) 2016 

Izvještaj o radu i finansijsko-materijalnom 
poslovanju Federalne agencije za upravljanje 
oduzetom imovnom za period 02.06-31.12.2015. 
godine, sa Prijedlogom zaključka 

Agencija za upravljanje oduzetom 
imovinom 2016 

Zakon o osiguranju Ministarstvo finansija F BiH 2013 

Odluka (Vlade) o izvještaju o radu Nadzornog 
odbora Federalnog zavoda za mirovinsko i 
invalidsko osiguranje za 2015. godinu broj NOFZ-
05--6-1/15,(Vlada FBIH dala negativno mišljenje 
na Izvještaj) Vlada F BiH 2016 

Izvještaj o poslovanju za 2014. godinu  Agencija za bankarstvo F BiH (direktor) 2016 

Izvještaj o radu Zavoda za zapošljavanje za 2015. 
godinu Zavod za zapošljavanje (direktor) 2016 

Izvještaj o radu za 2015. godinu i Financijski plan s 
Programom rada za 2016. godinu Komisije za 
vrijednosne papire FBiH Komisija za vrijednosne papire 2016 

Izvještaj o poslovanju privrednih društava iz oblasti 
rudarstva u Federaciji Bosne i Hercegovine za 
2015. godinu - rudnici u sastavu Koncerna EP BiH 
i RMU Banovići d.d. Banovići, s Prijedlogom 
zaključka 

Ministarstvo energije, rudarstva i 
industrije F BiH 2016 

 
 

AKTI KOJI SU POVUČENI U PREDSTAVNIČKOM DOMU PFBIH (5 AKATA – 4 ZAKONA) 

Naziv mjere Predlagači 
Godina 
pojavljivanja 
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Zakon o finansiranju poslova premjera i 
uspostavljanja katastra nekretnina16 

Uprava za geodetske i imovinsko - 
pravne poslove (direktor) 
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Zakon o izmjenama i dopunama Krivičnog 
(kaznenog) zakona Federacije Bosne i 
Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
jedinstvenom sistemu registracije, kontrole i 
naplate doprinosa Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o trezoru Federacije BiH Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
arhivskoj građi Federacije BiH U proceduri 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2015 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o slobodi 
pristupa informacijama U proceduri 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2015 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o leasingu Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o povjeravanju javnih ovlasti auto-moto 
klubovima u F BiH U proceduri 

Ministarstvo prometa 
i komunikacija F BiH 2010 

Zakon o dopuni Zakona o utvrđivanju naseljenih 
mjesta i o izmjenama u nazivima naseljenih mjesta 
u određenim općinama (Čitluk i Široki Brijeg) U proceduri 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2014 

Zakon o hemikalijama U proceduri 
Ministarstvo 
zdravstva F BiH 2012 

Zakon o izmjeni Zakona o izvršnom postupku U proceduri 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2015 

Zakon o izmjenama Zakona o suzbijanju korupcije i 
organiziranog kriminala u Federaciji Bosne i 
Hercegovine U proceduri 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
istraživanju i eksploataciji nafte i plina u Federaciji 
Bosne i Hercegovine U proceduri 

Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije 
F BiH 2015 

Zakon o dobrovoljnim penzijskom fondovima (PIO) Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
osiguranju od odgovornosti za motorna vozila i 
ostale odredbe o obaveznom osiguranju od 
odgovornosti Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2012 

Zakon o penzionom i invalidskom osiguranju 
Federacije BiH U proceduri 

Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 2016 

Zakon o radu Federacije BiH Realizovano 

Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 2011 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o dugu, 
zaduživanju i garancijama u F BiH (2016.) Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjeni Zakona o izmirenju obveza po 
osnovi računa stare devizne štednje u Federaciji 
BiH Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o financijskom upravljanju i kontroli u 
javnom sektoru u Federaciji Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o izmjenama I dopunama Zakona o 
upravljanju otpadom U proceduri 

Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
transplantaciji organa i tkiva u svrhu liječenja 
(2016.g.) U proceduri 

Ministarstvo 
zdravstva F BiH 2016 

Zakon o Fondu za zaštitu okoliša i energetsku 
efikasnost FBIH U proceduri 

Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 2012 

Zakon o zaštiti okoliša u FBiH (novi) U proceduri 
Ministarstvo okoliša i 
turizma F BiH 2012 
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Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
provođenju kontrole zakonitosti korištenja prava iz 
oblasti braniteljsko-invalidske zaštite (2014) U proceduri 

Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog rata F 
BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o internoj 
reviziji u javnom sektoru u Federaciji Bosne i 
Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2012 

Zakon o konverziji kredita sa valutnom klauzulom u 
švicarskim francima (CHF) u konvertibilnim 
markama (KM) U proceduri Udruženje Švicarac 2016 

Zakon o policijskim službenicima Federacije BiH U proceduri 

Ministarstvo 
unutrašnjih poslova F 
BiH 2015 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršenju krivičnih sankcija u Federaciji Bosne i 
Hercegovine U proceduri 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o Gradu Livno U proceduri 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o Gradu Cazin U proceduri 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o Gradu Goražde U proceduri 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o igrama 
na sreću U proceduri 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i 
Hercegovine za 2016. godinu Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama Zakona o naplati i djelomičnom 
otpisu dugovanja sportskim kolektivima (predlagač: 
Slađan Ilić, delegat  u Domu naroda Parlamenta 
Federacije Bosne i Hercegovine) Realizovano 

Slađan ilić, delegat u 
Domu naroda PFBIH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršnom postupku (novi, 2016) Realizovano 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o finansijskom poslovanju Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o nedopuštenom oglašavanju u Federaciji 
BIH Realizovano 

Ministarstvo trgovine 
F BiH 2012 

Zakon o poljoprivrednoj organskoj proizvodnji Realizovano 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 2015 

Zakon o veterinarsko-medicinskim proizvodima U proceduri 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 2014 

Zakon o šumama Federacije BiH U proceduri 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 2012 

Zakon o Registru financijskih izvještaja U proceduri 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2015 

Zakon o računovodstvu i reviziji U proceduri 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
unutrašnjoj trgovini U proceduri 

Ministarstvo trgovine 
F BiH 2014 

Zakon o izvršavanju Budžeta FBiH za 2017. godinu Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 
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Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
proračunu Federacije BiH U proceduri 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2010 

Zakon o dopuni Zakona o visini stope zatezne 
kamate Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o bankama Federacije BiH U proceduri 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2015 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o tržištu 
vrijednosnih papira Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o Agenciji za bankarstvo U proceduri 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama zakona o 
investicijskim fondovima Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o dopuni Zakona o budžetima u Federaciji 
Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakona o izmjeni Zakona o doprinosima (novi, 
2016) Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o stečaju Federacije BiH U proceduri 
Ministarstvo pravde 
F BiH 2015 

 
 

ZAKONI USVOJENI U DOMU NARODA PFBIH (28) 

Naziv mjere 
Status u 
instituciji Predlagači 

Godina 
pojavljivanja 

      

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
osnovama socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava 
rata i zaštite porodice sa djecom Realizovano 

Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 2014 

Zakon o izmjeni Zakona o prikupljanju, proizvodnji i 
prometu sekundarnih sirovina i otpadnih materijala Realizovano 

Ministarstvo energije, 
rudarstva i industrije 
F BiH 2015 

Zakon o porezu na dobit (novi, 2014) Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o državljanstvu Federacije Bosne i 
Hercegovine (NOVI, 2014.g.) Realizovano 

Ministarstvo 
unutrašnjih poslova F 
BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
posredovanju u privatnom osiguranju Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Krivičnog 
(kaznenog) zakona Federacije Bosne i 
Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
jedinstvenom sistemu registracije, kontrole i 
naplate doprinosa Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o trezoru Federacije BiH Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o leasingu Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o dobrovoljnim penzijskom fondovima (PIO) Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2014 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
osiguranju od odgovornosti za motorna vozila i 
ostale odredbe o obaveznom osiguranju od 
odgovornosti Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2012 

Zakon o radu Federacije BiH Realizovano 

Ministarstvo rada i 
socijalne politike F 
BiH 2011 
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Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o dugu, 
zaduživanju i garancijama u F BiH (2016.) Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjeni Zakona o izmirenju obveza po 
osnovi računa stare devizne štednje u Federaciji 
BiH Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o financijskom upravljanju i kontroli u javnom 
sektoru u Federaciji Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o internoj 
reviziji u javnom sektoru u Federaciji Bosne i 
Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2012 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i 
Hercegovine za 2016. godinu Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama Zakona o naplati i djelomičnom 
otpisu dugovanja sportskim kolektivima (predlagač: 
Slađan Ilić, delegat  u Domu naroda Parlamenta 
Federacije Bosne i Hercegovine) Realizovano 

Slađan ilić, delegat u 
Domu naroda PFBIH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
izvršnom postupku (novi, 2016) Realizovano 

Ministarstvo pravde 
F BiH 2016 

Zakon o finansijskom poslovanju Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2013 

Zakon o nedopuštenom oglašavanju u Federaciji 
BIH Realizovano 

Ministarstvo trgovine 
F BiH 2012 

Zakon o poljoprivrednoj organskoj proizvodnji Realizovano 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 2015 

Zakon o izvršavanju Budžeta FBiH za 2017. godinu Realizovano 
Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o dopuni Zakona o visini stope zatezne 
kamate Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o tržištu 
vrijednosnih papira Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o izmjenama i dopunama zakona o 
investicijskim fondovima Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakon o dopuni Zakona o budžetima u Federaciji 
Bosne i Hercegovine Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

Zakona o izmjeni Zakona o doprinosima (novi, 
2016) Realizovano 

Ministarstvo finansija 
F BiH 2016 

 
 

AKTI KOJI NISU USVOJENI U DOMU NARODA PFBIH (8 AKATA) 

Naziv mjere Predlagači 
Godina 
pojavljivanja 

     

Godišnji Izvještaj o poslovanju Javnog preduzeća 
Željeznice Federacije Bosne i Hercegovine d.o.o. 
Sarajevo za 2014. godinu, Finansijski izvještaj, 
Izvještaj revizora, Izvještaj o radu Nadzornog 
odbora, Izvještaj o radu Odbora za reviziju, 

Ministarstvo prometa i komunikacija F 
BiH 2015 

Finansijski plan Komisije za vrijednosne papire 
Federacije Bosne i Hercegovine sa 
Programom rada Komisije za vrijednosne papire 
Federacije Bosne i Hercegovine za 2015. godinu, Komisija za koncesije (predsjednik) 2016 

Izvještaj Komisije za koncesije Federacije Bosne i 
Hercegovine za 2014. godinu sa Prijedlogom 
zaključka Komisija za koncesije (predsjednik) 2015 
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Odluka o prihvatanju Analitičkog izvještaja o 
poslovanju Fonda za zaštitu okoliša Federacije 
Bosne i Hercegovine za  2014. godinu, Analitički 
izvještaj o poslovanju Fonda za zaštitu okoliša 
Federacije Bosne i Hercegovine za  2014. godinu, Fond za zaštitu okoliša (direktor) 2016 

Godišnji finansijski izvještaji Federalnog fonda za 
pomoć nastradalim područjima od prirodne 
nesreće na teritoriji Federacije Bosne i 
Hercegovine za period 1.1.2015. – 31.12.2015. 
godine. 

Fond za pomoć nastradalim područjima 
od prirodne nesreće na teritoriji F BiH 2016 

Informacija o izvršenim revizijama privatizacije 
državnog kapitala privrednih društava i banaka u 
Federaciji Bosne i Hercegovine za period mart - 
oktobar 2015. godine 

Ministarstvo finansija F BiH 
Agencija za reviziju privatizacije 2015 

Izvještaj o poslovanju za 2014. godinu  Agencija za bankarstvo F BiH (direktor) 2016 

Izvještaj o radu Fonda za profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje osoba sa invaliditetom 
Federacije Bosne i Hercegovine za 2015. godinu, 
- Izvještaj o izvršenju finansijskog plana za 2015. 
godinu, 

Fond za profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba sa invaliditetom 2016 

 
 

AKTI KOJI SU POVUČENI U DOMU NARODA PFBIH (1 ZAKON) 

Naziv mjere Predlagači 
Godina 
pojavljivanja 

     

Zakon o energetskoj efikasnosti u Federaciji 
Bosne i Hercegovine20 

Ministarstvo energije, rudarstva i 
industrije F BiH 2011 

 
 

AKTI (ZAKONI) KOJI SU PROŠLI PROCEDURU USAGLAŠAVANJAU OBA DOMA (4 ZAKONA) 

Naziv mjere Predlagači 
Godina 
pojavljivanja 

     

Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o eksproprijaciji 
(izvlaštenju) (novi, 2015) 

Uprava za geodetske i imovinsko - 
pravne poslove (direktor) 2015 

Zakon o trezoru Federacije BiH Ministarstvo finansija F BiH 2013 

Zakon o izmjenama i dopunama Krivičnog 
(kaznenog) zakona Federacije Bosne i 
Hercegovine Ministarstvo pravde F BiH 2016 

Zakon o komasaciji 

Uprava za geodetske i imovinsko - 
pravne poslove (direktor) 
Ministarstvo pravde F BiH 2013 

 

 

 

 

  

                                                           
20 11-02-2016 - Dom naroda P FBiH - Prijedlog - Povučeno - povučeno na prijedlog Vlade FBIH sa prijedlogom 
da se uvrsti na d.red jedne od narednih sjednica; 
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DODATA 6. POSLANIČKA/DELEGATSKA PITANJA I INICIJATIVE (SADRŽAJ) 21 

K3 

. SP 

Tip institucija Predstavnik Pitanje Postavljeno 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amir Zukić inicijativu kojom od Poreske uprave traži da dostavi tačne podatke koliki je prihod kladionica u prošloj godini, te da 
ponudi zakonska rješenja kako bi ova djelatnost bila PDV obveznik. 

03.02.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amir Zukić koju pokreće zajedno sa zastupnikom Škaljom, odnosi se na štetnost zraka naročito u Sarajevu, Zenici i Tuzli zbog 
grijanja na čvrsto gorivo. Traži da država subvencionira individualne proizvođače energije solarnim putem. 

03.02.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Kenela Zuko pokrenula je inicijativu uime Kuba zastupnika SDA, kojom se zahtijeva od VSTVBiH da povuče svoj dopis 
sudovima i tužilaštvima u BiH br. 06-02-1-2163-1/2015 od 21.10.2015. godine, kojim se od rukovodilaca 
pravosudnih institucija traži provođenje zaključka VSTV u vezi sa zabranom nošenja vjerskih obilježja svim 
uposlenim u pravosudnim institucijama u BiH, čime se direktno krše elementarna ljudska prava i vjerske slobode 
zagarantirane Evropskom konvencijom o zaštiti ljudskih prava i sloboda, Ustavom i zakonima BiH. 

03.02.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Kenela Zuko pokreće uime Kuba parlamentarki, a odnosi se na izjednačavanje porodiljskih nakanda u Federaciji BiH 03.02.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Arnaut inicijativu. Federalno ministarstvo turizma i okoliša donijelo je rješenje broj UP-1-05/2-23-11-68/15 dana 
16.10.2015. godine kojim je odobrilo Općini Konjic plan prilagođavanja upravljanja otpadom za deponiju 
komunalnog otpada Repovački potok, koja se nalazi u Općini Konjic. Ministarstvo trgovine, turizma i okoliša HNK  
rješenjem je odobrilo Centar za upravljanje otpadom koji je ograničenog kapaciteta na pet tona i napravljen je po 
najnovijim standardima. Općina Konjic ni danas nije ispunila obaveze preuzete iz navedenog rješenja. Građani trpe 
smrad i trovanje, budući da se deponija nalazi svega 500 metara od centra. Pokreće inicijativu prema Federalnom 
ministarstvu turizma i okoliša da utvrdi inspekcijski nalaz i preispita rješenje broj UP-1-05/2-23-11-68/15 od 
16.10.2015. godine, te zabrani rad objekta na ovom lokalitetu. 

03.02.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica Pokreće inicijativu da se izvrši kontrola svih priključaka na komunalnu infrastrukturu u Federaciji. 03.02.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Rasim Kantarević Sukladno članu 10. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta Federacije BiH, podnosim inicijativu 
predsjedavajućo i Kolegiju Doma naroda. 
Inicijativom tražim da se na dnevni red jedne od narednih sjednica Doma naroda Parlamenta Federacije BiH uvrsti 
tačka: Izmjene i dopune Zakona o pravima branilaca i članova njihovih porodica a u cilju implementacije Presude 
Ustavnog suda Federacije BiH, broj: 22/4 od 04. Maja 2005. Godine koji je objavljen u „Službenim novinama 
Federacije BiH“ broj: 44/04 i Presude Ustavnog suda Federacije BiH 8/13 od 01.10.2013. godine koja je objavljena 
u „Službenim novinama Federacije BiH“ broj 95/13. 
Obrazloženje: 
Na 5. Sjednici Doma naroda Parlamenta Federacije BiH od 19.11. postavio sam pitanje Vladi Federacije BiH, a 
koje se odnose na upućivanje u proceduru izmjene i dopune Zakona o pravima branilaca i njihovih porodica a u 
cilju implementacije Presude Ustavnog suda Federacije BiH kojom se uvode u prava ranjeni i poginuli, nestali 
pripadnici NO Autonomne pokrajine Zapadna Bosna. U odgovoru Vlade Federacije BiH od 07.12.2015. godine 
navodi se između ostalog da je urađen Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o pravima branilaca i  
2/3 sk 
 
članova njihovih porodica, da je u dva navrata upućivan u parlamentarnu proceduru. U prvom slučaju da je isti 
povučen iz procedure od strane ove Vlade u aprilu 2015. Godine. Zatim, da je navedena izmjena i dopuna Zakona 
od 10. Septembra ponovno vraćena u parlamentarnu proceduru.  
Imajući u vidu da presude Ustavnog suda obavezujuće su, da su rokovi za implementaciju Presude Ustavnog suda 
već odavno prekoračeni i da je boračka populacija pripadnika NO Zapadna Bosna i dalje u diskriminirajućem 
statusu čime su im i dalje ugrožena osnovna ljudska prava.  
Podnosim ovu Inicijativu da se navedena izmjena i dopuna Zakona što hitnije nađe na dnevnom redu Doma naroda 
Parlamenta Federacije BiH kako bi se od strane ovog Doma pokazalo da se provode i poštuju presude Ustavnog 
suda, ali vodi briga o jednakosti i poštivanju osnovnih ljudskih prava svih građana BiH bez obzira u kojem dijelu oni 
žive. 
Hvala vam. 

11.02.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Željko Mirković Evo, ja ovom prilikom želim da obavijestim Dom naroda da sam ja uputio Inicijativu u pismenoj formi, mislim da je 
do vas predsjedavajuća o oporezivanju kamate na štednju i u, odnosno izmjene i dopune Zakona o dohotku gdje 
smatram da je potrebno klasificirati kamatu od štednje kao dohodak i da ga treba oporezovati po stopi od 15\%. I to 

11.02.2016 

                                                           
21 CCI godinama predlaže da se poslanička/delegatska pitanja i inicijative postavljaju na web stranicu 
Parlamenta Federacije BIH, kao i odgovori na ista, kako bi šira javnost, a posebno birači, imali uvid o tome za 
koje probleme se zalažu njihovi izabrani predstavnici. Kako ovaj prijedlog nije do danas ispoštovan, a isti je 
također iniciran od strane nekih od poslanika, te je istovremeno ovakva praksa u primjeni već duži period u 
Narodnoj skupštini Republike Srpske i Skupštini Kantona Sarajevo (u primjeru ovog kantona objavljuju je i 
odgovori na pitanja), CCI je odlučio uvrstiti poslanička i delegatska pitanja i inicijative u izvještaj o monitoringu 
rada PFBIH.  
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otprilike sadržaj moje Inicijative, a povodio sam se praksom u ostalom da kažem zapadnom svijetu, uključujući sve 
evropske države i sve naše susjedne države uključujući i Hrvatsku gdje taj vid dohotka je oporezovan, a u EU on 
se oporezuje u rasponu od 15 do 59\%. Moj prijedlog je bio da se prihod od kamate na štednju oporezuje sa 
stopom od 15\%, a povodio sam se sa činjenicom da u zadnjem kvartalu prošle godine po Izvještaju Agencije za 
bankarstvo na štednji građana se nalazi 7 milijardi i 100 miliona KM. Dakle, kamata na štednju otprilike prosječna 
kada se uzme raspon od 1,5 do 3,5\% izađe otprilike nešto preko 200 miliona KM prihoda na štednju, a kada se 
uzme kamata od 15\% praktično Budžet Federacije ostaje uskraćen za jedno 30 miliona KM. I evo, danas smo 
pričali o tim nekim socijalnim programima. I taj bi novac itekako pojačao prihodovnu stranu i na taj način bi riješili 
brojne probleme, a to je ustvari prihod koji se oporezuje kako sam rekao on je u skladu, taj vid praktično 
oporezivanja u skladu je i sa principima koji vladaju u EU i Reformskom agendom koja otprilike daje niz zadataka 
koje trebamo ispuniti kako bi bili konkurentna buduća, bili konkurentan kandidat za pristupanje EU. 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Zahvaljujem predsjedavajuća. S obzirom da se prvi put javljam želim da pozdravim sve u sali. Pa poslejdnjih 
sedmica kad smo se zadnji put vidjeli svjedočili smo nizu poteza i postupaka kako pojedinih ministara tak oi Vlade 
kolektivno, koji na neki način zabrinjavaju kada je u pitanju ono što smo mi kao Dom naroda ili kao Predstavnički 
dom jedinstveno podržali u smislu Reformske agende i Evropskog puta BiH. Ja ću navesti samo par stvari koje me 
opasno zabrinjavaju da imamo potpuno drugačiju praktičnu implementaciju onoga što smo ovdje sadržano usvojili 
u okviru Reformske agende u odnosu na ono što nam se pojavljuju kao odluke uredbe ili rješenja koja dolaze od 
strane Vlade da li konkretno u okviru dokumenata ili određene medijske izjave. Imali smo situaciju kada nam je 
premijer govorio o rastrošnostima građana, imali smo priču da je Opšti kolektivni ugovor sa 406 KM bio društveno 
opasan do molitvenog doručka u Americi, nakon toga se uslikala na pres konferenciji i više nije društveno opasan, 
imali smo izmejne Zakona o radu u hitnom postupku, pa se onda te izmjene Zakona o radu vratile u Nacrt  iako 
tamo nema onih stvari za koje smo utvrdili kako se radi o usaglašavanju Evropskih principa. Imali smo ovo 
sramotno povećenje  
 
4/3 ah 
 
 
naknada, a obavezali smo se u Reformskoj agendi za racionalizaciju javne potrošnje, imamo dilemu da li izvršena 
ova definicija novih naknada koje nikad nisu u Upravnom odboru ODRAZ-a to je još ostalo neodgovoreno od strane 
Vlade, a valjda će nam u narednom periodu i to biti pojašnjeno. Imali smo potez jednog ministra za samnjivanje 
penzija, pa onda reakciju premijera u kojem nema te primjene člana 51., malo mi Vlada sa aspekta onoga što su joj 
obaveze u okviru onoga izgleda ko razbijena vojska, kad su u pitanju stvari koje su bar tamo vrlo jasno navedene i 
onda na kraju u svemu tome što je navedeno dolazi šlag na tortu da imamo situaciju koja je po meni najopasnija. 
To govorim u dobroj namjeri prema ovoj Vladi i prema onom što je odgovornost ove Vlade pred Ustavom Zakona 
ove zemlje kada je u pitanju dokument i koje donese ovaj Dom. Znači, služiti se na ovaj način ovakvim sitnim 
smicalicama u odnosima sa Evropskom unijom, a očekivati da budete kredibilan partner sa svim onim obavezama 
koje vas očekuju i da vam Evropska unija sa svoje strane pored svih dobrih namjera koja je pokazala i dalje nastavi 
držati pruženu ruku za mene mislim u ovom momentu da se radi o nečemu što će biti teško prevazići u narednom 
periodu ukoliko se Vlada stvarno ne uozbilji i shvati poruke iz pisma koje je dobila 02.02. iz Evropske unije, a isti taj 
dan vjerovatno u najavi tog pisma su brže bolje na sjednici 39. sjednici usvojili Uredbe kao podzakonski akti, a 
vezani za implementaciju Zakona o dražvnoj službi. Ako neko misli da ćemo mi moći na ovaj način varati 
Međunarodnu zajednicu i Evropsku uniju, tako što ćemo na sve ono što nam ona dostavi u službenoj 
korespodenciji sa vrlo jasno naznačenim svojim stavovima u kojem jasno kaže, Komisija je iznijela svoju veliku 
zabrinutost posljednjim događanjima u oblasti zakonodavstva koje ruguliše dražvnu službu, te urgirala da BH vlasti 
na svim nivoima izgrade profesionalni sistem državne službe zasnovane na Evropskim principima javne uprave, 
efikasnost, odgovornost i transparetnost. U istom tom pismu koje je 10 stranica konkretno Nacrt i podzakonski 
akata ne osiguravaju da izbor na više rukovdne pozicije biti u potpunosti na osnovu meritornosti obzirom da 
predviđaju intervjue, kao jedini metod selekcije bez ijedne odredbe o pismenom ispitu. Šta više, podzakonski akti 
ostavljaju neprihvatljivo visok stepen diskreciong odlučivanja organa koji vrši imenovanje u procesu imenovanja, 
obzirom da organi koji vrši imenovanje u procesu imenovanja, obzirom da organu koji vrši imenovanja 
omogučavaju da izabere bilo kojeg kandidata sa otvorene liste. Ovo je pismo koje je dobio uvaženi ministar Jozić 
naravno i premijer. Ja se nadam samo i vjerujem da Vlada nema namjeru da napravi sve što je namjerila i pored 
ovih upozorenja i  da izvrši imenovanja iako se radi o podzakonskim aktima koji su objavljeni u „Službenim 
novinama“ i trebaju da stupe na snagu pa da onda nakon što izvrši političku smejnu svih kadrova koje su 
predviđeni Zakonom o državnoj službi u aprili nam dođe sa izmjenama Zakona u kojima će ispoštovati ovo što je 
Evropska unija ove definisala. Ja se samo nadam da u Vladi ne postoji taj film koji će nam zatvoriti sva vrata u 
Evropskim integracijama kada je u pitanju kredibilitet ove Vlade u odnosu na sve reforme koej nas čekaju. Zato je 
pitanje prema Vladi, da li je Vlada odustala od Reformske agende i Evropskog puta BH s obzirom da sva rješenja  
koja dolaze od Vlade su u suprotnosti sa onim što smo se zajedno u ovom domu obavezali. To je što se tiče pitanja 
i imam inicijativu koja se odnosi na ovu poreznu represiju koja nam se  
4/4 ah 
 
 
dešava u posljednje vrijeme koja je uzrokovana budžetskim deficitima i bojim se da politika Vlade u kojem sve što 
može da se iscrpi iz džepova građana sad smo prešli na iscrpljivanje nešto zdravijih poslovnih subjekata koji su 
nam ostali u Federaciji, predlažem inicijativu Vladi da u skladu sa praksama Evropske unije i zemalja iz okruženja 

11.02.2016 
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razmotri kreiranje Zakona o porezu na bogatstvo koje će u svom sadržaju obuhvatiti poreze na prihod ostvaren 
temeljem posjedovanja kapitala i kapitalnih transakcija s obziro mda ovaj Zakon ne samo da može omogučiti 
izdašne prihode javnim budžetima nego može za onaj dio koji imamo kao problem u društvu, a to su sporiji sudski 
procesi kada je u pitanju lopovska privatizacija bar djelimično da ispravi nepravdu koja se desila u toj privatizaciji pa 
da onima koji su se nezakonito obogatili ako ništa država kroz porezni tretman uzme ono što im se treba uzeti i 
vrati građanima naravno kroz svoje politike i definisane u budžtu. Zahvaljujem. 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Osman Ćatić Zakon o zaštiti i spašavanju ljudi i mat dobara - vezano za raspodjelu sredstava 
predlaže se veći procenat za opštine i kantone 

11.02.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Osman Ćatić Zahvaljujem prije svega u ime Kluba bošnjaka, želim da obavjestim ovdje Dom da smo mi danas imali dva 
zaključka odnosno dvije inicijative koje smo uputili predsjedniku Federacije, potpredsjednicima Federacije i 
premijeru Federacije. Prva inicijativa radi se upotstvu  određivanja učešća kantona jedinica lokalne samouprave i 
nadležnih kantonalnih ustanova za ...u periodima indirektnih poreza način raspoređivanja tih prihoda za 2016. 
godinu „Službene novine broj 1. od 08.01.2016. godine“. Druga inicijativa jeste član 13., Zakona o sudovima FBiH u 
Zakonu znači, nije jasno precizirano šta se podrazumjeva pod vjerskim obilježjima time se otvara prostor za 
manipulaciju samovoljno tumačenje što je vjersko obilježje. Znači, da upoznam Dom znači, mi smo uradili jutros su 
pretresli jednu na Klubu bošnjaka ove tačke i uputili smo inicijativu kako premijeru tako predsjedniku Federacije i 
potpredsjednicima Federacije. Ono što je lična moja inicijativa jeste u skladu sa članom 10. Poslovnika o radu 
Doma  
4/5 ah 
 
 
naroda FBiH pokrećem inicijativu da izmjenu Zakona o zaštiti i spašavanju ljudi i materijalnih dobara od prirodnih i 
drugih nesreća „Službene novine FBiH broj: 39,3 22,06  43,10“ ...da se u članu 180 Zakona o zaštiti i spašavanju 
ljudi i materijalnih dobara od prirodnih i drugih nesreća stav 4., mijenja i glasi: „ Sredstva ostvarena po odredbama 
stav 1., do 3., ovog člana vode se na posebnom transakcijskom računu Budžeta Federacije kantona i općine od 
evidentiranih sredstava iz stava 4.,ovog člana 7\% pripada Federaciji i služe isključivo za ...člana 182., tačka 2., 
8\% kantoni služe isključivo za namjeru iz člana 183., tačka 2 do 6. a  85\%  općini u kojoj su ta sredstava i ostala i 
služe isključivo za namjere iz člana 184., stav 2. do ...ovog Zakona.“ Obrazloženje: „Pomenuti član Zakona nije 
zadovoljio potrebe lokalnih zajednica iz razloga što 40\% ostaje kantonima i Federaciji, a kada dođe do prirodne 
nesreće glavni teret podnesu lokalne zajednice koej učestvuju u zaštiti i spašavanju ljudi i materiajlnih dobara. 
Predlažem da se odnos raspodjele promjeni u korist lokalne zajednice te da maksimalno kanton i Federacija dobiju 
15\% sredstava. Shodno tome bi se promjenila odluka o uslovu i načinu korištenja sredstava ostvarenih po osnovu 
posebne naknade od zaštite prirodnih i drugih nesreća „Službne novine FbiH br. 4/12“ i upotstvo o načinu 
obračunavanja i uplati posebnog ...zaštite od prirodnih i drugih nesreća „Službene novine FBiH br. 44,04“ Takođe 
pokreće inicijativu za izmjene i pomenutog uputstva u tački 9... 
...tački 9. načina obračunavanja uplate poreza za zaštitu od prirodnih i drugih nesreća („Službene novine 
Federacije BiH“, broj 44/04) umjesto riječi: „prema sjedištu pravne osobe odnosno prema mjestu obavljanja 
djelatnosti fizičke osobe“ treba da stoji: „prema mjestu prebivališta fizičke osobe“. Obrazloženje: Razlog izmjene 
Uputstva je taj što se prihod od posebnog poreza 0,5\% prikuplja prema sjedištu pravne osobe odnosno prema 
mjestu obavljanja djelatnosti fizičke osobe. Hvala. 

11.02.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Lidija Bradara da li se prati i provode mjere po pitanju maloljetničkog nasilja 11.02.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević S obzirom na činjenicu da je delegatu u Domu naroda Parlamenta FBiH Mario Karamatić blago rečeno šokirao 
javnost svojim gostovanjem 25.2.2016. godine na Televiziji Pink gdje je javno priznao da ne plaća RTV taksu te da 
poziva gledatelja da redovno plaća doprinose kako bi on imao redovna primanja. 
Uzimajući u obzir kako je isti izabran iz ovog Doma glasanjem u Klubu Hrvata u okviru izbornog procesa smatram 
kako je neophodno da se Klub Hrvata kao i cjelokupni Dom ogradi od stavova navedenog gospodina te da na taj 
način postavljamo jasnu poruku kako je predmetno ponašanje u javnosti nedolično od izabranog zvaničnika 
neprihvatljivo za sviju nas. 
Svjestan sam kako u našim aktima ne postoje procedure opoziva delegata koji izabere ovaj Dom što bi očigledno 
trebalo urediti kada su u pitanju određene moralne norme ponašanja iz rasta zakonitosti koje imaju za posljedicu i 
sramočenje ovog Doma. 
S toga ovim putem i javno pozivam gospodina Karamatića da ponese ostavku jer je savršeno jasno kako je isti 
izgubio sav kredibilitet da obnaša bilo kakvu javnu funkciju u Bosni i Hercegovini. 

03.03.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Mustafa Kurtović Pokrećem jednu inicijativu, to je zajednička inicijativa uvaženog kolege Sanela Mušovića i mene vezano za izmjene 
i dopune Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju u Federaciji BiH, a tiče se sljedećeg.  
Neshvatljivo je zbog čega i kako nama je poznato uvedeno devetogodišnje osnovno obrazovanje i predlažemo da 
se 9-ta godina briše s tog Zakona jer izuzetno opterećuje djecu. I druga stvar koju predlažemo da, Ministarstvo 
ozbrazovanja zajedno sa Vladom Federacije izmijeni i dopuni nastavne planove i programe koji opterećuju do te 
mjere djecu da većina roditelja ne može kvalitetno pratiti i objašnjavati djetetu šta je to nejednačina i jednačina, a 
kamoli neke stvari koje uče u 2., 3. ili 4-tom razredu. Hvala. 

17.03.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Vesna Saradžić Naime u članu 15. u stavu 6. navedenog Zakona piše da pravo na zapošljavanje pod posebnim uslovima imaju lica 
sa invaliditetom sa najmanje 60\% invaliditeta, lica sa najmanje 70\% tjelesnog oštećenja ukoliko to oštećenje ima 
za posljedicu smanjenje radne sposobnosti iz člana 3. ovog Zakona i lica sa lakom i umjerenom mentalnom 
retardacijom. 
Trenutno važeću odredbu zakona je potrebno izmijeniti pošto osobe sa 50\% invaliditeta odnosno 60\% tjelesnog 

17.03.2016 
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oštećenja imaju priblično iste psihofizičke sposobnosti odnosno ograničenja a potpuno su isključeni iz predmetnog 
zakona odnsono nemogu ostvarivati temeljna prava predviđena zakonom. 
Takođe u članu 18. subjekti koji ne ispune obavezu prilikom zapošljavanja lica sa invaliditetom po opštim uslovima 
dužni su mjesečno pri isplati plata obračunati i uplatiti u Fond za podsticanje rehabilitacije i zapošljavanje lica sa 
invaliditetom novčani iznos u visini 25\% od prosječne plate u Federaciji za svako lice sa invaliditetom koje su bili 
dužni zaposliti. 
Međutim, trenutna odredba Zakona po kojoj nije definisano trebaju li subjekti plaćati 25\% od neto ili bruto 
prosječne plate u Federaciji je nedorečena te ostavlja prostor različitim tumačenjima pa je potrebno izvršiti dopune 
Zakona kako bi otklonjena odredba bila jasnija i primjenljiva tačnije 25\% od neto plate. 
 
 
2/3 AS 
I članom 12. Zakona određeno je da o priznavanju prava na profesionalnu rehabilitaciju odlučuje u prvom stepenu 
Kantonalna služba za upošljavanje mjerodavna prema prebavilištu osobe sa invaliditetom. 
Međutim, Zakonom nije predviđen rok u kojem službe moraju odgovoriti pa osobe sa invaliditetom zbog 
neblagovremenog postupanja Kantonalne službe za zapošljavanje ostaju defakto uskraćene za pravo 
zagarantovano zakonom. 
Iz navedenog razloga potrebno je precizirati rok u kojem su mjerodavne kantonalne službe za zapošljavanje dužne 
riješiti po zahtjevu za priznavanje prava na profesionalnu rehabilitaciju i shodno tome dodati novi stav i naznačiti 
rok od 15 dana od dana podnošenja zahtjeva 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Đuro Delić Ja podnosim inicijativu temeljem članka 49. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i 
Hercegovine na zahtijev predstavnika poljoprivrednih udruga i u ime Odbora za poljoprivredu, vodoprivredu i 
šumarstvo Domu naroda za  
2/6 AS 
održavanje tematske sjednice. Analiza poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva u Federaciji Bosni i Hercegovini. 
Naime imali smo dvije zajedničke sjednice Odbora za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo Doma naroda i 
Zastupničkog doma s predstavnicama poljoprivrednih udruženja poljoprivrednih proizvođača Seljačkog saveza 
Sektora za poljoprivredu i trgovinu Gospodarske komore Federacije Bosne i Hercegovine. 
Na posljednjoj sjednici nazočio je federalni ministar poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva sa svojim pomoćnicima 
te smo otvorili niz točaka i problematike oko poljoprivrede, vodoprivrede šumarstva te donijeli određene zaključke 
sa Zajedničke sjednice. 
Jedan od ključnih zaključaka je nedonošenje u zakonskom roku od 60 dana...60 dana Zakona o novčanim 
podrškama u poljoprivredi od strane Vlade Federacije te od ministra pravilnika o novčanim poticajima u 
poljoprivredi za 2016. godinu. Resornom ministru su dostavljene sve primjedbe i izmjene oko novčanih poticaja od 
strane resornih kantonalnih ministarstava poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva, te pomenutih udruga i sektora za 
poljoprivredu i trgovinu gospodarske komore FBiH. Navodim, 
 
 da bi se trebali novčani poticaji uskladiti sa Strategijom ruralnog razvoja 2015.-2019. godina i sa Zakonom o 
novčanim podrškama u poljoprivredi ruralnom sektoru te unijeti kapitalne novčane podrške bez kojih nema novih 
radnih mjesta, opstanka mladih na selu. Na taj način bi bili unaprijeđeni malih srednjih razvijenih fabrika 

17.03.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević da se jednom ili 2 puta godisnje prezentira Domu naroda izvještaj/informacija o statističkim pokazateljima za FBIH 
od nadležnih institucija, jer se pokazatelji ne slažu 

17.03.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Sve nabrojano iziskuje vrijeme, troškove i strpljenje naših građana. Uspostava Općinskog suda u Odžaku ne bi 
koštala puno pošto već postoje prostorije pri Kantonalnom sudu. Kadrova takođe ne nedostaje i uz male korekcije 
bi se mogao uspostaviti ovaj Sud. 
Stoga prema Visokom sudskom tužiteljskom vijeću Federacije BiH Ministarstvu pravde Federacije Bosne i 
Hercegovine i Vladi Federacije BiH pokrećem sljedeću delegatsku inicijativu. 
Da se nadležni za ovo pitanje u što kraćem roku razmotrimo inicijativu te da se u ovoj godini uspostavi Općinski 
sud u Odžaku na zadovoljstvo žitelja ovog kraja. Hvala. 

17.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić za proglašavanje zločina nad tuzlanskom mladošću na Kapiji 25. maja danom žalosti u Federaciji BiH i upućivanje 
je i u Parlamentarnu skupštinu BiH sa zahtjevom da se 25. maj proglasi danom žalosti na teritoriji države Bosne i 
Hercegovine. 

22.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Safet Kešo U skladu sa Poslovnikom Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH, dva dana prije izricanja presude 
Radovanu Karadžiću pred Međunarodnim krivičnim tribunalnom u Hagu za genocid, zločine protiv čovječnosti i 
kršenje zakona ili običaja rata i teške povrede ženevskih konvencija iz '49. godine, i dva dana nakon službenog 
otvaranja studenstskog doma na Palama u entitetu RS koji nosi ime Radovana Karadžića, Klub zastupnika SDA u 
Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BiH, predlaže da usvoji sljedeći Zaključak: 
Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH zahtijeva od visokog predstavnika u BiH, gospodina Valentina Inzka 
da u skladu sa svojim ovlaštenjima i misijom koju u ime Međunarodne zajednice realizira u našoj zemlji hitno 
poduzme sljedeće mjere: 
1. Odmah donese odluku o ukidanju naziva studentskog doma na Palama entitet RS koji je nazvan imenom 
Radovana Karadžića jednog od najvećih ratnih zločinaca 20. vijeka. 
2. Da napokon udalji iz političkog života BiH Milorada Dodika kao glavnog promotora sramnog veličana ratnih 
zločina i zločinaca i političara koji već punih 10 godina generira međunacionalnu mržnju i sukobe u BiH, te drsko 
opstruira evropski put naše zemlje direktno služeći antievropskim vrijednostima i politikama. 
 

22.03.2016 
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Obrazloženje: 
Davanjem imena ratnog zločinca Radovana Karadžića studentskom domu na Palama i njegovim otvaranjem i 
promoviranjem predsjednik RS Milorad Dodik na najdrskiji način se 20 godina nakon krvavog rata narugao svim 
žrtvama genocida i svim članovima njihovih porodica. Tim činom Milorad Dodik se također narugao Međunarodnoj 
zajednici, svim konvencijama i deklaracijama na kojima se temelji moderni međunarodni poredak. Veličajući ime 
ratnog zločinca Radovana Karadžića i podižući mu spomenik u vidu studentskog doma Milorad Dodik se naruga i 
istini i budućnosti ove zemlje i svakoj racionalnoj mogućnosti stvaranja temelja za normalan suživot naroda i 
građana u BiH.  
Ovim činom Dodik je također do poniženja obesmislio sve napore Međunarodne zajednice u BiH za normalizaciju 
stanja. I što je najgore činom imenovanja i otvaranja pomenutog studentskog doma Dodik je zatvorio vrata istini i 
mogućnosti iskrenog pomirenja ne samo postavivši temelje, nego i krov jednog zdanja koje slavi i veliča ratnog 
zločinca iz svoga naroda, zdanja pod čijim će se krovom nažalost odgajati nove generacije mladih ljudi.  
Rizik da će neki od tih mladih ljudi krenuti stazama Radovana Karadžića veoma je realan, kao što je realna i 
isključiva odgovornost glavnog reprezentanta politike Međunarodne zajednice u BiH, visokog predstavnika 
gospodina Valentina  
2/5 sk 
 
Inzka da odlučno otkloni takvu mogućnost i svaku pomisao bilo kojeg subjekta u BiH na nešto slično.  
Klub zastupnika SDA. 
I ja naravno, tražim da se danas izjasnimo o ovoj Inicijativi. 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem Inicijativa se odnosi na sagledavanje stanja i iznalaženje mogućnosti da se u periodu od 2016. do 2018. godine 
stvore potrebne financijske i druge pretpostavke te formiraju centri za prekvalifikaciju, dokvalifikaciju na prostoru 
Federacije Bosne i Hercegovine, kako bi se smanjio dis balans između ponude i potražnje za kvalifikovanom 
radnom snagom. 
Prioritetno je potrebno formirati Centar za prekvalifikaciju i dokvalifikaciju za osposobljavanje kadrova za rad u 
metalskoj industriji. 
Obrazloženje. 
Uslovno je Reformskoj agendi Vlada Federacije Bosne i Hercegovine konstatuje da je trenutna na usklađenost 
ponude i potražnje za kvalifikovanom radnom snagom. Jedan od problema koji znatno utiču na mogućnost 
zapošljavanja. 
Ovaj problem je posljedica trenutnog obrazovnog sistema u Federaciji Bosne i Hercegovine koji produktuje radnu 
snagu sa kvalifikacijama ali bez kompetencija potrebnih na tržištu rada. 
Ovo je sada zanimljivo. Od ukupnog broja nezaposlenih u Federaciji Bosne i Hercegovine 269 hiljada i 242 
nezaposlene osobe ima stručno znanje ali nema potrebne kompetencije i vještine kakve potražuje tržište rada. A 
čak 123 hiljade 023 nestručne osobe koje potražuju posao nemaju nikakve kvalifikacije.  
Iz činjenice da se od ukupnog broja nezaposlenih njih 173 hiljade 026 ili 44,1\% po prvi put da su na tržištu rada i 
da traže posao ovo su relevantne informacije iz izvještaja o makroekonomskim pokazateljima po kantonima 
Federacije Bosne i Hercegovine sasvim je opravdano podnesena inicijativa za otvaranjem centara za 
prekvalifikaciju i dokvalifikaciju.  
Kao sastavni dio ove Inicijative predlažem da se na prostoru Bosansko-podrinjskog kantona formira Centar za 
prekvalifikaciju i dokvalifikaciju za stvaranje kometativne i stručne radne snage u oblasti metalske indusrije. 
Razlozi.  
Jedan od razloga je leži u činjenici da Goražde ima ljudske resurse koji su spremni i sposobni da provedu proces 
prekvalifikacije i dokvalifikacije. 
Druga stvar koja ide na ruku i daje mogućnost da to uradimo u Goraždu jeste razvijena i moderna Metalska 
industrija koja omogućava praktičan rad u firmama na prostoru Bosansko-podrinjskog kantona.  
 
 
3/2 AS 
I ono što je najvažnije postoji i Centar koji je Vlada Japana prije nekoliko godina u kapacitetu od 7 miliona opremila 
sa CNC mašinama 20 CNC mašina sredstava itd. I potrebe Goraždanskih firmi za stručnom radnom snagom.  
Znači da bi prešli sa riječi na djela mislim da ovih 120, 113 hiljada ljudi koji nemaju nikakvu kvalifikaciju trebamo im 
omogućiti i stvoriti preduslove i u naredne 3 godine da ljudi dobiju bilo kakva znanja inače će na tom tržištu rada biti 
samo sirova radna snaga koja se naravno nikada neće ni zaposliti. 

22.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Podnosim inicijativu za donošenje Zakona o humanitarnoj pomoći u Federaciji Bosne i Hercegovine kojom će 
Predstavnički dom Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine obavezati Federalno ministarstvo rada i socijalne 
politike da oformi radne grupe koje će pristupati izradi Nacrta zakona o humanitarnoj pomoći u Federaciji Bosne i 
Hercegovine. 
Obrazloženje. 
Javno je prikupljane pomoći u svrhu zaštite života, zaštite fizičkog i mentalnog zdravlja, hrane i odjeće, 
stanovanja... 

22.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac napismeno 22.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac napismeno 22.03.2016 
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Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Ibrahim Šišić Hvala poštovani predsjedavajući, premijeru, drage kolege i kolegice. Evo danas podnosim dve inicijative. Jedna je 
da se zadužuje Federalno ministarstvo okoliša i turizma da na prvoj narednoj sjednici Predstavničkog doma 
pripremi Izvještaj o stanju okoliša u Federaciji Bosne i Hercegovine sa posebnim osvrtom na stanje okoliša u većim 
industrijskim i administrativnim centrima koji imaju izražen problem zagađenja posebno u specifičnim 
biometerološkim prilikama u Bosni i Hercegovini. 
Naime, u dijelu obrazloženja ću samo navesti sljedeće. Proteklih mjeseci zagađenim zrakom su bili izloženi građani 
u većem dijelu BiH. Primjerice Zenica, Tuzla, Sarajevo, Lukavac ali i drugi gradovi. 
Bile su izrađene osjetljive populacije odnosno ugrožene osjetljive populacije stanovništva. Uočen je trend 
povećanja vrijednosti prosječnih dnevnih koncentracija sunpordioksida te koncentracije ukupnih lebdećih čestica. 
Prekoračenje koncentracije sumpordioksida u Zenici se na pojedinim mjernim mjestima bilježio 23 dana a 
dozvoljena prekoračenja su tri dana u godini. Zato smatram da ovaj Izvještaj mora sadržavati precizne parametre 
stanja okoliša sa jasnim mjerama zaključcima i eventualnim prijedlozima izmjene i dopune Zakona koji regulišu ovu 
oblast kao i odgovornost svih nivoa vlasti u dosadašnjem odnosu države sprema ovom rastučem problemu u BiH. 

22.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Ibrahim Šišić I druga inicijativa je da se zadužuje Federalno ministarstvo unutrašnjih poslova i Federalno ministarstvo prometa i 
komunikacije da izrade strategiju za poboljšanje stanja u oblasti cestovnog saobraćaja kojom će se definisati 
narastući problem bezbijednosti saobraćaja sa jasnim smjernicama preporukama i zaključcima posebno u dijelu 
smanjenja broja saobraćajnih nesreća i broja povrijeđenih odnosno smrtno nastradalih lica. 
Na osnovu toga izraditi i akcione planove. Strategija treba da se predloži Parlamentu Federacije najdalje do jeseni 
2016. godine a u dijelu obrazloženja reći ću samo ovo da očekujem da će strategija inicirati i izmjene i dopune 
zakona koji definišu oblast a posebno u segmentu povećanja kaznenih odredbi za sve teže prekšaje koji ih mogu 
dovesti u direktnu vezu sa uzrocima nezgoda. Hvala lijepo. 

22.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Dženan Đonlagić prijedlog zaključka da se prema PD PFBIH svaka 3 mjeseca dostavi spisak najvećih dužnika u FBIH 22.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Kenela Zuko U ime Kluba parlamentarki  
Klub parlamentarki je podnio inicijativu za izjednačavanje porodiljskih naknada u FBiH. 

22.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina Uvažavajući činjenicu da smo već odavno prekoračili vrijeme za postavljanje poslaničkih pitanja kao i zahvaljujući 
ljubaznošću predsjedavajućeg današnje sjednice ja ću skratiti neka, sva pitanja ću svesti maltene na jedno pitanje, 
a ostaviću za idući put mnogo više pitanja. Moje pitanje danas je: U kojoj fazi se nalazi implementacija aktivnosti 
uspostavljanja One-stop shop-a ureda u lokalnim zajednicama unutar FBiH te koje su naredne faze implementacije 
ove aktivnosti odnosno opštine u kojima će ovi uredi biti otvoreni? Pitanje je upućeno premijeru Vlade Federacije 
BiH a koji je nosilac spomenute aktivnosti. Uspostavljanje One-stop shop-a ureda je planirano unutar aktivnosti 
predviđenih ažuriranim Akcionim planom. Projekat je kreiran u cilju pojednostavljenja i skraćivanja vremena 
potrebnog za registraciju poslovnih subjekata a realizacija istog bi trebala obuhvatiti opštine unutar Federacije. U 
javnosti je prisutna informacija da su otvorena tri ureda: Tešanj, Teslić i Žepče. S obzirom da je okvirni naznačeni 
rok za sporovođenje aktivnosti mjesec juni 2016. godine smatram da bi bilo pozitivno podijeliti informaciju o 
dosadašnjoj implementaciji kao i planiranim aktivnostima uspostavljanja One-stop shop-a ureda. Hvala. 

22.03.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Predrag Kojović Pokrečem inicijativu da Dom naroda Federacije Bosne i Hercegovine danas usvoji jednu kratku Rezoluciju koja 
vam je dostavljena radi zajedničkih službi a koja se tiče održavanja izbora u gradu Mostaru 2016. godine 2. 
oktobra. 
Znači ne postoji osnovnije političko pravo od prava da birate i da budete birani da predstavljate ljude koji su vas 
birali prilikom trošenja novca javnog novca a to pravo je uskračeno gradu Mostaru od 2008. godine. 
S obzirom na rokove koji postoje prilikom raspisivanja izbora prilikom izmjena i dopuna zakona izbornog a 
pogotovo što se radi o implementaciji Odluke Suda a nadam se da ne moram govoriti pogotovo na današnji dan i 
pred tačku koja nam slijedi vrlo skoro o važnosti urgentne i bezkompromisne implementacije sudskih presuda.  
Pozivam vas da se izjasnite o Rezoluciji Doma naroda Federacije BiH, kojom se apeluje to je samo jedan znači 
zaista bezazlen oslobođen političkih motiva i prejudiciranja stvari jedna Rezolucija kojom se apeluje na Državni 
parlament da učini  
1/2 AS 
sve što je neophodno kako bi se u Mostaru izbori održali u isto vrijeme kada će se održavati i u svim lokalnim 
zajednicama u Bosni i Hercegovini i u Federaciji. 
Zašto ovaj Dom zato što je Mostar jedan je li jedan od najvažnijih gradova u Federaciji i naravno da mi snosimo 
odgovornost za osnovna politička prava njegovih građana i građanki a to je pravo da biraju i da budu birani.  
Ja ću takođe zahtijevati da se Dom izjasni o ovoj Inicijativi. Hvala vam. 

31.03.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Mensud Borović Prva Inicijativa da se prilikom izrade novog Zakona o pripadnosti javnih prihoda u Federaciji BiH kod učešća 
kantona o raspodjeli prihoda sa jedinstvenog  
 
3/3 AS 
računa uvode kao prvi i osnovni kriteriji za raspodjelu sredstava kantonima takozvani funkcionalni minimum ili 
funkcionalna osnova. 
U određenom iznosu neophodno za izvršavanje osnovnih funkcija kantona proisteklih iz Ustava Federacije BiH i 
zakona. A raspodjela  preostalog dijela prihoda sa jedinstvenog računa za finansiranje funkcija kantona da se vrši 
na osnovu određenih parametara kao što su broj stanovnika, površina broj učenika i drugih parametara utvrđenih 
zakonom. 
Obrazloženje. 
U aktu Vlade Federacije BiH od 19. februara 2016. godine upućenom Parlamentu Federacije BiH je navedeno da 
su pokrenute aktivnosti u izradi novog Zakona o pripadnosti javnih prihoda u Federaciji BiH i da je ostavljena 

19.04.2016 
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mogućnost za dostavu prijedloga po pitanju raspodjele javnih prihoda koji će se uzeti u razmatranje prilikom izrade 
Prijedloga ovog zakona. 
U Federaciji BiH je do sada vršena neadekvatna raspodjela javnih prihoda obzirom da ista nije vršena ns osnovu 
kriterija zasnovanih na svim nadležnostima kantona utvrđenim Ustavom Federacije BiH već su kriteriji za 
raspodjelu zasnovani samo na nekim od tih nadležnosti i na taj način nisu stvorene pretpostavke da svi kantoni 
mogu u potpunosti da finansiraju i izvršavaju svoje ustavne nadležnosti. 
A što je u proteklom periodu dovodilo građane pojedinih kantona u neravnopravan položaj u odnosu na druge u 
Federaciji BiH. 
Naime, pored obrazovanja i zdravstvo i socijalna zaštita su prema Ustavu Federacije BiH u nadležnosti kantona a 
uspostavljanje i financiranje istih iziskuje velika financijska sredstva naročito u kantonima u kojima ne postoji 
mogućnost pružanja tercijalne zdravstvene zaštite. 
Međutim obrazovanje za sada uzeto kao kriterij za raspodjelu prihoda a ovo drugo nije.  
Zbog toga je neophodno Zakon o pripadnosti javnih prihoda u Federaciji BiH uskladiti sa Ustavom Federacije BiH 
kako bi raspodjela između kantona bila pravednija ili kako bi svi kantoni imali podjednake mogućnosti da financiraju 
osnovne funkcije koje su u njihovoj ustavnoj nadležnosti iz oblasti zdravstvene, socijalne i boračko-invalidske 
zaštite, isplate plaća budžetskim korisnicima, organima uprave, policiji, obrazovanju, zdravstvu, izgradnji 
infrastrukture i druge obaveze i da se pitanje raspodjele sredstava između Federacije kantona i općina adekvatno i 
trajno rješi. 
U vezi sa navedenim neophodno je u novom Zakonu o pripadnosti javnih prihoda Federacije BiH kod učešća 
kantona i raspodjeli prihoda s jedinstvenog računa uvesti kao prvi i osnovni kriterij za raspodjelu sredstava 
kantonima tako zvani funkcionalni minimum ili funkcionalnu osnovu a u određenom iznosu neophodno 
...završavanje osnovnih funkcija kantona proisteklih iz Ustava Federacije BiH i zakona. I da se raspodjela 
preostalog dijela prihoda sa jedinstvenog računa za finansiranje funkcija kantona vrši na osnovu određenih 
parametara utvrđenih zakonom. 
U protivnom ukoliko bi kriteriji u novom zakonu ostali približno isti sadašnjem zakonu to bi dovelo do ekonomskog 
kolapsa pojedinih kantona zbog nemogućnosti finansiranja i izvršavanja osnovnih funkcija utvrđenih Ustavom 
Federacije, Ustavom kantona i zakona a što bi dovelo do nastavka procesa javljanja stanovništva sa određenih 
područja u veće centre u Federaciji BiH zbog loših uslova života na području tih kantona odnosno na druga 
područja u Federaciji BiH. 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Mensud Borović Druga Inicijativa da Federalno ministarstvo financija izvrši izmjenu i dopunu Pravilnika o načinu uplate javnih 
prihoda budžeta i vanbudžetskih fondova na teritoriji Federacije BiH. 
U Poglavlju VI doprinosi u tački  21. tačka 2. na sljedeći način. 
Za povratnike u RS koji su zaposleni kod poslodavaca u Federaciji BiH uplata doprinosa za zdravstveno osiguranje 
vrši se prema sjedištu poslodavca uz saglasnost zaposlenika. 
Druga alineja. Za povratnike u RS koji penziju primaju iz Federalnog zavoda PIO uplata doprinosa zdravstveno 
osiguranje vrši se prema mjestu isplate penzije uz saglasnost penzionera. 
I treća alineja za povratnike u RS koji su zaposleni kod poslodavca u Federaciji BiH uplata doprinosa za osiguranje 
od nezaposlenosti vrši se prema sjedištu poslodavca uz saglasnost zaposlenika. 
Obrazloženje. 
Pravilnikom o načinu uplati javnih prihoda budžeta i vanbudžetskih fondova na teritoriji Federacije BiH propisan je 
način uplate javnih prihoda za  teritoriju Federacije BiH tako što se uplata doprinosa za zdravstvenog osiguranje u 
iznosu 89,8\% od ukupno obračunatog iznosa iz plaće i na plaću kao i uplata doprinosa za osiguranje od 
nezaposlenosti u iznosu od 70\% od ukupnog obračuna tog iznosa iz plaće na plaću vrši prema mjestu prebivališta 
zaposlenika. 
To znači da se svim povratnicima u RS koji rade na teritoriji Federacije BiH a imaju prebivalište u RS-u uplata 
doprinosa za zdravstvenog osiguranje i doprinosa za osiguranje od nezaposlenosti vrši prema njihovom mjestu 
njihovog prebivališta što povratnicima stvara probleme prilikom liječenja i ostvarivanja određenih prava. Zbog 
iskazane potrebe rješavanja pitanja ostvarivanja prava na zdravstveno osguranje povratnika u RS a kojim se 
doprinosi za zdravstveno osiguranje i uplaćuju u Federaciji BiH penzioneri zaposleni kod poslodavaca u FBiH, 
korisnici prava socijalne boračke i invalidske zaštite i svi drugi koji su ostvarili prava na zdravstveno osiguranje u 
Federaciji BiH po bilo kom osnovu a povratnici su u RS neophodno je izvršiti izmjene i dopune navedenog 
Pravilnika čime bi se otklonili problemi pri ovjeri zdravstvenih knjižica i pri ostvarivanju prava na zdravstvenu zaštitu 
povratnika. 
Na ovaj način omogućilo bi se povratnicima sa mjestom prebivališta u RS-u koji rade na teritoriji Federacije BiH kao 
i penzionerima koji su ostvarili penziju u Federaciji BiH. Liječenje na području Federacije BiH a na taj način 
povratnici bi se lakše integrisali u mjesto povratka. Zahvaljujem. 

19.04.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem Inicijativa se odnosi na tema je obrazovna politika Federacije Bosne i Hercegovine u odnosu na zahtjeve reformske 
agende. 
Ja ne znam da li su ostali članovi Predstavničkog doma ikada vidjeli našu ministricu obrazovanja. Ja bi volio zaista 
da jednom i ja ja ne znam ni ko je. Nesjećam se kad sam osobu vidio da sjedi ovdje ispred ovog Predstavničkog 
doma i ono što mene (upadice) nije nije tu govorim o obrazovanju. Činjenica je da Reformska agenda i zadaci iz 
Reformske agence jesu bitni u svim segmentima ali smatram nedopustivim kako ovog Doma tako i Vlade i 
Federacije tako i svih nivoa vlasti da se gotovo najvažniji segment kad je u pitanju jedno društvo jedna država to je 
segment obrazovanja marginalizira do te mjere da niko ne zna ni kuda idemo ni šta ćemo raditi, šta su ciljevi i šta 
su obaveze kako bi sistem obrazovanja u ovoj zemlji zaživio. 
 

19.04.2016 



MONITORING RADA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH (saziv 2014. – 2018.) 2016. 
 

 

CENTRI CIVILNIH INICIJATIVA (CCI) 110 
 

 
 
3/6 AS 
Vjerovatno u oboj predizbornoj fazi ponovo ćemo imati priču dvije škole pod jednim krovom itd. itd.  Šta je ovdje 
bitno htio bi poslabnicima da kažem. Vjerovali ili ne. U našoj zemlji se na katnonalnom nivou od 25 do 33\% 
izvornih prihoda troši na obrazovanje. 88\% tih sredstava ide za plate i naknade, 8 za troškove... 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna Duraković ...poslužiti zaista kao jak osnov za kreiranje politike i djelovanja ministarstva u narednom periodu te koordiniranja 
aktivnosti sa Ministarstvom civilnih poslova BiH na animiranju potencijalnih donatora i osiguranju sredstava za 
podršku svim programima i projektima u oblasti nauke. Do sada je to rađeno putem popunjavanja pojednostavljenih 
obrazaca koji se preuzimaju na web stranici ministarstva no kako je ova metoda čini mi se već poprilično zastarjela 
i donekle limitirajuća i to govorim u kontekstu nedovoljnog prostora koji je omogućen u tim rubrikama koje se 
popunjavaju i načina objašnjenja u pojedinim rubrikama, dakle, nedostatka mjesta, načina da se blagovremeno 
popune svi podaci i budu sveobuhvatni u cilju najboljeg rješenja predlažem sljedeću inicijativu: U konsultacijama sa 
kolegicama i kolegama ispred akademske zajednice ispred koje i sama dolazim, dakle, uočeno je da ovakva 
metoda zaista jeste limitirajuća tako da u odnosu na dosadašnju praksu ispunjavanja ovog obrasca bilo bi mnogo 
korisnije i lakše, zapravo, da Federalno ministarstvo za obrazovanje i nauku napravi sveobuhvatnu bazu podataka 
za koju bi svaki fakultet i naučni institut dobio pristupne podatke tj. šifre i mogao najprije unijeti a kasnije i redovno, 
recimo, kvartalno ažurirati vlastite podatke o naučno-istraživačkim radovima i svim projektima unutar svoje matične 
kuće dok bi svi ostali mogli vidjeti pregled podataka i imati sve informacije na jednom mjestu. Ovo bi uveliko 
olakšalo rad Ministarstva a i fakulteta te instituta te bi garantiralo ozbiljnije, profesionalnije i transparentnije 
djelovanje kako ministarstava u pogledu odabira i odluke kojim institucijama i kojim fakultetima se dodjeljuju 
novčana sredstva i koliki su to zasluženi iznosi u odnosu na stvarni naučno-istraživčki rad tih institucija a tako u 
pogledu i fakulteta i naučnih instituta, dakle, u smislu ozbiljnijeg bavljenja i zauzimanja za naučno-istraživački rad i 
naučne projekte.  
Ovakvim potezom na kraju bi se direktno i dugoročno stimulirali i više vrednovali akademsko znanje, nauka i 
naučno-istraživači rad koji danas jeste zaista na marginama ovog društva i to je sramotno. U tom kontekstu mislim 
da je ovakav prijedlog vrlo koristan i nadam se da će uvažena ministrica i Ministarstvo usvojiti ovakvo ovakvu 
inicijativu. Zahvaljujem. 

19.04.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina Prva inicijativa jeste, unutar ove inicijative predlažem da oficijalnoj web stranici Predstavničkog doma Parlamenta 
FBiH zajedno sa dnevnim redom predstojećih sjednica objavljuju se i priloženi materijali za tačke dnevnoga reda. 

19.04.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina putem oficijelne web stranice Predstavničkog doma Parlamenta FBiH da se učine dostupnim javnosti i poslanička 
pitanja i inicijative kao i odgovori na ista. Obrazloženje: Inicijativa je pokrenuta u cilju povećanja transparentosti 
rada Predstavničkog doma Parlamenta FBiH. Gore navedeni prijedlozi i pravno utemeljenje imaju u Poslovniku o 
radu Predstavničkog doma Parlamenta FBiH kao i odredbama Programa rada ovog Doma u onim stavkama gdje je 
Federacija, Parlament poziva i obavezuje se na princip transparentnosti rada. Uvažavanje prijedloga ove inicijative 
bi se implementirale preporuke inicijative za monitoring evropskih integracija u BiH kao i preporuke CCI a po pitanju 
povećanja transparentnosti rada ovog Doma. 

19.04.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina Druga inicijativa bila bi bazirana na osnovu člana 11. Poslovnika Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH, 
a u cilju adresiranja problemiteka stambenog zbrinjavanja mladih u Federaciji BiH.  
Shodno tome pokrećem Inicijativu za izradu izvještaja na navedenu tematiku. Izvještaj treba sadržiti i potencijalne 
modele institucionalnog odgovora na ovu problematiku. 
Obrazloženje: 
Prema dostupnim podacima istraživanja iz 2013. godine preko 85\% mladih u BiH uzrasta od 15 do 30 godina 
nema riješeno stambeno pitanje. SličneadržРo pit
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razloga jer imamo osnova da ne vjerujemo niti nadzornim organima, niti predstavnicima investitora. Svi su našli 
načina da na neki način subvencioniraju i pokrivaju svoje interese na štetu ukupne investicije. 
Dakle, supervizor bi imao direktne ingerencije Vlade Federacije i ne bi se ni jedna para iz ovih sredstava mogla 
isplaćivati bez njegovog potpisa. 
Dakle to je inicijativa u funkciji realizacije ove inicijative. Ukoliko Vlada ima potrebu ja sam zbilja u ovom poslu 
preko 40 godina i mogao bi dati svojevrsne da kažem sugestije i mogao bi pomoći Vladi Federacije prilikom 
realizacije ove inicijative. Hvala vam lijepo. 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić kojom traži vraćanje u porceduru Nacrta Zakona o obaveznom zdravstvenom osiguranju u Federaciji BiH. 19.04.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Slobodan Tomić Danas upućujem inicijativu za usvajanje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o doprinosima, koji osigurava da 
vladajuća većina provede obećanje o sto hiljada novih radnih mjesta. 
Ovim Zakonom se ukidaju doprinosi na plaće u proizvodnom sektoru do hiljadu KM. zapravo smanjuju na samo 
jedan posto. 
Ukidanjem doprinosa na plaću bi se osiguralo da proizvodni sektor postane konkurentan i kreditno sposoban kako 
bi isti privukao strane i domaće investicije i kreditna sredstva. 
Snažnim pokretanjem proizvodnog sektora i da se proizvodni sektor značajno ojačao a povećala bi se i potrošnja 
što bi rezultiralo značajno većim punjenjem Proračuna. 
Sadašnji proizvodni sektor je izložen daleko razvijenijoj konkurenciji iz Evropske Unije i cijelog svijeta. Visokoj cijeni 
kapitala u Bosni i Hercegovini političkoj nestabilnosti velikim opterećenjima za izdvajanja na svim nivoima vlasti itd. 
U ovakvim okolnostima nema mogućnosti i razvoja što se potvrđuje i zadnjih 15 godina. Pored otvaranja sto hiljada 
radnih mjesta ovim Zakonom će se u potpunosti eliminirati rad na crno. 
U proizvodnom sektoru jer više neće postojati interes za isti. Ovaj Zakon predviđa i opterećenje doprinosima toplog 
obroka i prijevoza u neproizvodnom sektoru iz kojih sredstava bi se osigurali dodatni prihodi za fondove, penziono, 
zdravstveno i nezaposlenost. Tako da ne bi došlo do ugrožavanja stabilnosti i fondova. 
Ovim Zakonom ćemo pokrenuti jači resurs sa kojim raspolaže i Federacija Bosne i Hercegovine a to su vrijedne 
nezaposlene osobe.  
Osigurat ćemo im  sa posao i plaća puno veća nego do sada,  jer će doći do velike potražnje za radom i 
konkurentan proizvodni sektor će biti u mogućnosti isplaćivati daleko veće plaće. 
Isplaćivanjem većih plaća će se ispraviti nepravda, koja je sad prisutna, jer neproizvodni sektor sad ima daleko 
veće plaće nego proizvodni sektor. 
Uplata doprinosa ili drugih vidova štednje za stare dane će biti sloboda svakog zaposlenog da odlući da li će za 
stare dane uplaćivati u sadašnji Penzioni fond neki novi fond osiguravajućim društvima, štediti u banci, ulagati u 
dionice, nekretnine, potomke ili nešto drugo. 
Predviđeno je da se uvođenje doprinsa na topli obrok i prijevoz u neproizvodnom sektoru počne i primjenjivati 30 
dana po objavi ovog Zakona a da ukidanje doprinosa proizvodnom sektoru počne primjenjivati od 01.01.2017. 
godine. 
Na ovaj način će se osigurati postojeći deficit u Fondu penzionom i stvoriće se određena akumulacija rezerva 
sredstava koja će nakon početka  a prije neukidanja doprinosa u proizvodnom sektoru služiti za saniranje 
eventualnih poremećaja u prihodima Fonda. Toliko, hvala lijepo. 

21.04.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević svjedočimo da smo usvojili Reformsku agendu kao jedinstveni dokument sa dvije nove vlasti u smislu obveza kada 
je u pitanju i zakonodavna i izvršna vlast, međutim, dešavaju se određeni raskoraci u smislu implementacije i 
poštivanja onih principa koji smo tamo sve zajedno definisali. Mi smo nažalost i pored određenih upozorenja usvojili 
Zakon o državnoj službi sa svim onim parametrima koji su tamo navedeni koji su upotpunosti poništili sve one 
principe koji smo zajedno podržali u vidu Reformske agende i sada nam se dešava situacija da na narednoj 
sjednici Skupštine kantona Sarajevo imamo Nacrt Zakona o dražvnoj službi u kojoj se nalazi mišljenje resornog 
ministarstva koji kaže je u međuvremenu na nivou Federacije donijet Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
državnoj službi čija su pojedina pravna rješenja u suprotnosti sa osnovnim načelima kojima treba da počiva sistem 
državne službe a to su naćela profesionalne stručne nepristrasnosti politične nezavisnosti i samostalnosti 
depolicacije u njenom radu i funkcionisanju. Takođe, ovo definišem kao problem iz jedne činjenice, a to je da 
presudom Ustavnog suda vrlo jasno definisano u presudi U-27/09 od 24., gddje Ustavni sud preporučuje kako bi 
međusobna saradnja i dogovr između Federacije i kantona polučio najkvalitetnija i harmonizovana zakonska 
rješenja u normativno-pravnom regulisanju oblasti državne službe. Nažalost i pored ovog mišljenja  ministarstva 
pravde kantona imamo Ministrarstvo civilnih poslova koje takođe u svom mišljenju vrlo jasno se odredilo po pitanju 
rješenja koje mi danas imamo u Federalnom Zakonu a odnosi se na Nacrt koji je ponuđen da se kaže da se 
predloženi odredbama Nacrta upotpunosti urušavaju principi profesionalne nepristrasne i politične neovisne 
državne uprave. Zato pitam resornog ministra pravde da li postoji mogućnost da se na nivou Federacije jer imamo 
dva mišljenja različitih nivoa vlasti koji vrlo jasno iznose svoj stav po pitanju rješenja u Federalnom Zakonu vratimo 
u okvire Reformske agende u skladu sa onim principima koje smo usvojili kako ne bismo napravili nepovratnu štetu 
i u Evropskim integracijima i implemnetaciji kredibilitetu same realizacije Reformske agende. Zahvaljujem. 

21.04.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Zdravko Bešlić Drugo pitanje se tiče Ministarstva pravde i uprave za imovinsko i geodetsko pravne poslove, a tiče se Zakona o 
stvarnim pravima u FBiH po odredbama tog Zakona  
2/4 ah 
 
 
odnosno po članku 361., rok za uknjižbu izvanknjižnih stvarnih prava istjeće 05.09.2016. godine, stanje na terenu 
je tako da se uveliko kasni sa implementacijom novog Zakona i čini mi se da je potreba da se ovaj rok produži, 

21.04.2016 
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dakle, Inicijativa prema Upravi za imovinsko i geodetsko pravne poslove koja će preko Ministarstva pravde 
predložiti izmjene ovoga Zakona da se ovaj rok produži da adekvatan period. Evo zahvaljuem. 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Osmanović Zahvaljujem gospodine predsjedavajući. Ja, dakle, u ime Kluba predlažem Predstavničkom domu inicijativu za 
izmjene i dopune zakona, dva zakona, pod jedan, izmjene i dopune Zakona o porezu na dohodak i pod dva, 
izmjene i dopune Zakona o igrama na sreću i to na način da se u okviru ove inicijative da Predstavnički dom na 
kraju ove tačke dnevnog reda usvoji Zaključak o kojem će se glasati na kraju tačke dnevnog reda, a koji glasi: 
Nalaže se Vladi Federacije BiH da hitno a najkasnije u roku od 30 dana pripremi i u parlamentarnu proceduru 
istovremeno uputi, pod jedan, izmjene i dopune Zakona o porezu na dohodak, i pod dva, izmjene i dopune Zakona 
o igrama na sreću. 
U Zakonu o porezu na dohodak propisati sljedeće: 1. da se na dohodak od svih igara na sreću plaća porez na 
dohodak po stopi od 10\%, 2. da porez na dobitke do 100 KM obračunava, obustavlja i uplaćuje priređivač igara u 
roku od 5 dana za proteklu sedmicu u korist Fonda penziono-invalidskog osiguranja, 3. da porez na dobitke preko 
100 KM obračunava, obustavlja i uplaćuje priređivač igara prilikom svake isplate igraču prema kantonu i općini u 
kojoj dobitnik ima mjesto prebivališta tj. CIPS prijavu. Ovaj porez je prihod općine i kantona i isti se dijeli između 
općine i kantona u odnosu 50:50\%, 4. da se u porezu na dohodak od SMS i internet igara na sreću i klađenja 
uplaćuje prema mjestu sjedišta priređivača te da isti predstavlja prihod Fonda penziono-invalidskog osiguranja.  
U Zakonu o igrama na sreću propisati sljedeće: 1. da se na sve igre na sreću plaća naknada u iznosu od 10\% od 
ukupnog iznosa svakog igrača učesnika, 2. da se naknada obračunava i uplaćuje sedmično u roku od 5 dana po 
isteku sedmice, 3. da naknadu obračunava i uplaćuje priređivač prema sjedištu uplatnog mjesta priređivača gdje je 
uplata izvršena, 4. da ova naknada čini prihod općine i kantona i da se dijeli između općine i kantona u odnosu na 
50:50\%, 5. da naknada koja se obračunava na SMS i internet igre na sreću i klađenja se uplaćuje prema mjestu 
sjedišta priređivača i da ista predstavlja prihod Fonda penziono-invalidskog osiguranja, 6. da se posebno propišu i 
pooštre obavezne zaštitne mjere koje su obaveza priređivača igara na sreću u cilju prevencije bolesti ovisnosti, 
štetnosti i štetnih posljedica po pojedinca, porodicu i društvo sa posebnim akcentom na zaštitu maloljenith lica, 
ukloniti objekte igara na sreću iz centralnih gradskih zona, školskih, kulturnih, vjerskih, sportskih i sličnih objekata i 
propisati veću dozvoljnu udaljenost od istih. 
Obrazloženje: Poznata je činjenica da djelatnost priređivača igara na sreću u FBiH do sada nije na advektan način 
oporezovana niti je dobit koju ostvaruju učesnici u takvim igrama većim dijelom bila uopće predmetom plaćanja 
poreza na dohodak kao što su dobici do 100 KM koji su i najveći u ukupnom iznosu. Neshvatljivo je i neodrživo da 
se po važećem zakonu tako značajne i ogromne transakcije i prihodi ne oporezuju a s druge strane porezi se 
plaćaju na živežne namirnice kao što su hljeb, mlijeko, lijekovi itd. U prošloj godini prihodi od ovih djelatnosti su 
iznosili 597 miliona KM, u prva četiri mjeseca 2016. godine oni su iznosili preko 450 miliona KM. Procjena je da će 
se na nivou ove godine to ostvariti u iznosu od oko milijardu i 400  
4/3 pa 
 
miliona KM. Iz ovih podataka se može zaključiti da se ova djelatnost u prošloj godini, ova djelatnost u prošloj godini 
poslovala na način koji je neprihvatljiv sa stanovišta pravičnog oporezivanja i društvenog interesa u cjelini. To je 
posebno problematično ako se ima u vidu da se radi o djelatnosti koja ima negativne konsekvence pio društvo u 
cjelini a posebno mlade generacije dok u PIO fondu imamo teškoće u isplatama penzija, građanima penzionerima 
u ovoj oblasti se svakodnevno gube velika novčana sredstva. Zbog toga je potrebno ovim zakonima precizirati ovaj 
poreski prihod kao prihod Fonda penziono-invalidskog osiguranja a drugu vrstu prihoda usmjeriti općinama i 
kantonima. Takođe do sada nisu doneseni provedbeni propisi za SMS i internet klađenje, nisu uvezani na server 
Porezne uprave pa je ovim zakonom potrebno hitno i to urediti. Smatramo da zahtjevi iz Zaključka nisu u koliziji sa 
Zakonom o raspodjeli javnih prihoda jer i u postojećem Zakonu o igrama na sreću u članu 7. propisana je 
raspodjela prihoda od naknade od igara na sreću. Pošto se radi o hitnoj potrebi regulisanja ove materije smatramo 
da je Vladi dovoljno 30 dana da postupi po ovom Zaključku do kada će sve zakonske inicijative i projekti poslanika 
SDA po ovom pitanju biti u stanju mirovanja. Hvala lijepo. 

17.05.2016 

Inicijativa Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica Kako vam je poznato mi smo postali deseta turistička destinacija u Evropi. Dakle, vrlo popularna imamo razvijen 
turizam dolazi nam jako puno turista na opšte zadovoljstvo. Mislim da je tu vrlo malo naše zasluge nego je više 
ovaj da kažem sticaj okolnosti, ali obzirom da imamo taj turizam i da je on svake godine sve veći i sve razvijeniji 
mislim da je osnovno i glavno šta možemo učiniti da uljudimo naše fasade, da obavežemo vlasnike zgrada da oni 
to urade ukoliko ne urade da će to u njihovo ime a za njihov trošak uraditi predstavnici javnih preduzeća koje odredi 
Vlada Federacije. 
Dakle, uređenje fasada, evo ja bi zamolio da Vlada pokrene inicijativu da se donese Zakon o fasadama u Federaciji 
Bosne i Hercegovine. Hvala lijepo. 

17.05.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Osman Ćatić U ime Kluba bošnjaka podnosim Inicijativu. Zadužuje se Vlada FBiH da u roku od 30 dana predloži donošenje 
kriterija i donese odluku o raspodjeli budžetskih sredstava nižim nivoima vlasti sa posebnim osvrtom na BPK-a 
Goražde i kantonima kojima je ugroženo ostvarivanje osnovnih funkcija regulisanih Ustavom FBiH i drugim 
propisima. Hvala. 

02.06.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Lejla Imamović Upućujem Inicijativu prema Vladi Federacije da u što kraćem roku formira privremenu stručnu komisiju koja će 
Vladi i Parlamentu predložiti provođenje hitnih mjera finansijske i svake druge prirode kako bismo zaštitili Javni 
radio-televizijski servis FBiH od BH RT koji se zbog vlastite poslovne nesposobnosti raspada, istovremeno 
potapajući Federalnu televiziju i prijeteći gašenjem obje javne televizije u BiH. Osnivač Federalne televezije je 
Parlament Federacije. Stoga je naše pravo i naša obaveza da zaštitimo Federalni javni radio-televizijski servis. Te 
ovim putem pozivam premijera sve članove Vlade ali dalegate ovog doma da se što hitnije i aktivno uključimo u 
rješavanje ove problematike, te predlažem također i uvođenje novog modela naplate radio-televizije Federacije 

02.06.2016 
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putem poreza. Kroz narednu godinu to bi značajno unaprijedilo poslovno i progrmaski sadržaj dakle, Federalne 
televizije što je zapravo i nužnost pristupanja Evropskoj uniji. Zahvaljujem. 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Pokrećem delegatsku inicijativu prema Vladi Federacije BiH da ministri ili ministrice koji nisu posjetili pojedine 
kantone to učine najdalje do godišnjih odmora kako bi se upoznali s gomilom problema iz svojih resora koji pojedini 
kantoni imaju. Pošto uveliko gazimo drugu godinu mandata ove Vlade cijenim neprimjereno da postoje ministri koji 
nisu obišli sve kantone u FBiH a tu su od početka. Razumijem da svi ministri nisu tu od samog početka mandata 
ove Vlade ali su i oni ipak kroz ovih sedam mjeseci morali naći vremena i puta do svih kantona a posebno malih i 
udaljenih kantona. Kanton iz kojeg dolazim Posavski su pojedini članovi Vlade posjećivali više puta u dosadašnjem 
mandatu kao i sam premijer ali još uvijek ima ministrica i ministara koji nisu za to našli vremena. Bojim se da bi 
mogao i mandat proći a da pojedini iz izvršne vlasti ne vide ravnu Posavinu. Stoga još jednom ponavljam inicijativu 
upućenu Vladi FBiH da do godišnjih odmora svi ministri i ministrice iz Vlade Federacije BiH posjete sve kantone 
kako bi se direktno na terenu upoznali s problemima iz svojih resora u kantonima. Hvala. 

02.06.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Moja je prva inicijativa, podnosim Vladi Federacije, a odnosi se na to da Vlada Federacije u što kraćem roku 
pripremi i dostavi na usvajanje Domu naroda Parlamenta Federacije točku dnevnog reda: Prijedlog zakona o 
izmjeni i dopuni Zakona o izvršnom postupku, to jest da se napravi Prijedlog novog zakona. 
Obrazloženje: Na prošloj sjednici Doma naroda smo usvojili po hitnom postupku izmjene i dopune Zakona o 
izvršnom postupku na prijedlog Vlade Federacije iz razloga da se štiti imovina u vlasništvu Federacije BiH jer je 
primijećena ustaljena praksa sudova u FBiH da mijenjaju predmet izvršenja u korist tražilaca izvršenja sa novčanog 
potraživanja na upis zabilježbe založnog prava nad dionicama privrednih subjekata u vlasništvu Federacije BiH, 
kantona, općina i gradova. Nažalost ova izmjena nije doprinijela kvalitetnom rješenju ovog problema već samo 
dijelom za određena preduzeća gdje Vlada planira da proda dionice atraktivnih preduzeća. I dalje se nastavlja 
praksa sudova u FBiH da putem prodaje licitacijom omogućava korupciju i kriminal kod provođenja istih. Zadnji 
primjer je prodaja dvije ispravne farme Agrokomerca Poljana 1 i Poljana 2 sa 29 objekata i 10 hektara zemljišta. I 
dalje se nastavlja praksa pri prodajama da se pojavljuju lažni kupci koji  dižu cjene i  
1/5 pa 
 
onda ucjenjuju stvarne kupce da odustanu. Vrijednost ovih farmi procjenjuje se na 5 miliona maraka i namjerno se 
prva dva postupka prodaje dovedu u situaciju da propadnu a prodajo u trećem pokušaju se totalno obezvređuje 
tako da ide minimalnom cijenom. Prema nezvaničnom izvoru iste farme će biti prodane za cca 150.000 KM. Iz  tog 
razloga predlažem Vladi Federacije da u što kraćem roku i hitnom postupku ponudi novi zakon ili izmjene i dopune 
ovog zakona sa slijedećim izmjenama:Prilikom prodaje poduzeća u većinskom vlasništvu FBiH depozit za učešće u 
prodaji ne može biti manji od 10\% procijenjene vrijednosti imovine koja se prodaje, danas je to 10 tisuća maraka 
koji nakon što, onaj koji daje najvišu cijenu on jednostavno odustane i vrate mu se ta sredstva i on ništa ne gubi 
tako da se obezvrjeđuje ta cijena, drugi prijedlog je depozit se ne vraća kupcima ukoliko odustanu od kupovine a 
isti su ponudili najveće cijene za kupovinu, jer na taj način će onda samo ozbiljni kupci učestvovati u licitaciji, Vlada 
Federacije može dati saglasnost na prodaju ispod procijenjene vrijednosti 50\% ukoliko kupac ima namjenu da istu 
stavi u funkciju zapošljavanja i razvoja, danas to služi samo da bi se na osnovu te imovine, nakon što se procijeni 
vrijednost digne hipoteka stavi. ...stavi hipoteka, uzmu krediti, ostane dug i na kraju ostaje i dalje predmet 
rasprodaje i ostalo. I sljedeća stvar, zemljište koje nema status građevinskog zemljišta izgrađenog ima status 
poljoprivrednog ne može biti predmet prodaje i isto se putem parcelizacije izdvaja iz predmeta prodaje. Kada je 
Agrokomerc razvijao svoju proizvodnju on je pored izgradnje građevinskog zemljišta kupovao zemljište samo kod 
jedne farme na pet hektara zemljišta, nije to pet hektara izgrađevinskog zemljišta, to je poljoprivredno zemljište koje 
sada neko dobija za vrlo male pare. 

23.06.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Vesna Saradžić Prvo, tražim da se izvrši provjera svih semafora na magistralnim putovima jer je evidentno da imamo slučajeve kao 
što je Konjic gdje semafori vrlo često nisu u funkciji, pa je za pješake lutrija prijeći cestu zbog intenziteta 
saobraćaja. 

23.06.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Vesna Saradžić tačnije da se obnove ćirilićni nazivi. Istina je da smo se mi svi navikli na vandalizam ove vrste međutim, trebamo se 
zapitati kakvu poruku šaljemo svima koji tu žive, kao i kakvu će sliku ponijeti o nama svi koji posjećuju našu 
zemlju? 

23.06.2016 

Inicijativa Dom naroda P 
FBiH 

Osman Ćatić Zadužuje se Vlada Federacije BiH da u roku od 30 dana u parlamentarnu proceduru dostavi Prijedlog Zakona o 
izmjeni Zakona o izdvajanju i usporavanju dijela prihoda preduzeća ostvarenog korištenjem hidroakomulacionih 
objekata „Službene novine FBiH broj 44/02 i 57/09“ kojim se u članu 6., Zakona o izdvajanju i usmjeravanju dijela 
prihoda predeuzeća ostvarenom korištenjem hidroakumulacionih objekata brisale riječi i razmjena količini prikupljen 
vode s područja dvioje ili više općina. Obrazloženje, obaveza za obračun naknade po osnvu korištenja 
hidroakomulacionih objekata datira od 1976. godine i bila je propisana Zakonom o izdvajanju i usmjeravanju dijela 
dohotka oura koji koriste hidroakomulacione objekte“Službeni list SRBiH broj 23/76, 32/91“. Članom 3., ovog 
Zakona osnovica za obračun dijela dohotka koji se izgleda čina ukupna površina zemljišta potopljenog 
hidroakomulacijom i ukupna količina vode koja može da primi hidroakomulacioni objekat na osnvu investicione 
tehničke dokumentacije. Istim članom je propisano, da ukoliko je hidroakomulacioni objekat izrađen na području 
dvije ili više općina od ukupnog iznosa naknade općini pripada dio koji je sazmjeran površini potopljen 
akomulacijom. Na osnovu zvanične tehničke dokumentacije određeni su podaci o površinama zapreminama 
akumulacionih jezera hidroelektrana u sastavu podružnice hidroelektrane na Neretvi Jablanica kao i procentualni 
udio površine hidroakomulacionog bazena po općinama. Zakonom o izdvajanju i usmejravanju dijela prihoda 
predeuzeća ostvarenog korištenjem hidroakomulacionih obejkata „Službene novine FBiH broj: 44/02“ promjenjen je 
način obračuna naknade određeno je da se naknada obračuna na osnovu ukupnog proizvoda KW sati sa protekli 
mjesec. Sredstva od naknada su raspoređivana po općinama srazmjerno površini potopljenog hidroakomulacionim 

23.06.2016 
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objektom. Zakonom o izmjenama i dopunama Zakona o izdvajanju i usmjeravanju dijela prihoda preduzeća 
ostvarenog korištenjem hidroakomulacionih objekata „Službene novine FBiH broj: 57/09“ izmjenjen je član 6., koji 
glasi: Ako je hidroakumulacioni objekat izdvojen na području dvije ili više općina sredstva ostvarena od naknade 
raspoređuje se razmnjerno površini potpoljenog hidroakumulacionim objektom i razvojno količni pripremljene vode 
s područja dvije ili više općina. Ovom posljednjom izmjenom Zakona gubi smisao naknadno je definisano ovim 
Zakonom člana 2., kao naknada za potopljeno zemljište a istovremeno uvođenje kriterija, prikupljene vode se zalazi 
u područje koncesija zbog čega se otvara mogućnost da se dva puta plaća naknada po istom osnovu. Naprijed 
navedenim izmjenama Zakona ...uporuđujem u kom omjeru plaćanje naknade treba da  
3/2 ah 
 
budu obračunati dio na osnovu površine potopljenog zemljišta, a u kom količina pripremljene vode s područja dvije 
ili više općina. Kad je u pitanju primjena člana 6., Zakona o raznim općina ...različiti kriteriji a zakonom nije utvrđen 
omjer kriterija površine potopljene zemljišta i prikupljene vode. Da bi kriterij koji se odnose na količinu prikupljene 
vode bio promjenjljiv posebno što su uvijek u pitanju dvije ili više općina spornim Zakonom i podzakonskim aktima 
je bila neophodna razraditi metodoligiju obračuna prikupljene vode, a obzirom da to nije učinjeno obračun po ovom 
kreteriju nije moguće provesti u praksi. Posebno napominjem da je Vlada Federacije BiH u decembru 2013. godine 
urvrdila prednacrt Zakona o naknadi za korištenje hidroakomulacija iz kojeg je izbačen drugi kriterij količina 
pripremljene vode sa područja dvije ili više općina... za isto da je ...prilikom definisanja zakonskih rješenja 
formulacija u vezi raspodjele naknade po osnovu količine prikupljene  vode sa područja dvije ili više općina kao 
nemjerljiva ili kao veoma zahtjevna i teško mjerljiva veličina t
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Grgić kakvi su efekti  mjere Vlade o obustavi zapošljavanja u svim ministarstvima, uredima, samostalnim federalnim 
upravama i upravnim organizacijama, posebno federalnim tijelima, kao i privrednim društvima sa učešćem 
državnog kapitala od momenta donošenja ovih mjera pa do kraja 2015. godine, odnosno koliko je osoba u ovim 
institucijama primljeno u radni odnos na određeno i neodređeno vrijeme, po ugovoru o djelu, u svojstvu savjetnika 
ili  u nekom drugom svojstvu? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Ljubijankić kada će ponovo krenuti voz Sarajevo – Bihać? 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Traži od Ministarstva finansija/finansijske policije da u što kraćem roku izvrši kontrolu blagajničkog poslovanja 
“Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša u periodu od 1996. godine do danas, te traži izvještaj o tome. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Traži od Vlade Federacije BiH da joj odgovori u vezi sa “Agrokomercom” d.d. Velika Kladuša na sljedeće: zašto su 
zaposlenici “Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša premješteni iz Upravne zgrade SOUR u Velikoj Kladuši u poslovne 
prostorije Tvornice stočne hrane “Agrokomerc” u mjestu Polje, Velika Kladuša? U prizemlju poslovne zgrade  
SOUR  namješteni su prostori za JPBH Telekom d.d. i nisu u funkciji, koji je razlog i u kakvom su odnosu 
“Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša i BH Telekom d.d. Sarajevo? Da li je Upravna zgrada SOUR u vlasništvu 
“Agrokomerca” d.d. ili je “Agrokomerc” d.d. samo korisnik predmetne imovine? Da li kompleks poslovnih objekata 
peradarske firme u naselju Donja Vidovska, ukupne površine 22.626 m2, broj parcele 278, upisana u zk. uložak 
broj 72 i dalje u vlasništvu “Agrokomerca”, a ako nije, ko je novi vlasnik? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Pitanja upućuje Agenciji za reviziju privatizacije – koliko je revizija privatizacije izvršeno na području Federacije BiH 
od početka rada Agencije i da li je Agencija u izvršenim revizijama utvrdila postojanje elemenata krivičnog djela? 
Koja su preduzeća predviđena obuhvatom revizije Agencije za 2016. godinu? Kada je predviđena revizija 
privatizacije za: “Sanitex” d.d. Velika Kladuša, “Grupex” d.d. Velika Kladuša, “Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša i 
Hotelsko–ugostiteljsko-turističko preduzeće “Kladušnica” d.d. Velika Kladuša? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Općinski načelnik Velike Kladuše samostalno je proglasio budžet Općine Velika Kladuša i Odluku o izvršenju 
Budžeta za 2015. godinu. Također, načelnik kao i načelnik Općine Bužim ne dostavljaju izvještaj o izvršenju 
budžeta. Pita Vladu Federacije i Federalno ministarstvo finansija - da li i prema jednoj instituciji u Federaciji BiH 
postoji odgovornost općinskog načelnika, ako postoji traži da joj se navede, da li je općinski načelnik uopće mogao 
proglasiti budžet i donijeti odluku o izvršenju budžeta u skladu sa Zakonom o budžetima u Federaciji? Kakva je 
uloga fiskalnog koordinacijskog tijela Federacije u ovom slučaju 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Traži od Ministarstva finansija/finansijske policije da u što kraćem roku izvrši kontrolu blagajničkog poslovanja 
“Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša u periodu od 1996. godine do danas, te traži izvještaj o tome. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Traži od Federalne uprave za inspekcijske poslove/inspektorat rada da izvrši kontrolu rada i uvjete rada zaposlenih 
u “Gadžo-komerc” d.o.o. poslovna jedinica Velika Kladuša u prostorijama “Agrokomerc” d.d. Velika Kladuša. 
Finansijska policija Federacije BiH poslije rata do danas izvršila je 20 različitih kontrola u “Agrokomercu” d.d. Velika 
Kladuša, te traži od kantonalnog tužilaštva Unsko-sanskog kantona, kojem su podneseni izvještaji o izvršenoj 
kontroli, kao i izvještaji o počinjenom krivičnom djelu i krivične prijave, da dostavi: izvještaj o učinjenim radnjama 
Tužilaštva na osnovu podnesenih prijava od Finansijske policije Federacije BiH, da li je neko lice odgovaralo na 
osnovu podnesenih prijava i da li postoje postupci koji su još u toku, a odnose se na podnesene prijave od 
Finansijske policije Federacije BiH. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin Švago kojim traži izvještaj o podignutim kreditima i njihovoj realizaciji Općine Donji Vakuf za izgradnju sportske dvorane? 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boris Marjanović da li postoji plan osvjetljenja dionice kroz poslovni centar oko magistralne ceste M5? 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boris Barun u kojoj fazi je izrada novog, odnosno izmjena postojećeg Programa restruktuiranja elektroenergetskog sektora u 
Federaciji BiH, te ko radi na njegovoj izradi? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić zašto se radi novi tekst Zakona o šumama? Ovo pitanje ranije je postavljala i dobila odgovor od nadležnog 
ministarstva u kojem se navodi da je formirana Radna grupa za izradu novog teksta ovog zakona. Pita - zašto se 
radi novi tekst kada je u odgovarajućem tekstu već odavno pripremljen i usvojen u Predstavničkom domu? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić U vezi sa već postavljenim pitanjem, koje je bilo upućeno Institutu za medicinsko vještačenje, pita zašto se 
pristupilo izradi nove liste invaliditeta kada je preporuka upućena od ombudsmena glasila da se odmah prekine sa 
primjenom Uputstva za primjenu liste invaliditeta kao apsolutno ništavnog akta, te da se primjenjuje lista koja je 
donesena po zakonskoj proceduri od nadležnog organa i u skladu sa međunarodnim standardima? Potpitanje za 
Institut – kada će osobe koje su primjenom neustavnog Uputstva izgubile pravo na invalidnost biti vraćene u pravo i 
po kojoj proceduri? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić kada će se na dnevnom redu naći Nact Zakona o Fondu za zaštitu okliša i energetsku efikasnost Federacije BiH, 
koji je Predstavnički dom usvojio 26.03.2014. godine i Nacrt Zakona o jedinstvenim principima i okviru materijalne 
podrške lica sa invaliditetom usvojen u Predstavničkom domu 25.06.2014. godine? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić da li ima saznanja da su organi uprave donosili rješenja o prestanku ugovora o radu zaposlenika po sili zakona 
pozivajući se na odredbu člana 86. tačka 3. Zakona o radu i pokretali zahtjev za ostvarivanje prava na penziju 
protiv volje zaposlenika, kršeći član 96. stav 1. Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju, računajući pri tome i 
poseban staž i na taj način derogirali odredbu člana 86. tačka 3. Zakona o radu? Ako je Ministarstvo upoznato sa 
ovakvim slučajevima, pita šta su konkretno poduzele nadležne inspekcijske službe da se spriječi i sankcioniše 
povreda ljudskih prava u konkretnim slučajevima 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boris Marjanović planira li se uraditi traka za odvajanje iz pravca poslovnog centra prema Vitezu? 03.02.2016 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Belma Pojskić kojim traži da se izjednače prava svih pacijenata oboljelih od primarne plućne hipertenzije na nivou Federacije BiH i 
da pacijenti mogu dobiti lijek iz jedne od tri grupe baznih lijekova? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mirsad Topčagić za donošenje izmjena i dopuna uputstva o načinu obračunavanja i uplate posebne naknade za zaštitu od prirodnih i 
drugih nesreća kao i za izmjenu i dopunu Pravilnika o načinu uplate javnih prihoda budžeta i vanbudžetskih 
fondova na teritoriji Federacije BiH, na način da se u odredbama Pravilnika regulira tako da se uplata naknade za 
zaštitu od prirodnih i drugih nesreća, umjesto prema sjedništu pravnog lica, vrši prema prema mjestu prebivališta 
zaposlenika. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić pitanje je uputila Agenciji za državnu službu Federacije BiH - koliko je bilo postavljenih državnih službenika po 
konkursima koje je provela Agencija za državnu službu Federacije sa najvećim brojem ostvarenih bodova u toku 
konkursne procedure? Traži podatke za konkurse koji su provedeni za organe državne službe na području 
Tuzlanskog kantona i Kantona Sarajevo u periodu 2013., 2014. i 2015. godina. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Enver Bijedić zašto je regionalna cesta R424 na sjednici Vlade razvrstana i postala magistralna cesta A17 tačka 4.? Ima li ova 
odluka političku pozadinu, odnosno kome se ovim potezom čini ustupak, a ako ova odluka nema političku 
konotaciju zašto Vlada ne pokuša rasteretiti i ostale kantonalne direkcije svojih obaveza i ne proglasi sve veće 
regionalne ceste magistralnim i preuzme brigu o njihovom održavanju i sanaciji? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Enver Bijedić koji je razlog da se kod raspisivanja tendera za nabavku soli za posipanje cesta kod zimskog održavanja cesta na 
teritoriji Federacije nije vodilo računa o jedinom domaćem proizvođaču “Solana” d.d. Tuzla? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Enver Bijedić zašto su sredstva koja su predviđena za Projekt M4 Doboj – Tuzla na dionici Bolnica “Kreka”, odnosno zapadni 
ulaz u Tuzlu u iznosu od 1.850.000 KM preusmjerena u rekonstrukciju lokalne ceste Posušje - Jablanica? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin Švago zašto je ukinuto autobusko stajalište na magistralnom putu M16 na izlazu iz Donjeg Vakufa u pravcu Bugojna i 
obrnuto, tačnije između benzinske pumpe “INA” i skretanja za Prusac? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Muhamed 
Ibrahimović 

napismeno 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Safet Kešo predložio zaključak kojim se zadužuje Federalno ministarstvo kulture i sporta da otkloni sve uočene nepravilnosti i 
izvrši korekciju u sferi dodjele sredstava aplikantima. Predlaže da se o ovom zaključku zastupnici izjasne. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica Josipović koliko je kreditno zadužena Vlada Federacije, da li je zadužena putem kredita, zajma ili na drugi način? Ko je 
kreditor i koja je vrsta kredita? Koji je rok otplate sa kamatom i grejs periodom i na kojoj lokaciji, odnosno na kojem 
mjestu se taj kredit realizira? Traži odgovor za posljednjih 15 godina. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem a odnosi se na uputstvo koje je doneseno o određivanju učešća kantona, jedinica lokalne samouprave, nadležnih 
kantonalnih organa o raspodjeli javnih prihoda. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem kada će Vlada, odnosno Federalno ministarstvo finansija donijeti kriterije i relocirati sredstva prema kantonima koja 
imaju poteškoće u finansijskoj konsolidaciji? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem U uvodu je kazao da se predmet odnosi na Šeh-in pumpe; da li se nalazi u federalnom ili u Tužilaštvu Kantona 
Sarajevo? Zašto se već četiri godine ne procesuira predmet koji se odnosi na dokapitalizaciju i privatizaciju Šeh–in 
pumpe u Goraždu? Ta pumpa otvorena je sredstvima građana i uz pomoć Vlade Bosanskopodrinjskog kantona. 
Naglasio je da joj je namjena bila da kroz svoje poslovanje školuje djecu poginulih boraca. Ona je otuđena i 
napravljen je manjak od 4.000.000 KM. Želi da mu ministar da odgovor na ovo pitanje. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić kako teče i kada će završiti proces finalizacije predviđen kao posebna faza tenderskog procesa, a koji 
podrazumijeva usaglašavanje i potpisivanje svih ugovora neophodnih za realizaciju Projekta izgradnje Bloka 7 u 
Termoelektrani Tuzla. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Sead Jusić da li je prihvatljivo da su agencije za bankarstvo na nivou entiteta, a da posljedice njihovog nerada i zloupotrebe 
položaja sanira Agencija za osiguranje depozita na nivou BiH? Ko je dopustio ovakav odnos da na istom nivou nisu 
kontrolna, bankarska institucija, Agencija za bankarstvo i Agencija za osiguranje depozita banaka? Koliki je tačan 
iznos depozita u spomenutim bankama (Bobar banka, Banka Srpske i Pavlović banka) koje treba isplatiti 
deponentima i koliko će u tome participirati Federacija? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica traži odgovor od Federalnog ministarstva rudarstva i industrije  - kolika je cijena lignita mrkog uglja u Federaciji BiH 
i da se napravi paralela sa cijenom istog proizvoda u Evropskoj uniji. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica Zašto Vlada dozvoljava isplatu ličnih dohodaka preduzećima koja ne uplaćuju doprinose? 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović vezano uz izdavanje rješenja za uvoz sjemena za pravna lica. Zašto zahtjev za izdavanje rješenja putuje više od 48 
sati od pisarnice do osobe ovlaštene za izradu rješenja? Zašto od momenta izrade rješenja pa do njegovog 
potpisivanja treba proći više od 24 sata? Zašto ministar nema ovlaštenu osobu za potpisivanje rješenja u njegovom 
odsustvu, kako je to bilo do 2016. godine? Napomenuo je da je raniju dokumentaciju potpisivao pomoćnik ministra. 
Ako je sva dokumentacija uredna, zašto zakonski rok za izdavanje ovog dokumenta ne može biti dva umjesto 15 
dana? Zašto se kompletna procedura vezana uz izdavanje rješenja za uvoz sjemena ne može obavljati 
elektronskim putem a da se originalna dokumenta preuzimaju brzom poštom što bi preduzećima koja su daleko od 
Sarajeva smanjilo troškove? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac kada će doći do ubrzanja procesa registracije preduzeća? 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić pad cijena goriva ali nisu smijenjene cijene koliko bi mogle. za MT da li se prati kretanje cijena goriva u FBIH 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić da li se prati kretanje cijena nafte i naftnih derivata u Federaciji BiH, budući da su na benzinskim pumpama različite 
cijene goriva? Poziva Ministarstvo da napravi analizu kretanja i uopće fiskalnih dadžbina, budući da postoje 

03.02.2016 
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špekulacije o tome šta ide državi i šta je fiksni trošak u svakom litru nafte i naftnih derivata. Dešava se da kada 
raste cijena nafte da raste i cijena osnovnih životnih namirnica. Evidentno je da se cijene namirnica nisu snizile, 
potrebno je da Ministarstvo napravi analizu i vodi proces u vezi sa tim. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić napismeno 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dženan Đonlagić a pitanja su vezana uz oblast poreza na dobit preduzeća u Federaciji BiH. Traži dostavu sljedećih podataka: koja 
pravna lica, njih deset u 2015. godini su bila najveći platioci poreza na dobit preduzeća u Federaciji BiH? Koliko je 
ukupno uplaćeno poreza na dobit preduzeća u Budžet Federacije BiH u 2015. godini i koliko je ukupno uplaćeno 
poreza po odbitku u Budžet Federacije BiH u 2015. godini? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo Koliko je građana FBIH napustilo BIH u periodu 2010 - 2015, po opštinama, kantonima - ukupno FBIH 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo Na osnovu kojih pozitivnih zakonskih propisa je doneseno upustvo o raspodjeli budžetskih sredstava za općine, 
kantone, FBIH u 2016. godini? 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo Na osnovu kojih kriterija će se izvršiti raspodjela 16 miliona nižim nivioma vlasti za budžetsku 2016. godinu 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo Da mi dostavi podatke o zaduženju Vlade FBIH za peiod od 2000-2015. Ko su kreditori, korisnici i koliki je ukupan 
dug 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo Tražim od porezne uprave FBIH da da odgovor ko održava informatički sistem u Poreznoj upravi FBIH, po kom 
osnovu i kolika je cijan koštanja mjesečna - godišnja 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Arnaut Pitanje je uputila Vladi Federacije BiH i traži da joj se dostavi spisak kreditnih zaduženja Vlade Federacije BiH, 
iznos kredita, iznos plaćenih kamata kao i onih koji će se na osnovu još aktivnih kredita morati isplatiti. Također, 
traži da se pored svakog kredita upiše namjena zbog čega je podignut. Traži da joj se dostavi lista svih podignutih 
kredita u periodu 2006.-2016. godina uz prateće informacije. 

03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac kada se planira napraviti registrar svih parafiskalnih nameta u Federaciji BiH koja očekuju svakog investitora? 03.02.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović kada će se na dnevnom redu Doma naći Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o slobodi pristupa 
informacijama u Federaciji BiH? 

03.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Damir Jukić Poštovana predsjedateljice, dopredsjedatelji, tajniče, ministri, predstavnici ministarstava, kolegice i kolege i mediji, 
sve vas lijepo pozdravljam. Na kraju evo koristim poslovničku mogućnost i želim postaviti dva pitanja. Prvo pitanje 
postavljam Federalnoj poreznoj upravi i Federalnoj upravi za inspekcijske poslove. Isto pitanje sam i postavio na 
Skupštini ZE-DO županije ili kantona na zadnjoj održanoj sjednici a tiče se prekomjernih, ja bih rekao, gotovo 
svakodnevnih inspekcijskih nadzora na području općine Žepče. Kao što znate, možda i ne znate općina Žepče je 
jedna od rijetkih u BiH i rijetkih u Jugoistočnoj Europi koja podsjeduje BFC certifikat čime potvrđuje da je evo to 
općina kao područje označena poslovne izvjesnosti, dakle, područje koje je zaista jedno plodno tlo za investicije, za 
investiranje. Međutim u proteklom periodu evo izgleda postali smo i plodno tlo za brojne inspekcijske nadzore. 
Obraćam se sa ovim pitanjem na zamolbu brojnih žepačkih poduzetnika prije svega ugostitelja s obzirom da tvrde 
da gotovo svakodnevna evo ja bih rekao citirajući svoje kolege poduzetnike maltretiraju žepačke poduzetnike 
gotovo svakodnevnim inspekcijskim nadzorima što kako oni tvrde nije slučaj u ostalim općinama ZE-DO kantona. 
Stoga tražim od Federalne uprave za inspekcijske poslove i Federalne porezne uprave da mi dostavi detaljan broj 
izvršenih inspekcijskih nadzora po općinama ZE-DO kantona, iznosom izrečenih kazni po općinama te takođe broj 
registriranih i pravnih i fizičkih gospodarskih subjekata po općinama ZE-DO kantona. Želim da mi se potvrdi da li je 
istinita informacija da li će se nastaviti s tom praksom i ja kao izaslanik u ovom Domu i kao zastupnik u Skupštini 
apsolutno podržavam rad svih inspekcijskih službi i Kantonlne uprave za inspekcijske poslove i Federalne porezne 
uprave i Federalne uprave za inspekcijske poslove ali smatram da to nije jedini modus da se pune proračuni 
županija, proračuni Federacije. Ja ću vam navesti jedan samo primjer na području općine Žepče evo zadnje 3-4 
godine došao je jedan investitor Karl Trim njemački investitor koji zapošljava 2 tisuće ljudi. Želim da mi se provjeri 
informacija da li je točna da je 27 puta što županijska što federalna inspekcija pokucala vrata tog njemačkog 
investitora koji zapošljava 2 tisuće radnika ne samo Žepča nego i Zenice i Maglaja i Zavidovića. Dakle, mislim da 
na taj način šaljemo jednu ružnu poruku da ipak mi nismo plodno tlo za investiranje kako se i predstavljamo. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Damir Jukić Možda jedan od odgovora leži i u mom sljedećem pitanju kojeg postavljam Federalnoj poreznoj upravi: Kako je 
moguće da od 15 čelnih funkcija u Federalnoj poreznoj upravi, Kantonalnoj poreznom uredu Zenica, navešću 
primjer, dakle, od 15 čelnih pozicija samo jedna pozicija je predviđena očito za Hrvate, dakle, šef Kantonalne 
porezne uprave Zenica je Bošnjak, šef inspekcije je Bošnjak, šef dnevne  
1/3 pa 
 
naplate je Bošnjak, od 12 ispostava, poreznih ispostava u ZE-DO kantonu samo je jedno mjesto šefa porezne 
ispostave u Maglaju obnaša evo još godinu dana Hrvat. Da li će i to jedno mjesto biti zamijenjeno nekom drugom 

11.02.2016 
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nacijom ja nemam ništa protiv niti Bošnjaka niti protiv Srba niti protiv Ostalih ali smatram da se ona odredba o 
konstitutivnosti mora primijeniti i kada je u pitanju Kantonalni porezni ured u Zenici. Za primjere vam navodim dvije 
većinske hrvatske općine u ZE-DO županiji to je općina Žepče svima vama poznata i općina Usora gdje egzistira 
preko 90\% Hrvata a u obje te općine na čelu Porezne uprave nalazi se Bošnjak. Evo pitam, dakle, Federalnu 
poreznu upravu što će po tom pitanju učiniti i da li će se u narednom periodu promijneniti situacija? Hvala lijepo. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

Najprije mi dopustite da iskažem svoje nezadovoljstvo odgovorom Ministarstva za rad i socijalnu politiku na 
inicijativu o drugačijem utvrđivanju raspodjele sredstava od igara na sreću. Odgovor sam po sebi, naime žao mi je 
da ministar nije tu, potvrđuje nedobronamjernost u saradnji na zajedničkim problemima u interesu djece kada je 
ovaj slučaj u pitanju, žao mi je da je uvaženi ministar bio u stanju potpisati ovako površan odgovor koji opravdava... 
se nedostajući novac ne može osigurati jer se uzima drugim socijalnim grupama. Ne mogu i neću nikada prihvatiti 
ovakav politički pragmatizam kojim se problem nedostajućih sredstava za liječenje djece odbacuje sadržajnim 
floskulama bez jednog argumenta sadržanog u brojevima.  
Činjenica je da i ministar Drljača i ja imamo legitimitet svog političkog djeloavnja, pa ako hoćete i prioritete ali 
mislim da ne postoji niko u ovoj zemlji ko bi imao bilo šta protiv da jednom zauvijek riješimo problem u kojem više 
nikada niti jednom djetetu u Federaciji liječenje neće kasniti ili biti onemogućeno zbog nedostatka novca. To mi je 
bila jedina namjera i još jednom evo svaka čast na odgovoru koji predstavlja vrhunac birokracije u našim odnosima 
i nerazumijevanje problema za čije rješenje smo zajedno odgovorni. Ministar malo više nego ja s aspekta pozicija 
koje obnašamo. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

Još jedan komentar na dostavljeni odgovor na postavljeno pitanje, da mi se dostave kriteriji dodjele sredstava u 
okviru Ministarstva za kulturu što je svjedoci smo izazvalo javno nezadovoljstvo velikog broja institucija. Dobila sam 
odgovor koji očigledno ne sadrži one informacije koje sam imala namjeru dobiti u cilju utvrđivanja stvarnog stanja 
kada je u pitanju raspodjela novca kako bismo imali priliku otvoriti odgovarajuću raspravu. Iz spomenutog odgovora 
se nažalost ne vidi kako su pojedinačne prijave bile ocijenjene u skladu sa dostavljenim kriterijima što mi je 
prioritetno bila namjera. Prihvatam da možda nisam bila dovoljno jasna u pitanju, iako se namjera vrlo jasno mogla 
iščitati, te stoga postavljam ponovno konkretnije pitanje a to je da mi se dostavi Izvještaj u kojem se jasno vidi 
primjena ovih kriterija u smislu ocjenjivanja na sve pristigle prijave. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

Pošto se ovih dana u javnosti govori o najavljenom pripajanju Javne zdravstvene ustanove Opća bolnica primarijus 
„Abdulah Nakaš“ Sarajevo Univerzitetsko-kliničkom centru Sarajevo, te se plasiraju različite kontraverzne 
informacije koje nisu zasnovane na zakonima iz ove oblasti. Naime, plasiraju se informacije da je premijer 
Federacije dogovorno sa premijerom Kantona Sarajevo zaključio da se ide sa Projektom pripajanja ove dvije 
bolnice. Za početak želim istaći da se o ovom važnom pitanju ne može razgovarati i zaključivati na nivou premijera 
Federacije i Kantona Sarajevo bez strateškog opredjeljenja o ovom projektu na nivou dviju vlada Federacije i 
Kantona Sarajevo. Interesira me da li su se o ovom projektu izjasnile i Vlada Federacije i Vlada Kantona Sarajevo, 
te koji su zaključci po istom. I u vezi s tim Ministarstvo zdravstva zbog osnovane sumnje da je Upravni odbor 
Kliničkog centra Univerziteta u Sarajevo imenovan nezakonito molim da mi se dostavi kompletna dokumentacija o 
imenovanju Upravnog odbora Kliničkog centra Sarajevo i to naglašavam da se pod dokumentacijom podrazumijeva 
dokumentacija resornog Ministarstva sve neophodne saglasnosti koje predviđa Zakon o zdravstvenoj zaštiti. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Mirković Moje pitanje prvo, a imam dva pitanja ide upravo u smjeru ovoga o čemu sam malo prije govorio. Imajući u vidu 
Odluku Vlade Švicarske o odobravanju pristupa informacijama na osnovu kojih se drugih država na zahtjev 
omogućava vršenje uvida u imaoce novčanih depozita državljana država koji te podatke traže, te direktivu od 
kamata na štednju depozita kojim je regulisana razmjena podataka sa drugim državama.  
Postavljam pitanje, da li raspolažete podatcima o državljanima Federacije BiH koji imaju depozite u zemljama EU i 
Švicarske, uključujući i podatak o ukupnoj sumi kojom raspolažu naši državljani u stranim bankama. Dakle, moje 
pitanje je jasno i to su potpuno podaci dostupni kako u EU, tako i u Švicarskoj. Dakle, dovoljno je zatražiti. Samo 
radi poređenje i radi ilustracije da kažem da kada se upisuje godišnja kamata po automatizmu se taj porez od 
kamate skida i prebacuje na budžete tih država koje tu kamatu naplaćuju. Prema tome, a oni mogu samo to 
naplatiti od rezidenata a od nerezidenata ne mogu ali zato ukoliko moja inicijativa bude usvojena, ukoliko taj 
dohodak bude oporezovan onda postoje pristupni podaci.  
I mene zanima koliko u ukupnoj sumi znači, ne zanima me pojedinačno ko su nosioci, imaoci tih depozita, ali me 
zanima i to javnost zanima koliko to državljani BiH, odnosno Federacije BiH imaju štednih depozita u stranim 
bankama? To je moje prvo pitanje. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Rasim Kantarević U skladu sa članom 13. Poslovnika o radu Doma naroda postavljam pitanje Ministarstvu kulture i sporta Federacije 
BiH, a vezano uz sljedeće obrazloženje i molim pismeni odgovor. 
Što je Ministarstvo kulture i sporta Federacije BiH do sada poduzelo u konkretnom smislu u cilju zaštite kulturno 
istorijskog naslijeđa na području USK, a posebno na teritoriju Općina Cazin i Velika Kladuša.  
Obrazloženje: 
Na prostoru USK nalazi se veliki broj spomenika iz kulturnog i istorijskog naslijeđa a dio je proglašen nacionalnim 
spomenicima BiH odlukama Komisije za očuvanje nacionalnih spomenika koja je ustanovljena Dejtonskim 
sporazumom. Bilo da se nalaze na popisu nacionalnih spomenika ili ne činjenica je da je stanje kulturno 
historijskog naslijeđa alarmantno ili da budemo precizniji u fazi nestajanja. Na terenu nisu primjetne aktivnosti koje 
se provode u svrhu konverzacije ili zaštite vidljive kategorije spomenika koji zbog nebrige ili nekog drugog razloga 
gube bitku s vremenom i u tišinu nestaju pred našim očima. Nestajanje historijskog i kulturnog naslijeđa nestaje 
temelj i svjedočanstvo kontinuiteta naše krajiške zajedice, priče o krajiškim univerzalnim vrijednostima koje su 
utkane u tim građevinama. Primjere apsolutne nebrige u kulturnom i istorijskom naslijeđu možemo vidjeti širom 
USK, a posebno područje Općine Velika Kladuša gdje je već više od 50 godina nisu učinjene bilo kakve konkretne 
aktivnosti na zaštiti ovih dobara.  

11.02.2016 
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Odlukom Komisije za očuvanje nacionalnih spomenika od 2009. I 2010. Godine na popis nacionalnih spomenika 
BiH s područja ove Općine uvrštene su graditeljske cjeline utvrđeni grad Podzvizd i tvrđava Vrnogršta, istojisko 
područje Stari Grad Podrovo. Međutim, osim ovih odluka ništa se drugo nije uradilo.  
Molim da se u odgovoru na ovo pitanje uvrsti i Plan sanacija ovih cjelina ukoliko je donešen. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Edin Forto Ja upućujem Inicijatvu prema Federalnoj upravi za inspekcijske poslove i tražim da hitno djeluje u smislu zaštite 
okoliša i zdravlja stanovništva na području u blizini industrijske zone Tuzla. Tražim od Federalne uprave, odnosno 
od Urbanističko-ekološko inspektorata da naloži firmi Organika BH da preduzme hitne mjere uklanjanja i propisnog 
zbrinjavanja svih vrsta opasnog otpada iz kruga nekadašnje fabrike Poliohem.  
Također tražimo da inspekcija istraži i nastavi sa uklanjanjem kruksa koji je nepropisno deponovan u području 
Industrijske zone Tuzla i nekadašnjem odlagališta komunalnog otpada Molve. 
U obrazloženju: 
Riječ je o nepropisno odloženom opasnom otpadu koji predstavlja neposrednu opasnost za okoliš i zdravlje 
stanovnika. Federalni inspektor za zaštitu okoliša 2012. Godine naložio određene radnje, poduzimanje mjera, ali 
odgovorna lica po našim informacijama nisu poduzele nikada nikakve mjere. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić Ja sam za današnju sjednicu Doma naroda pripremio tri pitanja delegatska upućena Federalnom ministarstvu 
energije, rudarstva i industrije. Na tragu su onoga o čemu smo već razgovarali na prošloj tematskoj sjednici vezano 
za elektroenergetski sektor.  
Upućujem ovom resornom Ministarstvu, kao i vladajućem društvu Eletkroprivredi BiH...... BiH mi smo u okviru ove 
Informacije o Elektroenergetskom sektoru konstatovali da je stanje u rudnicima Federacije BiH veoma loše i da 
obim proizvodnje kao osnovni pokazatelj poslovanja ukazuje na negativan trend u odnosu na prethodne godine.  
Ovakvo stanje veoma loše stanje karakteriše i stanje poslovanje rudnika mrkog uglja Kakanj i s tim u vezi evo 
postavljam sljedeća pitanja. 
Pitanje broj jedan. 
Kolika je planirana i ostvarena proizvodnja po mjesecima u zadnja 4 mjeseca u rudniku mrkog uglja Kakanj te šta 
će menadžment vladajućeg društva Elekroprivrede BiH poduzeti u smislu pomoći i podrške podzemnoj 
eksploataciji u istom rudniku.  
Obzirom da u ovom dijelu rudnika odnosno pogonu Haljinići radi oko 600 radnika a u posljednje vrijeme se provlači 
priča da će taj rudnik biti zatvoren. Mislim da bi vladajuće društvo trebalo ovdje konkretno da reaguje i da kaže 
ovim radnicima u kojem pravcu dalje će se razvijati ovaj rudnik. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić Hoće li vladajuće društvo Elektroprivreda BiH u skladu sa članom 16. Odluke o postupku imenovanje i razriješenje 
članova nadzornih odbora članova uprava i sekretara u povezanim društvima Javnog preduzeća Elektroprivreda 
BiH preispitati povjerenja uprava u rudnicima koji negativno posluju odnosno neispunjavaju planirani obim 
proizvodnje. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Slađan Ilić Prvo pitanje Ministarstvu prometa i komunikacija Federacije Bosne i Hercegovine i Federalnoj direkciji cesta.  
Zašto se ne koristi domaća Tuzlanska so za zimsko održavanje puteva na teritoriji Federacije Bosne i Hercegovine 
i ko je odgovoran što je tender za nabavku soli napravljen prema kvalitetu i kapacitetu uvozne soli iz Egipta. 
3/2 AS 
 
Naime, Tuzlanska solana je onemogućena na taj način da ne može ravnopravno učestvovati na navedenom 
tenderu a podsjećanja radi samo da znamo da je Tuzlanska so ispunjava standarde i kvalitete da se koristi u 
Švicarskoj u Austriji u Sloveniji u Hrvatskoj i u drugim zemljama Evropske Unije ali u Federaciji Bosne i 
Hercegovine ne ispunjava uslove. Ne može biti posipni materijal u zimskom periodu za naše puteve koji su naravno 
tako kvalitetniji nego što je to u ovim zemljama Evropske unije. 
Opravdano se postavlja pitanje da li je to kampanja Vlade Federacije „Kupujmo domaće“ i deviza kojom se vodi 
Vlada Federacije. Posebno je zanimljivo što premijer Novalić dolazi iz Tuzlanskog kantona i što vrlo dobro zna 
kakav je kvalitet Tuzlanske soli i kakav je privredni subjekt Tuzlanska solana ko i proizvodi tu so.  
Zato ga molim da se uključi u preispitivanje navedenih odluka i tendera. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Slađan Ilić Koliko iznosi isplaćena naknada za zagađenje zraka u 2014. i 2015. godini po rješenjima koje je izdao Fond za 
zaštitu okoliša Federacije Bosne i Hercegovine u Termoelektrani Tuzla i Termoelektrani Kakanj? 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Slađan Ilić Koliko ima registrovanih mjernih mjesta u Elektroprivredi BiH fizička i pravna lica i koliki je prihod ostvaren po 
osnovu naplate takse za mjerno mjesto u 2015. godini. Hvala lijepo. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Delegatsko ovo pitanje upućeno Ministarstvu finansija i Vladi FBiH. U šetom mjesecu prošle godine kod usvajanja 
Zakona o igrama na sreću imao sam par amandmana od kojih sam odustao iz razloga što mi je obečano kao i još 
nekim kolegama da ćemo brzo u toj godini imati izmejne i dopune ovog Zakona u koje bi bile ugrađene naše 
primjedbe i sugestije. Stoga pitam zašto nismo imali izmjene i dopune Zakona o igrama na sreću do sada i da li se 
planira u ovoj godini to pitanje staviti na dnevni red, te pokrećem delegatsku inicijativu cijeneći da je ovo pitanje 
preko potrebno rješavati, a svejdoci smo da je javnost zatretirala problemom u ovoj oblasti prvenstveno kod 
kladionica kojima cvijetaju prihodi bez potpune kontrole države, pokrećem delegatsku inicijativu da Vlada i oba 
Parlamenta FBiH u najkraćem mogućem roku ovaj Zakon stave u razmatranje i da ga što prije imamo na dnevnom 
redu kako bismo pokušali zakonski regulirati ovu oblast na najbolji mogući način. Pitanje za Federalno ministarstvo 
kulture i sporta, da li je istina da jedan rukovodeći službenik Bošnjak iz Federalnog ministarstva kulture i sporta nije 
imenovan ni u jednu komisiju u ovom ministarstvu od počeka mandata. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Drugo pitanje, molim da mi se dostavi spisak svih komisija koje su imenovane od početka mandata razvrstane 
prema komisijama i da sadrži imena članova naziv radnog mjesta i vrstu stručne spreme 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Treće pitanje, takođe molim da vas, da mi dostavite prijedloge Federalnog ministarstva kulture i sporta za komisije 
radna tijela i sl. koje je predloženo od početka ovog mandata prema drugim državnim, federalnim institucijama 

11.02.2016 
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takođe razvrstano da li su osobe uposlenici ministarsta ili vrsta stručne spreme i naziv radnog mjesta ukoliko su 
uposlenici ministarstva. Hvala. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Amil Buljubašić Pozdravljam sve prisutne. Moje delegatsko pitanje se odnosi na premiejra Fedearcije i Vladu Federacije. Da li je i 
ova Odluka Vlade Federacije da poveća naknade za odvojen život ministrima i njihovim savjetnicima dio Reforme, 
koje premijer najavio prilikom preuzimanja  dužnosti premijera FBiH. Obrazloženje: „Iz medija smo ovih dana 
saznali da je Vlada Federaciej na svojoj sjednici 02. februara donijela Uredbu o izmjenama Uredbe o naknadama 
koje pripadaju članovima Vlade FBiH i njihovim savjetnicima koje nemaju karakter plaće.“ Glavni cilj ovih izmjena i 
povećanja naknade za odvojen život na 300 KM za ministre i 250 KM za njihove savjetnike. Ako je prethodna Vlada 
smanjila na simboličnu jednu marku, uzimajući u obzir ranije najave Vlade o potrebama provođenja ozbiljnih mjera 
štednje, svojevremenom protivljenju Vlade Federacije BiH povećanjem minimalne plate najavama i mogučeg 
smanjenja penzija za 10\% ovakva Odluka Vlade dodatno zbunjuje javnost. Nadalje, zabrinjavajuća činjenica da se 
Vlada u ovom pitanju ne želi javno očitovati prvobitno je u saopčenju Vlade o održanoj sjednici prešućeno da je 
izmjena Uredbe uopšte bila na dnevnom redu, da bi juće premijer lično na neki način izbjegao pitanje novinara na 
ovo pitanje, pardon odgovor na ovo pitanje. Premijer je tvrdio u svojim izjavama da su građani rastrošni, i da je 
povećanje minimalne plate radnicima društveno opasno. Kako onda nazvati ovakvo ponašanje Vlade. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Da li je Vlada odustala od RA i EU puta jer su sva djelovanja protivna tome 11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Lidija Bradara Prvo izaslaničko pitanje upućujem svim ministrima u Vladi FBiH i molim pismeni odgovor u metodološkom smislu 
onako kako se to predviđa u tabelama: Kojim subjektima i po kojim kriterijima su vršili isplate tekućih transfera i 
drugih tekućih rashoda u 2015. godini po općinama, po županijama i po subjektima? Molim da mi se to žurno 
dostavi. I imam drugo pitanje i upućujem ga Zavodu za statistiku Federacije BiH i molim također da mi se dostavi 
odgovor u pisanom obliku: Na temelju kojih pokazatelja su urađene procjene o broju stanovnika u općinama i 
županijama Federacije BiH kao glavnom kriteriju raspodjele javnih prihoda? To utemeljim činjenicom da se utvrdilo 
da su u pojedinim općinama Zavod striktno držao podataka dobivenih prilikom popisa stanovništva iz 1991. godine 
dok se u drugim sredinama vršila vlastita procjena Zavoda za statistiku pa mene zanima na koji način je Zavod za 
statistiku vršio te procjene broja stanovnika u određenim općinama i županijama? 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Lidija Bradara Također želim napraviti jedan komentar da smo ovih dana imali 17, osmu obljetnicu od mučkog ubojstva 17-
godišnjeg Denisa Mrnjavca i budući da ćemo danas na dnevnom redu imati nekoliko točaka dnevnog reda ja sam 
tada a bilo je to davno kao izaslanica u ovom Domu naroda pokrenula inicijativu za donošenje Rezolucije o 
sprečavanju nasilja među mladima i djecom, Rezolucija je usvojena u oba Doma Parlamenta Federacije i bila je, 
trebala je biti prvi korak u suzbijanju nasilja među djecom i mladima međutim kako ona naravno nije doživjela svoju 
potpunu primjenu mi smo ovih dana i svjedoci da se međuvršnjačko nasilje i događa i dalje i da ono kulminira mene 
zanima da li netko u Vladi a mislim da to trebaju pratiti dva resorna ministarstva prati provedbu i da li planira 
predvidjeti nove mjere sprečavanja nasilja među mladima koje je u ovom trenutku u porastu 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Mirković Moje drugo pitanje i ustvari nastalo je jutros kada je našem uvaženom kolegi Loniću ukraden automobil. I moje 
pitanje ide prema MUP-u Kantona Sarajevo jer i ja vidim da je očito doći u Sarajevo svojim vlastitim automobilom 
postalo igra na sreću. Ne znate nikada hoćete li se vratiti tim autom kući s kojim ste došli ovdje u Sarajevo. Mene 
zanima i pitam Ministarstvo unutrašnjih poslova Kantona Sarajevo da mi odgovori koliko je automobila ukradno u 
2015. Godini na području Kantona Sarajevo i na kojim područjima su ti automobili bili ukradeni? Mislim na dio 
Kantona, odnosno tačnu lokaciju. Zanima me tip, marka tih automobila koji su otuđeni. I odgovor da li je  
2/5 sk 
 
neki od tih automobila i pronađen možda? Ovo govorim jer znam slučaj prije tri mjeseca našem bivšem, odnosno 
kolegi iz Bihaća također je ukraden isto su ovdje prije tri mjeseca potpuno nov ovdje u Sarajevu i još ga nije 
pronašao, to je sramota. 
Također zanima me da mi se u 2014. Godini da pregled svih krivičnih djela koja su izvršena tiču se razbojništva i 
krađe. Znači, u Kantonu Sarajevo, obzirom da u sredstvima javnog informisanja smo mogli pročitati ocjene koje 
dolaze iz MUP-a Kantona Sarajevo kako je sigurnosna situacija u Kantonu Sarajevo zadovoljavajuća, ako je ovo 
zadovoljavajuća situacija onda ja ne znam hajde nezadovoljavajuća, kako bi to tek onda izgledalo onda bi očito 
trebali hodati pancirima i šljemovima ovdje ako ocijene da je to nezadovoljavajuće. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić Tražim od vladajućeg društva Elektroprivreda BiH Informaciju u vezi nabavke transportnog sistema sa dizel 
lokomotivom sa donjom šinom i ozubljenom letvom u jami Deviči Bištrani rudnika mrkog uglja Kakanj. 
Pokrenuta procedura javne nabavke za ovaj sistem ima određenih nesuglasica na realaciji između stručnog osoblja 
koje je zaduženo na relaciji između stručnog osoblja koje je zaduženo za da da svoje mišljenje kao i menadžmenta 
ovog zavisnog društva odnosno vladajućeg društva Elektroprivreda BiH. 
Nadam se evo da će Resorno ministarstvo i vladajuće društvo u što skorije vrijeme dostaviti ovaj odgovor. Hvala. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Admir Hadžipašić Evo ja ću jedno pitanje ovo za kolegu. Ja ću jedno pitanje postaviti s obzirom da se u posljednje vrijeme javnost 
zaokuplja informacije oko zloupotrebe ugovora znači koji ima Bosna i Hercegovina sa Republikom Turskom oko 
izvoza mesa.  
Zamolio bi znači Tužilaštvo Bosne i Hercegovine a i SIP-u koji vode istragu da nam dostave spisak znači firmi koje 
su osumnjičene za zloupotrebu izvoza mesa u Republiku Tursku. Mislim da nema potrebe za nekim posebnim 
objašnjenjem s obzirom da evo svima je dobro poznato i ovdje u Domu naroda. S obzirom da se radi o vrlo 
značajnom ugovoru koji smo imali sa Republikom Turskom. Mislim da je dobro  
3/3 AS 
 
da evo i ovaj Dom bude upoznat sa informacijom o tim poduzećima koji su na neki način izvršili zloupotrebu tih 

11.02.2016 
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dobrih prijateljskih odnosa koje smo imali sa Republikom Turskom. Bojim se da će na takav način ugroziti i neke 
druge poslovne odnose koje imamo sa tom državom pa bi zamolio evo nadležne istražne organe da mi dostave 
spisak firmi koje su osumnjičene za ovu zloupotrebu izvoza mesa u Republiku Tursku. Zahvaljujem se. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Inicijativu podnosim Vladi Federacije, premijeru i nadležnom Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva 
kao i ministru poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva da u što kraćem vremenu prije početka sjetvene sezone 
2016. godine pokrenu aktivnost na izradu nove sortne liste za Federaciju Bosne Hercegovine tj. Bosnu i 
Hercegovinu. 
Aktivnosti pokrenuti zajedno sa Upravom Bosne i Hercegovine za zaštitu i zdravlje bilja kao i razgovora sa 
predstavnicima ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva Republike Srpske oko davanja saglasnosti na 
Poslovnik o radu Zajedničke komisije za sorte ili tražiti način kako da poljoprivrednici Federacije ne budu taoci 
navedene blokade pošto Republika Srpska ima svoj registar i uvozi i plasira nove sorte kako na svoje tržište tako i 
na tržište Federacije. 
Obrazloženje: 
Kao i što je poznato u („Službenom glasniku Bosne i Hercegovine“, broj 59/10) objavljena je sortna lista 
poljoprivrednog bilja za Bosnu i Hercegovinu. Formirana je Zajednička komisija za priznavanje i upis novih sorti i 
urađen Nacrt Poslovnika u zajedničkom radu Komisije za sorte na koje ni do danas nije data saglasnost nadležnog 
ministarstva iz Republike Srpske. 
Prema informacijama kojim se raspolaže u Republici Srpskoj je utvrđen novi registar u kojem se nalazi najnovijih 
preko 200 sorti poljoprivrednog bilja sjemena i  
3/4 AS 
 
sadnog materijala a u pripremi i preko 300 novih sorti koje se mogu uvoziti u Bosnu i Hercegovinu preko Republike 
Srpske, dok u Federaciji poljoprivredni proizvođači su osuđeni da siju stare sorte iz registra 2010. godine. 
Sortna lista koja reguliše šta se smije a šta ne smije da se sije nije se mijenjala posljednjih 5 godina, tako da u 
Federaciji Bosne uvoze samo sjemena hibridi koji su bili aktuelni 2010. godine. Poljoprivrednici se snalaze na 
razne načine da bi imali kvalitetniji rod nove hibride, pojedinci čak i krijumčare i preko granice sjemena. 
Kako kažu da navedeno se isplati, jer je proizvodnja napredovala u posljednjih pet sjetvenih sezona. Čest je slučaj 
da sorte koje su aktuelne u svijetu daju jači korijen a tolerantnije su na sušu. Problem je što svjetske sjemenske 
kompanije prestaju da proizvode stare hibride koje se godinama ne mijenjaju na sortnoj listi Bosne i Hercegovine. 
Također želim naglasiti da na ovaj način Federacija gubi značajna financijska sredstva pošto uvoznici iz Republike 
Srpske na bazi njihove sortne liste uvoze nove sorte i hibride a plasman na razne načine završava na prostoru 
Federacije pa se na takav način značajno smanjuju prihodi Budžeta u Federaciji, a radi se o milionskim iznosima 
po osnovu PDV-a prometa dobiti ili drugih dadžbina i poreza. 
Također postavlja se pitanje kontrole prisustva sjemena i sadnog materijala koji završi na tržištu Federacije a nije 
na listi sorti BiH kao i pitanje jedinstvenog tržišta na prostoru Bosne i Hercegovine. 
Na ovaj način mi u Federaciji svoje poljoprivredne proizvođače i distributere sadnog materijala i sjemena stavljamo 
u nepovoljniji položaj i ne pomažemo razvoju poljoprivrede, te navedeno pitanje treba staviti u prioritet a naročito u 
ovom dijelu na višim nivoima vlasti i u Vladi Federacije. 

11.02.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Moje izaslaničko pitanje se odnosi, postavljam ga Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Vladi 
Federacije i premijeru Federacije a odnosi se na sljedeće. Pošto su se direktno umješali, odobrili i omogućili 
prodaju imovine Agrokomerc d.d. Velika Kladuša tj. mesne industrije, a koja je srce prehrambene industrije i 
predmet konsolidacije Agrokomerca i ista nije mogla biti predmet prodaje snosite veliku odgovornost i tražim da mi 
odgovorite na sljedeća pitanja. 
Koja je bila namjera i koje ima planove Vlada Federacije da putem Razvojne banke otkupite nezakonito upisane 
hipoteke na imovinu Agrokomerca pošto nije bilo mišljenja Federalnog pravobranilaštva? 
Zašto se uporno izbjegava da se pokrene revizija svih nezakonitih hipoteka i radnji radi imovine Agrokomerca jer su 
svi ugovori na osnovu kojih su upisane hipoteke nemaju to mišljenje, nisu u skladu sa pozitivnim zakonskim 
propisima, te je ugovaranje na taj način i nanose ogormnu štetu Federaciji Bosne i Hercegovine. 
Da li je Vlada upoznata da Vlada Federacije nije sto postotni vlasnik Agrokomerca, već 90,33\% a privatni dioničar 
9,67\% kapitala?  
Da li ste upoznati da su dioničari Agrokomerca dobili pravosnažnu presudu Suda u Strazburu zbog ponašanja 
Vlade Federacije i omogućavanja učešća u upravljanju sa svojim kapitalom u Agrokomercu i da slijede masovne 
tužbe na osnovu ovih presuda? 
Dva radnika su dobila presudu od tri i po tisuća eura plus ribur da se oštete zato što imaju udijo kapitala a niko ih 
ne pita šta se dešava sa tim kapitalom. 
Do kada će Vlada Federacije putem svojih stranačkih kadrova u upravljačkoj strukturi omogućivati politički podobni 
stranački močnici učestvuju u korupciji i  
 
3/5 AS 
 
kriminalu Agrokomerc za te niske novce dolazi do ogromnog kapitala i bogatstva a koji su radnici svojim znojem i  
radom stvarali?  
Dioničari Agrokomerca nikad neće odustati od revizije i privatizacije ... Vlade Federacije do kraja rata do danas, jer 
Agrokomerc poslije rata ostao sačuvan i spreman da bude nosioc razvoja a danas je skoro uništen. Uništen i 
privatni kapital dioničara u njemu. 
Da li znate da slijede krivične prijave protiv svih nadležnih uključenih za sva pitanja u Agrokomercu koja su 

11.02.2016 
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Gospodine premijeru očekujem da ćete naći vremena te u svojoj radnoj posjeti uvjeriti se u katastrofalno stanje u 
ovim opštinama te pomoći u skladu sa mogućnostima da se ovo stanje makar ublaži. Tražim pismeni odgovor. 
Hvala. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

S obzirom da u javnosti... nemamo informaciju da je Vlada Federacije Bosne i Hercegovine na sjednicama 
održanim u posljednjih mjesec ipo dana protivno vlatitom moratoriju na zapošljavanje koji traje do 31. marta 
odobrila prijem državnih službenika i namještenika i sklapanje ugovora o djelu za oko 60 osoba koristeći 
formulaciju neodložna potreba pitam Vladu da li su ove informacije istinite i ako jesu tražim da mi se dostavi 
Informacija o svim ... prijemima sa pojedinačnim obrazloženjima neodložne potrebe. 
Prema informacijama  neodložna potreba postojala je za najmanje 35 osoba i to između ostalog u ministarstvima 
Upravi za geodetske i imovinsko pravne poslove i Zavodu za statistiku generalnom sektetarijatu Vlade, Zavodu za 
poljoprivredu, Agenciji za državnu službu Federacije Bosne i Hercegovine za poslove vozaća i usluge čišćenja u 
Đender Centru. 
Uzimajući u obzir da je jedno od ciljeva reformske agende smanjivanje troškova javne uprave ne vidim da će se 
ovim potezima Vlade isti ostvariti pogotovo ako imamo situaciju da Vlada izigravajući vlastite zaključke povlaći 
poteze suprotne reformama za koje se obavezala pred ovim Domom i međunarodnim partnerima 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mladen Lonić Molim sekretarijat Doma naroda da mi dostavi stenogram sa sjednice na kojoj je donešen Zakon o državnim 
službenicima. I isto da mi dostavi sve zapisnike radnih tijela sa te sjednice. Zahvaljujem. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić pitanjima smo već govorili na Klubu Bošnjaka a radi se o sljedećem.  
Kada će Vlada Federacije BiH odnosno Ministarstvo pravde dostaviti Zakon o sukobu interesa u parlamentarnu 
proceduru obzirom da smo proveli proceduru kroz Nacrt donošenja ovog Zakona veoma važnog Zakona u koji 
trenutno nemamo u Federaciji odnosno nije na snazi. 
Ja dolazim iz Skupštine Zeničko-dobojskog kantona i imamo jedan drastičan primjer kršenja sukoba interesa i da bi 
smo zaštitili one koji poštuju institut sukoba interesa mislim da bi smo ovaj Zakon trebali što prije imati u proceduri 
odnosno imati na snazi i u primjeni. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić Drugo pitanje delegiram u ime zainteresovanih građana onih koji su nezaposleni i traže posao.  
Hoće li Elektroprivreda BiH i Rudnik mrkog uglja Kakanj vršiti prijem nove radne snage. Na koji način će biti 
provedena procedura zapošljavanja. Hoće li biti javnog oglašavanja čime bi se osigurao pošten i pravedan tretman 
za sve zainteresovane kandidate ili će diskreciono pravo direktora biti u postupku odlučivanja? 
Još ću na kraju da napomenem da sam i na prošloj sjednici postavio tri pitanja Javnom preduzeću Elektroprivreda 
BiH. Nisam dobio odgovore i evo očekujem od Resornog ministarstva energetike, rudarstva i industrije da će 
urgirati i da će ovaj odgovor biti dostavljen do početka naredne sjednice. Hvala. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević ...dostavi Zapisnik sa javne rasprave o studiji u utjecaju na okoliš mikro ili malih hidroelektrana Buna 1 i Buna 2 
koja je održana 09. 07. 2015. godine u prostorijama osnovne škole Buna kod Mostara. Takođe vas molim,  da ako 
ste izdali oklišnu dozvolu za navedene objekte da mi dostavite iz studija uticaja na okoliš na osnovu kojeg je izdata 
okolišna dozvola sa cjelokupnom pratećom dokumentacijom. Zahvaljujem. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Zahvaljujem predsjedavajuća, uvaženi dopredsjedniče, potpredsjednice Federacije, uvaženi ministri iz Vlade 
Federacije, predstavnici medija, stručne službe i dragi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Sukladno Poslovniku, 
imam jedno pitanje i jednu delegatsku inicijativu. Delegatsko pitanje upućeno Vladi Federacije BiH, koji je razlog da 
se ...razni poticaji kroz ministarstva i zavode zapošljavanje isključivo ugostiteljstvo kao grana kroz koju se može 
uposliti  novi broj novih radnika. Cijenim da već duže vrijeme prema ovoj grani privrede odnosi se krajnje 
nekorektno, mišljenja sam da se sve ukupno ugostiteljstvo gleda kroz prizmu glavnog rada  gdje veliki protok ljudi 
novca puno lakše baviti se ovim poslom i sticati prihode od njega. U malim sredinama je potpuno obratno, tamo 
ugostitelji grcaju jedva opstaju a vrlo često zatvaraju radnje gdje nakon toga ostaju u dugovima upropaštajući 
kompletne obitelji, a ne mali broj radnika završi na ulici nekvalificirano da se dalje uključi u neke druge grane. 
Ugostiteljski objekti su sve do početka ovog stoljeća bili glavni servis građanima za druženje u sklapljanju poslova 
veza, prikupljanje i razmjeni informacija. Međutim, pojavom i napretkom mobilnih društvenih mreža i komunikacija 
to se polako izgubilo. Novac koji su građani nekad davno koristili za izlazak i provod je sada većinom troše na 
dopune kladionice internet kablovske i sl. Ugostiteljstvo nije obrt dok u drugim zemljama jeste ugostiteljstvo kod 
nas striktno ne može biti dodatna djelatnost, a šta bi se moglo otvoriti nako dodatno nego neki kafić, fast fud, 
picerija restoran ili slično. Postoje ljudi koji se bave ugostiteljstvom onako usput, ali postoje mnogi koji su vezali 
sebe i svoje porodice za taj posao i žele da mogu da žive od svoga rada. Trenutno opet ponavljam u malim 
sredinama jako teško, sve bi to trebalo klasificirati i posložiti, samo jedan primjer recimo, gajba kole prije dedsetak 
godina bila je 11 KM, a sada je 21 KM u nabavi, a cijena u lokalima je bila  i ostala ista, da ne govorimo o 
fizikalizaciji dodatnim troškovima stalnim inspekcijama, jer im je najlakše kontrolirati ugostitelje pa je odnos posjete 
u nekom obrtu ili kafiću barem 1:10. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

Moje drugo pitanje upućeno je Ministarstvu rada i socijalne politike. Svjedoci smo da građani kada steknu pravo na 
penziju podnose prijavu Federalnom zavodu za penzijsko invalidsko osiguranje kako bi dobili rješenje kojim im se 
dodijeljuje status penzionera. 
Nažalost to rješenje se čeka nekoliko mjeseci a u nekim slučajevima i više od godinu dana. U tom periodu od 
trenutka dakle podnošenja prijave do izdavanja rješenja te osobe nemaju zdravstveno osiguranje i nemogu se 
liječiti. 
S obzirom da u javnosti postoje različita tumačenja kada je u pitanju odgovornost vezana za ovu situaciju te kako je 
ovaj problem moguće riješiti izmjenom podzakonskog akta dakle Pravilnika u smislu da pacijenti penzioneri koji 
čekaju rješenje o penziji ne ostaju bez potrebne zdravstvene zaštite. 
Navodno se radi o izmjenama člana 11. Pravilnika o podnošenju prijava za upis i promjene upisa u jedinstveni 
sistem registracije, kontrole i naplate doprinosa što mogu učiniti nadležne institucije i Parlament Federacije Bosne i 

03.03.2016 
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Hercegovine. 
Pitam Resorno ministarstvo da li su ove informacije tačke te ukoliko jesu tražim da se u najkračem roku pripreme 
sve neophodne izmjene kako bi smo ovaj višegodišnji problem konačno apsorvirali u interesu budućih penzionera. 
Nadam se da nam je svima jasno kako se radi o kategoriji kojoj je zdravstvena zaštita vjerovatno najveći prioritet i s 
toga nemamo pravo ovaj problem godinama gurati pod tepih pogotovo ako se radi o izmjenama nekih 
podzakonskih akata. 
Toliko, zahvaljujem. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Inicijativu da Vlada Federacije BiH razmotri stanje u ovoj grani, preduzme određene korake i mjere kako bi 
ugostiteljstvu i ljudima koji se bave ovim poslom pomoglo, te samim tim spasilo dosta radnih mjesta i otvorilo novih 
u ovog grani. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Fuad 
Hadžimehmedović 

Postavio bih pitanje Vladi Federacije BiH, na sjednici Doma naroda od 19. novembra 2015. godine Doma naroda je 
usvojio Zaključak kojim se obavezuje Vlada Federacije da u parlamentarnu proceduru u roku od 90 dana pošalje 
novi Zakon o raspodjeli Javnih prihoda. Na meil smo dobili obavjest da se inicijativa za izmjenu ovog Zakona koji je 
u parlamentarnu proceduru poslala grupa zastupnika i delegata iz četri kantona prije više od godinu dana ne bi 
trebala razmatrati, jer je u proceduri izrada novog Zakona. Pitam Vladu, zbog čega još uvijek nemamo u proceduri 
ovaj Zakon, zbog čega se zaustavljaju inicijative za izmjenu ovog Zakona, ako još uvijek nije spreman novi, i treće 
zbog čega se ne poštuje Zaključak  Doma naroda po ovom pitanju. Hvala. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Osman Ćatić Klub bošnjaka je na svojoj sjednici koju je održao juće imao dvije inicijative koje podržavao jednoglasno. Prva 
inicijativa je Klub delegata bošnjačkog naroda u Domu naroda Parlamenta FBiH, predlaže Kolegiju Doma naroda 
Parlamenta FBiH, da u što kraćem roku sazove posebnu temacku sjednicu Doma naroda Parlamenta Federacije 
na kojoj bi se razmatralo stanje u zdravstvenom sektoru FBiH sa prijedlogom mjera. Obzirom da se radi o 
značajnoj oblasti Kluba delegata bošnjačkog naroda u Domu naroda Parlametna FBiH predlaže, da Vlada FBiH 
dostavi informaciju o stanju u zdravstvenom sektoru u FBiH sa predloženim mjerama na osnovu kojeg bi dom 
naroda Parlamenta FBiH donio određene zaključke kojem bi se poboljšalo stanje u sektoru zdravstva te da Vlada 
FBiH u parlamentarnu proceduru dostavi akte koji su potrebni da poboljša stanje u zdravstvenom sektoru. Klub 
delegata bošnjačkog naroda u Domu naroda Parlamenta FBiH smatra da je pitanje stanja u zdravstvenom sektoru 
u FBiH izuzetno značajno i samim tim da bi se održavnje posebne temacke sjednice ubrzalo reformu zdravstvenog 
sektora, a sa ciljem provedenih mjera iz Reformske agende za BiH za period 2015.-2018. godina. Druga inicijativa, 
Kluba delegata bošnjačkog naroda Parlamenta FBiH predlaže Valdi FBiH da u parlamentarnu proceduru dostavi 
Nacrt Zakona o javnom redu u FBiH. Klub delegata bošnjačkog naroda u Domu naroda Parlametna FBiH, predlaže  
2/3 ah 
 
 
Vladi FBiH da uputi u parlamentarnu proceduru Nacrt Zakona o javnom redu u FBiH, a koji bi se odnosio na 
organizovani sportski i drugih manifestacija na području FBiH, kao i druga javna okupljanja odnosno druga pitanja 
iz oblasti javnog reda na području FBiH. Opće poznata je činjenica da se javna okupljanja prije sve sportska 
kulturna i druge javne manifestacije potencijalkni prostor za protivdiverzijske i terorističke aktivnosti određenih 
grupa i pojedinaca ...aktivno...gore navedenih aktivnosti postoji potreba za angažovanim policijskih snaga sa nivoa 
FBiH i kantonalnih policija. Angažman tih policijskih snaga moguće samo donošenje u Zakone na nivoe FBiH koji bi 
omogučio angažovanje policijskih snaga sa Federacije, ili iz drugih kantona u kojem bi se potvrdila njihova prava i 
obaveze. Takođe bi se na ovaj način utvrdila jedinstvena pravila na području Federacije, jedinstvena kaznena 
politika, a pri tome bi se omogučila pravna osnova za materijalnu tehničku i drugu pomoć kantonima sa ...za pitanje 
iz oblasti javnog reda. Pojedina pitanja koja se odnose na javni red nisu definisana zakonskim propisima u FBiH, te 
bi se i ta pitanja mogla definisati npr., narušavanje javnog reda i mira u prostorima i objektima koje kontroliše FUP-
a i drugo. Molim Vladu Federacije BiH da u saradnji sa kantonima do kraja ove godine pripremi tekstove propisa iz 
oblasti javnog reda za čije donošenje postoji potreba na nivou FBiH. Hvala. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Ismet Sarajlić Da li u planu Reformske agende i određenih izmjena Zakona postoji Inicijativa za ukidanje takozvanog diskrecionog 
prava direktora? Mi smo svjedoci da je to pravo duboko nemoralno i ja ovdje govorim isključivo o pravu koji se 
odnosi na direktore javnih preduzeća i javnih ustanova. Ovo se ne odnosi na privatni i realni sektor, i svjedoci smo 
bez obzira iz kojih stranaka dolazimo takozvani patokratiski zapošljenja u kojima se vrlo često zaobilaze krucijalni 
kretirijumi i upotrebljava diskreciono pravo direktora. Ako želimo da gradimo ovu zemlju na jasnim kriterijima i 
principima, predlažem da Vlada ozbiljno razmotri ovo pitanje nadam se da će ići u tom smjeru, nadam se brzom 
odgovoru i ako ga ne bude ja ću sam podnijeti ovu Inicijativu. Hvala lijepo. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Amil Buljubašić Moje drugo pitanje se odnosi na Federalnu direkciju za ceste, „Da li je do sada ikada načelnik općine Tešanj, iako 
jeste i kada je inicirao kod Federalne direkcije za ceste rješavanje gorućeg problema na području općine Tešanj 
izgradnje trotora uz magistralnu cestu M4, M17, ako i prolaze kroz općinu Tešanj, a posebno kroz Mjesnu 
zajednicu Kraševo“. Zahvaljujem. 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Vesna Saradžić stavljanje na dnevni red Zakona o liječenju neplodnosti bio medicinski potpomognutom oplodnjom i zaista me 
interesuje sudbina kako tog Zakona tako i odgovora kojeg još nema 

03.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić napismeno 17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić napismeno 17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić napismeno 17.03.2016 
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Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Mirković I ja za danas imam jedno delegatsko pitanje, međutim, prije toga moram izraziti nezadovoljstvo jer još nisam dobio 
odgovor na Inicijativu koju sam uputio Ministarstvu finansija, a radi se o izmjenama i dopunama Zakona o dohotku 
gdje sam uputio Inicijativu da se oporezuje kamata na štednju i sve sam to objasnio. Međutim, nisam dobio 
odgovor na tu Inicijativ. Evo, ovo prilikom ja ponovno upućujem apel, Inicijativu sam uputio u pisanoj formi. Prema 
tome, ne vidim razloga zbog čega još nisam dobio odgovor, a mislim da se radi o jednom važnom pitanju, pitanju 
koje na kraju krajeva treba da ima pozitivne konsekvence na prihodovnu stranu budžeta, a inače to je praksa u 
cijeloj Evropi da kažem u cijelom svijetu. I ne znam zbog čega se ta inicijativa evo već dva mjeseca praktično na 
nju nemam odgovora. 
Moje pitanje za današnju sjednicu Doma naroda upućujem Ministarstvu prometa i komunikacija, a tiče se o 
Pravilniku o prekomjernoj upotrebi javnih cesta koji je donešen 2010. godine.  Sa ovim Pravilnikom se propisuju 
mjere za utvrđivanje prekomjerne upotrebe javnih cesta, postupak za dobivanje rješenja o odobrenju za 
prekomjernu upotrebu javne ceste uključujući i naknadu za prekomjernu upotrebu cesta.  
I moje pitanje glasi: 
Koliko ste izdali rješenja o odobrenju za prekomjernu upotrebu cesta i kome u periodu od 2010. do zaključno sa 
2015. godinom sa tabelarnim pregledom korisnika i njihovom djelatnošću? 
Dalje, da li je obračunata naknada za prekomjernu upotrebu javnih cesta i koliko ta naknada iznosi za period od 
2010. do zaključno sa 2015. godine i da li je plaćena naravno, sa tabelarnim pregledom korisnika i visinom 
obračunatog i eventualno plaćenog iznosa, odnosno neplaćenog iznosa?  
I na kraju pitam, na koji način su iskorištena prikupljane sredstva po ovome osnovu? 

17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

S obzirom da je u toku promotivna aktivnost pod simboličnim nazivom: „Skinimo okove“ koja očigledno ima za cilj 
afirmaciju očekivanih benifita Reformske agende od kojih smo miljama daleko. Moram priznati kako je sama 
kampanja  
1/6 sk 
 
najblaže rečeno osmišljena kao još jedna politička obmana valjda s namjerom ublažavanja negativnih reakcija 
javnosti uoči lokalnih izbora za stanke vladajuće koalicije. Namjera naručioca iste je očigledno da proizvede osjećaj 
dodatnog strpljenja kod građana za neefikasnost sistema potaknut nadom u bolje sutra što su ove zemlje građani 
apsolivirali bar milijun puta.  
Cjelokupan promotivni model predstavlja blago rečeno licemjerno političku prevaru pogotovo kada dolazi od onih 
koji su Reformsku agnedu napisali u 17 verzija bez da su je građani i vidjeli. Činjenica je da smo došli na tako nizak 
nivo da promoviramo i namjeru bez rezultata, pa stoga postavljam pitanje, ko je naručilac kampanje, te koliko ista 
košta, iz kojih se izvora finansira i kako je odabrana marketinška agencija koja ju provodi? 
Također tražim od Vlade odgovor na pitanje, je li tačno da je Vlada poslala molbu prema ambasadama pojedinih 
zemalja da finansiraju ovu kampanju ako jeste zašto o tome nije upoznala javnost i Parlament Federacije BiH? Da 
li i na koji način je uređen odnos Vlade i tih ambasada u vezi sa ovom kampanjom, odnosno kakve obaveze je 
Vlada preuzela u tom odnosu? (polemika) Hoćete napraviti malo reda, buka je? Hvala.  
Dakle, da li je i na koji način je uređen odnos Vlade i tih ambasada u vezi sa ovom kampanjom, odnosno kakve 
obaveze je Vlada preuzela u tom odnosu bez da je o tome makar informisala Parlament, a da ne govorim o tome 
da je trebala dobiti dozvolu Parlamenta da se upusti u neki takav aranžman, pogotovo ako uzmemo u obzir da je 
ugovorni odnos sa bilo kojom ambasadom u praksi prije svega odnos dviju država. 

17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Zbog čega u Općini Odžak nije osnovan i ne postoji Općinski sud.  
Naime Općina Odžak je povratnička općina jedna od najrazrušenijih općina u Federaciji Bosne i Hercegovine u 
kojoj se od 1990 godine dogodio jedan procentualno najveći povratak stanovništva nakon ratnog stradanja. 
Općina Odžak pripada Kantonu Posavskom odvojena je teritorijalno i prostorno entitetom RS Federacije Bosne i 
Hercegovine a takođe sjedište Kantona Posavskog Orašja a još uvijek nije centralno povezano sa susjednom 
Republikom Hrvatskom. 
Ustavom Kantona Posavskog definirano je da kantonalno sjedište izvršne vlasti općina Orašje zakonodavne 
Općina Domaljevac Šamac a sudske Općina Odžak. 
Sjedište Kantonalnog suda je u Odžaku dok je za područje Odžaka Zakonom o sudovima Federacije Bosne i 
Hercegovine povjerena nadležnost Općinskom sudu Orašje. 
Rubni dijelovi Odžačke općine su udaljeni preko 80 km od Općinskog suda u Orašju. Teritorijalno razdvojnom 
entitetskom linijom i općinom Bosanski Šamac a sve je to povezano jako lošom cestovnom infrastrukturom. Ne 
postoji redovna autobusna linija niti kakav drugi javni prijevoz između ove dvije Posavske općine. 
Pa putovanje na Sud traju jako dugo cijeli radni dan ljudi provedu dok svjedoće ili su u sporu pred Sudom a moraju 
to obavljati osobnim autom kojeg većina nema. 
Sve nabrojano iziskuje vrijeme, troškove i strpljenje naših građana. Uspostava Općinskog suda u Odžaku ne bi 
koštala puno pošto već postoje prostorije pri Kantonalnom sudu. Kadrova takođe ne nedostaje i uz male korekcije 
bi se mogao uspostaviti ovaj Sud. 

17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Rasim Kantarević Na današnji dan prije pet godina preciznije 17.3.2011. godine formirana je vlast u Federaciji Bosne i Hercegovine 
da Klub Hrvata u Domu naroda nije bio formiran. 
O toj sjednici se je puno pričalo izlazili su različiti komentari i zaključci što u medijima što u političkim krugovima i 
sve je prošlo bez zahtjeva za ocijenu ustavnosti jedna takve odluke kao što je izbor predsjednika i potpredsjednika 
Federacije Bosne i Hercegovine. 
Obzirom da su se poslanici čije stranke su učestvovale prestaju često dotaknutih događaja a u nastojanju da u 
javnosti ostane da li je sve bilo po Poslovniku i legalno iako činjenice govore suprotno uzeo sam si vremena i 
kopirao svu dokumentaciju vezanu uz taj događaj kako bi nastavljenima olakšao posao u pisanju odgovora na 

17.03.2016 
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sljedeća pitanja i riješili neke nedoumice.  
Pitanja su kad poslanik u Domu naroda može odlučivati činom dodijele mandata i objave u „Službenim novinama 
Federacije Bosne i Hercegovine“ ili činom potvrde izbora na Kantonu. 
Obzirom da klubovi naroda broje po 17 delegata koliko je ta jedna trećina od 17. Da li je Klub Hrvata zatražio 
ocijenu ustavnosti odluka koje su donošene na spornoj sjednici Doma naroda i zašto u prošlom mandatu do par 
mjeseci pred istek mandata nije bio izabran zamjenik predsjedatelja Doma naroda iz reda Srba 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Rasim Kantarević realizacija zaključaka oba doma vezano iz 2009. godine vezano za Agrokomerc 17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Josić Pa temeljem Sporazuma o ekonomsoj i tehničkoj suradnji između Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade 
Narodne Republike Kine i Sporazuma o razmjeni nota između Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade 
Narodne Republike o nepovratnoj financijskoj pomoći od 27.rujna 2012. godine Vijeće ministara Bosne i 
Hercegovine je na prijedlog Ministarstva za ljudska prava i izbjeglice Bosne i Hercegovine na 102. sjednici održanoj 
25. lipnja 2016. godine donijelo odluku o podijeli poljoprivredne mehanizacije i opreme iz donacije Narodne 
Republike Kine. 
Tom odlukom odobreno je Vladi Federacije Bosne i Hercegovine za Posavsku županiju podjela poljoprivredne 
mehanizacije i opreme u vidu od čak 32 traktora sa pripadajućim priključcima, motokultivatorima motorne pile, 
setovi za mužu ...  te analizatori za mlijeko. 
Navedena poljoprivredna mehanizacija i oprema trebala je biti namijenjena isključivo korisnicima na području 
Županije Posavske, poplavljenim u svibnju 2016. godine za vrijeme katastrofalnih poplava. 
Prema službenim informacijama Vlade Županije Posavske podijeljeno je tek 15 traktora. 
Stoga postavljam odnosno ponavljam izaslaničko pitanje Vladi Federacije Bosne i Hercegovine. 
Gdje su preostali traktori, poljoprivredna mehanizacija i oprema i zašto već dvije godine od katastrofalnih poplava 
ta mehanizacija i oprema nisu podijeljeni korisnicima na poplavama pogođenim područjima 

17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Emir Frašto Ministarstvu poljoprivrede, odnosi se na poduzimanje koraka na zaštiti bolesti šljive. Dakle, živimo u BiH šljiva 
jedna od kutnih prizvoda bila BiH bivše nam države prepoznatljiva na svim prostorima, dovoljno smo snadbjevali 
čak i Evropu sad smo otprilike postali uvoznici. Kraju u kom živim bilo je Goražde dakle, dakle bilo je 380 do 420 
hiljada stabala. Sad to je boj koji je 250 hiljada stabala na rodu nema to ni 100.000,00. Stabala. Državaje uvijek 
poduzimala zaštitu od bolesti voća, povrća, dakle, uv ovom slučaju dugi niz godina šarka napada šljivu država je 
promatrač, za biljku koja je jedan od najstarijih na ovim prostorima kultivisana biljka za biljku koju je Bela četvri jal 
uarski kralj ljudi koji su to uzgajali proglasio redom šljivara zato što su mu glavu spasili šljiva je dobra i u ratu i u 
miru, šljiva je hrana i lijek uvijek je bila s nama i lijek kako za organizam tak oi za dušu. Okrenuli smo joj glavu i 
mislim, da zaslužuje naše poštovanje zato što će nam ona vratiti vjerovatno i dušu i zdravlje, a i napuniti đepove. 
Dakle, da li se šta poduzima u liječenju protiv ove bolesti. 

17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Emir Frašto Drugo pitanje se odnosi na Ministarstvo zdravlja, ustvari Ministarstvo socijalne skrbi da li institut odjeljenje instituta 
za zaštitu za ocjenu zdravlja će biti i kad otvoreno u BPK-a Goražde? I ja sam imao dva pitanja jedno se odnosilo 
na zaštitu vodotoka Drine od plavnog talasa iz Crne Gore. Znači, to što ispušta se iz Crne Gore 40 godina je gore 
nego ono što sad se svi bunimo za odlaganje radioaktivnog otpada u drugom dijelu BiH. 40 godina neko pušta 
vodu ko iz vodokotlića. Koda to nije BiH.  
Dakle, šta poduzima vidio sam ovdje direktora pa me to ...Delića tražio sam pomoć protiv Crne Gore koja 
neopravdano uništava život u Drini i priobalju Drine. Drina kao onakva voda i nako zaštićeno područje 
prepoznatljivo je ostalo bez ribe. Ostalo je bez života, polje vjerujte mi koje može da se obrađuje ne možete mu 
prići, dakle, to je bilo jedno pitanje na koje odavno nemam odgovora. 

17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Emir Frašto Drugo pitanje ticalo se puta prema Sandžaku u ovom periodu kad  mi često govorimo ili čujemo ili smo iznenađeni 
evo u zadnje vrijeme se govori o povučenim  
3/2 ah 
parama EU za projekte putne infrastrkture. Skroz smo okrenuli glavu od istočnog dijela BiH, od one šanse da se 
privredno povežemo sa istokom Balkana. Dakle, molim vas šta se radi da li se prave karte koje će omogučiti BiH 
FBiH bolje povezivanje. Ako nema odogovora molim, da se povede javna rasprava da ovde imamo zakazanu 
sjednicu o putnoj infrastrukturi u kojoj ćemo da kažemo ko je napravio jonsko jadransko ili za čije potrebe se pravi 
taj put, da ne otvaram red je da o tom pričamo, zato što se kroz kordinaciju govori i traži povlače se pare neko nas 
otprilike ostavlja bez mogučnosti da učestvujemo i razgovaramo i povezujemo BiH sa ostalim dijelovima Evrop 

17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Ja imam inicijativu koja se odnosi stavljanje van snage okolinske dozvole za izgradnju mini hidroelektrana Buna 1 i 
Buna 2 izdata od strane Federalnog ministarstva okoliša i turizma broj: UPI-05/2-23-11-56/15 izdata 11.11.2015. 
godine te promovisane institucionalne zaštite predmetnog lokaliteta u skladu sa međunarodnim standardima.  
Takođe tražim od Ministarstva da vrši zaštitu i lokaliteta Bunskog kanala, jer je isti u skladu sa statusu spomenika 
prirode po ranijoj Odluci Zavoda UF.I 59/4/70 kao ...prirodnih predjela. Obrazloženje: Pozivajući se na temelje 
ljudskih prava Zakon o Međunarodnoj konvenciji tražim od resornih institucija Federacije obustavu aktivnosti koje 
degradiraju prirodu i živote lokalnog stanovništva na slivnom području rijeke Neretve, a posebno zabrinutost za 
očuvanje rijeka Bune i Bunice  i Neretve su na istim planirane zabrinjavajuće aktivnosti izgradnje niza 
hidroelektrana. 
 Manjak vode koji će se dešavati u kanalu i koritu rijeke Neretve zbog preusmjeravanja vode za proizvodnju 
električne energije u hidroenergetske kanale ozbiljno bi ogrozio ovo zaštičeno područje i prirodno plodište i stanište 
endemskih vrsta riba koje su ugrožene i dovedene na rub izumiranja, a trajne i nenadoknadive posljedice pretrpjele 
bi cijelo ušće rijeke Bune.  
Problematično je da je u dokumentaciji iz koje se izdala okolinska dozvola na neki način predstavljena 
argumentacija koja bi pretpostavljala da riba koja se nalazi na ovim područjima u suštini mora poznavati politiku 
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semafora pa da umjesto prirodnog načina vlatitog plivanja ide u potpuno suprotnom smjeru. Ovaj prostor jednog od 
prirodnih posljednjih prirodnih mrijestilišta endemske mekovske pastrmke koja takođe se nalazi na crvenoj listi 
zaštičenih vrsta Federacije te samim tim apsolutno nije postojala niti jedna zakonska mogučnost da ovaj projekat 
dobije okolinsku dozvolu pogotovo uzimajući u obzir da se radi o projektu koji apsolutno nije dobio saglasnost 
lokalne zajednice u smislu onoga što je bilo prethodno obaveza. Na kraju podsjećam da se BiH  zahtjev za prijam u 
članstvo u Evropskoj uniji obavezala da provedu spravne stečevine Evropske unije na području energije i zaštite 
okoliša a potpisnica jeste po Konvenciji po kojoj dužna usaglasiti sa suočenim državama u slučaju projekata sa 
prekograničnim  
 
3/3 ah 
 
 
uticajima. Druga inicijativa se odnosi na situaciju u kojoj imamo proteklih godinu kada je u pitanju da kažem stalno 
licitiranje vezano za broj novouposlenih koji nažalost pomalo već postaje očigledno kao problem premijeru zbog 
obečanja lidera ili predsjednika stranke u predizborno vrijeme kada je obečano nekih 100 hiljada radnih mjesta već 
godinu dana pokušavamo u nekim raznim varijantama da od strane premijera čujemo različita obrazloženja kako 
se taj cilj ostvaruje, pa se  onda zbog neke druge reforme poništavaju ti efekti s obzirom da se radi o prostoru 
izjava koje dolaze od prvog čovjeka Federacije u smislu izvršne vlasti operativnom smislu uvažavajući poziciju 
predsjednika Fedearcije.  
Smatram da jednostavno nije uredu da pored činjenice da imamo dvije institucije koje u Federaciji uredno plačamo 
kada je u pitanju Budžet Federacije, a radi se o Federalnom zavodu sa statistiku i Federalno muzavodu za 
zapošljavanju koji na mjesečnoj bazi vrlo jasno iznosi sve argumente i sve indikatore koji su krivični za pračenje 
osnovnih parametara i ekonomskih trendova u Federaciji, a pogotovo trendova koji se odnose na zapošljavanej 
prethodnim godinama. Ja sam ovdje čisto da bih pokazao da imamo potpune kapacitete u tim institucijama da bez 
špekulacija i različitih tumačenja tih stvari na ovako osjetvljim stvarima, jer se kada je u pitanju zapošljavanje sa 
aspekta onoga što imamo kao broj nezaposlenih špekulacija kod takvih stvari na neki način može potpuno 
pogrešno i rastumačiti.  
Znači, imamo vrlo jasno na internet stranici mogučnost da radimo paralelne trendove kretanja i nezaposlenih i 
zaposlenih novoprijavljenih osiguranja i razlike imamo potpuno tačne podatke kad je u pitanju sve ono što je u 
suštini svi mi koji smo izabrani bez obzira koju funkciju obnašamo moramo vrlo jasno u tačnim ciframa govoriti i na 
taj način čuvati kredibilitet svih onih aktivnsoti koje radimo.  
Ovdje želim jasno da kažem, da meni nije drago što se ne ostvaruju ciljevi, ja bi najviše volio da sve što je bilo u 
tom smislu predstavljeno i obečano u smislu tih novouposlenih je nama dalo kao opoziciju priliku da čestitamo 
vlasti i da pomognemo dodatno dok to u narednoj godini bude još više. Ali su činjenice da na početku mandata smo 
...zaposlenih, na kraju ove godine imamo 450.833, 00 to je 2601, novouposleni kada je u pitanju situacija, a mi smo 
imali tamo cifre pa o kojoj govorilo o bruto efektima neto efektima, pa onda na kraju i ona javnost koja bi trebala to 
na neki način da razumije apsolutno se pogubi u tim stvarima.  
Ja znam da to opterečenje u smislu predizbornog obečanja koje je bilo prenaglašeno u javnosti on predstavlja 
vjerovatno dodatnu odgovornost u obavljanju posla premijera, zbog ja želim da mi u ovoj čitavoj situaciji 
pomognemo premijeru da u ovom mandatu ostvarimo sve ono što je tamo zacrtano i da bar u onom dijelu našeg  
parlamentarnog rada od Kolegija tražimo u formi inicijative da jednom godišnje, jednom godišnje, iako bih volio da 
to bude dva puta godišnje razmatramo informaciju Federalnog zavoda za statistiku koja sadrži trendove ključnih 
ekonomskih indikatora Federacije, kao i indikatore životnog standarda u smislu onoga što imamo u okviru tih 
izvještaja naravno i sve ovo se može nadopuniti eventualno dodatnom informacijom Federalnog zavoda za 
zapošljavanje u smislu trendova.  
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Naravno ovo sve u sklopu aktivnosti analize aktivnosti programa rada koje su predviđene u programu rada Vlade 
Federacije. Na taj način i mi kao Parlament ćemo imati priliku da u parlamentarnoj raspravi u okviru ove tačke 
pošaljemo poruku prema javnosti po tačnim trendovima indikatorima i efektima svih onih mjera koji su usvojeni u 
ovom Parlamentu i naravno da intervenišemo i pomognemo i eventualnim kolektivnim mjerama da se određeni 
trendovi promejni ukoliko budu na pomolu. Znači, zamolio bih Kolegij da razmotri da zbog ove činjenice stalnih 
špekulacija podatataka kojih imamo tačnije  u ove dvije institucije razmatramo ovu informaciju dvaput godišnje, ali 
bih zamolio da to bude bar jednom godišnje. I na kraju imam zahtjev u smislu sekreterijata da mi dostavi stenogram 
sa današnje sjednice, dokaz da su radna tijela upoznata o presudi Ustavnog suda, da mi se dostavi Zaključak koji 
je izglasan, da mi se dostavi pismeni dokaz dnevnog reda koji je usvojen sa Kolegija poslan prema delegatima, 
informacija po kojoj tački Poslovnika isti predložen danas u ovoj formi kako je predložen bez da je uvršten u dnevni 
red, te kad je dostavljen isti zastupnicima u pisanoj formi. S obzirom da članom 251., ovaj Zaključak ide prema 
Ustavnom sudu kao obavještenje i mi ćemo kao delegati iz ovog spora iskoristiti pravo da obavjestimo sud o načinu 
na koji  donesen ovaj Zaključak. Zato bih vas zamolio da dobijemo te materijale što je prije moguće kako bih došla 
zajedno sa ovim Zaključkom od strane Kolegija doma... 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević najavljeno zapošljavanje predsjednika SDA 17.03.2016 
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Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević da se dostavi zaključak vezano za ZOR, poslovničke odredbe po kojima se postupa 17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Damir Jukić Evo i sam sam u jedanaestom mjesecu prošle godine evo neka četiri mjeseca su prošla otkako sam uputio 
inicijativu prema Javnom poduzeću Ceste Federacije nisu se udostojili. Ja ovaj put dakle izražavam svoje 
nezadovoljstvo i molim stručnu službu da uputi urgenciju za dostavljanjem kako mog tako i ostalih pitanja i 
odgovora. 
Napominjem da sam postavio i pitanje i Federalnoj upravi za inspekcijske poslove kao i Federalnoj Poreznoj upravi 
od kojih takođe nisam dobio odgovore. 

17.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Znači u skladu sa članom 13 Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta Federacije postavljam pitanje Vladi 
Federacije tj. nadležnim ministarstvima u čijoj nadležnosti je Agrokomerc od 2009. godine do danas a ono glasi. 
 
 
2/4 AS 
Šta je konkretno poduzela Vlada Federacije nadležna ministarstva na realizaciji zaključaka Parlamenta Federacije i 
to Doma naroda sa sjednice održane 2.6.2009. godine i Zastupničkog doma sa sjednice održane 3.6.2009. godine. 
Zaključci Doma naroda sa 23. sjednice  Doma naroda održane 2.6. 2009. godine su bili. 
Traži se od svih institucija ove zemlje da zaustave sve radne aktivnosti vezane za imovinu Agrokomerca BiH i  ... 
ministarstvu 
Traži se da Federalno tužiteljstvo istraži i procesuira sve učesnike kriminala i pljačke učinjene u preduzeću 
Agrokomerca od 1995. do danas. 
Traži se to jest da se domaći sudovi očituju o zahtijevu privremenom mjerom koji su tužbeni zahtijev tražili dioničari 
Agrokomerca i Udružene nezaposlenih dioničara. 
Traži se da Vlada Federacije BiH pod hitno sačini Program uvezivanja staža radnicima Agrokomerca i isplatu 
zaostalih plaća. 
Traži se da hitno Vlada Federacije preduzme sve mjere u pogledu dokazivanja zlopupotrebe položaja imenovanih 
direktora koji su zadužilli preduzeće bez saglasnosti no kao neovlašteni dali su glas odnosno upis hipoteka. 
Traži se da Vlada Federacije Bosne i Hercegovine sačini detaljnu informaciju stanja u Agrokomercu sa prijedlogom 
mjera. 
Zaključci sa Zastupničkog doma održane sjednice 23. 6. 2009. godine to je bila 22. sjednica daje se puna podrška 
strateškom timu formiranom od strane Vlade Federacije sa premijerom Vlade na čelu s tim da novi premijer nastavi 
rad umjesto bivšeg premijera. 
Zadužuje se Vlada Federacije BiH da putem Federalnog pravobranilaštva izvrši reviziju svih izdanih hipoteka i 
ugovora o zakupu koji je izdala uprava Agrokomerc d.d.  
Zadužuje se Vlada Federacije BiH da hitno sačini cjelovit rpogram mjera za izmirenje obaveza prema  radnicima 
Agrokomerca po svim osnovama. 
uvezivanje radnog staža. Isplata zaostalih plaća zdravstveno osiguranje i ostalo. 
Zadužuje se Vlada Federacije BiH ta putem strateškog tima najkasnije u roku 60 dana izradi i uputi u 
parlamentarnu proceduru Zakon o Agrokomercu a s ciljem sistematskog riješevanja problema Agrokomerca zaštiti 
državna imovina i pokrene proizvodnja. 
Obrazloženje: 
Kao što je poznato Iako je Parlament Federacije donio ove zaključke ni danas nema implementacije istih već 
Agrokomerc i dalje predmet najveće korupcije i kriminala gdje se po razno političko institucionalnim vezama na bazi 
kriminalnih radnji nastavlja bogaćenje pojedinaca i uništavanje ovog značajnog privrednog subjekta kako za 
Federaciju BiH tako i za cijelu Bosnu i Hercegovinu. 
Tražim od Vlade Federaciej da dostavi Informaciju o stanju u Agrokomercu i daljnjim planovima Vlade u 
korištavanje budućnosti ovog privrednog subjekta. 
Napomijem da su navedeni zaključci donošeni jednoglasno od svih političkih stranaka koje su tada kotirale i bile u 
Parlamentu Federacije tj. u Domu naroda i Zastupničkom domu. Zahvaljujem. 

17.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić traži da mu se dostave odgovori na pitanja koja je ranije postavio: koliko deponovanih novčanih sredstava imaju 
javna preduzeća u vlasništvu Federacije i u kojim bankama - odgovor nije dobio od BH Telekoma i HT Eroneta kao 
ni od Elektroprivrede BiH i Elektroprivrede HZHB, te još nekoliko firmi. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem Koliko je projekata u oblasti Programa javnih investicija kandidovala Vlada Bosansko-podrinjskog kantona i općina 
u njenom sastavu? Koji su projekti sa prostora BPK-a ušli u Srednjoročni program javnih investicija te koji su 
projekti sa prostora BPK već u fazi realizacije. 
Nažalost, ja znam da nije ni jedan. A ovo pitam samo da dobijem stručnu informaciju odnosno korektnu informaciju. 
U ovom Programu javnih investicija evo sad da vam dam nekoliko podataka. Već postoji 85 projekata čija je 
vrijednost 15 milijardi i 270,62 miliona. (upadica) mislim da je ovo bitno da pročitam zaista.  Zatim 12 milijardi 2 
miliona se odnosi na kandidovane projekte i 3 milijarde 268 miliona na projekte u implementaciju. 
Šta je ovdje bitno. Ovdje je bitno da 2 hiljdade u procesu od 2016. od 2018. godine Vlada Federacije na Program 
javnih investicija planira utrošiti milijardu i 600 miliona.  
U 2016. 600 i nešto miliona.  
U 2017. 513 i 2018. preko 400 miliona maraka.   
Zašto je to bitno. Bitno je da vidimo da li Vlada Federacije planira ravnomjeran rast i razvoj na cijelom prostoru 
Bosne i Hercegovine. Hvala. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ivan Musa Gospodine ministre svakom ministru ovdje svakom je li pitanje praksa je nekako da ima nekakav mali kratki uvod 
pa koristim tu situaciju da i ja tom svom pitanju pridružim jedan kratki uvod je li koji bi malo pojasnio ono što bi ja 

22.03.2016 
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htio ja u odgovoru i saznam je li. 
Gospodine ministre člankom 94. stavka 2. Zakona o Mirovinsko-invalidskom osiguranju Federacije Bosne i 
Hercegovine koji je objavljen u „Službenim n ovinama Federacije Bosne i Hercegovine“, broj 29/98 i 32/01) 
propisano je da će Vlada Federacije Bosne i Hercegovine na prijedlog federalnog ministra tada odbrane odnosno 
sada federalnog ministra za pitanje branitelja invalida Domovinskog rata donijeti propis o kriterijima načinu i 
postupku izdavanja uvjerenja na osnovu kojih se vrijeme provedeno u obrani Bosne i Hercegovine računa kao 
posebni staž. 
Prema odredbi članka 15. točka 6. Zakona o prijevremenom umirovljenju branitelja Domovinskog rata koji je 
objavljen u „Službenim novinama Federacije Bosne i Hercegovine“ 43/13) također je izrekom propisano da će 
sadržaj postupak i način izdavanja uvjerenja kojim se vrijeme provedeno u odbrani Bosne i Hercegovine računa 
kao poseban staž propisati Vlada Federacije Bosne i Hercegovine na prijedlog Federalnog ministarstva za pitanje 
branitelja invalida Domovinskog rata. 
Temeljem naprijed navedenih zakonskih obaveza Vlada Federacije Bosne i Hercegovine na svojoj sjednici 
održanoj dana 19.5.2005. godine donijela Uredbu o kriterijima načinu i postupku priznavanja vremena provedenog 
u obrani Bosne i Hercegovine u mirovinski staž kao poseban staž koji je objavljen u „Službenim novinama 
Federacije Bosne i Hercegovine broj 35/05“.  
Vlada Federacije Bosne i Hercegovine po istom pravnom osnovu donijela je Uredbu o izmjenama i dopunama 
Uredbe o kriterijima načinu i postupku priznavanja vremena provedenog u obrani Bosne i Hercegovine u penzijski 
staž kao poseban staž a koji je objavljen u „Službenim novinama Federacije Bosne i Hercegovine, broj 75/09“. 
Dakle zakoni su vrlo precizni izrekom prepisuje nadležnost Vlade Federacije Bosne i Hercegovine da na prijedlog 
resornog ministra prepiše kriterije način i postupak priznavanja vremena provedenog u obrani Bosne i Hercegovine 
u mirovinski staž kao poseban staž što je Vlada Federacije Bosne i Hercegovine i uradila. 
Zašto ovo sve navodim.  
Baš prethodno je gospodin Zukan Helez je dana 16.4. 2014. godine pod brojem 01342207/14 donio instrukciju koja 
se zove Instrukcija o postupku utvrđivanja činjenica iz oblasti reguliranja vojne obaveze i postupka upisa podataka 
o činjenicama u službenu evidenciju. 
U članku 1. naprijed navedene Uredbe o izmjenama i dopunama Uredbe o kriterijima načinu i postupku priznavanja 
vremena provedenog u obrani u Bosne i Hercegovine u penzijski staž kao poseban staž izrekom je propisano da 
se mimo službene evidencije na zahtjev stranke može u upravnom postupku priznati još najviše 30 dana. Te da se 
zadužuje Inspektorat Federalnog ministarstva za pitanje branitelja invalida Domovinskog rata za vršenje kontrole 
odnosno revizije tako donešenih rješenja zatim maksimalno dopuštenih rješenja priznatih 30 dana mimo službene 
evidencije. 
Prvom Uredbom Vlade Federacije Bosne i Hercegovine iz 2005. godine propušteno je propisati koji i koliki 
vremenski period se pored upisanog u službenu evidenciju može u upravnom postupku priznati kao učešće u ratu 
pa je evidentno da ta pravna praznina zloupotrebljavana u praksi. 
3/4 AS 
Stoga je Vlada Federacije Bosne i Hercegovine tu praznu prazninu popunila Uredbom o izmjenama i dopunama 
Uredbe 2009. godine i ograničila mogućnost priznavanja vremena učešća u obrani u upravnom postupku mimo 
onog propisanog u služebnoj evidenciji na maksimalno dopuštenih 30 dana.  
Gospodine ministre u Vladi četiri pomenutoj instrukcije vašeg prethodnika se izrekom navodi da su službenici u 
vašem ministarstvu koji rade na poslovima vojne evidencije ovlašteni da ukoliko u službenoj evidenciji nema 
upisanih podataka voditi postupke kojima se priznaje učešće u obrani Bosne i Hercegovine za cijeli period rata i to 
kako izrekom piše u toj navedenoj Glavi 4. u periodu 18.9.91. do 23.12.95 te se dalje navodi da će inspektorat vršiti 
kontrolu tako donijetih rješenja. 
Tko nevjeruje nek pročita navedenu instrukciju. Jasno je da je instrucija pisana ciljem stvaranja pravnog haosa u 
ovoj oblasti. S jedne strane smo imali reviziju braniteljskih prava gdje su skidane invalidnine s primjerice 90 na 80 i 
drugačije a s druge strane imate na tisuće godina nezakonito priznatog staža koji se priznaju kao poseban staž. 
Jasno je da navedena instrukcija sama po sebi predstavlja zloupotrebu položaja i ovlasti.  
Gospodine ministre pitanje za vas galsi. 
Stojite li vi iza instrukcije vašeg prethodnika gospodina Zukana Heleza od 16.4.2014. godine ? 
Šta ćete poduzeti prema onim koji su tvorci navedene instrukcije i šta će te poduzeti u vezi s rješenjima i 
uvjerenjima koja su izdata na temelju navedene instrukcije? 
To bi bilo jedno moje pitanje. 
A drugo moje pitanje je upućeno Vladi a i politiku ali ovo prvenstveno Vladi. 
Kad će se riješavati pitanje neustavnih ministarstava koje već 5 godina je na tapeti od strane Ustavnog suda 
proglašeno neustavnim. Hvala lijepo. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ivan Musa kada će rješavati pitanje neustavnih ministarstava? 22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić Upućuje zahtjev za kontrolu i istragu Finansijskoj policiji, FUP-u i Agenciji za istragu i zaštitu, odnosno SIP-i da 
ispitaju način trošenja sredstava iz budžeta Općine Bužim i Općine Velika Kladuša za 2014. i 2015. godinu. Traži 
da se posebno ispita kapitalni dio budžeta, finansiranje komunalne infrastrukture, rehabilitacija i asfaltiranje puteva, 
ljetno i zimsko održavanje cesta, održavanje gradske čistoće i druge stavke budžeta koje se odnose za te namjene 
i da se ispitaju procedure primjene i provedbe Zakona o javnim nabavkama za 2014.  i 2015. godinu. Nakon 
izvršene kontrole traži izvještaj o tome. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić da li Vlada stoji iza te kampanje, ima li veze s njom, koliko ta kampanja košta, kako su osigurana sredstva i koja 
agencija je provodi? 

22.03.2016 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić kada će se ispraviti nepravda i konačno nadležnost vratiti Federalnoj upravi za inspekcijske poslove kada je u 
pitanju inspekcija rada? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić – koliko se zakona ne pušta u proceduru iako su prije nekoliko godina usvojeni u Predstavničkom domu i kada ih 
namjeravaju uputiti u proceduru? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Marin Barbarić a tiče se izmjene jednog člana Statuta, kojim bi se omogućilo da se Zavod zaduži kako bi izbjegli situaciju da Zavod 
dijeli penzije u dva navrata. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Marin Barbarić Traži da mu se odgovori na pitanje koje je postavio na 3. redovnoj sjednici Federalnom ministarstvu poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva i nije dobio odgovor, a tiče se projekta iz oblasti vodoprivrede koji bi se trebao 
implementirati putem Evropske investicijske banke, Svjetske banke, Evropske komisije itd. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac kada će Federalno ministarstvo okoliša i turizma osigurati adekvatan nadzor i poduzeti aktivnosti kako bi se 
planirane mjere iz Federalnog programa upravljanja otpadom realizirale na vrijeme na federalnom, kantonalnom i 
općinskom nivou? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac – zašto se kasni sa uspostavom informacionog sistema u oblasti upravljanja otpadom i kada će se uspostaviti 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amir Zukić isto tako bih nisam htio na početku da se javljam pokrenuo sam inicijativu o uvođenju kladionica u sistem PDV-a i 
izmjene i dopune Zakona o igrama na sreću i još nisam dobio informaciju pa očekujem od Vlade odgovor i 
angažman na ovome pitanju i ne vidim nikakvog razloga da ova društveno-štetna djelatnost bude u ovakvom 
povlaštenom statusu. Nažalost nama su kladionice najpovlaštenija djelatnost u državi a sigurno i jedna od 
najštetnijih. I drugu inicijativu pokrećem zajedno sa kolegom Škaljom podnosim inicijativu za donošenje 
interventnog Zakona o regulisanju duga svih javnih preduzeća i ustanova i dolje u dopisu sam naveo otprilike šta bi 
trebao navedeni zakon da sadrži. Zahvaljujem. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić Hvala predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne i danas sam pripremila tri poslanička pitanja. Prvo pitanje 
upućujem Federalnoj Vladi, a pitanje glasi: Šta Federalna Vlada poduzima da riješi stutus oko 70 radnika 
Kožarsko-tekstilnog  
 
5/3 pa 
 
kombinata Visoko koji su u prethodne dvije godine ispunili uslove za odlazak u penziju ali zbog neuplaćenih 
doprinosa ne mogu ostvariti svoja prava? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić Drugo pitanje upućujem Zakonodavno-pravnoj komisiji Zastupničkog doma Parlamenta Federacije, a pitanje glasi: 
U kojoj fazi je donošenje Autentičnog tumačenja koje je uputila Agencija za bankarstvo 21.02.2014. godine, a 
odnosi se na tumačenje pojedinih odredbi Zakona o žirantima. Napominjem da je Poslovnikom članovima 207. do 
2014. regulisana procedura davanja Autentičnog tumačenja. Obzirom da je prošlo dosta vremena, a da nemamo tu 
informaciju molim informaciju o toku te procedure. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić I treće poslaničko pitanje upućujem Federalnom ministarstvu pravde, a pitanje glasi: Da li se odredbe Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o državnoj službi u FBiH („Službene novine Federacije BiH“, broj 99/2015) kojim se 
propisuje da sekretar federalnog organa državnih službi nisu državni, sekretari federalnih organa državne službe 
nisu državni službenici da li se citirane odredbe odnose i na sekretare sudova obzirom da član 76. Zakona o 
sudovima FBiH glasi: „Propisi o radnim odnosima zaposlenih u organima uprave primjenjuju se na radnike suda 
ako zakonom nije drugačije određeno“. Toliko i hvala. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica Josipović . Dobar dan svima, pozdrav svima. Moje pitanje ide prema premijeru Vlade Federacije BiH gospodinu Novaliću i 
prema Vladi Federacije BiH. Po nezavaničnom popisu stanovništva iz 2013. godine danas nas u FBiH živi nešto 
manje od milion ljudi nego, znači, 1991. godine kada je bio zvaničan popis. Najveći odlazak stanovništva sa ovih 
prostora se desio 1993. godine za vrijeme rata i odmah poslije ratnih dešavanja, sjetimo se samo Sarajeva, 
Središnje Bosne, Zenice, Posavine, poslije Istočne Bosne itd. Po statističkim pokazateljima samo Republika 
Hrvatska je za vrijeme rata i poslije rata privremeno prihvatila ili trajno zaustavila odlazak oko 700 tisuća izbjeglica, 
neki su ostali u Republici Hrvatskoj a nažalost mnogi su otišli u zemlje Zapadne Europe, u Skandinavske zemlje, 
otišli su preko oceana u Ameriku, Kanadu, Australiju i nažalost mnogi od njih nemaju više niti državljanstvo BiH i 
nažalost mnogi se neće više nikada niti vratiti. Nakon rata 1997. i 2000. godina posebno ističem ove tri godine kada 
su se dešavala, počeli dešavati neki pozitivni procesi u BiH počeo se dešavati i pozitivni povratak i u FBiH i u BiH, 
posebno primjer Središnja Bosna, primjer Istočne Bosne i primjer Posavine kao i mnoga druga mjesta. Povratak je 
zaustavljen najprije zbog sigurnosnih razloga, neriješenih imovinsko-pravnih odnosa, obnove stambenih objekata, 
infrastrukturnih objekata a na kraju održivog povratka. Postavljam si pitanje danas i ja sebi i svi mi sigurno gdje 
smo mi to danas. Zbog teške ekonomske, gospodarske i socijalne situacije, nedostatka posla sve više mladih je 
koji napuštaju prostore Federacije BiH i Bosne i Hercegovine. Prema pokazateljima koje objavljuju statistički 
pokazatelji govore da je sve više umrlih a da je sve manje rođene djece. Podsjetiću se na prošloj sjednici 
Zastupničkog doma uvaženi kolega zastupnik Zukan Helez i sam je iskazao zabrinutost vezano za odlazak 
stanovništva iz Krajine,  
5/4 pa 
 
Busovače, županije broj 10 i ostalih mjesta u FBiH. U prilog tomu ja ću ovdje iznijeti jedan najnoviji podatak koji 
sam pročitala a nažalost on je takav i u svim općinama, primjer Bugojna u kojem su bile zaista velike strahote rata 
gdje je veliki broj Bošnjaka također koji je ostao u Bugojnu nastradao gdje su Srbi i Hrvati napustili Bugojno i 1995. 
godine kada se očekivao pozitivan pomak povratka u Bugojnu je rođeno 1995. godine 800 djece, a danas tj. prošle 
godine rođeno je oko 100 djece, ponavljam ovakvi pokazatelji su zaista skoro u svim općinama ili slični i u FBiH i u 
Bosni i Hercegovini. Moje pitanje gospodinu Novaliću i zamjenici predsjednika Vlade gospođi Jelki i cijeloj Vladi: 
Da li Vlada Federacije BiH planira donijeti strateški nacionalni program demografske obnove Federacije BiH? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica Josipović Da li Vlada Federacije BiH planira donijeti Strategiju o zaustavljanju odlaska mladih iz Federacije BiH? Ne možemo 
samo govoriti o zaustavljanju odlaska mladih iz FBiH uz sve pozitivno što je Vlada učinila kada je u pitanju 
proračun i određen iznos sredstava koji planira angažirati za zapošljavanje ali mislim da smo svi danas zabrinuti i u 
Federaciji BiH kako će nam to za 20 godina biti i Federacija i Bosna i Hercegovina. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nermin Nikšić Prvo, pojavile su se špekulacije i prije same prodaje da će ovo biti jedna dobro izrežirana farsa i osim ovo što bih 
rekao dobrog mislim da je loše režirana, ali da moramo preduzeti određene aktivnosti kako bi pokazali da se ne 
može baš u javnosti i BiH, Federaciji BiH raditi baš sve šta hoće. Naime, podsjećam vas, imali smo tri ponude pri 
čemu je jedan od privrednika odustao od ponude koja je bila nešto više od 12 miliona KM, javno izjavivši da mu je 
prijećeno smrću. Dakle, ja bih sada htio da mi FUP dostavi informaciju da li je istražila i šta je učinila da zaštiti ovog 
privrednika zbog navodne prijetnje smrću jer činjenica je da osim te prijetnje ovdje imamo i nanošenje štete 
Federaciji BiH koja ostaje bez 10 miliona KM jer bi sada to izgleda to trebalo da ode za dva miliona umjesto 
ponuđenih 12 miliona. I da li će se sada pojaviti neko od ovih pa da kupi od Razvojne banke za 2,5 miliona što je 
bila špekulacija prije? 

22.03.2016 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nermin Nikšić Drugo pitanje se odnosi otkud Razvojna banka uopšte kada to nije u njenoj nadležnosti da ponudi kupovinu 
Agrokomerca za iznos od 2,2 miliona KM? U startu sam mislio da ona ima hiopoteku nad tom imovinom, 
uspostavilo se da nema nikakvog odnosa, nikakve hiopoteke i nema nikakve nadležnosti. Ko je dao nalog 
Razvojnoj banci, na osnovu čega je Razvojna banka se uopšte pojavila kao mogući kupac? Sasvim izvjesno 
zavisno i od odgovora, mislim da bi Vlada da pokaže i očuva kredibilitet morala ići i tražiti da se poništi ovaj 
postupak da tražimo ponovno jer sumnjam da postoje privrednici koji tako laički ponude cijenu od 12,5 miliona 
ukoliko ta imovina zaista nema svoju vrijednost. I da li je zaista moguće da nam je svejedno hoće li Federacija 
naplatiti 12,5 ili nešto više miliona za tu imovinu ili će to otići za 2,2 miliona, odnosno možda 200-300 hiljada više 
Razvojnoj banci sutra kada se pojavi neko ko će kupiti to od Razvojne banke. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Hasan Muratović Ja tražim da mi se do naredne sjednice Parlamenta rukovodstvo Zastupničkog doma dostavi važeći Pravilnik o 
unutrašnoj organizaciji i sistematizaciji radnih mjesta Stručnih službi ovog Doma, kao i akt Administrativne komisije 
kojim je data saglasnost na taj Pravilnik. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna Duraković Naime, riječ je o sljedećem. U oktobru 2015. godine Vlada Federacije BiH je imenovala Ekspertnu radnu grupu sa 
zadatkom da pripremi i Vladi Federacije BiH dostavi prijedloge potrebnih izmjena zakona i drugih propisa kojima će 
se na novim temeljima urediti poslovanje Federalne direkcije robnih rezervi. U tom kontekstu prvo pitanje moje 
glasi, zanima me da li je uopće razmotren dopis i prijedlog koji je upućen 10.12.2015. godine od strane Sindikalne 
organizacije robnih rezervi upućen premijeru, upućen ministrici finansija i članovima prethodno spomenute 
Ekspertne radne grupe u kojem se u cilju najboljeg ishoda predlaže, da se dosljedno provodi Zakon o federalnim 
robnim rezervama, te da se robne rezerve finansiraju iz Budžeta Federacije jer Federalna direkcija robnih rezervi 
terba da bude servis Vlade Federacije BiH, umjesto dosadašnje prakse i nabavki roba za pojedina ministarstva i 
Federalnu upravu? Dakle, to je bilo prvo pitanje. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Ljubijankić Kada će krenuti voz Sarajevo-Bosanski Novi-Bihać? Ja stvarno hoću taj odgovor jer neću da budem na portalima 
prozivana da skrivam odgovore. Informacija ima, ali neću nezvanične, hoću zvanične informacije. 
Hvala. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Grgić Postavljam pitanje Vladi i resornom Ministarstvu. Naime, mediji prenose informacije o podjeli bolesnih junica 
povratnicima u RS, pa me zanima ko je potpisao ugovor, sa kim, kojim dobavljačem, po kojoj cijeni su junice 
nabavljane? Koliko junica je uginulo? Ko je vršio veterinarski nadzor? Čime se Ministarstvo obezbijedilo u ugovoru 
za nadoknadu eventualne štete? Šta Vlada čini da sankcioniše odgovornem, te šta će učiniti za nadoknadu štete 
oštećenim povratnicima? 
Ovo postavljam pitanje kao članica Komisije, Parlamentarne komisije za izbjegla i raseljena lica. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Hasida Isaković usklađivanje sistema obrazovanja sa potrebama privrede 22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Hasida Isaković Molim Federalno ministarstvo obrazovanja i nauke da dostavi broj osnovnih škola upisanih u registar po kantonima 
u Federaciji BiH, kao i broj zaposlenih defektologa i logopeda na neodređeno vrijeme u istim. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Hasida Isaković Drugo pitanje također upućujem Federalnom ministarstvu obrazovanja i nauke. 
  I molim Federalno ministarstvo obrazovanja i nauke da dostavi analizu i stanje u oblasti srednjeg obrazovanja za 
školsku 2014/2015. godinu sa prijedlogom mjera za usklađivanje obrazovanja sa potrebama privrede 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rasim Omerović Znači, moje prvo pitanje takođe glasi: Ko je državni službenik u jedinicama lokalne samouprave? Na osnovu kojeg 
zakonskog akta je? I ovo što ću da kažem, tražim ponovno odgovor od Ministarstva pravde i od Agencije za 
državnu službu Federacije. 
Također želim da kažem da kada je u pitanju ovaj dio koji sam dobio odgovore nisam zadovoljan. I da je ovo 
Ministarstvo nadležno za lokalnu samoupravu, oni su dužni da daju odgovor. Ja ću da napomenem ovdje, znači 
naš kanton nažalost je preuzeo u potpunosti Zakon federalni koji je donešen, nije promijenio ni zareza. Tako da 
ovo Ministarstvo treba dati odgovor na ovo moje pitanje 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rasim Omerović I drugo pitanje ću pitati, s obzirom kao pacijent imam zdravstvenih problema već duži period. I ja pitam zbog čega 
nama postoje doktori nauka u medicinskoj struci? Što pitam to? Pitam iz razloga, pitam evo ministra zdravlja i 
svakako premijera kako na federalnom, tako i na kantonalnom nivou. Ja ležim u bolnici i dobijem tamo ovu 
dijagnozu koju imam i normalno onih s obzirom da koristim veći broj lijekova sasvim je normalno da se nađe ono 
što mi odgovara mom organizmu. Nažalost, ministri i premijeru ili vlade jedne i druge donesu esencijalnu listu na 
kojoj nema tih lijekova. Plaćam obaveze, ali osim što ih nema na toj listi, nema ih ni u apotekama. Znači, odmah 
nestanu u našim apotekama. I vjerujte ja kao pacijent koji plaćam redovno zdravstveno osiguranje idem u Srbiju i 
nabavljam lijekove. Pitam se dokle će premijeri i ministri uređivati meni terapiju? Tražim odgovor. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mirza Ganić Moje pitanje je upućeno Vladi Federacije Bosne i Hercegovine jer kao državni organ koji treba da osigura prihode 
jer mislim da je puno bolje pristati da se radi u skladu sa zakonom i zakonskim propisima i da napravimo lojalnu 
konkurenciju na tržištu Federacije Bosne i Hercegovine a imamo mogućnost da povećamo prihode po tom osnovu 
nego da povećavamo akcize na gorivo i ostale stvari jer ako pravimo da je tržište lojalno onda svi trebaju da plaćaju 
određena finansijska sredstva za tu osnovu. 
Moje pitanje glasi ovako.  
Šta je poduzela Vlada Federacije Bosne i Hercegovine ili šta će poduzeti Vlada Federacije Bosne i Hercegovine po 
dobijanju konkretnih saznanja da Javno preduzeće Elektroprivreda ne ostvaruje prihode po osnovu iznajmljivanja 
niskonaponske mreže za postavljanje instalacija kablovske televizije a znajući da iznos tih prihoda nije zanemariv. 
Pomenuto pitanje implicira i zakonitost izgradnje kablovskih mreža alternativnih operatora jer se postavlja pitanje 
da li je ista mogla biti izrađena bez postojanja građevinskih dozvola, urbanističkih dozvola i ostalih dozvola koje 
tretiraju ovu oblast. 
Također šta će poduzeti Vlada Federacije Bosne i Hercegovine u pravcu provjera da li su izgrađene mreže 
kablovskih operatora u Sarajevu, Visokom, Kaknju, Zenici, Mostaru, Tuzli Bihaću u skladu sa zakonom posebno u 

22.03.2016 
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smislu da li imaju sve mreže potrebnu dokumentaciju za rad a sve u cilju provjere zakonitosti izgradnje i stvaranju 
uslova koji će biti jednaki za sve operatore. 
Ja se iskreno nadam da će odgovor na ova pitanja biti u smislu u obliku informacija da državni organi poduzimaju 
određene aktivnosti kako bi osigurali da Javno preduzeće Elektroprivreda počne ostvarivati prihode, jer oni u stvari 
upućuju na nadležne državne organe koji nepoduzimaju konkretne korake kako bi njima omogućili da taj prihod 
bude veći odnosno sad je nikakav. U smislu da se poduzmu i aktivnosti da se zaštiti ta mreža jer kako 
Elektroprivreda u odgovoru kaže. Problem nelegalnog korištenja stubova niskonaponskih mreža u vlasništvu 
Javnog preduzeća Elektroprivreda Bosne i Hercegovine i dalje je prisutan i u znatnoj mjeri dovodi u opasnost 
pogon elektrodistributivnog sistema te sigurno i kvalitetno snabdijevanje kupaca električnom energijom. 
Ja želim da Vlada stvori jednake uslove i jednaku tržišnu utakmicu koja je od općeg interesa za Federaciju a kazni 
sve one koji rade mimo zakona i zakonskih propisa. Zahvaljujem se. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Almir Zulić Ja imam jednu inicijativu za izmjene i dopune Zakona o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca 
odbrambeno - oslobodilačkog rata. Koje su izašle u („Službenim novinama Federacije BiH, broj 41/13). 
Prijedlog izmjene i dopune člana 14. tačka 3. 
U članu 14. tačka 3. na početku četvrtog reda brisati 1.12.2013.  
Član 14. tačka 3. stoji citiram.  
Rok za podnošenje zahtjeva za priznavanje prava na povoljnije penzionisanje je u skladu sa ovim zakonom izuzev 
za lica iz člana 4. tačka 3. ovog zakona. I ističe zaključno sa 1.12.2013. godine.  
Dok za lica iz člana 4. tačka 1. rok za podnošenje zahtjeva ističe 1.12.2015. godine. 
Obrazloženje. 
Zakonom o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca odbrambeno- oslobodilačkog rata propisano je 
odredbama Zakona ko i na koji način može ostvariti pravo na prijevremeno penzionisanje. 
Izmeđuostalog članom 4. tačka 4. Zakona kazano je da ratni vojni invalidi sa procentom 60\% ili više koji su 
proglašeni vojno nesposobnim isključivo na osnovu ranjavanja na izvršenju borbenog zadatka mogu ostvariti pravo 
na penziju u iznosu najniže penzije isplaćene za taj mjesec u skladu sa Zakonom o penzijskom i invalidskom 
osiguranju. 
Međutim članom 14. tačka 3. koja je gore citirana taj rok za podnošenje zahtjeva za ratne vojne invalide je istekao 
1.12.2013. godine. Tako da ratni vojni invalidi ne mogu zbog tog roka koji je istekao ostvariti pravo na prijevremeno 
penzionisanje po ovome zakonu. 
Postoji više razloga zašto pojedini invalidi iz Cazina nisu ostvarili to pravo.  
 
1. Jednom broju ratnih vojnih invalida iz Cazina je u procesu revizije po Zakonu o reviziji umanjen procenat 
invalidnosti ispod 60\% tako da nisu u tom momentu imali uslov o visini procenta invalidnosti za to pravo. Iako im je 
2015. i početkom 2016. godine vraćen procenat invalidnosti koji su prije revizije ratni vojni invalidi imali tako da 
sada ispunjavaju uslove ali im je istekao rok za podnošenje zahtjva. 
2. Jedan broj invalida ne samo u Cazinu već i u čitavoj Federaciji ispunjava uslov visine procenta invalidnosti 60\% 
i više vojno su nesposobni ali ne postoji meritorni organ tj. Komisija koji bi im izdao uvjerenje o vojnoj 
nesposobnosti te je potrebno da Vlada Federacije BiH uspostavi tj. imenuje tijelo sa namjenom utvrđivanja i 
izdavanja uvjerenja o vojnoj nesposobnosti kako bi ratni vojni invalidi sa čitave Federacije koji ispunjavaju taj uvjet 
mogli ostvariti pravo po ovome zakonu. Zahvaljujem. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vjekoslav Bakula Jedno se tiče Agencije za bankarstvo Federacije Bosne i Hercegovine i plasmana kredita u Švicarskim francima u 
pismenom obliku je predato na protokol tako da očekujem odgovor.  
7/4 AS 
Uglavom zahtjeva se koliko je u ukupnoj masi kredita plasirano i koliki je dug prema tim kreditima u KM-ovima 
naravno. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vjekoslav Bakula Drugo zastupničko pitanje se tiče upošljavanja u Javnom poduzeću Elektroprivreda HZ- HB Elektroprivreda 
Hrvaske zajednice Herceg-Bosne. 
Pa evo budući da je prošlo dosta vremena ja bi ažurirao nadležne da to pitanje da se na to pitanje odgovori. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vjekoslav Bakula I treće pitanje bi bilo u svezi označavanja zastupničkih mjesta u ovom Parlamentu. Ja mogu razumijeti evo ljude 
koji skrate naziv stranke odnosno koalicije, međutim ne mogu razumijeti lažno prikazivanje određenih 
parlamentarnih grupacija. 
Pa molio bi i na tom fonu da mi odgovorite. Hvala. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Asim Kamber Naime, moje pitanje je upućeno ministrici financija odnosno Ministarstvu financija i tiče se registra neizmirenih 
obaveza općina Unsko-sanskog kantona. Možda bi bilo interesantno vidjeti i u svim općinama Federacije ali evo 
mene prvenstveno zanima osam općina Unsko-sanskog kantona naravno i sa općinom iz koje ja dolazim Sanski 
most .  
Mene zanima dakle sve obaveze prema radnicima, prema dobavljačima, neizmirene obaveze iz prethodnih godina 
i sve ono što Ministarstvo financija traži po metodologiji od općina kao nižih jedinica vlasti. 
Dakle volio bi da mi ministrica financija ovo pitanje odnosno ovu Informaciju dostavi koliko je moguće prije zbog 
različitih špekulacija u javnosti o zaduženosti. Ja sam ga spremio u pisanoj formi pa ću ga predati nadležnoj službi. 
Hvala. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović ...pravomoćni i izvršni sudski postupci pokrenuti po njihovim pojedinačnim tužbama a ne po službenoj dužnosti 
organa vlasti i želim pitati ministra pravde da li po zakonskim propisima u ovom slučaju provedbenim propisima 
predstavnika organa uprave odnosno upravno-izvršne vlasti uopće i može regulisati način primjene zakona iz 
oblasti pravosuđa u ovom slučaju i dodatno se potrebno očitovati o tom da li se to može urediti od strane policijskih 
struktura čija nadležnost je nespojiva sa problematikom koju definiše sporni pravilnik. Da li postoji pravna 

22.03.2016 
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mogućnost da se u praksi najnižim pravnim propisom u rangu pravnih propisa u BiH i u FBiH reguliše određena 
pravna materija na drugačiji način od zakona koji ima veću pravnu snagu. Da li je u konkretnom slučaju na djelu 
derogiranje lex specialis propisa a to su Zakon o parničnom postupku u Federaciji BiH i Zakona o izvršnom 
postupku u FBiH. Šta Ministarstvo pravde može i treba poduzeti po ovom pitanju? Hvala lijepo. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Osmanović koliko je firma “NBI”, vlasnika Ivice Ćurića, izvršnog direktora Javnog preduzeća Autoceste Federacije BiH dužna 
poreskih obaveza državi? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Osmanović koliko je iz trezora isplaćeno sredstava za rad u komisijama Ministarstva pravde 2013. i 2014. 22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ismet Osmanović koliko je kazni izrečeno pravnim i fizičkim licima za isplatu plaća bez uplate doprinosa u 2013., 2014. i 2015. godini 
i kakav je odnos pravnog i državnog vlasništva u tim firmama, te traži imena firmi. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Suzana Franjka 
Galić 

koliko treba čekati sa ovim problemom koji je jednako opasan za životinje i ljude i ko će snositi posljedice u vezi sa 
širenjem zaraze? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić koliki je ukupan iznos sredstava kojim se Federacija BiH zadužila izdavanjem garancija za zaduživanje javnih 
preduzeća na osnovu vanjskog duga, koja preduzeća i koji projekti su u pitanju? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner Znači, prvo pitanje se odnosi na Ured za reviziju institucija Federacije BiH koje glasi: Da li je Ured za reviziju u 
posljednjih pet godina tokom provođenja revizije imalo saznanja o značajnim kršenjima zakona i da li je postupio u 
skladu sa navedenim članovima, ako jeste, u kojim institucijama u Federaciji BiH je riječ, kakva je provedbe zakone 
su uočene te da li postoji povratna informacija nadležnih organa  
9/2 pa 
 
kojima su prijave eventualno upućene u daljnjem toku istrage? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner : Zbog čega se na stranici Porezne uprave FBiH nije moguće naći barem kvalitetan spisak poreznih obveznika koji 
imaju dospjelih neizmirenih obaveza po osnovu direktnih poreza? Posljednji spisak je objavljen 30.06.20102. 
godine te ne postoji obavijest na stranici Porezne uprave da li će takvi podaci biti objavljeni kvartalno. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Vesna Švarcner koji iznos dospjelih i nenaplaćenih obaveza po osnovu direktnih poreza na dan 29.02.2016. godine, koliko tih 
dugovanja se odnosi na dugovanja javnih preduzeća, dostaviti spisak svih poreznih dužnika po osnovu direktnih 
poreza sa dugom od 50 hiljada KM sa naznakom da li je račun blokiran ili je pokrenut postupak naplate imovine 
dužnika? Hvala lijepa. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna Duraković Zanima me u kojoj fazi je izrada i implementacija dvije verzije Zakona o robnim rezervama i Federaciji BiH? Dakle, 
jedna verzija jeste sadašnji tretman Federalne direkcije robnih rezervi kao javnog preduzeća dok je druga verzija 
zakona ovo finansiranje iz Budžeta 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna Duraković Dakle, pomenuti dopisi i druga dokumentacija ukazuje da Vlada Federacije BiH zagovara ovu prvu verziju Zakona 
o robnim rezervama, te me zanima zašto Vlada Federacije zagovara ovu prvu verziju Zakona o robnim rezervama 
kao dakle,  prijedlog registriranja Federalne direkcije robnih rezervi kao javnog preduzeća kada to nije baš u 
najboljem interesu Federacije BiH koja bi na ovaj način izgubila zaista efektivnu kontrolu nad robnim rezervama i 
dovela do propasti robne rezerve jer po nekim procjenama analitičara i statističara koji se bave ovim pitanjem mi za 
otprilike dvije godine više nećemo imati zaliha ako primjenimo ovakva rješenja, te ćemo samo ući u veća zaduženja 
i zaista biti na gubitku. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Hasida Isaković Da li isto Ministarstvo radi na izradi Strategije za razvoj palijativnog tretmana u Federaciji BiH? I gdje u Federaciji 
BiH postoje ustanove ili centri modernog palijativnog tretmana ako izuzmemo Tuzlu i Sarajevo? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić zašto budžetski inspektor nije izvršio nadzor nad budžetom Općine Velika Kladuša? Šta je ministarstvo uradilo po 
pitanju imenovanja budžetskog inspektora u Unsko-sanskom kantonu? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić koliko puta i u kojem slučaju, za koje kredite i koja preduzeća  je Federalno ministarstvo finansija zatražilo pomoć 
od Centralne banke za procjenu rizika od izdavanja garancija Federacije za zajam javnih preduzeća? 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović na koji način su iz budžeta  Federacije BiH u proteklom periodu izvršavane pravomoćne i izvršne sudske presude 
po pojedinačnim građanskim tužbama podnesenim na osnovu Zakona o parničnom postupku i Zakona o izvršnom 
postupku? Koji izvršni naslovi su bili pravni osnov za isplate dosuđenih pojedinačnih dugovanja prema trećim licima 
iz građanskih sudskih postupaka? Da li je u proteklom periodu imala ovakav pravni osnov za reguliranje načina 
isplate dosuđenih pojedinačnih dugovanja prema trećim licima iz građanskih sudskih postupaka? Da li može 
primijeniti ovaj pravni osnov kao izvršenje pravomoćnih izvršnih sudskih naslova bez saglasnosti i znanja lica na 
koje se to odnosi, imajući u vidu činjenicu da su svi ti pravomoćni i izršni sudski postupci pokrenuti njihovim 
pojedinačnim tužbama a ne po službenoj dužnosti. 

22.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović da li po provedbenim propisima predstavnika organa uprave može regulirati način primjene zakona iz oblasti 
pravosuđa u ovom slučaju i dodatno se izjašnjavati o tome? Da li to mogu urediti policijske strukture, čija je 
nadležnost nespojiva sa problematikom koju definira sporni Pravilnik? Da li postoji pravna mogućnost da se u 
praksi najnižim pravnim propisom regulira određena pravna materija na drugačiji način od zakona koji ima veću 
pravnu snagu? Da li je u ovom slučaju na djelu derogiranje Zakona o parničnom postupku u Federaciji BiH i 
Zakona o izvršnom postupku u Federaciji BiH? Šta Federalno ministarstvo pravde može poduzeti u vezi sa ovim 
pitanjem? 

22.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Kada će Vlada Federacije riješiti pitanje penzionisanja 174 radnika Agrokomerca od kojih 39 ispunjava uslove za 
redovnu penziju a ostali ispunjavaju uslove po drugim osnovama kao što je starosna, invalidska puna i druga. 
Obrazloženje: 
Svjedoci smo danas da Vlada Federacije prodaje i kupuje sama od sebe imovinu Agrokomerca po mizernim 
iznosima radi nekih političkih interesa i pojedinaca. Upravljajući poduzećem putem svojih kadrova u nadzornim 
odborima i menadžmenta ista je dozvolila da se upišu nezakonite hipoteke a danas smo svjedoci da svi građani 
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Federacije moraju plaćati greške nesposobnih politika i vlasti. 
Priprema zakona o uvezivanju staža za radnike kojim urpavlja Federacija ide tako sporo da će svi pomrijeti dok se 
ista stavi Zakon u proceduru a i sredstva koja su potrebna a prema nekim izvorima preko 450 miliona maraka 
Vlada za istu nema rješenja iako od istih tih radnika oduzela imovinu koja vrijedi više milijardi maraka a danas su je 
svojim načinom upravljanja i uništili i obezvrijedili. 
Nažalost oni koji su to svojim mukotrprnim radom izgradili zadnja su rupa na sviralu kako bi to narod rekao jer 
čekajući zasluženu penziju nažalost mnogi umiru a kako Vlada sporo riješava to pitanje mnogi će i umrijeti i neće 
dočekati zasluženu penziju. 
Da su poštene namjere Vlade ista bi Mesnu industriju Agrokomerca putem Suda prodala za onih 15 miliona 
maraka koje je odobrila Razvojnoj banci za kupovinu jer je vrijednost imovine koja se prodaje puno veća i sa tim 
novcem riješila  
 
1/4 AS 
pitanje penzionisanja ovih radnika i drugih nagomilanih obaveza a da ne pominjem mogućnost zapošljavanja i 
pokretanja proizvodnje. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Da li nadležno ministarstvo raseljenih osoba i izbjeglica Federacije BiH ima evidenciju i podatke koliko je građana 
Velike Kladuše i Cazina tj. Unsko-sanskog kantona izbjeglo i steklo status izbjeglica u Republici Hrvatskoj u 
periodu 93., 95.  godina. 
Da li imate evidenciju podatake koliko se je vratilo u Bosnu i Hercegovinu a koliko otišli emigriralo u druge zemlje. 
Obrazloženje: 
U posljednje vrijeme u Bosni i Hercegovini medijski nastupi pojedinih političara oko izbjeglica iz Zapadne Bosne 
njihovog broja i razloga izbjega iznose se na bazi netačnih podataka a tačni se skrivaju od istine. 
Pošto sam i sam dijelio sudbinu tog napaćenog naroda u izbjegličkim  kampovima Batnoga, Kupinjsko, Turanj i 
Gašinci u Republici Hrvatskoj te stekao status izbjeglice za koju imam validan dokaz a to je izbjeglički karton 
naredno pitanje postavljam iz razloga što se manipuliše oko ukupnih dešavanja u Zapadnoj Bosni i izbjeglištva 
građena sa tog područja. 
Taj narod od djeteta do novorođenčeta do starca prošao je kroz strašne muke i golgote a i sam sam dvije zime 
prezimio u humnitarnom šatoru. Radeći u izbjeglištvu kao izbjeglica za Crveni Križ Američki međunarodni komitet 
spasa AR-SI imao sam priliku da aktivno učestvujem u pračenju dešavanja u i oko izbjeglica te teškoća kod 
njihovog statusa. 
Prema nezvaničnim podacima tu je sudbinu doživilo između 30 hiljada do 50 hiljada građana u dva izbjeglička 
egzodusa. Ukoliko nadležno ministarstvo nema ovih podataka slobodno im preporučujem da nadležno ministarstvo 
u Republici Hrvatskoj raspolaže sa svim podacima i... izbjeglicama. Hvala. 

31.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Josip Mioč Zahvaljujem. Uvažena presjedavateljice, dopredsjedatelju, premijeru, dopremijerku, ministri, kolege izaslanici, 
mediji, gosti sve vas lijepo pozdravljam. Ja imam jedno izaslaničko pitanje koje upućujem ravnatelju Porezne 
uprave FBiH. Po informacijama koje ja imam, a riječ je o firmi koja posluje u FBiH ima tri svoje poslovnice u tri 
različita grada. U jednoj od tih poslovnica Porezna uprava je imala 9 posjeta u toku jedne godine, dok je u drugoj 
poslovnici iste firme koja se nalazi u Sarajevu, a znamo da je sjedište Porezne uprave u Sarajevu, u toku te iste 
godine nijednom nije posjetila tu poslovnicu. Na tragu ovoga zanima me postoji li statistika izvršenih aktivnosti 
nadzora Porezne uprave FBiH po općinama i gospodarskim subjektima u 2015. godini u prvom kvartalu 2016. 
godine. Ukoliko postoji takva statistička analiza molim da mi se dostavi, ukoliko ne postoji molio bih ravnatelja 
Porezne uprave FBiH da istu načini i da mi dostavi u pisanoj formi. Zahvaljujem. 

31.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Tomislav Mandić Pitanje upućujem Federalnom ministarstvu prometa i komunikacija ali u biti ono se odnosi najviše na Upravu 
Javnog poduzeća Autoceste Federacije BiH. 
Sticajem okolnosti pričam ovo zato što sam bio svjedok ovog događanja pa zato i ne mogu prešutjeti ovaj. Znači 
sticajem okolnosti zatekao sam se prilikom dobivanja dokumenata za dopunu dokumenata ponude Lot 1.  
Naime radi se o dionici Autoceste Čvor Počitelj Most Počitelj.  
Da vas uvedem u ovu priču prije mog pitanja i neslaganja sa postupcima uprave Javnog poduzeća Autoceste. 
Ponude za dvije dionice Autoceste na jugu Hercegovine Lot 1 Čvor Počitelj Most Počitelj, te Lot 2 od Čvora Počitelj 
do Zirovića kao i dionica Autoceste obilaznica Zenice na dionici od Kovče do Donje Gračanice predane su krajem 
10.  
 
1/5 AS 
 
mjeseca prošle godine točnije 27. listopada 2015. Ja znam da nismo ni imali ovaj riješeno da  
nismo imali plan o realizaciji financiranja ovog projekta ali sada kad ga imamo Uprava naime opstruira ovaj projekat 
po meni. 
Javno poduzeće Autoceste Federacije punih 5 mjeseci vrši neku po meni samo njima znanu evaluaciju ponuda 
ponuđaču na Lotu 1 da bi u krasnim poslijepodnevnim satima gdje sam prisustvovao izvan radnog vremena znači 
23.3.2016. dospio u stvari Uprava je poslala upit za dopunu ponude a rok za dopunu ponude je bio u utorak 29.3. 
Kad se uzme u obzir da je u nedjelju 27.3. naš najveći katolički blagdan Uskrs te da su već od četvrtka slijede 
pripreme a od petka, petak, subota, nedjelja i ponedjeljak su kod nas neradni dani, lako je zaključiti ponuđaču kojeg 
čine firme iz Hercegovine i Hrvatske ostao samo jedan radni dan za dostaviti ponudu što je sramotno u svakom 
slučaju. 
A zna se kako je nedostavljanje, nedostavljanje traženog pojašnjenja da je  rezurtiralo bi sigurno diskvalifikacijom. 
Ne mogu se oteti dojmu da ovakav postupak Javnog poduzeća Autoceste nije namjeran i smišljen u cilju da se ovaj 
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ponuđač diskvalificira s daljeg postupka. Ja ću reći to se radi i o Tvtki Fering koja je vrlo ozbiljna i mogu slobodno 
reći.  
Znači svi mi ovdje vrlo dobro znamo šta je gospodarski dio priče u našoj Federaciji. Svi mi imamo svoju neku 
vjeroispovjest i svi se klanjamo jednom Bogu ali meni nakon moje vjere ja se klanjam gospodarstvenicima a 
pogotovo jednoj tvtci koja upošljava nekih 500, 600 uposlebnika.  
I zato smatram da je ovo vrlo, vrlo, neoizbiljno za jednu takvu tvrtku.  
Ja sam i u prošloj godini izrazio negodovanje na rad Uprave Javnog poduzeća Autoceste Federacije BiH i tražio 
reviziju od Ministarstva pravosuđa i od Ministarstva prometa i veza. Ali nisam ništa dobio a želio bi čisto da se 
iznese ovaj istina na vidjelo ništa drugo. 
Pa evo zato i ponovo tražim da se ovom Domu podnese detaljno Izvješće o radu Janog poduzeća Autoceste 
Federacije BiH koje očito ne provodi politiku jednakopravnosti i nediskriminacije prilikom obavljanja ovlasti koje su 
im povjerene. Zahvaljujem. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

Zahvaljujem uvažena predsjedavajuća, dopredsjedavajući, pozdravljam sve prisutne, danas imam dva pitanja. 
Tražim da mi se dostavi informacija o aktivnostima Ministarstva i vremenskim okvirima zatvaranja kolektivnih 
centara u skladu sa osiguranim namjenskim finansijskim aranžmanima koji se odnose na ovu oblast, te 
eventualnim administrativnim opstrukcijama realizacije projekta ukoliko postoje. Obrazloženje, koliko smo svi 
zajedno upoznati još od prošle godine imamo projekt koji predviđa stambenu izgradnju na 82 lokacije u 40 opština 
širom naše zemlje gdje u posljednje vrijeme vidimo konkrentu realizaciju istog kroz potpisvanje određenih ugovora. 
Na 82 lokacije nakon završetka izgradnje stambenih objekata stanove bi trebalo dobiti 7247 osoba ili 2611 
domačinstava. Smatram kako je izuzetno važno da se realizacija navedenog projekta prati po svim fazama kako bi 
se isti završio u predviđenim rokovima jer je svaki dana proveden u neuslovnim centrima višak u životima tih ljudi. 
Stoga očekujem da ministarstvo dostavi navedene informacije da se svi zajedno temacki posvetimo vertikalnoj i 
horizontalnoj kordinaciji nadležnih s ciljem što brže implementacije projekta. Godinama su se održavale donatorske 
konferencije koje su imale za namjeru izvršiti zatvaranje istih, međutim, očigledno da do dana današnjeg to nismo 
uspjeli. U ovom procesu nesmijemo sebi dozvoliti da imamo niti jedan problem i zato je namjera ovog pitanja u 
isključivoj namjeri da na vrijeme utvrdimo da li imamo bilo kakvih opstrukcija ili administrativnih problema u 
realizaciji istog koji  
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mogu ugroziti postavljene ciljane rokove. Nažalost često smo svjedočili problemima u efikasnosti realizacije 
određenih projekata, a da među tim problemima nije bio novac. Pa zbog toga smatram kako je nužno ovom pitanju 
posvetiti posebnu pažnju, ustvari sistemski ubrzati koliko god je to moguće, te identificirati sve one koje bi 
eventualno mogli predstavljati problem koji će značiti probijanje rokova i produžavanje agonije i jednog čovjeka koji 
živi u kolektivnom centru. Ključ je da svi damo maksimum da se cilj o zatvaranju kolektivnih centara u 2017. godini i 
ostvari 

31.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

Drugo pitanje odnosi se na sljedeće, Vlada FBiH donijela je Uredbu kojom je utvrđena osnovna naknada za 
održavanje javnih cesta pri registraciji vozila koja će 30 KM. Uredbom se određuje visina godišnje naknade za 
javne ceste koja se plaća pri registraciji motornih i priključnih vozila i obrazloženo kako je ista između ostalog 
dodatno uvećana za putnička vozila. Ako se analiziraju podaci iz 2014. godine u BiH su registrirana 921.643 
cestovna motorna vozila, za zaštitu voda građani plate 20 KM, to znači kako država uzela 18,4 miliona maraka za 
zaštitu voda kroz registraciju automobila. Prilikom svake registracije plaća se i 21 KM za zaštitu okoliša, u prijevodu 
građani daju 19,3 milona KM za zaštitu okoliša svake godine kroz registraciju automobila. Prilikom svake 
registracije vozila plačate 50,1 KM cestarine, što znači, da je samo za ceste plačeno 46,1 milion KM, a tu su i 
naljepnice porezi, pomoć, informacije i slično. Činjenica je kako se ipak radi o velikom novcu, a građani se i dalje 
voze lošim i opasnim cestama. S obzirom da se radi o značajnim sredstvima koja se prikupe od strane građana, 
postavljam pitanje Vladi kada se planira realizacija dijela programa modernizacije magistralnih cesta u dijelu 
intervencije na poboljšanju cestovne sigurnosti, rekonstrukcija raskrsnica koja su klasificirana kao crne tačke na 
magistralnim cestama, a radi se sveukupno o njih 9. Da li će se isti realizirati isključivo na bazi planiranih kreditinih 
sredstava ili postoji mogućnosti da se isto realizira angažmanom domaćih sredstava. Zahvaljujem. 

31.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Dario Pušić Hvala presjedateljice, poštovana presjedateljice i dopredsjedavajući, cijenjene kolegice i kolege izaslanici u Domu 
naroda, uvaženi premijeru i dopremijerko sa ministrima u Vladi, gosti i mediji sve vas srdačno pozdravljam. Na 
temelju članka 13., Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta FBiH izaslaničko pitanje upućujem premijeru FBiH 
i resornom ministarstvu, molim da mi se pisanoj formi dostavi odgovor na pitanje iz kojeg razloga se neisplaćuju 
sredstva dodjeljena koncem 2015. godine u javnom pozivu za odabir programa i projekata od značaja za FBiH iz 
oblasti kulture i sporta, a za koje su ugovori potpisani u prvoj polovici siječnja 2016. godine. Hvala. 

31.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Zahvaljujem predsjedavajuća. Očigledno danas mi delegati imamo istu sferu interesovanja, na jedno od mojih 
pitanja sam dobio dijelom odgovore uvaženog delegta Tome Mandića, ali ću ga ponoviti u svakom slučaju ide isto 
prema upravi Autocesta, a odnosi se na sljedeće, a kada će se izabrati izvođaći po provedenim tenderima za nove 
dionice Autoceste. Svjedoci smo da već godinu dana imamo zastoj u realizaciji ovog projekta, a činjenica kako je 
za nastavak istog već odavno osiguran novac. 

31.03.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Drugo pitanje se odnosi takođe na Vladu Federacije konkretno na pomoć institucijama kulture, ja imam mali 
problkem za razumjevanje određenih stvari koji su se desili na Vladi pa bih volio da mi se razjasni u pisanom 
obliku, a to je da je Vlada Federacije na jednoj od sjednica donijela Odluku da iz tekuče rezerve Federacije, Vlade 
Federacije dodjeli 450 hiljada maraka finansijske pomoći institucijama kulture. S obzirom da je članom 10., Zakona 
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o izvršenju Budžeta vrlo jasno navedeno da se sredstva tekuće rezerve planirana u Budžetu koriste za ne 
predviđene namjene. Znamo da smo imali prethodno postupak nadležnog ministarstva u smislu finansiranja 
projekata iz oblasti kulture. Moje pitanje glasi: Na osnovu kojih kriterija su angažovana sredstva tekuće rezerve, a 
da prethodno postojeći projekti nisu ispunjavali uslove iz javnog poziva resornog ministarstva. Zahvaljujem. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Rasim Kantarević Zahvaljujem predsjedavajuća. Uvažene dame i gospodo koristim priliku da vas sve skupa srdačno pozdravim. Ja 
želim izraziti svoje nezadovoljstvo dobivenim odgovorom na pitanje koej sam uputio Federalnom ministarstvu za 
pitanje boraca invalida odbrambeno osobodilačkog rata na sjednici Doma naroda Parlamenta Federacije od 17. 
decembra 2015. godine, te navedenog ministarstva tražim dopunu  odgovora. Moje pitanje je glasilo ministru da li 
su mu poznate okolnosti i zašto veliki broj građana s područja općine Velika Kladuša i dijelom Cazina izbrisano iz 
evidencije učesnika u oružanim snagama BiH u toku rata? U odgovoru ministra datiranom od 7. januara  2016. 
godine između ostalog stoji da je citiram glavni razlog zašto veliki broj vojnih obveznika s područja općine Velika 
Kladuša nema uredno evidentiran svoj angažman u oružanim snagama BiH u periodu 1992.-1993. godine jeste što 
tadašnje odjeljenej sekretarijata za narodnu odbranu u suradnji sa vojnim jednicima nije u skladu  
2/4 ah 
 
sa provedenim procedurama sravnilo podatke vojne evidencije već se po proglašenju Autonomne pokraine 
zapadna Bosna pristupilo formiranju paravojnih formacija vojske narodne odbrane. U daljem dijelu teksta između 
ostalog stoji, ustanovljeno je da na matičnim jediničnim kartonima za veliku većinu vojnih obveznika ne postoji 
evidentirano učešće u vojnim jedinicima 5047, 5813 i vojnoj jedinici 61313, koje su 27. septembra od 93. godine 
bile u sastavu 5 Korpusa ABiH. Znači li to da svi ovi ljudi iako su bili mobilisani u sastavu Teritorijalne odbrane a 
kasnije u sastavu 521 i 527 Brdske brigade oružanih snaga ABiH s obzirom da nisu evidentirani da su tada 
pripadali nekim nedefiniranim ili paravojnim oružanim jedinicima ili da oružane snage BiH odnosno USK-a 
operativan grupa i kasnije 5 Korpus ABiH nisu imali podatku o sastavu svojih vojnih ratnih jedinica...u važem 
odogovoru i spisak navedenih jedinica dostavljen je nadležnom ministarstvu 20. Augusta 99. Godine, a moje 
pitanje se odnosi na period 91., 92., i 93., godinu pa zato pitam kojom bazom podataka su se koristili u svom 
odogovoru. U obrazloženju sam već spomenuo da sam i ja bio pripadnik oružanih snaga BiH da sam ranjen kao 
pripadnik 521 brigade, bez problema i danas mogu nabrojati kompletnu komandnu strukturu te vojne jedinice, ali i 
one kojima je taj period učešća u oružanim snagama priznat, jer pripadaju po vašem mišljenju ministre podobnoj 
političkoj opciji, a ja ne vidim drugi razog za ovako stanje evidencije. Da li je ova kategorija učesnika u oružanim 
snagama BiH namjerno izbrisana iz vojne evidencije ili ne dovoljna je činjenica da najveći broj listi do danas ni 
nakon 20 godina se nije našao u vašoj evidenciji iako između ostalog navodite da svi podneseni zahtjevi za 
utvrđivanje učešća u oružanim snagama i unos utvrđenih podataka u službene evidencije rješavanju su u skladu sa 
Zakonom o Upravnom postupku, i istrukcijom u postupku utvrđivanja činjenica iz oblasti regulisane vojne obveze i 
postupka upisa podataka o činjenicama iz službene evidencije. Ovdje takođe želim da mi odgovorite na pitanje 
koliko je ukupno do sada podnijeto zahtjeva s područja općine Velika Kladuša i koliko je od istih dobilo rješnje o 
priznavanju učešća u oružanim snagama BiH u periodu od 20. augusta 1999. godine do danas. Koliko vam još 
vremena treba da nas evidentirate i uvjerite u ravnopravan tretman svih učesnika u oružanim snagama BiH. Hvala. 

31.03.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić Obzirom da smo svjedoci da  je Federalna uprava za inspekcijske poslove izvršila inspekcijski nadzor samo u 
jednom Univerzitetsko kliničkom centru, ja postavljam pitanje direktoru Federalne uprave za inspekcijske poslove. 
Na osnovu kojih kriterija je vršen nadzor u UKC-u Sarajevo a da ti kriteriji nisu obuhvatili i preostala dva 
Univerzitetsko klinička centra.  
Pored toga postavljam pitanje obzirom da je praksa da se inspekcijski nadzor vrši od momenta posljednjeg 
inspekcijskog nadzora kako je bilo moguće i ko je odredio period inspekcijskog nadzora da to bude samo 2015. 
godina, zašto nije bio period obuhvaćen od posljednjeg inspekcijskog nadzora. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić I još jedno pitanje a tiče se da li je neko koristio institucije Federacije u liječenju svojih privatnih sujeta kada je bilo 
ova kontrola. Toliko i hvala. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Arnaut Koliko na godišnjem nivou Vlada Federacije Bosne i Hercegovine daje za kirije, te kojim pravnim i fizičkim licima se 
plaćaju kirije? 
Koliko svakom licu ponaosob te na kraju zbirno koliki je taj iznos za godinu dana?  Hvala. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Blaž Župarić Budući da su ispunjeni svi preduvjeti za raspisivanje natječaja za rekonstrukciju savskog ombrambenog nasipa na 
dionici Kopanica i Vidovice na km 9+650 i km 15+196 kao Kopanice te na...  sansko obrambenog nasipa na km 
26+856 i km 29+370 u kao Tolisa i k.o Donja mahala 2 u općini Orašje, te da se svoojim odgovorom od 
30.11.2015. godine na moje zastupničko pitanje potvrdili da su u sklopu realizacije nacionalnog akcionog 
dokumenta izrađenog za potrebe deka u BiH osigurana sredstva za implementaciju projekta. 
Isto tako Agencija za vodno područje rijeke Save je u svom odgovoru navela da će Evropska komisija provesti 
postupak nabavke i izbora izvođača u proljeće 2016. godine, te je ista agencija u naknadnom odgovoru potvrdila da 
je dostavila svu potrebnu dokumentaciju Evropskoj komisiji. 
Moje pitanje glasi što ministarstvo i Agencija za vodno područje rijeke Save poduzimaju da se ubrza postupak i 
otvori procedura natjećaja imajući u vidu da je na toj dionici došlo do prelijevanja vode i probijanja savskog 
odbrambenog nasipa u svibanjskim poplavama 2014. godine, jer je na tom dijelu nasip najniži i najslabiji duž cijelog 
toka sliva rijeke Save. Zahvaljujem. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Ljubijankić Koliko je javnih ustanova počev od naše zajedničke službe pa nadalje ispoštovalo Zakon o zapošljavanju invalida u 
Federaciji počev od opština, kantonalnih službi do naše i svih javnih ustanova koje su u obavezi da zapošljavaju 
invalide. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić 13.4.2016. godine u Lukavcu sam organizirala Okrugli sto na temu Lukavac može bolje a koji je bio posvećen 
katastrofalnom ekološkom stanju u kojem se ovaj grad nalazi. 

19.04.2016 
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Okrugli sto sam organizirala sa ciljem da međusobnom razmjenom ideja, uvažavajući međusobne različitosti i 
pripadnosti različitim strankama dođemo do rješenja, koja će barem pružiti nadu građanima Lukavca u bolji i 
zdraviji život. 
Pored toga što je nadležno za zaštitu okoliša u zajedničkoj nadležnosti dakle federalnih i kantonalnih vlasti većina 
ovih ovlaštenja je skoncentrisana u Federalnom ministarstvu okoliša i turizma. 
Međutim niko od predstavnika ministarstva se nije odazvao ovom pozivu. Ovom prilikom želim u ime građana 
opštine Lukavac da pitam zašto? Zašto se ignoriše vapaj građana Lukavca od strane ovog ministarstva? 
Zaključke koji su doneseni na Okruglom stolu prenosim u cijelosti, te ih Ministarstvu upućujem kao inicijativu.  
Načelo zagađivač plaća kojeg znači da zagađivač plaća troškove kontrole i prevencije zagađenja i odgovoran je za 
sve aktivnosti koje imaju uticaja na okoliš dosljedno sprovesti kada je riječ o liječenju oboljelih čije je oboljenje u 
direktnoj ili indirektnoj vezi sa životnom okolinom u kojoj oboljeli živi.  
Nadležnost za odlučivanje okolišnim dozvolama djelimično prenijeti i na lokalne zajednice. Uvezati opratere u 
jedinstven sistem iz kojeg će građanstvo imati uvid u podatke o zagađenosti zraka a obzirom da su i Federalno i 
kantonalna ministarstva svak u okviru svojih nadležnosti nadležni za razvoj, monitoring i kontrolu procjenu stanja 
okoliša, predavanja informacija o eventualnim uticajima na okoliš. 
I za kraj želim Federalno ministarstvo okoliša podsjetiti na jednu vrlo bitnu činjenicu a to je da su obavezni tražiti 
saglasnost Općinskog vijeća prije izdavanja okolišnih dozvola. Hvala. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Almir Zulić Poslaničko pitanje se odnosi na Agrokomerc d.d. Velika Kladuša a postavlja se Vladi Federacije BiH iz razloga što 
vrše ovlasti po osnovu državnog kapitala u toj kompaniji a koji iznosi 90,33\%. Dobio sam informaciju da se u 
Agrokomercu vrše poravnanja sa određenim povjeriocima i to privatnim firmama na način da se istima na ime 
izmirenja duga ustupaju nekretnine u vlasništvu Agrokomerca. Tražim odgovor da li je ta informacija tačna te 
ukoliko jeste da li su takva poravnanja zakonita? Uzimajući u obzir da se time ponude određenim povjeriocima a 
samim time oštećuju ostali povjerioci a prije svega državne institucije kao što su Poreska uprava Federacije BiH, 
Federalni zavod PIO, Zavod zdravstvenog osiguranja itd. Kao da je Zakonom o privatizaciji preduzeća jasno  
5/2 pa 
 
propisano na koji način se prodaje državni kapital i imovina, da li činjenica da je Agrokomerc u postupku finansijske 
konsolidacije daje zakonsko uporište za takva poravnanja. Uzimajući u obzir da je jedno od osnovnih načina 
Zakona o finansijskoj konsolidaciji privrednih društava u FBiH ravnomjerno namirenje povjerilaca tražim odgovor 
šta Vlada FBiH namjerava poduzeti ukoliko ustanovi da su takva poravnanja vršena i da to je nezakonito? 
Zahvaljujem. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica Josipović Prvo moje zastupničko pitanje ide prema Vijeću ministara BiH: Kako je oblast međunarodnog otpremništva, 
međunarodnog špediterstva regulirano po Ustavu za nadležnosti Bosne i Hercegovine jer je blisko vezano sa 
Upravom za neizravno oprezivanje, moje pitanje ide prema Ministarsvu, mislim, vanjskih poslova BiH ili je civilnih 
poslova, nisam sigurna: Kada će se uputiti u raspravu to jeste donijeti Zakon kojim će se regulirati ova oblast? 
Mislim da bi se on trebao zvati Zakon o međunarodnom otpremništvu i međunarodnom špediterstvu. Zašto? Ovo je 
veoma važna oblast koja je jako usko vezano sa Upravom za neizravno oprezivanje u BiH, to je nešto slično kao 
što su riješili svoje pitanje odvjetnici, kao što su svoje pitanje riješili notari i znam iz iskustva i mnogi mi postavljaju 
pitanje da je ova oblast jako loše regulirana u BiH. Mislim da se ovim pitanjem bavi, da se i Vanjsko-tragovinska 
komora BiH da postoji i Udruženje špeditera to jeste Udruženje otpremništva u BiH i očekujem vrlo brzo odgovor, 
jer zaista je ovo osjetljivo pitanje, znamo koje usluge rade upravo otpremnica tj. špediteri kada je u pitanju Uprava 
za neizravno oporezivanje. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica Josipović Moje drugo pitanje ide prema Poreznoj upravi FBiH. Nakon dugo godina dobili smo novog direktora Porezne 
uprave FBiH i vjerujem da će i on kao i svi drugi dužnosnici i ministri i u Vladi Federacije i u drugim institucijama 
koje se financiraju iz proračuna svakako uvažavati Ustav i sve zakone za koje smo mi svi dali ovdje prisegu. Pitanje 
glasi da mi direktor Porezne uprave Federacije BiH dostavi otkako je on imenovan za direktora, za ravnatelja točno 
spisak uposlenih, nacionalnu strukturu, posebno inspektora u Poreznoj upravi po sjedištima kako su oni 
organizirani. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Slavica Josipović u prosincu mjesecu, u 12.om mjesecu 2015. godine objavljeno je više natječaja jer znam da nedostaje kadra kako 
bi Porezna uprava odradila posao koji je dan i Zakonom i Ustavom BiH. Natječaj je završen, ja ću samo reći za 
područje Zenice i za područje Novog Travnika da je se tražilo 11 državnih službenika tj. inspektora. Tražim od 
direktora da mi dostavi spisak onih koji su primljeni na ova radna mjesta. Zahvaljujem. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Suzana Franjka 
Galić 

Moje pitanje a ujedno i inicijativa se odnosi na zaduživanje u švicarskom franku. Kad govorimo o švicarskom franku 
i zaduživanju u francima u našoj državi a i regiji prva stvar koja je sporna je apsurd da korisnik bankarskog 
proizvoda odnosno kredita nakon nekoliko godina redovnog otplaćivanja anuiteta duga danas ima veći dug prema 
banci nego na početku otplate kredita. Takav nesrazmjer nije moguć po Zakonu o obligacionim odnosima. Od 
1999. godine službena valuta u BiH vezana je za euro, zato nije poznato niti su banke transparentno dokazale kako 
i na koji način te pod kojim uvjetima je švicarski franak ušao naravno na tržište BiH niti je jasno kako se onda 
domaća valuta bosanska marka mogla vezati za dvije valute u isto vrijeme. Stoga smatram da dugovanje klijenata 
banaka iz BiH u švicarskim francima nije legalno te da bi taj dug trebao biti konvertiran i vezan za euro te da bi se 
pretplaćeni iznosi trebali vratiti korisnicima kredita odnosno dužnicima banaka. Olakšice koje banka nudi u smislu 
otpisa 50\%, pardon 30\% ukupnog duga, lijepo to zvuči naravno no banka nikad nije izjavila da je prethodno isti taj 
dug povisila za 70\%. Nedopustivo je da građani zarađuju u jednoj valuti KM i da je to međunarodno priznata valuta 
i sredstvo plaćanja u BiH a da se zadužuju u drugoj valuti konkretno u švicarskom franku. Da banka krši postojeće 

19.04.2016 
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propise, postojeće zakone potvrđuje oko 600 presuda Mostarskog općinskog suda tako da obaranje predmetnog 
zakona samo legalizira postojeći kriminal od strane Hyppo banke.  
Također se onda postavlja pitanje što i kako radi Agencija za bankarstvo te obzirom da njena uloga jeste nadzor 
nad bankama i zaštita građana odnosno potrošača koliki je stupanj njene odgovornosti te tko će iz te agencije 
preuzeti odgovornost a i snositi posljedice lošeg nadzora. Uz sve navedeno tražim odgovornost i sankcije 
mjerodavnih institucija za nezakonito obračunavanje LIBOR-a. Prema nepravomoćnoj presudi jednoj banci 
prekršen je Zakon o deviznom poslovanju u valutnoj klauzuli i Zakon o obligacionim odnosima te se navodi da 
banka nije imala pravo obračunavati rate zajmova po tečajima na dan plaćanja nego po onom na dan sklapanja 
ugovora. Moje pitanje je: Kad će se krenuti u proceduru izglasavanja zakona koji će zaštititi pravo naših građana 
koji su u ovakvim postupcima prvenstveno banaka a potom i regulatornih državnih institucija dovedeni u dužničko 
ropstvo i pretplaćena sredstva vratiti istim prevarenim građanima? Također pozivam na odlučno sankcioniranje 
provenstveno odgovornih pojedinaca u državnim institucijama. Toliko i hvala lijepa. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Saša Mitrović 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić Zašto je povučen Zakon o energetskoj efikasnosti sa dnevnog reda Doma naroda i kada možemo očekivati njegovo 
ponovno uvrštavanje?  
Naime, radi se o sljedećem. Kada je u pitanju Zakon o energetskoj efikasnosti on je prošao Predstavički dom 
Parlamenta Federacije BiH i čeka na usvajanje u Domu naroda. Ja sam pitanje u vezi ovog Zakona o njegovom 
statusu upućivao prema Vladi Federacije BiH i Ministarstvu za energiju, rudarstvo i industriju. I dobio sam odgovor 
u smislu da su, da oni cijene moju zainteresiranost da se ovaj zakon uvrsti u dnevni red i da očekuju da će moje 
samo pitanje inicijativa na taj način pomoći da se nađe na dnevnom redu. I zakon je se prije dva, tri mjeseca našao 
na dnevnom redu Doma naroda, ja sam pomislio i kako sam ustvari i doprineo tome. Međutim, prije same sjednice 
zakon je ponovno povučen sa dnevnog reda, pa bih želio da mi se da odgovor na to pitanje jer ovaj zakon je vrlo 
važan i vrlo bitan, usvojen je u Skupštini RS-a već prije godinu dana. Zakon koji omogućava nove investicije, nova 
radna mjesta. Zakon kojim ispunjavamo isto tako obaveze prema Evropskoj direktivi kada je u pitanju Evropska 
energetska zajednica. I naravno, u smislu smanjenja emisije štetnih plinova. Znači, to je moje pitanje. 
Imam jednu isto tako skromnu inicijativu koja vjerujem da može zanimati svakog od zastupnika, odnosno odnosi se 
na problem svakog od naših zastupnika u ovom Domu, a upućujem je prema Vladi Federacije BiH za dostavljanje 
Službenih novina Vlade Federacije BiH svim zastupnicima u elektronskoj formi. Naime, često puta imamo problem 
da pratimo donesene, odnosno objavljivanje zakona izmjena i dopuna zakona, odluka, uredbi i drugih akata Vlade, 
pa bih zamolio Vladu, odnosno nadležne službe da nam riješe ovaj problem na način da u elektronskoj formi 
dobijamo Službene novine.  
I na kraju bih izrazio nezadovoljstvo ponovno neprisustva članova Vlade. I moja sljedeća inicijativa na sljedećoj 
sjednici će zaista biti bez obzira što je to regulisano Poslovnikom, da članovi Vlade budu prisutni na „Poslaničkom 
satu“ i da daju odgovore na naša pitanja. Ako to mogu raditi članovi Vlade u Skupštini RS-a u Hrvatskoj, ako to 
može raditi Cameron u Britaniji, ja ne znam zaista zašto je tim  
6/4 sk 
ljudima iz poniženja da sjede ovdje, da slušaju naša pitanja  i da daju eventualno odgovore što do sada nije bio 
slučaj. I po meni je zaista to nešto što je neobjašnjivo. 
Zamolio bih čak i predsjedavajućeg ako je moguće da nam pomogne u tom smislu da nam obezbjedi i prisustvo 
ljudi i da jedanput zaista ta pitanja koja mi postavljamo nisu to naravno samo pitanja nas zastupnika, nego to su 
pitanja građana. Valjda ti ljudi mogu da daju i direktne odgovore. Hvala. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin Švago tražim od Zavoda za statistiku da mi dostavi podatke sa imenima i prezimenima svih zaposlenih sa područja 
Općine Donji Vakuf sa naznakom gdje je zaposlen. I također tražim da mi dostavi spisak imena i prezimena svih 
nezaposlenih sa Općine Donji Vakuf. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin Švago koliko ima registrovanih privrednih društava javnih preduzeća i javnih ustanova? I koliko imaju neuplaćenih 
doprinosa pojedinačno sa područja Općine Donji Vakuf sa posebnim osvrtom na JK preduzeće Čistoća Donji 
Vakuf? 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin Švago tražim od Ministarstva unutrašnjih poslova  Srednjebosanskog kantona koliko ima uposlenih u tom Ministarstvu 
pojedinačno o općinskoj i nacionalnoj strukturi, kao i o funkciji uposlenika? Pojedinačno za svaku policijsku upravu. 
Hvala. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić Imam jedno pitanje za njega direktno a tiče se Kazneno-popravnog zavoda Tuzla. Naime, direktor Kazneno-
popravnog zavoda Tuzla optužen je zbog seksualnog zlostavljanja u tuzlanskom zatvoru. Žrtva je Munevera 
Salkanović zatvorski stražar koju je Vareškić napastvovao u svojoj kancelariji. Protiv Vareškića je potvrđena 
optužnica zbog krivičnog djela bludne radnje iz člana 208. stav 1. Krivičnog zakona Federacije BiH, a u vezi sa 
članom 203. stav 1. istog Zakona. I pored optužnice potvrđene i pored prvostepene presude Suda gdje je Vareškić 
optužen za ovaj član krivično djelo on i dalje evo ministra, tu je stigao, on i dalje obnaša funkciju direktora i 
nadređeni je Salkanovićki. Pa zamislite da radite ...radite  u kolektivu gdje prvostepeno čovjek optužen za 
seksualno napostovanje i vi morate tu raditi. 
Ja mislim da je taj direktor trebao da se suspendira do okončanja odnosno do drugostepene Presude i mislim da je 
to i moralno prema svim suprugama, majkama, ženama koje su zaposlene u institucijama pogotovo instituciji 
takvog tipa.  
Ja se nadam ministre daćete vi povući pravi potez i očekujem od vas u ovoj sedmici da suspendujete osobu do 
drugostepenog do konačne presude i drugostepene. Hvala. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić Budući da nije zadovoljna odgovorom na ranije postavljeno pitanje pita šta Vlada Federacije namjerava poduzeti 
nakon 31.12.2016. godine, jer Općina Vareš nije u finansijskoj situaciji da ispoštuje obaveze i izmiri glavni dug? 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić pitanje je uputila premijeru Vlade i federalnom ministru privrede u vezi sa posljednjim dešavanjima u vezi sa 
prodajom “Agrokomerca”, te traži da se ovaj slučaj ispita. 

19.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić uputila je ministrici obrazovanja i ministru privrede vezano uz dešavanja na Univerzitetu u Bihaću. Postavlja pitanja: 
da li je kantonalni ministar obrazovanja nadležan da poništava odluku Upravnog odbora Univerziteta, kojeg su 
izabrali zastupnici u Skupštini Unsko-sanskog kantona; da li je ministar nadležan da smjenjuje predstavnika 
studenata Drugog ciklusa u Senatu; da li je moguće da rektor Univerziteta stavlja van snage odluke koje se 
direktno odnose na njegovu smjenu, a koje su donijeli njemu nadležni organi. Sljedeća pitanja postavlja Mirsadu 
Veladžiću: da li zna koliko ima redovnih studenata na Univerzitetu u Bihaću u školskoj 2015./2016. godina; zašto 
nije raspakovana sva oprema iz Austrijskog kredita, zašto nije knjigovodstveno evidentirana, po kojoj cijeni se vodi, 
kako se obračunava njena amortizacija, za koje namjene se koristi, koliko prihoda je do sada ostvarilo njeno 
korištenje, ko kontroliše njenu upotrebu, zašto je njena nabavna vrijednost deset miliona, a prema tvrdnjama na 
tržištu može se nabaviti za manji iznos; ko je u Komisiji za javne nabavke i da li tu postoji sukob interesa; kada će 
početi pripreme za upis studenata; budući da ne sarađuje sa prorektorima i većinom dekana, kao ni sa Upravnim 

19.04.2016 
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odborom, kako može uspješno voditi Univerzitet, te da li misli da ove ljude treba smijeniti kako bi postavio podobne 
i tako stabilizirao Univerzitet? 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

. S obzirom da na konkretna pitanja a vezano za medijsku kampanju „Skinimo okove“ nisam dobila konkretne 
odgovore.  
Tražim od Vlade da mi se dostavi Zaključak Vlade 168/2016. te pisana korespondencija, koja je prethodila obavezi 
donošenja istog. 
Da mi se dostavi Pismo namjere, koje je potpisao premijer, da mi se dostavi postupak izbora Nezavisne agencije 
za provođenje kampanje, da mi se dostavi odgovor koliko je kampanja koštala, te da li je Vlada Federacije Bosne i 
Hercegovine učestvovala u finansiranju iste, te da mi se dostavi Informacija da li postoji bilo kakav ugovorno odnos 
Vlade sa nekom od ambasada a vezano za ovu kampanju. 
Nažalost u odgovoru koji sam dobila jedino što se može iščitati jeste da Vlada Federacije Bosne i Hercegovine ipak 
ima neki aranžman sa Britanskom ambasadom u smislu šire tehničke podrške bez obzira što to meni i javnosti 
konkretno neznači ništa, te da Agencija koja provodi kampanju po mišljenju Vlade nezavisna bez jasnog 
obrazloženja na koji način je ista izabrana i ko je konkretno i u kojem iznosu plaća. 
S obzirom da se radi o ozbiljnim stvarima u kojima je izuzetno važno utvrditi da li su Ustav i zakoni ove zemlje 
poštuju u punom smislu te riječi, tražim da mi se u pisanom obliku dostave odgovori na postavljena pitanja. 
Zahvaljujem. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Slađan Ilić Prvo je upućeno Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva Federacije Bosne i Hercegovine da mi se 
dostavi spisak pravnih i fizičkih lica sa područja grada Tuzla sa tačnim iznosima ukupnog poticaja u periodu 2010-
2015. godina znači po godinama. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Slađan Ilić I drugo pitanje Ministarstvu saobraćaja i komunikacija Federacije Bosne i Hercegovine. 
Kada će biti završena dionica puta M4 na ulazu u Tuzlu relacija Drežnik – Šički Brod. 
Naime, svi okovi za završetak navedene dionice su davno istekli, pa bi molio da mi Ministarstvo ili evo i direkcija 
Federalna direkcija cesta odgovori koji su konkretni razlozi nepoštivanja tih rokova i neizvršenja radova u 
predviđenim rokovima. Hvala lijepa. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Ja imam inicijativu koja se odnosi na Federalno ministarstvo okoliša a radi se konkretno na odgovoru koji sam ja 
dobio na jedno od prethodno postavljenih pitanja u smislu izgradnje i izdavanja okolišne dozvole za Mini 
hidroelekrane Buna 1 i Buna 2.   
U cilju što jasnijeg obrazloženja inicijative iznijeću neku argumentaciju zbog čega smatram da Ministarstvo treba 
razmotriti ovu inicijativu u punom njenom kapacitetu. 
Analizirajući dokumente koje sam dobio vidljivo je da se u ključnom dokumentu Studiju od uticaja na okoliš 
apsolutno ne spominje Zakon o slatkovodnom ribarstvu Federacije koji je svjesno izostavljen, jer je u samom 
procesu dobijanja dozvole prekršeno više članova navedenog zakona. 
A i u Studiju uticaja na okoliš vidljivo je da je u suprotnosti sa navedenim Zakonom kao i pojedini elementi koji su u 
suprotnosti sa drugim propisima. 
Studija u potpunosti ignorira ribarsko-gospodarsku osnovu, stručnu studiju o načinu gospodarenja ribolovnim 
područjem koja je na snazi od 2013. godine i ovjerena i prihvaćena u skladu sa Zakonom od strane Ministarstva 
poljoprivrede HNK-a. Iz važeće da bi bilo jasnije Iz važeće ribarsko gospodarske osnove vidljivo je da je područje 
izgradnje Mini hidroelektrana područje zaštićenih posebnih staništa gdje se kaže citiram. 
Neretva ušće Bune u dužini 300 metara uzvodno od ušća 100 metara i nizvodno do Cvijetkova Alimana 200 
metara. 
Uzgojna voda za potočnu pastrvu mekousnu pastrvu i glavaticu. 
U ribolovnim revirima zabranjeno je vaditi šljunak, pjesak, kamen, panjeve, zavrčati ili crpiti voditi i vršiti druge 
radnje, koje plaše ili ometaju ribe tekom cijele godine. 
Ovo sve što obrazlažem dostavljam kao dokazni materijal koji ću uputiti prema Ministarstvu. 
Prema ovom važećem obavezujućem zakonskom dokumentu jasno je vidljivo da će izgradnja Hidrocentrala Buna i 
Buna 2 u potpunosti devastirati lokalitet koji je proglašen ribinim rodištem. 
Ova lokacija je zaštićeno prirodno područje i nalazi se na spisku područja zaštićeni u HNK-a, što naravno nigdje 
nije spomenuto u Studiju uticaja na okoliš. 
Nažalost, ministarstva su u toku postupka. Poslane ekspertske analize urađene od stručnih lica koja se u ovim 
aspektima kritički odnose prema Studju uticaja na okoliš sa konkretnim komentarima i primjedbama ali se 
ministarstvo nikada nije izjasnilo o navedenim.  
Ponovo u sklopu ove inicijative dostavljam i tu inicijativu. 
Takođe su se u okviru komentara na Studiju uticaja na okoliš oglasili Centar za životnu sredinu koji je vrlo i jasno 
naveo određene nedostatke u smislu zakona pa i činjenicu da su najvećim dijelom u okviru Studija uticaja na okoliš 
radili stručnjaci iz oblasti građevinarstva i geografije ali vrlo malo stručnjaci iz oblasti okoliša. 
Na javnoj raspravi koju je organizovalo ministarstvo govorilo se sasvim drugačije od onoga što stoji u Zapisniku. 
Mnoge osobe koje su govorile na javnoj raspravi i iznosili svoje komentare i primjedbe nisu uopšte spomenuti. 
 
 
1/5 AS 
Javna rasprava je završena konstatacijom da se osobe zadužene za prezentaciju studije uticaja na okoliš nisu 
dobro pripremile kada će biti organizovana nova javna rasprava. 
Izjave ljudi koji su direktno bili sudionici ove javne rasprave je dostavljeno takođe kao prilog ove inicijative. Također 
su i učesnici sa sastanka ne slažu ni sa zapisnikom i pismeno su o tome obavijestili organizatora sastanka ali 
nažalost ni na to nije bilo nikakve reakcije iako je to vrlo jasno definisano Zakonom u proceduri. 

21.04.2016 
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Takođe Upravni odbor Udruženja sportskih ribolovaca Neretva 1933 je takođe poslao dopi Federalnom i 
Kantonalnom ministarstvu da se protive izgradnji, koja se oslanja na ribarsku osnovu.  
Ovu prirodnu ljepotu treba sačuvati ne samo radi ugroženih vrsta već radi mogućnosti u razvoju turizma koji bi 
lokalnoj zajednici donijela više prihoda nego izgradnja Mini hidroelektrana. 
Činjenica je da grad Mostar je usvojio više prostornih planova za izgradnju solarnih vjetroelektrana tako da ima 
mjesta za izgradnju novih objekata za proizvodnju električne energije bez uništavanja prirodnog blaga. 
Stoga tražim od Ministarstva okoliša da u skladu sa novim činjenicama i dokazima, koje dostavljam u sklopu ove 
inicijative pokrene postupak revizije dodjele okolišne dozvole za navedeni postupak navedeni projekat i o istome 
pismeno izvijesti. 
Dostavljam dokaz saglasnost na ribarskoj osnovi na rok od 5 godina koja je vrlo jasno navela o kakvom se 
lokalitetu radi. Reagovanje o dodjeli koncesije od strane udruženja geografa, neovisnu ekspertsku analizu koja je 
urađena u smislu kritike studija za okoliš, Centar za životnu sredinu, izjave direktnih sudionika javne rasprave i na 
kraju dokument od 10.3.2016. godine od strane grada Mostara, koji je vrlo jasno na upit kaže da se navedena 
lokacija nalazi na listi spomenika prirode za grad Mostar pof rednim brojem 4. Dostavljam i odgovor iz Gradske 
uprave koji jasno potvrđuje da nisu uzete sve relevantne činjenice prilikom izdavanja ove okolinske dozvole i s 
toga... 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Vesna Saradžić Pitanje upučujem rukovodstvu doma, a odnosi se na Akcioni plan koji smo dobili od stručne službe Parlamenta u 
okviru Tvining projekta. Akcioni plan za Parlament Federacije BiH za unapređenje njegove uloge u kontekstu 
Evropskih integracija, gdje su jasno naznačene preporuke način djelovanja nadležno tijelo, rok za implementaciju 
itd. I čitajući ovaj dokument navode se programski zadaci parlamentarnih tijela u procesu  
 
2/2 ah 
 
 
približavanja zakonodavstva zatim usklađivanje domaćeg zakonodavstva sa pravnom stečevinom Evropske unije 
nadzorne aktivnosti kako je tamo navedeno vi za vi Vlade, mehanizam saradnje unutar Parlamenta i sa 
parlamentima i strateške smjernice u procesu pristupanja Evropskoj uniji. Nekako proslije isčitavanja ovog 
dokumenta samo po sebi se nameće jedno pitanje, šta je sa Komisijom sa Evropske integracije doma naroda, zbog 
čega je formirana Komisija, da li Komisija uopće radi, ako radi zašto nemamo za ovih sedam mjeseci od kada je 
formiran Izvještaj o radu i ako ne radi zašto ne radi uz napomenu da su nadležnsoti Komisije jasno precizirane 
Odlukom o formiranju koju je ovaj Dom usvojio na 5. vanredno jsjednici 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Zdravko Bešlić Zakon o pripradnosti javnih prihoda 21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Josić Moje se pitanje odnosi na Odluku o kategorizaciji cesta u autoceste i brze, magistralne ceste i regionalne ceste 
koju je Vlada Federacije BiH donijela na svojoj 104. sjednici 20. ožujka 2014. godine. Tom Odlukom su javne ceste 
kategorizirane ceste koju su zadovoljile jedan ili više uvjeta iz Uredbe o mjerilima i kriterijima za kategorizaciju 
javnih cesta. Značajan broj regionalnih cesta koje su i u praksi transformirane u ceste višeg ranga je ovom 
Odlukom preveden u cestu u magistralene ceste konkretno u Županiji posavskoj je regionalna cesta R464 R464A 
prekategorizirana. Budući da je samom Odlukom navedeno da će se ona primejnjivati od 15.11.2014. godine a da 
se potom da je po tom Vlada donosila odluke o odgađanju preuzimanja i prologiranju rokova za preuzimanje cesta 
koje su prekategorizirane, postavljam pitanje kakva je dinamika provedbe ove, ove odluke i kada će Vlada FBiH 
ovim putem nadležnog ministarstva preuzeti iz županijske nadležnomsti u Federalnu nadležnost regionalnu cestu 
R464 i R464A u Županiji posavskoj. Hvala lijepo. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Zdravko Bešlić Zastupničko ptianje, se odnosi i tiče se Vlade ili Ministarstva preciznije Ministarstva finansija a odnosi se na Zakon 
o pripadnosti javnih prihoda, dakle, krajem prošle godine mi smo imali jednu raspravu o Zakonu o pripadnsoti 
javnih prihoda i konstatirali da postojeći Zakon je prevaziđen da je duboko na štetu pojedinih županija i da unutra 
svog sadržaja ima određene odredbe koje imaju diskriminacijski karakter. Zaključak sa te sjednice je bio da u roku 
od 90 dana Federalna Vlada predloži odnosno dostavi nama u Parlament novi tekst Zakona. Danas je evo 150 
dana od tog dana dakle, duboko smo probili te rokove a mi nemamo zapravo nikakvu informaciju što se po tom 
pitanju radi i moej pitanej dakle precizno mogu li dobiti informaciju šta je Vlada uradila po pitanju donošenja novoga 
Zakona o pripadnosti javnih prihoda i u kom roku možemo očekivati dolazak tog Zakona u Perlament. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Ja iskazujem nezadovolsjtvo iz razloga što Vlada Federacije i nadležno minsitarstvo i pored više psotavljenih 
pitanje nije mi dala odgovore na temu vezano za Agrokomerc. To govorim iz razloga šta je ovo juće i vidi se koje su 
namjere Vlade, objkekti koje su građani čuvali 20 godina od uništenja je ponovo se devastira uništava to su farme u 
Crvarevcu i prodaju se u bescjenje pojedine imovine čak i one koji su kriminalci tajkuni koji su pisali nezakonite 
hipoteke sada to realiziraju kroz nadležni i Nadzorni odbor i rukovodstvo. Ako Vlada Federacije i nadležno 
ministastvo misle da mogu ponoviti scenarij koji bio prije desetak godina kada je bila jedna iskrena namjera 
Perutnine ptuj da uđe u Agrokomerc u zajednički projekat, a kada institut iz Sarajeva procjenio imovinu 40 miliona 
maraka da bi domaći neki tajkuni politički podobni to pretvorili u 4 miliona da bi oni bili inicijatori da bi oni upisali 
sebe i bili suvlasnici zajedno sa stranim ulagačima ako to misle ponoviti sa mesnom industrijom neka znaju da to 
neće proći neka znaju da je bila afera Agrokomerc da je Kantonalni sud presudio da šteta sva koja je bila u 
Agrokomercu bila 12,5 KM da nije bilo materijalne štete za državu bivšu i za BiH neka znaju da je tada 20 autobusa 
išlo u Beograd doće ponovo i u Sarajevo. Prema tome ako misle da će neki doći strani investitor i već imaju 
informacije da je to nađeno gdje su ljudi sa domaćim i politički podobnim uvazali se da ne formiraju zajedničko 
poduzeće da imovinu koja je 20 miliona maraka nadzorma banka kupi za 2 miliona 2 tisuća maraka da 179 radnika 
iako je prodata i naplata imovina čeka penziju zasluženu i njima se ne može uvezati staž a imamo prodajemo vamo 

21.04.2016 
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dionice od Bosnalijeka nekih drugih da bi uvezali nekima staž u FBiH, to je jedna todtalna diskriminacija prema 
onima koji su gradili izgradili, avjerujte da Agrokomerc perspektivu ima. Možda sam ja malo dosadan vezano za 
Agrokomerc, aj vama moram reći ja sam završio fakultet u Zagrebu kao mladi inžinjer počeo raditi u Agrokomercu, 
radio kada je proizvodio 244 proizvoda i danas izvozimo sirovine taj Agrokomerc može raditi. Mi smo tada se 
poistovjetili s firmom, volimo tu firmu nikada neće od nje odustati. Hvala lijepo. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić Prije nekih mjesec dana postavio sam pitanje vezano za Vladi Federacije kada će Vlada Federacije uputiti 
parlamentarnu proceduru Zakon o sukobu interesa dobio sam odogovor koji je neprecizan i nejasan i iz kojeg se ne 
može vidjeti kada ćemo dobiti Zako o sukobu interesa i evo nadam se da će resorni ministar uložiti dodatne napore 
da se ovaj Zakon nađe u parlamentarnoj procesuri. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Almedin Aliefendić Pitanje koej sam ua danas pripremio upućujem Federalnom minsitarstvu okoliša i turizma i Federalnom fonsu za 
zaštitu okoliša. Tražim informaciju o uplatama u Fond za zaštitu okoliša svih subjekata koji vrše opterečenje na 
okoliš po općinama odnosno kantonima FBiH za 2015. Godinu. Poznato je da je Zakonom definisano da 30\% od 
tih uplaćenih sredstava ostaje u Fondu za zaštitu okoliša 70\% sredstava ide prema kantonima, a onda kako su 
kantoni riješili ...riješili svojim propisima određen procenat ide općinama a jedan procenat ostaje u kantonima. 
Smatram da najmanje efekata od navedenih uplata imaju lokalne zajednice koje su najugroženije po pitanju okoliša 
a ove informacije su nam potrebne kako bismo, evo, imali kvalitetniju raspravu odnosno donijeli što kvalitetnije 
zakone kada je u pitanju Zakon o Fondu za zaštitu okoliša i energetsku efikasnost FBiH i Zakon o zaštiti okoliša 
koje imamo u formi Nacrta danas na dnevnom redu. Hvala. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Mirković Prvo pitanje upućujem Federalnom zavodu za zapošljavanje a tiče se subvencioniranja zapošljavanja mladih bez 
radnog iskustva i samozapošljavanja po Uredbi o poticanju, znači, po Uredbi o poticanju zapošljavanja Vlade FBiH, 
o Programu sufinansiranja zapošljavanja po Programu Federalnog zavoda za zapošljavanje i po Programu 
pripreme za rad kroz obuku stručno osposobljenih i usavršavanje i obuku do zaposlenja. Ova pitanja postavljam, 
odnosno ova tri problema postavljam pitanje iz razloga što je već na Unsko-sanskom kantonu navodno plasirano 
10 KM u rekordno kratkom vremenu, dakle, to je bilo možda svega u nekoliko dana tako da veliki broj 
zainteresiranih praktično nije ni imao priliku da kvalitetno učestvuje u ovome programu odnosno da participira na 
neki način i da ostvari određene poticaje. Iz tog razloga postavljam pitanje Federalnom zavodu za zapošljavanje da 
mi dostavi precizno, dakle, po ova tri Programa ko su korisnici, dakle, ovih sredstava po kantonima, dakle, po svim 
kantonima detaljno , iznos sredstava koja su plasirana i poimenično, odnosno tačno navedeno koje su to firme i u 
koju svrhu? 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Mirković Moje drugo pitanje upućujem Federalnom ministarstvu okoliša i turizma i Fondu za okoliš FBiH i pitam: Koliko je 
sredstava za okoliš dodijeljeno kantonima i koji projekti su izvedeni, odnosno da li su sredstva namjenski utrošena i 
opravdana odnosno da li nisu opravdana? Ove podatke tražim za 2014. i 2015. godinu i zahtijevam precizan 
pregled. Hvala lijepo. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Admir Hadžipašić interesira me zašto se radnici iz poslovnice Željeznica u Bihaću mašinovođe šalju na terenski rad u druge 
poslovnice Mostar, Zenica, Tuzla? U tim drugim poslovnicama vrši se diskriminacija nad tim radnicima koji ne 
obavljaju poslove zbog kojeg su zaposleni već rade sve one poslove koje oni drugi neće ili ne  
3/2 pa 
 
žele rade a ujedno pored toga tim radnicima se ne isplaćuju naknade one koje su propisane Zakonom o radu i 
Kolektivnim ugovorom, prije svega, odvojeni život, dnevnice, terenski rad pa me interesira, znači, odgovor od 
Uprave Željeznica zbog čega se vrši raspodjela odnosno upućivanje tih radnika na terenski rad i zašto ne vrše te 
poslove koje su, zbog koje su, za koje su oni zaposleni u Željeznicama u poslovnici u Bihaću, znači, da mi dostavi 
taj ugovor, odnosno taj odgovor na ta pitanja s obzirom da radnici se žale da se na takav način vrši diskriminacija 
nad njima s obzirom da dolaze iz drugih poslovnica pa obavljaju sve one poslove za koje drugi u tim poslovnicama 
ne žele ili neće da rade, pa evo zamolio bih da mi se dostavi taj odgovor. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Vesna Saradžić imam jednu Inicijativu, a ona je proistekla iz nekih novih saznanja vezano sa za stanje u kojima s nalaze naše 
šume. U FBiH 58\% površine zauzimaju šume i šumska zemljišta. Nisam mogla provjeriti odnosno saznati od kada 
datira ovaj podatak u svakom slučaju zadnja inventura šuma je urađena nekad davno prije rata. Ovo što se danas 
dešava sa šumama je vrlo zabrinjavajuće, pa čak i alarmantno, a svi zatvaram oči pred ovim stvarnim stanjem. Mi 
znamo da nemamo Zakona na Federalnom nivou, nema ga ni u kantonu iz kojeg ja dolazim u Hercegovačko-
neretvanskom, međutim, smatram da je veliki problem i to što nemamo razvijenu svijest o značaju i ulozi šuma. 
Sve je to na jako niskom nivou i od šuma se puno više uzima nego što joj se vraća, i pitanje samo koliko je još 
ovakvo stanje održivo uz projne požare i svakodnevnu sjeću. S obzirom da je nekad BiH sadila 30 miliona sadnica 
godišnje i da je u starom Zakonu bilo predviđeno da se za svaki posjećeni kubik šume zasadi novih 14 kvadrata ja 
upućujem Inicijativu prema Ministarstvu poljoprivrede vodoprivrede i šumarstva, da donese Akcioni plan za 
sanaciju i ozdravljenje šuma, što podrazumjeva inventuru postojećeg stanja i pošumljavanje šuma uz svakodnevno 
podizanje svijesti i angažman svih nas. Zahvaljujem. 

21.04.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Emir Frašto Gospođo predsjedavajuća, dame i gospodo, zahvaljujem se na odgovorima sa prošle sjednice, a imam jedno 
pitanje upućujem ga Vladi tiče se statusa ili dobijanja statusa grada za Goražde. Znači, opštinsko vijeće Goražda 
2014. godine  donijelo odluku da kao sjedište kantona Goražde i traži od Vlade da Goražde bude proglašeno 
gradom po Zakonu. To još nije urađeno, pa dakle, da li ima problema, šta ti Vlada uradi, opštinsko vijeće i kanton 
da bi se taj status dobio. Hvala. 

21.04.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Prvo pitanje s obzirom na informacije kojima raspolažemo kao zastupnici Strategija za mlade u radnom materijalu 
usvojena je još u ljeto prošle godine. Znači, praktično više od pola godine taj materijal stoji u nadležnom 
ministarstvu znači Federalno ministarstvo kulture i sporta i nepušta se ni prema Vladi a samim tim ni u dalju 
proceduru.  

17.05.2016 
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Moje pitanje ministrici Zori Dujmović zbog čega se praktično ta strategija drži u ladici i kada se planira pustiti prema 
Vladi odnosno pustiti u redovnu proceduru. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Drugo moje pitanje je vezano za odgovor koji sam dobio od predsjedavajuće Doma naroda gospođe Lidije Bradare, 
jer sam nekoliko puta postavio pitanje. Koliko zakona stoji zapravo blokirano u Domu naroda odnosno u ladici 
predsjedavajuće zbog čega se ne pušta u parlamentarnu proceduru. 
S obzirom da sam dobio odgovor da je takvih zakona 18 znači koji su u nekoj od formi usvojeni u Predstavničkom 
domu, ali su iz nekih razloga ne bi zaista ulazio uto blokirani u Domu naroda. 
Pošto sam dobio sad taj podatak gdje je takvih 18 zakona a s obzirom da vidimo da manjka zakona novih od strane 
aktuelne Vlade Federacije evo naredna sjednica će imati samo koliko mi je poznato predviđene 10 tačaka dnevnog 
reda, moje pitanje ponovo predsjedavajućoj Bradari. Kada će pustiti ovih 18 zakona na sjednici Doma naroda da se 
ne spriječavaju u parlamentarnoj proceduri. 

17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Moje treće pitanje koje postavljam praktično od ljeta prošle godine na koje nisam dobio odgovor a vezano je za 
Federalnu inspekciju rada. Poznato vam je da je aktuelnim Zakonom o radu po prvi puta u Federaciji ukinuta 
nadležnost Federalnoj inspekciji rada što je meni kao zastupniku potpuno nerazumljivo vjerujem ogromnoj većini 
vas koji ovdje sjede. 
Više puta sam pitao Vladu odnosno premijera i nikada nisam dobio odgovor. Zbog čega je ukinuta nadležnost 
Federalnoj inspekciji rada da ne može više kontrolisati rad na crno na području Federacije. Da li se radilo o politici 
Vlade ili se radilo o grešci. I ukoliko se radilo o grešci, kada će se ispraviti ta greška odnosno uputiti izmjene koje 
će inkorporirati ovaj dio. 

17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić S obzirom da su se u medijima pojavile nazvaću ih za sada špekulacije o broju premijerovih savjetnika, ja ne bih 
ulazio u to čisto da pomognemo i premijeru da riješi se to pitanje postavljam pitanje. Koliko premijer gospodin 
Novalić ima savjetnika i ko plaća te savjetnike. Hvala vam najljepša. 

17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir Beganović Ono je upućeno generalnom direktoru Elektroprivrede Bosne i Hercegovine. A naime, radi se o vezano je za 
privredno društvo Metalno Zenica a radi se o eventualnom priključenju električne energije. 
Naime, ne znam koliko je poznato ovo privredno društvo ima stanovitih problema u svom poslovanju i nedavno 
između ostalog kao mjera za neplaćanje računa isključena im je struja.  
Međutim, postavljam pitanje direktoru da li postoji ikakav način ili modalitet da se istima ponovo priključi struja 
naravno uz neke mjere obezbijeđenja kako bi se istima omogućio rad. Po mojim informacijama oni su dobili 
nekoliko ugovora na međunarodnom tržištu i ako bi im se omogućilo je li priključenje struje da bi u narednom 
periodu mogli imati i posao. Naravno ovo sve govorim zbog uposlenika kojih ima negdje oko 300 i smatram da bi 
bilo korisno kako za Elektroprivredu, koja evo sada i tržišno nastupa dakle nije im u interesu da gube kupca 
električne energije a tako i za ovo poduzeće da se nađe neki način kako bi im se ponovo priključila električna 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić Zašto se neispoštuje preporuka ombudsmena da se uskladi definicija djeteta u zakonodavstvu Bosne i 
Hercegovine s odredbama Konvencije o pravima djeteta i osigura bezuslovno pravo djeteta na besplatnu 
zdravstvenu zaštitu. Toliko i hvala. 

17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Denis Gratz Prvo pitanje Vlada Federacije BiH je 2. jula 2015. godine po preporuci Institucije ombudsmana za ljudska prava BiH 
naložila direktoru i Upravnom odboru Instituta za medicinsko vještačenje zdravstvenog stanja da se odmah pristupi 
usklađivanju Pravilnika o kriterijima i postupku medicijnskog vještačenja zdravstvenog stanja i donošenju nove liste 
invladiteta a sve sa ciljem utvrđivanja jedinstvenih kriterija jedinstvene liste za civilne i vojne invalide u Federaciji. 
Zadužene institucije su svako iz svoje nadležnosti imenovale Komisiju za usklađivanje Pravilnika odnosno 
izvršavanje zaključka Vlade Federacije BiH. Pozivajući se na složenost zadatka Komisija je u septembru 2015. 
zatražila rok od 90 dana da dostavi jedinstvenu listu. 
Od septembra 2015. do danas je prošlo sedam i po mjeseci odnosno preko dvijesto dana a jedinstvena lista 
invaliditeta za civilne i vojne invalide nije utvrđena. 
Sva lica s invaliditetom imaju pravo na društvenu zaštitu i na pomoć institucija u procesu socijalne inkluzije bez 
obzira na uzrok invaliditeta licima koja su učestvovali u odbrani zemlje trebaju se  osigurati adekvatne naknade ali 
one trebaju biti izdvojene iz onoga što primaju zbog invaliditeta koji su stekli ranjavanjem u ratu. 
Postavljam ovom prilikom pitanje prema Vladi i Federalnom ministarstvu branitelja kao i Federalnom ministarstvu 
rada i socijalne politike. 
Zašto je stopiran rad na utvrđivanje jedinstvene liste invaliditeta i kada ćemo to ovdje imati na dnevnom redu. 

17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Denis Gratz Molim da mi se dostavi Informacija o odobrenim i isplaćenim sredstvima za 2014. i 2015. godinu kao i ne 
isplaćenim sredstvima za ovaj vremenski period u okviru raspodjele sredstava, subvencije privatnim preduzećima i 
poduzetnicima kroz poticaje za poljoprivredu za podučje Općine Bosnska Krupa, te da mi se dostavi Informacija o 
planiranoj dinamici isplate dugovanja iz prošle dvije godine. 
 
 
2/5 AS 
 
Na osnovu zahtjeva poljoprivrednika iz Bosanske Krupe upućujem ovo zastupničko pitanje kako bi smo utvrdili 
dinamiku isplata zaostalih poticaja, te tražim da se poštuje redosljed u skladu sa pravilom da sredstva budu 
isplaćena po osnovu najstarijih dugovanja. 
S tim u vezi naglašavam da je u Bosanskoj Krupi došlo da ekspanzije poljoprivredne proizvodnje, te je iznimno 
važno zaštititi pozitivne trendove i razvoj. 
Molim da mi se odgovor na pitanje dostavi čim prije u skladu sa postavljenim rokovima te preciznim informacijama, 
kako bih mogao adekvatno informirati poljoprivrednike o radu nadležnog ministarstva i dostaviti im adekvatne 
informacije u cilju dobre saradnje zajednice s ministarstvom i nadležnim institucijama. Hvala lijepo. 

17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem Obzirom da je stanje u Federaciji inače vrlo teško a uzrokovano je kao što svi znamo nedostatkom finansijskih 
sredstava moje poslaničko pitanje upućujem ministrici financija. 
Na koji način Vlada Federacije vrši raspodjelu financijskih sredstava sa koda transferi nižim nivoima vlasti to je kod 
6141 poznatiji pod nazivom grantovi neodrživim kantonima i gradovima koji imaju odnosno općinama koje imaju 
problema. 
Postoji li Pravilnik i koji su kriteriji za raspodjelu? Da li se sredstva sa koda 6141 transferišu kantonima na osnovu 
projekata ili je to transferisanje sredstava koje Vlada Federacije Bosne i Hercegovine i ne kontroliše i ne vrši 
analizu. 
Zašto postavljam ovo pitanje. Zato što je konkretno Bosansko-podrinjski kanton, koji ima i uvećan ponder i svake 
godine dobije ta sredstva. Mislim da je nedopustivo da u proteklih desetak godina Vlada Federacije tranferiše nekih 
pedesetak miliona a... 

17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Esad Bašagić JP Direkcija Autocesta 17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Hasida Isaković  17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina  17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina  17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić  17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zukan Helez  17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zana Marjanović  17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mehrudin Švago ...izgradnju mini hidroelektrane na rijeci Vrbas na potezu između naselja Babin Potok i naselja Krivače, tražim od 
nadležnih ministarstava analizu postojanja te mini hidroelektrane, da li se više dobiva ili gubi presijecanjem 
prirodnog vodotoka rijeke Vrbas? Hvala 

17.05.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Kasim Mulalić Ja imam jednu inicijativu koja ima za cilj da se kroz izradu novog Zakona o šumama FBiH koji je u pripremi i 
usvojen u formi prednacrta propišu odredbu i to u Poglavlju – šume i šumsko zemljište da posebnim režimom 
gospodarenja zaštićene šume u članu 29. propiše odredba da se u zaštićene šume i kestenove šume obzirom na 

17.05.2016 
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značaj istih u prehrambenoj i medicinskoj i drvnoj industriji. U Poglavlju IV člana 41. stav 1. ugrožene vrste se 
navode da nije dozvoljena sječa, oštećenje ili bilo koje istrebljivanje stabla pitomog kestena. Obrazloženje: Ova 
inicijativa ima za cilj da se kod izrade Zakona o šumama FBiH u odredbe koje propisuju zaštitu i očuvanje pojedinih 
vrsta šuma i područja posebne namjene kao prirodno bogatstvo društva propiše zaštita i očuvanje ovog izuzetno 
važnog prirodnog resursa i bogatstva. Naime, prema podacima pitomi kesten u BiH rasprostranjen je na oko 36 
hiljada hektara i to najviše u Sjeverozapadnoj Bosni, dolina rijeke Une, Sjeveroistočnoj Bosni, dolina rijeke Drine te 
u Hercegovini u dolini rijeke Rame. Samo u općinama Unsko-sanskog kantona Velika Kladuša, Cazin, Bužim i 
Bosanska Krupa nalaze se najbogatije šume pod kestenom koje se prostiru na oko 5,5 hiljada hektara. Kako ni 
statistika nema tačnih podataka o kestenovim šumama kao što su podaci o nastambama kestena i broju rodnih 
stabala ovim se želi da na jedan sistemski sveobuhvatan način pitanje ove vrste zakonski uredi i definiše. 
Značaj kestena od izuzetne je važnosti gotovo u svim sektorima industrije, a najbitnije i najznačanije su u 
prehrambenoj, medicinskoj i drvnoj industriji. Plod kestena po svojim vrijednostima vrlo je bitan u prehrambenoj 
industriji a zbog velikog broja vitamina koje posjeduje važnu ulogu ima i u medicini i farmaceutskoj industriji.  
Treba navesti činjenicu da se više od 5 i po hiljada hekatara kestenove šume u Cazinskoj krajini je ili može biti 
ugroženo ukoliko bi ova vrsta ostala bez zaštite. Time bi svakako i oko hiljadu pčelara u Unsko-sanskom kantonu 
koji se bave proizvodnjom brendiranog kestenovog meda bila dovedena u pitanje. Stoga kako se želi postići najbolji 
efekat donošenjem novog Zakona u ovom sektoru sasvim se opravdanim zahtijeva uređenja ove materije na 
najbolji način, a s obzirom da se šumsko bogatstvo smatra općim dobrom te uvažavajući argumente i činjenice iz 
ove inicijative sasvim se opravdanim zahtijeva da bogatstvo kestenove šume mora uživati tretman veće zaštite i 
ono se mora urediti na najbolji i najefikasniji način. Zahvaljujem. 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica I treće pitanje Skupštini odnosno parlamentarnoj većini ovog Doma. Zašto mi donosimo zakone, ako ih naša Vlada 
ne primjenjuje. 

17.05.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević da je Vla da Federacije na jednoj od sjednica donijela Odluku da se iz tekuće  rezerve Federacije dodjeli 450 
hiljada maraka finansijske pomoći institucijama kulture. I umjesto da dobijem odgovor od Vlade na bazi kojih 
kriterija je dovedeno da potrebe da Vlada iz tekuće rezerve i pored javnog poziva na koje te intitucije nisu dobile 
sredstva reaguje kroz tekuću rezervu dobio sam odgovor koji ustvari potvrđuje moju tezu da se o radi o nećemu što 
je ustvari kupovao politički mir u odnosu koalicije Fedearlno ministarsvo kulture me informiše da ono apsolutno nije 
podnijelo inicijativu za izdvajanje sredstava s pozicije tekuće rezerve Vlade Federacije te stoga ne raspolaže s 
traženim podacima. Znači, resorno ministarstvo na koje se odnose konkretno grantovi institucije koje su dobile 
novac nema pojma o tome nego Vlada pa bih zamolio ako postoji mogućnost da odgovori onaj na koga se to pismo 
i odnosilo, odnosno pitanje. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Druga stvar se odnosi na javni poziv za podnošenje zahtjeva za subvenciju zapošljavanje mladih nezaposlenih 
osoba bez radnog iskustva ili zahtjeva za subvenciju za samozapošljvanje, konkretno radi se o spektakularnom 
najavljenom projektu zapošljavanja 6,5 hiljada ljudi kroz subvencioniranju iz Budžeta a ustvari se radi o 
budžetskom zapošljavanju u predizborno vrijeme. Mene interesuje sljedeća stvar, i to pitam nadležno ministarstvo 
kako je moguće da Federalni zavod za zapošljavanje raspiše javni poziv ili tender od 67 miliona KM a da prethodno 
ima  
3/3 ah 
 
finansijski plan isljučivo na 17 miliona. Takođe je vrlo upitno da u tih 17 miliona finansijski plan Zavoda ima 10 
miliona koje nije dobio iako mu je već definisano u Budžetu. Tako da praktično  kad se pogleda finansijski plan 
Zavoda zapošljavanja oni su raspisali javni poziv na 67 miliona a imaju praktično 7 miliona, što je vrlo upitno i sa 
aspekta poštivanja Zakona o budžetima pa čak i Zakona i posredovanju u zapošljavanju. Neću da detaljno 
obrazlažem da je vrlo simptomatično da kompletan dio unutar Vlade a vezano za ovaj javni poziv ne radi resorno 
ministarstvo  u kojem igrom slučaja ministar iz SBB-a nego je to delegirano Federalnom ministru za obrt ne znam 
tačno sve kako ide onaj puni naziv koji igrom slučaja iz SDA pa je to malo čak simptomatično u odnosu. Međutim, 
suština je sljedeća Vlada je prateći ovaj javni poziv doniejla određenu Uredbu pa je naknadno tu uredbu izmjenila 
kada su u pitanju uslovi za prijavljivanje na ovaj javni poziv. Uslov da biste vi ostvarili sredstva na ovaj javni jeste 
da prijavite radnika. I u sklopu toga Vlada je obavezala Poresku upravu da definiše nove klasifikacijske brojeve u 
okviru svog rada i da definiše jasnu poreznu obvezu za one koji se prijavljuju po osnovu ovih subvencija u javnom 
pozivu u zapošljavanju. Ja sam imao određen broj poziva od strane poslodavaca koji su zaposlili ljude jer je to bio 
uslov da biste dobili subvenciju. I već četvrti mjesec ne primaju apsolutno nikakvu subvenciju po ovom pitanju nego 
za te ljude moraju finansirati iz vlastitih izvora finansiranja iako je u Uredbi vrlo jasno izdefinisana kompletna 
procedura na koji način se izvještava od strane kantonalnog Federalni zavod na koji način se vrše ugovorne 
obveze te nakon toga se to sve to dostavlja u vidu kvartalnih izvještaja prema Vladi Federacije. Mene na kraju 
interesuje i to pitam konkretno resorno ministarstvo ili Vladu Federacije nije više ni bitno da li je istina da u ovom 
momentu se ne isplaćuju poticaji po ovom javnom pozivu te da li je ovaj kompletan javni poziv raspisan u skladu sa 
Zakonom kojim članovima Zakona kad imamo situaciju da prethodno Federalni Zavod zapošljavanja nije izvršio 
rebalans svog finansijskog plana i uključio sredstva koja mu je Vlada Federacije planirala u Budžetu u iznosu od 50 
miliona KM. Znači, pitanje se konkretno odnosi da li je istina da ljudi do dana današnjeg nisu dobili subvneciju iako 
su po Uredbu i svim pravilima trebali dobiti i da li je ovo sve urađeno u skladu sa zakonu kada je u pitanju ono što 
definiše u materiju jer očigledno se radi o raspisivanju tendera bez finansijkog pokrića. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević dopisa koji je upućen prema kolegiju a odnosi se za zakazivanje temacke sjednice vezano za pismo namjere MMF-
a zamolio naravno da dobijemo odgovr Kolegija iako smo u međuvremenu čisto da razjasnimo određene stvari 
imali izjave premijera u kojem je rekao da ni on ne zna konkretno šta je u tom pismu namjere, ima on svoju verziju 
koja je išarana crvenom i zelenim flomasterom i onda je rekao u svom dijelu da se radi o pismu koje nije naše 

02.06.2016 
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vlasništvo i na kraju ono što je u čitavoj prići izuzetno važno da razjasnimo zbog Odluke Kolegija kada je u pitanju 
razmatranje tog pisma, znači, na oficijelnoj stranici MMF-a postoje sva pisma namjere koja su dostavljana  od 
strane zemalja koje su se obračale za finansijske  aranžmane prema MMF-a, znači od Grčke, Iraka, Tajvana i na 
kraju i BiH gdje u svakom dokumentu pisma namjere u preamboli na engleskom jeziku piše znači, na svake države 
piše da je pismo namjere isključivo vlasništvo zemlje koja ga upućuje i objavljuje se na toj stranici samo uz 
saglasnost te zemlje za članove njihovog servisa  
3/4 ah 
 
pristupa toj internet stranici. Druga stvar koja je simptomačna čisto radi javnosti, znači, pričati o nečemu da ne 
znate šta se u njemu nalazi a direktni ste potpisnik pisma namjere. Jednostavno nije korektno ni prema javnosti ni 
prema onima koji pokušavaju samo da zbog promjene modela aranžmana znači, naša je namjera isključivo da 
zbog promjene modela aranžamana koji se sad mijenja iz stejd baj u ...koji je  na duži period u smislu grejsa i na 
duži period vraćanja da javnost i mi kao parlamentarci raspravimo ono što se država i izvršna vlast na svim nivoima 
obvezala da će ispoštovati u smislu traženog aranžmana kada je u pitanju MMF. Ja sam htio samo da još jednom 
Kolegij da se očituje o pismu vezano za MMF i da razjasnimo ovu situaciju da je pismo naše vlasništvo da ga 
potpisuje konkretno premijer i zamolio bih da vama pomognemo uredništvo avaza koje ima očigledno pismo 
namjere kako smo mogli vidjeti po jutrošnjem a niko ga drugi nema zamolio bih uredništvo avaza da u interesu 
javnosti i pri tome tih sjednica dostavi pismo namjere i premijeru pošto je njegovo išarano i da dostavi 
parlamentima da imamo materijal za te temacke sjednice. Zahvaljujem 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Slobodan Tomić Dozvolite  da vas sve srdačno pozdravim, prem da mi je vidite teško govoriti poslije ovakve situacije, ali ipak ću 
vam zaželiti uspješan rad današnje ove sejdnice da makar završimo u miru i redu nekome. Ja ću uputiti 
zastupničko pitanje Ministarstvu poljoprivrede šumarstva i vodoprivrede. 66 poljoprivrednika iz zapadne – 
Herecegovine, Županije zapano-herecegovačke dobilo je odbijenicu nisu aplicirali na novčane poticaje u 
poljoprivredi a to se... 
...a to se učini odnosima sjetvu krompira. Od spomenutog ministarstva tražim napismeno da mi dostave 
pojedinačno po kandidatima koji su aplicirali na novčane poticaje po imenu, prezimenu i razlog zašto je odbijen sa 
novčanih poticaja. Hvala lijepo. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Đuro Prkačin Na temelju članka 13. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamenta Federacije BiH upućujem predsjedniku 
Vrhovnog suda Federacije BiH sljedeće izaslaničko pitanje: Zašto nije i kada će biti raspisan natječaj za mjesto za 
povjerenika Odjeljenja sudske policije sudova u Hercegovačko-neretvanskoj županiji sa sjedištem u Mostaru? 
Hvala. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Da li su svi aktuelni ministri i ministrice u Vladi Federacije BiH posjetili sve kantone i upoznali se sa problemima na 
terenu u svakom od kantona iz nadležnosti u kojem upravljaju? 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Josić Prema izočnima Savez općina i gradova koji je zakonski zastupnik jedinica lokalne samouprave u FBiH općine i 
gradovi su od 2010. godine uskraćeno za skoro 40 miliona maraka sa jedinstvenog, o raspodjeli javnih prihoda sa 
Jedinstvenog računa. Do uskraćivanja je došlo zbog otplate dugova prema kreditorima najprije prema MMF-u. Ovo 
su značajna sredstva za koja su uskraćene lokalne samouprave i u svakom slučaju ta sredstva i njihov nedostatak 
se se osjeća u svim onim aktivnostima koje jedinice lokalne samouprave imaju kao svoju zadaću u izvršavanju svih 
onih nadležnosti koje proizilaze iz njihovog statusa. Uzmemo li u obzir da se sav život ili najveći dio života odvija u 
jedinicama lokalne samouprave onda se može kazati da je namjera onda se to već i konkretizirano u praksi da je 
Savez općina i gradova kao zakonski zastupnik i tužio Vladu FBiH u vezi sa ovim sredstvima. Postavljam 
izaslaničko pitanje: Što je Vlada Federaciej BiH poduzela da jedinice lokalne samouprave putem Saveza općina i 
gradova ne poduzmu ovakav korak i drugo pitanje: Što će se poduzeti da i u narednim aranžmanima sa MMF-om 
jedinice lokalne samouprave ne budu uključene u vraćanje kredita u kojima nisu participirale odnosno jer nisu 
njihovi konzumenti. Hvala lijepa. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Amil Buljubašić molim za informaciju koliko oružja ima po kantonima i to me interesuju duge cijevi kao i u Federalnom MUP-u? To 
je s jedne strane znači postojeće stanje, a s druge strane koliko će sredstava iz Budžeta u ovoj godini otići za 
nabavku dugih cijevi i kako će biti, znači, po kantonima raspoređeno? Hvala. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

Naime, da populacija u BiH poprima sve gore i gore razmjere pa se s pravom svi trebamo zapitati ko će živjeti u 
ovoj zemlji u sljedećih, nakon sljedećih desetak godina, a prema podacima Federalnog zavoda za programiranje 
razvoja prirodni priraštaj također poprima sve gore razmjere. Tokom  
4/3 pa 
 
2015. godine u BiH rođeno je 18 hiljada 935 djece a umrlo 20 hiljada 885 građana pa je prirodni priraštaj bio minus 
1950. Ukoliko navedene brojke uporedimo sa 2014. godinom vidjeće se razlike. Naime, tokom navedene godine 
živorođenih u Federaciji bilo je 19 hiljada 187, umrlih 19 hiljada 371 te iako je prirodni priraštaj negativan minus 184 
on je kud i kamo povoljniji nego 2015. godine. Dramatični su podaci koji se odnose na općine, pokazatelji 
Federalnog zavoda za programiranje razvoja pokazuju kako je primjerice u Bosanskom Petrovcu bilo tek 30 
živorođenih, u Domaljevac Šamcu tek njih 13, Foči 8, Palama 7, Dobretiću 4, Kreševu 27, Neumu 8, Bosanskom 
Grahovu 5, Kupresu 12 itd. i prema svim navedenim podacima više je nego jasno kako situacija polako izmiče 
kontroli pa sve više se pokazuju tačnima analize koje su ranije rađene za potrebe Crvenog križa BiH prema kojem 
će naša zemlja za 35 godina postati država s najvišim udjelom stanovnika starije dobi na Balkanu. Broj starijih 
osoba biće dvostruko veći nego danas a gradovi u magli izgledati poput današnjih povratničkih naselja u kojima 
uopće nema škola budući da nema djece koja bi u njih išla. Prema demografskim procjenama do 2050. godine 
stanovništvo BiH će se smanjiti za 20\% odnosno u BiH će živjeti 470 hiljada stanovnika manje. Više je nego jasno 
kako danas trpimo ratne posljedice, dramatično podržane nesavjesnim ponašanjem nosilaca politike u smislu loših 

02.06.2016 
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rješenja u većini oblasti te je izuzetno važno da shvatimo kako se nalazimo u toliko negativnom populacijskom 
trendu koji traži hitne mjere. Stalna politička neizvjesnost, te uništena privreda ne nudi neku dobru perspektivu a 
kada tome dodamo izostanak bilo kakve ozbiljne populacijske politike rezultati nažalost ne mogu biti bolji. Jasno je 
kako populacijskih politika ima mnogo kao i metoda kojima se potiče natalitet dječiji doplaci, porodični dodaci, 
porodiljni dopusti za oba roditelja, poticajna stambena i kreditna politika, prihodno radno vrijeme itd. tako da više ne 
možemo biti u sferi izmišljanja tople vode. Pitanje je da li smo spremni preuzeti rješenja adekvatno našim 
problemima i svi zajedno stati iza implementacije istih?  
Zbog situacije u kojoj smo se našli pitam Vladu i resorno ministarstvo: Da li imaju u planu donošenje strateškog 
dokumenta ili adekvatnog akcionog plana u cilju definisanja neophodnih mjera i aktivnosti populacijske politike? 
Zahvaljujem. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Amil Buljubašić Ja ću morati sjedeći zato što ću pročitati ovo sa računara odgovor koji sam dobio na postavljeno pitanje. Sve vas 
srdačno pozdravljam. Naime, ja sam odgovor na pitanje koje sam postavio na 8. sjednici Doma naroda 11.02.2016. 
godine. Odgovor glasi ovako: Vlada Federacije BiH na sjednici održanoj 02.02.2016. godine donijela je Uredbu o 
naknadama koje pripadaju članovima Vlade FBiH, njihovim savjetnicima koji nemaju karakter plaće kojim se 
izjednačavaju prava na naknade članovima Vlade FBiH i savjetnicima sa naknadama koje neprekidno uživaju 
zastupnici Predstavničkog doma Parlamenta FBiH i delegati Doma naroda Parlamenta FBiH. Izmjena Uredbe iz 
2013. godine nije u skladu sa Zakonom o plaćama i naknadama u organima vlasti FBiH te će Vlada FBiH u cilju 
harmonizacije  
4/4 pa 
 
prava u narednom periodu izmjenama i dopunama zakonskih rješenja izjednačiti naknade za sve kategorije na koje 
se zakon odnosi. Vlada Federacije BiH razmatra mogućnost potpunog ukidanja navednih naknada što će biti 
definisano izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti Federacije. Direktor Samir 
Iskrić. Mene zanima samo da li je istina da izmjena Uredbe iz 2013. godine nije u skladu sa Zakonom o plaćama i 
naknadama je li u međuvremenu vršeno nekakva, nekakvi prekršaji za određeni zakon, određenih zakona koji 
definišu tu oblast? 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Amil Buljubašić Dalje bih se osvrnuo na još jedno pitanje koje sam dobio iz Javnog preduzeća Direkcije Ceste Federacije na moj 
upit da li je i kada je ako jeste podnešena inicijativa za rješavanje pješačke staze na dionici puta M4 u općini 
Tešanj, dionici puta Tešanjka – Kraševo gdje sam dobio doslovce jedan vrlo zanimljiv odgovor kaže se da je 
otprilike u proteklom periodu načelnik općine Tešanj podnio inicijativu za rješavanje pješačke staze. U proteklom 
periodu to vjerovatno nekad od kraja 2. svjetskog rata pa na ovamo je podnosio možda inicijative. Ja bih želio da 
se zahvalim preduzeću, Javnom preduzeću Ceste FBiH na konačnom rješavanju izgradnje pješačkih staza na 
potezu Tešanjka – Kraševo u općini Tešanj na dijelu ceste M4 koji prolazi kroz naseljeno mjesto Kraševo i 
Tešanjka. Kako sam mještanin naseljenog mjesta moje najiskrenije namjere su izražavanje zahvalnosti za 
rjašavanje gorućeg problema na magistralnoj cesti M4. Naime, moram pomenuti činjenicu da je sjeveroistočno 
istom cestom uz naseljeno mjesto Kraševo nalazi se naseljeno mjesto Matuzići u općini Doboj Jug gdje je pješačka 
staza izgrađena prije više od 4 godine a jugozapadno se nalazi naseljeno mjesto Žabljak općina Usora gdje je 
također pješačka staza izgrađena prije skoro 8 godina. Građeni MZ Kraševo koja se nalazi u općini Tešanj nisu 
mogli dobiti tu pješačku stazu dok se nije desio jedan strašan, dok se nije desila jedna strašna nesreća u kojoj je 
izgubljen jedan mladi život. Napominjem i ranije su pješaci na toj dionici gubili život. Strašna je činjenica da se 
inicijativa za izgradnju pješačke staze nije podnijela ranije kada se to rješavalo u naseljenom mjestu Žabljak u 
općini Usora, u naseljenom mjestu Matuzići općina Doboj Jug nego se takve inicijative podnose tek kada se desi 
smrt uprkos ranijim zahtjevima građana prema načelniku općine Tešanj da se riješi taj problem zaštite pješaka 
izgradnjom propisne pješačke staze.  
Ono što želim kroz dopunu da dobijem odgovor na pitanje kada je tačno pokrenuta inicijativa za izgradnju pješačke 
staze na dionici M4? Ja mislim da ona tek desila se u januaru ove godine. Također ko je izvođač radova, ko je 
investitor, ko je nadzorni organ, ko je i kada izdao odobrenje za gradnju pješačke staze na dijelu ceste M4 na 
potezu Tešanjka-Kraševo? Zahvaljujem. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Poštovane dame i gospodo, predstavnici Vlade, predsjedavajuća, tajniče, koristim priliku da sve srdačno 
pozdravim. Ja imam jedno izaslaničko pitanje postavljam ga Vladi Federacije a ono glasi: U kojoj je fazi 
implementacija Odluke tj. Programa za uvezivanje radnog staža radnicima koji su u poduzećima u većinskom  
4/5 pa 
 
državnom vlasništvu tj. Federalne Vlade? Interesuje me s kojih područja su predviđena i koja 
gospodarska/privredna društva su predviđena u tom programu uvezivanja i da li se nalazi, znači, iz kojih 
kantona/županija dolaze i da li se nalazi na toj listi Agrokomerc, jer tamo imamo 174 radnika koji čekaju zasluženu 
penziju? Hvala lijepo. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Damir Jukić Postavljam pitanje ponovno Federalnoj poreznoj upravi ni ako evo ni nakon nekoliko mjeseci nisam dobio na ranije 
postavljeno pitanje odgovor uputitiću još jednom u nadi da će evo nekad i meni početi stizati odgovori na 
postavljena pitanja. 
Dakle, pitanje je upućeno direktoru Federalne porezne uprave. 
Kako je moguće da na nedavno završenom natječaju za prijem 6 federalnih poreznih inspektora pri kantonalnom 
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Kantonalnom poreznom uredu od direktora preko šefova poreznih ispostava samo i šef jedne Porezne ispostave u 
Maglaju jest Hrvat. 
Dakle, tražim odgovor u što kraćem roku. Hvala lijepo 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Admir Hadžipašić Mi smo predsjedavajući znači održali početkom ove godine tematsku sjednicu o stanju u Elektroprivredi Bosne i 
Hercegovine i čini mi se da između ostalih zaključaka koji su bili jeste bio je i zaključak koji se odnosio oko 
rekonstrukcije i niskonaponskih mreža. Posebno ovo sam potencirao više puta na sjednici kad je u pitanju bio 
Izvještaj o radu i Program rada Elektroprivrede Bosna i Hercegovina je na tematskoj sjednici. 
Čini mi se da Elektroprivreda Bosne i Hercegovine poslije i tih zaključaka i tematske sjednice ne samo da je 
umanjila da ništa nije poduzela kad je u pitanju rekonstrukcija niskonaponske mreže na području Unsko-sanskog 
kantona prije svega Općine Cazin, Velika Kladuša i Bužim već su u potpunosti obustavljena. Znači rekonstrukcija te 
niskonaponske mreže pa ovom prilikom znači želim da postavim pitanje Ministarstvu i Elektroprivredi zašto je to 
tako i zašto Elektrodistribucija neće da dovede struju do svih domaćinstava na području Unsko-sanskog kantona 
minimalno znači da to bude u iznosu od 220 volti. 
Ja ću malo da kažem da  sam razočaran po pitanju odnosa Elektroprivrede Bosne i Hercegovine prema Unsko-
sanskom kantonu a i samoj realizaciji zaključaka koji su usvojeni na tematskoj sjednici Doma naroda. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Admir Hadžipašić Vezano je za upis ratnog staža u knjižice i obračun oko visine penzija za one osobe koje su pisale ratni staž. 
Postoji neujednačena praksa da je u pojedinim državnim institucijama gdje se od uposlenika u tim nekim 
institucijama traži pored toga što su upisali ratni staž u radnu knjižicu traži se da se izjasne da li ostaju pri tom kad 
je u pitanju obračun za penziju dok kod drugih se automatski vrši znači ljudi se šalju u penziju pa s obzirom da 
imam inicijativu od strane više građana kojih se tiče ovo pitanje interesira me znači da mi Ministarstvo rada i 
socijalne politike odgovori na to pitanje znači da li znači iako upisan radni staž se mora obračunavati i kad je u 
pitanju penzijski staž s obzirom da ti ljudi prema njihovim informacijama dobiju manju penziju u odnosu kad bi još 
radili te tri godine ili dvije zavisno u tom periodu pa ispada da su oni koji su učestvovali u ratu i kažnjeni zbog upisa 
tog ratnog staža. 
I interesira me kako će to biti riješeno u novom Zakonu pa evo u tom pogledu bi zamolio Ministarstvo rada i 
socijalne politike da vodi računa o tome i da ti ljudi nebudu oštećeni po tom pitanju iako su oni kad je bilo 
obljavljeno upis ratnog staža na neki način dovedeni u zabludu ili su očekivali da će imati povoljnije uslove 
penzionisanja odnosno veće penzije sada su ispali kažnjeni imaju manje penzije u odnosu na ono što bi trebali da 
dobiju pa evo u tom pogledu tražim odgovor od Ministarstva rada i socijalne politike. Zahvaljujem se. 

02.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Mirković Zašto do danas nisu izmirena Zakonom zagarantovana prava radnika Polietilenke i Kombiteksa Bihać koja se 
odnose na isplatu potraživanja radnika za vrijeme nezaposlenosti, u skladu sa Programom zbrinjavanja radnika 
preduzeća u stečaju? zašto Zavod za zapošljavnje FBiH i Služba za zapošljavanje USK postupaju  suprotno 
presudi Vrhovnog suda Federacije BiH, broj U-1729/01 od 11.10.2006. godine, U-3477/01 od 07.03.2007.godine i 
U-3488/01 od 07.03.2007.godine i da li su Tužilaštvima poznate okolnosti vezane za ove slučajeve  
1/2 pa 
 
i da li su preduzete odgovarajuće zakonske mjere prema odgovornim osobama koje nepostupanjem, nečinjenjem, 
odbijanjem da se postupi u skladu sa Zakonom i presudom Vrhovnog suda FBiH, te  nepotrebnim zadržavanjem  
izvršenja zakonom predviđenih obaveza preme radnicima Kombiteksa i Polietilenke Bihać, istima prouzrokuju teške 
povrede prava i značajnu materijalnu štetu? Obrazloženje: 
Preduzeće Polietilenka Bihać je u stečaju od 2010. godine, a od ove godine Polietilenka d.d. konačno je i ugašena 
prodajom cjelokupne pokretne i nepokretne imovine s čime je izgubljena i svaka nada za ponovno pokretanje 
Polietilenke Bihać nekada najuspješnije fabrike za proizvodnju fleksibilne ambalaže. Ista sudbina je zadesila i 
tekstilni kombinat Kombiteks Bihać 2007. godine, kada je proglašen stečaj,  i čijim radnicima se također odbija 
isplatiti naknada za vrijeme nezaposlenosti. 
Vlada USK, Služba za zapošljavanje i Federalni zavod za zapošljavanje bili su obavezni sačiniti program 
zbrinjavanja radnika preduzeća u stečaju,  a Služba za zapošljavanje USK je bila u obavezi radnicima isplatiti 
naknadu za vrijeme nezaposlenosti, ovisno o dužini staža radnika.  
Međutim to nikad nije učinila već ih je odbila, pravdajući to različitim razlozima, očito, s krajnjim ciljem izbjegavanja 
izvršenja zakonskih obaveza prema radnicima. 
Na taj način, nebrigom  Vlade USK, Službe za zapošljavanje USK i Federalnog zavoda za zapošljavanje FBiH, te 
uskraćivanjem Zakonom garantiranih prava, radnici Kombiteksa i Polietilenke Bihać postali su žrtve 
administrativno- birokratskih procedura,  i umjesto da su bliže, oni su sve dalje od rješenja problema koji je 
nastupio bez  njihove krivice. 
Nadležne organe očito ne brinu egzistencijalni problemi radnika,  uprkos činjenici da im je  bila poznata presuda 
Vrhovnog suda i obaveza da se zakonska prava radnika moraju poštovati. 
Naime, citiranim Odlukama Vrhovnog suda jasno je naznačeno da se ne može odbiti zahtjev osobe za priznanje 
prava na novčanu naknadu za vrijeme njene nezaposlenosti, iz razloga što poslodavac nije izvršavao svoju 
zakonsku obavezu obračuna i uplate obaveznog doprinosa za osiguranje od nezaposlenosti, dok je osoba bila u 
radnom odnosu. 
Tim slijedom, Zavod za zapošljavanje FBiH i Služba za zapošljavanje USK i Vlada USK bili su u obavezi da u 
skladu sa Programom zbrinjavanja radnika Kombiteksa i Polietilenke Bihać koji su proglašeni tehnološkim viškom, 
ili su bez svoje krivice ostali bez posla, omoguće pravo na novčanu naknadu u vrijeme nezaposlenosti, bez obzira 
da li je poslodavac izmirio obaveze prema zdravstvenom i penzionom osiguranju danom prestanka radnog odnosa. 
Naročito brine činjenica da su odgovorni za uskraćivanje radničkih prava i ugrožavanje njihove egzistencije i dalje 
nezainteresirani da se ovaj dugogodišnji  problem riješi, pri tome svjesni, da ne primjenjujući i ne poštujući presudu 
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Vrhovnog suda FBiH, nastaju teže povrede prava drugog i značajna materijalna šteta, jer su radnici Kombiteksa i 
Polietilenke Bihać do sada oštećeni za iznos od skoro 900.000 KM. 
Nepostupanjem, nečinjenjem, odbijanjem da se postupi  u skladu sa Zakonom i presudom Vrhovnog suda FBiH, te 
nepotrebnim zadržavanjem izvršenja zakonom predviđenih obaveza preme radnicima Kombiteksa i Polietilenke 
Bihać, nadležne odgovorne osobe u Vladi USK, Federalnom zavodu za zapošljavnje i Službi za zapošljavanje 
USK, i dalje postupaju sa umišljajem, potpuno svjesni da neizvršavanjem ili odbijanjem izvršenja pravosnažne 
sudske odluke čine krivična  
1/3 pa 
 
djela opisana članom 351. st. 1. i 383. st.1. Kaznenog zakona FBiH, pri tome prouzrokujući teške povrede prava i 
značajnu materijalnu štetu radnicima Kombiteksa i Polietilenke Bihać. To je moje prvo pitanje 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Željko Mirković Da li je istina da vi imate devet savjetnika koji godišnje koštaju Parlament Federacije BiH skoro 500 hiljada KM? 
Ako je to istina ili ako nije istina molim vas da mi odgovorite i u pismenoj formi ko su vaši savjetnici, po kojim 
oblastima i kolika su njihova ukupna primanja tokom godine za vaš kabinet? Hvala lijepo. 

23.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Rasim Kantarević Moje pitanje vezano je za privatizaciju preduzeća „Kladušnica“ d.d. Velika Kladuša koja je i između ostalog 
svrstana među deset najvećih privatizacijskih pljački u BiH. Naime, preduzeće „Kladušnica“ d.d. privatizirano je po 
tzv. „Markovićevom zakonu“ i registrirano u Osnovnom sudu u Bihaću 28. avgusta 1991. godine kao dioničko 
društvo u mješovitoj svojini sa 60,78\% udjela radnika i 39,22\% državnog kapitala. Radnici su na osnovu tadašnjih 
zakonskih pogodnosti koje su imali, potpisali ugovore te krenuli sa otplatom preuzetih obaveza. U toj namjeri 
osujetio ih je rat čime je nasilno prekinut proces privatizacije. Skupština USK-a je 17.07.1997. godine na prijedlog 
Vlade donijela Odluku o utvrđivanju Liste preduzeća USK-a prema kojima obaveze i ovlaštenja vlasnika po osnovu 
državnog kapitala vrši Vlada Kantona, bez provjere u već urađenu registraciju i status „Kladušnice“ kao dioničkog 
društva. Na ovaj način se tzv. institucionalnim nasiljem od radnika oduzima preduzeće i prodaje se za bezvrijedne 
certifikate u ponovljenoj privatizaciji javnim otpisom dionica.  Federalno ministarstvo financija je 13. decembra 
2002. godine svojim rješenjem pod brojem: 03-19-28/01 poništilo je reviziju kapitala u preduzeću i naložilo novu sa 
tačno pobrojanim obavezama a jedna i najvažnija obaveza nove revizije je da u taj proces budu uključeni i bivši 
radnici ovog preduzeća. Ponovni proces revizije kapitala u preduzeću od strane i sada druge revizorske kuće 
urađen je po rješenju ali ponovo bez učešća radnika odnosno njihovih predstavnika. Radnici su se ponovo žalili pa 
je Federalno ministarstvo financija ponovo poništilo i drugu reviziju vlasničke strukture kapitala u preduzeću 
„Kladušnica“ d.d. dana 14.04.2005. godine i naložilo novu reviziju, koja do danas nije urađena. 
Kako privatizacija ipak ne može biti realizirana bez učešća radnika, objekti su iznajmljeni u zakup za koji se do 
danas nije uplatila niti jedna marka, a svih 75 bivših radnika je na cesti bez riješenog radno-pravnog statusa dok 
preduzećem upravljaju  
 
1/4 pa 
 
zakupci koji su ugostiteljske objekte ovog preduzeća, bez bilo kakve saglasnosti pretvorile u trgovačke centre od 
kojih ubiru velika sredstva za podzakup. 
Naravno dio imovine koji nema atraktivnog i ekonomski zanimljivog sadržaja prepušteni su propadanju, jer o njima 
nema tko da brine. Naposljetku Općinski sud u Velikoj Kladuši, započeo je rasprodajom imovine ovog  preduzeća, i 
ovdje se i samo po sebi nameće pitanje i tko onda prodaje tu imovinu kada nije riješena vlasnička struktura kapitala 
preduzeća? Radnici ovog preduzeća se pitaju kada će se zaustaviti institucionalno nasilje, koje se provodi nad 
njima? Tko je odgovoran što Vlada Unsko- sanskog kantona do danas, u periodu od 11 godina nije sprovela 
poništenu reviziju strukture kapitala ovog preduzeća od 14. aprila 2005. godine kojom je naložena i nova revizija? 
Zašto Vlada Federacije BiH i nadležno Ministarstvo financija do danas,  a po osnovu vlastitih odluka o poništenju  
revizije vlasničke strukture kapitala u preduzeću „Kladušnica“ d.d. nije uradila ništa da se taj proces dovrši i spriječi 
kriminal i korupcija u navedenom preduzeću?  
S obzirom da do sada Vlada F BiH nije ništa poduzela po pitanju rješavanja ovog problema, radnici  pokreću 
sporove protiv odgovornih pred nadležnim sudovima u BiH, koje će u konačnici vrlo vjerovatno dobiti nakon čega 
će se radnicima morati isplatiti obeštećenje zbog onemogućavanja upravljanja poduzećem jer su oni suvlasnici a 
što je i Vlada svojim rješenjima i potvrdila, pri čemu nastaje nesaglediva šteta po budžete institucija BiH. Hvala. 

23.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Kada će se izvršiti izgradnja trotoara za pješake uz magistralni put M4-2 na dionici Barake-Mala Kladuša-
Marijanovac pošto veliki broj učenika pješice ide u Osnovnu školu Barake, te dolazi do ugrožavanja saobraćaja od 
strane učenika od prvog do devetog razreda, a znamo da ima najmlađih od šest godina? 
Obrazloženje:  
Već duže vrijeme na magistralnom putu M4-2 Bihać-Velika Kladuša na dionici Barake-Mala Kladuša-Marijanova 
kreće veliki broj učenika koji pohađaju Osnovnu školu Barake. Često je saobraćaj ugrožen pošto se obično oni 
kreću u grupama a ima veliki broj najmanjih i najmlađih učenika od prvog do petog razreda. Svjedoci smo da na 
navedenom magistralnom putu izgrađuju se pješački trotoari gdje uopće nema učenika ni pješaka već se isti 
izgrađuju čisto po političkoj liniji utjecaja bez utvrđivanja prioriteta i potreba. Smatram da Federalna direkcija za 
ceste Federacije nije privatna institucija parlamentarnih stranaka koji čine većinu i postavljaju svoje kadrove da 
treba da radi ono za šta je nadležna u insteresu svih građana. Ako ste već odgodili Federalnoj direkciji i rješavanje 
magistralnog puta zaobilaznice Velika Kladuša do 2018. godine, kao i taj dio rješavanja magistralnog puta Velika 
Kladuša-Bužim-Bosanska Krupa, nemojte da učenici sa područja Velike Kladuše ispaštaju zbog politike. 

23.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirvet Beganović Koju imovinu u vlasništvu Agrokomerca i Uprave Menadžmenta Agrokomerca proglasio neperspektivnom i nije 
...obavljena u osnovnoj djelatnosti Agrokomerca? Na osnovu kojih kriterija je proglašena ta imovina 
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neperspektivnom? Koje stručne institucije kadrova istu je proglasio neperspektivnom? I šta je ciljano društvo 
Agrokomerc koje je navedeno u odgovoru na izaslaničko pitanje koje su dobili od Uprave i Menadžmenta?  
Tražim da mi Uprava i nadležno Ministarstvo dostavi Program konzultacije Agrokomerca na uvid ili je to obavljeno 
tajno i radi se skriveno od javnosti građana kao i nas izaslanika u zakonodavnoj vlasti.  
Obrazloženje: 
Svjedoci smo da i dalje se nastavlja sa uništavanjem i rasrodaja imovine Agrokomerca i to imovine koja ima 
budućnost i perspektivu. Svjedoci smo da je ciljano uništavana peradarska proizvodnja mesa i jaja u Agrokomercu, 
iako najveće iskustvo i tradiciju u navedenoj proizvodnji ima Agrokomerc. Za tu proizvodnju postoje sačuvani 
objekti, farme koje se svjesno i namjerno rasprodaju i uništavaju kao staro željezo ili kao naplata hipoteka bez 
definisanja dalje namjere. Kako to kada je BiH obezbjeđeno tržište od strane Republike Turske za pileće i juneće 
meso samo  
2/2 sk 
 
u Agrokomercu ta proizvodnja nema perspektivu? Koji su to stručnjaci ocijenili da nema perspektivu? Agrokomerc 
je nekada bio najveći proizvođač pilećeg mesa u bivšoj Jugoslaviji, imao je razvijenu koperantsku proizvodnju 
junećeg i bebibif mesa za tržište EU i svijeta, kao domaćih prerađivača mesa kao što je Gavrilović. Također iako su 
pojedine farme uništene ostala je infrastruktura, put, telefon, voda, struja i zemlja gdje se mogu izgraditi novi 
objekti. Gospodo iz Vlade, mijenjajte Upravu i Menadžment koji imaju samo konce da sebi obezbijede platu i 
naknadu koja je samo za Upravni odbor 800 KM i redovno se isplaćuje, iako su svi računi Agrokomerca blokirani, 
iako su hipoteke izvršene i jednostavno a već su preko osam godina u Upravi i dalje nastavljaju bez nekih jasnih 
ciljeva uništavanja Agrokomerca. 
Hvala lijepa. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Tomislav Mandić Još prošle godine na sjednici ovog Doma uputio sam pitanje Federalnom ministarstvu prometa i komunikacija, kao i 
tadašnjoj Upravi JP Autoceste Federacije da navedu razloge zbog kojih se odluke u ovom Javnom poduzeću 
donose izvan svih razumnih rokova, a neke odluke se uopće ne donose, te da svojim propustima i nečinjenjem 
otežavaju rad poduzećima koja za javne novce vrše usluge, izvode radove ili prodaje proizvode? Na istoj sjednici 
predočena je i informacija da su Federalno ministarstvo prometa i komunikacija, kao i Federalno ministarstvo 
pravde upućeni zahtjevi za vršenje upravnog inspekcijskog nadzora nad radom ovog Javnog poduzeća pošto se 
već i tada sumnjalo u neke malverzacije propuste. No, do danas nisam dobio odgovor na ovo pitanje, niti su ovom 
Domu prezentirani rezultati inspekcijskih nadzora ako su ikako izvršeni. I tada sam bio uvjerenja da netko namjerno 
opstruira hercegovačke projekte a sada nemam sumnje da je ovo sve što se događa s namjerom i vrlo dobro 
smišljeno.  
S obzirom da Uprava ovog poduzeća i dalje opstruira donošenje odluka važnih za poslovanje drugih gospodarskih 
subjekata, te s obzirom da je Odlukom Vlade 29. Travnja ove godine Uprava JP Autoceste Federacije dobila i jasne 
instrukcije u pogledu vođenja i okončanja tenderskih procedura za izbor izvođača na gradnji južnog dijela autoceste 
od Počitelja do Zvirovića. Međutim, do danas još ništa nije poduzeto.  
U odgovoru na moje pitanje koje sam postavio na sjednici 08. Travnja direktor JP Autoceste je kao glavni razlog 
neizbora izvođača na jugu naveo problem nezavršene eksproprijacije, tj. izvlaštenja, te odgovornost preusmjerio na 
općinske službe u Čapljini. Imao je vjetar u leđa od Vlade, ponovno opstrukcija.  
Pazite sada, znači kada se uzme u obzir da izvođač radova na dionici autoceste obilaznice Zenica izabran prije 
više od tri mjeseca, te da na tom dijelu također nije izvršena eksproprijacija izvlaštenje, a nije jasno definiran ni 
financijski okvir. Ne mogu se oteti dojmu da se namjerno opstruira izgradnja autoceste kroz Hercegovinu.  
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I ponavljam vam, netko očigledno namjerno minira projekte u Hercegovini, a taj netko će vjerujte kad-tad i 
odgovarati.  
Pa zato ponovno tražim da se nadležna ministarstva uključe u nadzor rada Uprave JP Autoceste, a ovo pričam iz 
razloga što predstoji potvrda novih članova Uprave i kako se ne bi ponavljale situacije koje nas prate evo više 
godina.  
I vjetujte neću odustati od istjerivanja istine na vidjelo pa makar taj netko bio iz mog koalicijskog tabora jer ovakva 
vrsta diskriminacije jednom joj se mora stati na kraj. 

23.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Zbog čega ne počinju radovi na izgradnji mosta na Koridoru Vc u Svilaju u Općini Odžak? Čini mi se da sam 
negdje pročitao informaciju da se s radovima trebalo početi u 5. Mjesecu ove godine. Puno puta su prolongirani i 
dogovoreni početci radova na tom mostu, pa se bojimo da nije sada neka igra na štetu ovog kraja koja traje 
godinama. Od 2010. Godine su trebali početi radovi na izgradnji ovog mosta. 

23.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Anes Osmanović Stoga pokrećem i delegatsku inicijativu da se u što kraćem roku započnu radovi na ovom najvažnijem projektu za 
Posavinu jer otvara ogromnu perspektivu u oblasti trgovine i gospodarstva ovog dijela Federacije BiH. 

23.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Damir Jukić Tražim od Lutrije BiH da mi dostavi kompletan popis, evidenciju gostovanja svih organizacija u TV emisiji 
Federalne televizije Bingo šou sa točnom adresom sjedišta organizacija za proteklih pet godina.  
Imam infromaciju da su pojedine organizacije, sportski klubovi, kulturno-umjetnička društva i drugi zakinuti za ovu 
ja ću reći privilegiju da budu gosti ove TV emisije i time ostvare financijsku pomoć u iznosu od šest do 10 tisuća 
KM. Najvjerovatnije što dolaze iz većinskih hrvatskih općina i gradova. Za primjer ću navesti sljedeće. Osobno sam 
dao 26.02.2010. godine kao dopredsjednik Rukometnog kluba Žepče uputio zahtjev ispred Rukometnog kluba 
Žepče za gostovanje i do dana danas nismo dobili odgovor za gostovanje u ovoj emisiji.  
Zauzvrat imam informacije da su u proteklom periodu pojedine organizacije i klubovi gostovali i ostvarili novčanu 
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podršku u više navrata dva, tri ili četiri puta. 
Hvala lijepa. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Vesna Saradžić Poslaničko pitanje se odnosi na firmu Solar invest iz Konjica. Naime, 05.07.2013. godine firma Solar invest d.o.o. 
Konjic po osnovu javnog konkursa firmi je dodijeljeno na korištenje građevinsko zemljište u dražavnom vlasništvu u 
Opštini Stolac. I tog dana je firma Solar invest krenula u pravcu realizacije proizvodnje solarne energije snage 150 
kW u gospodarskoj zoni Hodovo, a vrijednost investicije 700 hiljada KM. Znači, dobili su sve potrebne dozvole od 
Opštine Stolac, od Federalnog ministarstva energetike, rudarstva i industrije, operatora za obnovljive izvore 
energije. Potpisan je preduugovor sa operatorom i 2018. Godine stupa na snagu povlaštena cijena. Od tada su 
prošle tri godine i dva mjeseca za sve ovo proteklo vrijeme obaveze prema državi su uredno izmirene a firma nije u 
funkciji jer nema priključka. Priključak košta 35 hiljada maraka i uopšte nije sporan. U istoj situaciji je još 12 firmi. 
Znači, samo je jedna djelatnost proizvodnja solarne energije i nije isključeno da Poreska uprava postavi pitanje da li 
je ovo nekakva fiktivna firma  
2/5 sk 
 
jer tri godine izmirivati troškove prema državi a ne biti u funkciji ne upućuje ni na šta drugo. Uzgred, investitori su 
stranci, firma iz Švajcarske. Toliko svi pričamo o Reformskoj agendi o povoljnijem poslovnom okruženju o 
privlačenju stranih investicija itd., i dešava nam se ovo što je zaista za rubriku „Vjerovali ili ne“, jer u javnom 
konkursu je bilo decidno navedeno da su obezbjeđeni svi infrastrukturni priključci a da će Opština Stolac 
obezbjediti asfaltni put i rasvjetu. Zato se s pravom nameće pitanje koje upućujem resornom Ministarstvu, 
operatoru i Opštini Stolac i naravno tražim iscrpan odgovor.  
Ko je odgovoran za nanesenu nenadoknadivu štetu investitoru? I kada će konačno firma Solar invest kao i ostalih 
12 dobiti priključak da bi mogli..da bi mogli krenuti sa proizvodnjom solarene energije. Zahvaljujem.. 

23.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Tražim da mi se dostavi sljedeći podaci za sva privredna društva uključujući Lutriju BiH od stupanja na snagu 
Zakona o igrama na sreću 02.07.2015. godine Zakona o fiskalnim sistemima 01.01.2010. godine. Koji su 
priređivaći igara na sreću fiskalizirani u skladu sa Zakonom o fiskalnim sistemima te da li postoji iko ko nije 
fiskaliziran i po kojem osnovu. Koji su sve priređivaći vrste igara uvezani ...Porezne uprave kroz aplikaciju spom te 
koje vrste igara priređuju, tko priređuje i ko ima  
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odobrenje za priređivanje igara na sreću putem interneta. Da mi se dostave podaci po vrstama igara, kladionice 
ERG internnet kasina, automat kluba, i klasične igre po priređivaću prikazati bruto uplatu, bruto isplatu i sve 
plaćene naknade i poreze kao i doprinose. Pod tim se podrazumjeva naknada za izdavanje i produženje odobrenja 
za otvaranje novih lokacija za preseljenje plaćeni paušali, porez na dobitke naknade za uplatu i porez na dobit. 
Takođe da se dostavi da li Lutrija BiH ima saradnju i potpisan ugovor o poslovnoj saradnji domaći inostrani subjekti 
iz člana 27., i člana 28., i Zakona o igrama na sreću te ukoliko postoji izdata odobrenja za priređivanje tombole 
bingo u zatvorenom prostoru iz člana 68., Zakona o igrama na sreću od strane Porezne uprave da se navede kojim 
subjektima se radi. Drugo da nas u proceduru uputio Prijedlog Rezolucije Doma naroda Parlametna FBiH o osudi 
segregacije i diskriminacije obrazovnom sistemu BiH. Smatram da je Dom naroda najpouzdanije mjesto da 
Rezolucijom pošalje jasnu poruku kako je svaki oblik segregacije i diskriminacije u obrazovnom sistemu BiH 
neprihvatljiv posebno za zemlju koja ima vrlo jasno deklarisan javno  politički stav o konsenzusu kada su u pitanju 
vrijednosti na putu Evroskih integracija. Nažalost činjenice u društvu nas upotpunosti demantuju, tako da pored 
onoga što imamo u HNK-a  i SBK-a kada je u pitanj usistem dvije škole pod istim krovom koje je predmet već 
presuđenih sudskih odluka imamo nove trendove nastavka segregacijski procesa kao što je situacija koju imamo u 
Jajcu te sa boisanskim jezikom u RS. Rezoluciju ste svi dobili na meil, ja ću samo glavne dijelove Rezolucije 
predstaviti pozivajući se na univerzalnu deklaraciju Ujedinjenih nacija o ljudskim pravima konvenciju Ujedinjenih 
nacija o pravima djeteta i Evropska konvecija o zaštiti ljudskih prava i sloboda s protokolima Ustavu BiH i Ustava 
Federacije Zakon o zabrani diskriminacaije i okvirni Zakon o osnovnom i srednjem obrazovanju uvažavajući 
presudu Vrhovnog suda FBiH broj 58, 0 PS od 29.08.2014. godine te zastupajući princip da dijete treba da bude 
odgojeno u duhu mira dostajanstva tolerancije slobode jednakosti i solidarnosti. Uzimajući u obzir značaj i 
raznovrsnost tradicija kao zajedničkih kulturnih vrijednosti građana FBiH za zaštitu i skladni razvitak djeteta 
predlažemo u Rezoluciji da Dom naroda Parlametna Federacije pozove odgovorne institucije tijela organe političke 
subjekte ili pojedince na obustavu ukidanje napuštanje svih oblika djelovanja koje potiću na segregiranje ili 
diskriminisanje đaka u FBiH po bilo kojem osnovu. Takođe Dom naroda poziva sve relevantne činitelje unutar 
obrazovnog sistema u Federaciji na dosljednju primjenu zakonske regulative kojim je zabranjen svaki oblik 
disegregacije i diskriminacije djece uz poštivanje individualni i kolektivnih prava i osiguranje dostupnosti i znanja iz 
oblasti jezika kulture nasljeđa svih građana i naroda u BiH u okvirima jedinsvenih nastavnih planova i programa. 
Dom naroda poziva misiju OSC-a u BiH i ured Visokog predstavnika da postupaju u skaldu sa svojim mandatima, 
te koristeći ustavna ovlaštenja poduzmu sve mjere kako bi praksa segregaciej diskriminacije kao ključna opasnost 
za osptanak i razvoj bosanskohercegovačkog društva kao pluralne tolerantne društvene zajednice bude dokinuta. 
Takođe Dom naroda Parlamenta Federacije apeluje i poziva Dom naroda i Zastupnički dom parlamentarne 
skupštine BiH da usvoje Rezoluciji o osudi segregacije i diskriminacije u obrazovnim sistemima u BiH osuđujući 
naročito protivustavnu praksu osporavanja prava na upotrebu naziva jezika u skladu sa Ustavom BiH u 
obrazovnom  
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sistemu RS oblika segregacije i diskriminacije osuđena ovom Rezolucijom te sve druge prepoznate oblike 
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segregacije i diskriminacije u obrazovnom sitemima u BiH. To je najvažniji dio Rezolucije. Ja bih zamolio ako 
postoji mogućnost naravno u skladu sa Poslovnikom uvrstimo ovu Rezoluciju ako je moguće kao zadnju tačku 
sjednice, ove sjednice koju imamo pred sobom. Zahvaljujem. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Emir Frašto Realizacija projekta uređenja rijeke Prače, izgradnja obala Utvrde u naseljima Prača i Hrenovica u opštini Pale 
Federacija koji se finansiraju kreditim sredsvima Svjetske banke, a zaduženi su Federalno ministarstvo 
poljoprovrede vodoprivrede i šumarstva opština i Agencija za vodno područje rijeke Save izazvali su 
nezadovoljstvo dijela građana što eksproprijacijom što poplavama i različitim nametnula različte dileme. Pa tražim 
da nam se dostavi od resornog Federalnog ministarstva poljoprivrede da nam dostavi dokumentaciju za Projekat 
izgradnje obale utvrde na rijeci Prači i procedure javnih nabavki za izvođenje radova uz kratak opis. Hvala. 

23.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Slobodan Tomić Imam izaslaničko pitanje uputiti Ministarstvu prometa, ali neću. Razlog, ja ću vas zamoliti da apelujete na sva 
ministarstva da nam odgovaraju na zastupnička pitanja i drugo apelujte kad nam odgovorite na zastupničko pitanje 
da nedovoljno ne razumijemo pitanje. Hvala lijepo. 

23.06.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Tomislav Mandić Dobar dan  i sve vas srdačno pozdravljam. Ja imam inicijativu i pitanje šta ja znam, dostavit ću vam na znanje, pa 
vi ćete odlučiti. Već  u više navrata sam postavljao pitanja u ovom domu koja se odnose na poslovanje i rad Javnog 
poduzeća Autoceste FBiH. Do sada nisam dobio nikakve konkretne odgovore pa ovog puta ponovo upućujem 
otvorena pitanja Javnom poduzeću Autocestama  FBiH, ali ih dostavljam na znanje predsjedniku Vlade, 
dopredsjednici, resornom ministru prometa i komunikacija, kao i vama pa vi ocjenite da li treba ovakav nesavjestan 
i drzak rad Javnog poduzeća Autoceste osuditi ili podržati. Da li je istina da je bivši generalni direktor Javnog 
poduzeća Autoceste Jasmin Bućo, postavljanjem visokih kvalifikacijskih kriterija za pred kvalifikacijske postupke za 
nastavak izgradnje Autoceste Buna - Počitelj – Donja Gračanica tunel Zenica namjerno onemogućio sudjelovanje u 
ovim postupcima za glavninu domaće građevinske operative. Pa su tek nakon upućenih dopisa i skretanja 
pozornosti EBRD-eu, od strane potencijalnih izvođaća izmjenjeni kvalifikacijski kriteriji, tako da je tek intervencijom 
IBRD-a omogućeno sudjelovanje i domaćim tvrtkama......tvrtkama da li je istina da na dionici autoceste Kopče-
Donja Gračanica, nastavak od obilaznice Zenica još uvijek nisu osigurana sredstva za financiranje projekta, a bivši 
direktor Bučo je 09.05.2016. godine sa izvođačem zaključio ugovor, upravo na zadnji dan svoga mandata. Ponuda 
za ovu dionicu je predana isti dan kad i ponude za autocestu kroz Hercegovinu, a ugovor je zaklječen prije 4 
mjeseca. Iako je od ukupno 107 milijuna eura kolika je vrijednost ugovora osigurano samo 60 milijuna eura koliko 
apsurda zaključuje se ugovor za koji nema ukupnog financijskog pokrića i tek 23.05.2016. godine Vijeće ministara 
BiH pokrenulo je inicijativu formiranja komisije za pregovore sa EBRD-om za kreditiranje nedostajućih 36 milijuna 
eura, a naspram toga za dionice autoceste kroz Hercegovinu za koje su sredstva osigurana još u studenom 2014. 
godine još uvijek nije završena procedura izbora izvođača. Koji su razlozi za ovakvo postupanje, ignoriranje i 
diskriminaciju to izgleda zna jedino gospodin Bučo. Javno poduzeće Autoceste Federacije BiH su za mandata 
Jasmina Buče u proceduri izbora izvođača za dionice autoceste kroz Hercegovinu već dva puta zahtijevale 
produžetke opcija ponuda i ponudbenih garancija pravdajući to svojom zauzetošću količinom projekata koji rade, a 
što se stvarno krije iza tako dugotrajnog postupka izbora izvođača radova na jugu zemlje to sam pitao i u prošla 
dva zastupnička pitanja, izlaganja na koja sam dobio neke paušalne uopćene odgovore ako se mogu tako i nazvati. 
Da li je to možda što se Jasminu Buči nije sviđao ponuđač koji je ponudio najpovoljniju cijenu za dionice u 
Hercegovini ili je nešto drugo to opet vjerojatno zna gospodin Bučo. Može li izračunati kolika je šteta prouzročena 
odugovlačenjem u postupku izbora izvođača kao i državi tako i lokalnoj zajednici i cijeloj regiji a posebno 
potencijalnim izvođačima jer se sa realizacijom ugovora trebalo krenuti prije više od pola godine a novci osigurani u 
studenom 2014. godine. 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

, iz Ureda za reviziju institucija Federacije BiH su u svom izvještaju upozorili na nepravilnost u vezi sa 
angažovanjem savjetnika, a kako su naveli u Vladi Federacije BiH tokom 2015. godine imenovana su dva 
savjetnika koja ne ispunjavaju uslove propisane Pravilnikom o unutrašnjoj organizaciji u dijelu potrebnih godina 
radnog staža. Stoga tražim da mi se dostavi spisak svih savjetnika u Vladi Federacije zaključno sa današnjim 
danom, njihovom stručnom spremom i svim ostalim uslovima koje je neophodno ispuniti u skladu sa Pravilnikom o 
unutrašnjoj organizaciji. Također tražim da mi se dostavi informacija ukoliko su isti imenovani u upravne i nadzorne 
odbore po odlukama Vlade Federacije. 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Nakon sjednice Vlade održane 25.08. u saopštenju je naznačeno kako će javnost biti detaljno informisana o 
privatizaciji. Da podsjetim i nas ovdje sve a i javnost, radilo se o zahtjevu predsjednika jedne od stranaka koalicije u 
kojoj traži da se izvrši obustava privatizacije Fabrike duhana Sarajevo. Tada je na Vladi zaključeno da će Ured 
premijera zajedno sa zamjenikom pripremiti objedinjenu informaciju vezano za postupak privatizacije FDS i drugih 
kompanije u kojim Federacije BiH je manjinski vlasnik, konkretno Sarajevo osiguranje i Bosnalijek. Činjenica je da 
bar po sjednicama dnevnog reda narednih vlada tu informaciju nismo mogli vidjeti da se našla na dnevnom redu, 
međutim imamo činjenicu da se danas po ko zna koji put u istoriji ove zemlje ponovila privatizacija na pljačkaški 
način. Putem berze FDS je  
3/3 sk 
 
prodana za mizeran novac i vjerovatno ova inforamcija nije ni predočena javnosti zbog činjenice koja bi pokazala 
da je ovo potpuno loš i katastrofalan na kraju vrlo upitno zakonit privatizacijski postupak koji se odradio putem 
berze.  
Radi javnosti moram navesti da je FDS vlasnik više firmi između ostalog i banaka. Da je ta ista Fabrika duhana 
između ostalog suvlasnik u Vakufskoj banci i određenih hotela kao što je Hotel u Srebrenici i na Vlašiću. 
Postavljam pitanje, da li je uopšte sačinjena ova informacija, ako je sačinjena zašti nije dostavljena javnosti? I 
također tražim da mi se dostavi i spisak svih planiranih privatizacija u ovoj godini sa jasno naznačenim modelom 
privatizacije, a da pomognem Vladi Federacije da ne napravi još jedan katastrofalan potez u narednom periodu s 

15.09.2016 
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obzirom da nam se već mjesecima predstavlja Sarajevo osiguranje kao nešto što se mora prodati jer je tamo 
katastrofalno stanje. Sarajevo osiguranje je ostvarilo 34,6 miliona maraka premije u sedam mjeseci 2016. godine, a 
činjenica je da je isplatilo 18,8 miliona maraka svojim osguranicima i klijentima po osnovu šteta po različitim 
vrstama osiguranja. A ono što je Vlada Federacije imala namjeru jeste da ga proda za puno manji iznos nego što 
su oni isplatili tih šteta, tako da nadam se da će taj bilans za druge firme u vlasništvu Federacije biti zasnovan na 
razumu i interesu prije svega ove zemlje Federacije u skladu sa Ustavom. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević Vlada Federacije na svojoj sjednici je dala saglasnost za donošenje Odluke ograničenja ovlaštenja izvršnom 
direktoru za distribuciju član Uprave JP Elektroprivreda da podsjetim javnost, radi se o onom slučaju kupovine 
radnih mjesta što je očigledno po meni vrlo nedvosmislena zloupotreba ovlasti. Ovom Odlukom predmetnom 
gospodinu prestaju sva ovlaštenja za predstavljanje i zastupanje Elektroprivrede, kao i druga ovlaštenja utvrđena 
Statutom iako je definisano da to može samo uraditi generalni direktor kada je u pitanju ono što je njegova 
nadležnost. Ovdje nije jasno zašto je Vlada Federacije reagovala čak i prije Nadzornog odbora? Posebno je 
interesantno obrazloženje gdje se pritvor karakteriše kao objektivna spriječenost obavljanja posla, iako je po 
Statutu definisano da automatski lice koje je objektivno spriječeno ne može obavljati navedenu funkciju, odnosno u 
datom momentu automatski gubi poziciju. 
Postavljam pitanje premijeru, na osnovu kojih zakonskih odredbi se ova Odluka našla na Vladi Federacije? Šta je 
motiv ovakve odluke Vlade? Da li ovo znači da se Vlada direktno stavila u zaštitu predmetne osobe, odnosno da li 
će prilikom izlaska iz pritvora ponovno obavljati funkciju izvršnog direktora u Elektroprivredi? 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Aner Žuljević I imam jedno nezadovoljstvo odgovorom, postavljao sam neka pitanja prema Poreznoj upravi vezano za igre na 
sreću. I nažalost, da li zbog mog možda formulisanog pitanja ili namjere nisam dobio baš odgovor onaj koji sam 
tražio, pa ponovno postavljam dopunu.  
Da li su sva fiskalna mjesta Lutrije BiH, odnosno da li su uplatna mjesta Lutrije BiH fiskalizirana i da li su sve igre 
koje se mogu organizovati po Zakonu o igrama na sreću u svim registrovanim privrednim subjektima uvezane sa 
aplikacijom u Poreznoj upravi? 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Dario Pušić Zašto se još uvjek ne isplaćuju poticaji iz 2014. godine konkretno po donesenim rješenjima za ruralni razvoj u 2014. 
godini u slučajevima gdje je obavljena kontrola od strane Federalne uprave za inspekcijske poslove i nisu 
konstatirane nepravilnosti? 
Molim da mi se navede zakonski temelj. Članak i stavak zakonskog akta po kojem se gore navedena rješenja 
blokiraju za isplatu u Federalnom ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva.  
Imajući u vidu da se konstantno isplaćuju poticaji za koje su rješenja o odobrenju donijeta u 2015. i 2016. godini.  
Molim da mi se pismeno dostavi odgovor. Hvala. 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Tomislav Mandić Da li je istina da na projektu izgradnje autoceste dionice Drivuša-Klopča-obilaznica Zenica ni na nakon dvije godine 
od zaključenja ugovora još uvijek nije završena tehnička dokumentacija po kojom bi se izvodili radovi. Ja li riječ o 
grubom kršenju obveza i dužnosti u ovom javnom poduzeću ili je riječ o namjernom destrukciji koju čine bivši 
generalni direktor Javnog poduzeća Autoceste FBiH gospodin Jasmin Bučo, to vi odlučite. Da li je Jasmin Bučo 
svjesno propustio odgovoriti sudu i osporiti privremenu mjeru Suda u Mostaru predloženu od jednog podizvođača 
na dionici Zvirovići-Kravice i tako dozvolio sprečavanje svih isplata i zadržanih sredstava u iznosu od oko 5 milijuna 
i 700 KM svim izvođačima i podizvođačima na toj dionici nakon isteka garantnog roka koji je, koji izlazi evo 
17.09.2016. godine, a ta je dionica puštena 17.09.2014. godine, znači dvije godine. Ima li to veze sa nedostatkom 
financijskih sredstava Javnog poduzeća Autoceste FBiH iako je ovaj projekt u Hercegovini završen, a da budžet 
planirani znači ugovoreni iznos nije niti potrošen dok je na nekim drugim dionicama u Bosni utrošak financijskih 
sredstava bitno premašio planirana financijska sredstva. 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Tomislav Mandić Da li je istina da su Javno poduzeće Autoceste na preporuku bivšeg generalnog direktora Jasmina Buče pokrenule 
postupak javne nabavke za odvjetničke usluge u vrijednosti preko 600 tisuća KM, a sve u cilju pokretanja 
arbitražnog spora protiv izvođača na projektu izgradnje autoceste od Zvirovića do Kravica. Valja naglasiti da na 
ranije spomenuti iznos treba dodati visoke troškove arbitražnih sudova a ishod je također nepouzdan. Ima li 
gospodin Bučo pravo planirati i trošiti ovoliko državnog novca za kako se čini svoje privatne osobne ratove. 
Znakovito je i to da se nekim drugim izvođačem radova na drugim dionicama  
2/2 pa 
 
autoceste ne predlaže pokretanje arbitražnih postupaka iako i na drugim dionicama postoje značajno veći 
financijski sporovi. Sad me zanima jesu li istinite špekulacije da je bivša uprava Javnog poduzeća Autoceste u 
mandatu gospodina Buče pokušala dodijeliti ugovore za izgradnju autoceste na jugu Hercegovine ponuđačima koji 
nisu dali najpovoljniju ponudu koristeći se raznim makinacijama u procesu evaluacije, a ako se ne varam radi se o 
nekim 10 do 11 milijuna KM, e sad me baš zanima kako i tko će to opravdati, a da sam na pravom tragu vidjećete 
sad od ovog mog narednog izlaganja. Koji su razlozi da novoimenovani Nadzorni odbor, ovo je jako zanimljivo, ovo 
stavlja točku na „i“, novoimenovani Nadzorni odbor odbija usvojiti razne odluke uprave Javnog poduzeća Autoceste 
pripremljene u mandatu gospodina Buče a posebno odluku o izboru ponuđača na dionicama na jugu Hercegovine 
a to je preduvjet bio za nastavak procesa dodjele ugovora i otpočinjanje radova. 
Sad ja vas pitam da li je ovo sve slučajno jer se kod svega prethodno navedenog radi ili o autocesti kroz 
Hercegovinu ili je izvođač hercegovačka firma ili je često obadvoje. Ja ću vam reći, gospodo draga, drage moje 
kolege, ovo sve što sam pitao je drska istina i drska pljačka našeg federalnog Proračuna i naših poreznih 
obveznika. Kome i kako mi možemo objasniti da poništavamo tendere najjeftinijim domaćim tvrtkama izvođačima i 
dajemo stranim izvođačima koji su skuplji 11 milijuna maraka i zapitajmo se još jednom da li sam s razlogom tražio 
dva puta u ovom Domu reviziju nad upravom Javnog poduzeća Autoceste Federacije BiH. Zahvaljujem. 
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Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Segmedina Srna - 
Bajramović 

Vlada Federacije je na svojoj sjednici 18. avgusta održanoj u Sarajevu donijela Uredbu kojom za federalne 
inspektore u Federalnoj upravi za inspekcijske poslove propisuje nošenje, osnovne karakteristike i način korištenja 
uniforme kao i prava i obaveze federalnih inspektora u vezi sa službenim odijelima. Konkretno interesuje me na 
bazi kojih procjena je donesena ovakva odluka i šta se konkretno istom želi postići. Uzimajući u obzir da se 
uniformisanjem inspektora faktički isti u javnosti potpuno razotkrivaju postavljam dodatno pitanje da li je razmišljano 
o činjenici da će navedeni potez smanjiti efikasnost istih tokom vršenja njihove nadležnosti na terenu i još nešto u 
skladu sa Poslovnikom o radu Doma naroda Parlamenta Federacije BiH podnosim inicijativu za izradu Nacrta 
zakona o  
2/3 pa 
 
komori arhitekata inženjera u graditeljstvu. U prilogu inicijative dostavljam inicijalni tekst Zakona kao osnovu za 
izradu Nacrta zakona koji je usaglašen sa Udruženjem za podršku formiranja komore arhitekata. Obrazloženje 
kratko: Udruženje za podršku formiranja komore arhitekata u BiH formirano je prije 6 godina uz učešće preko 
stotinu uglednih arhitekata, projektanata, osnivača udruženja s ciljem da u saradnji sa federalnim organima vlasti 
formira komoru arhitekata inženjera u građevinarstvu profesionalno strukovno udruženje koje prije svega treba da 
doprinese unapređenju i kvaliteti izgradnje prostora u našoj zemlji. Uz očuvanu prirodu jasno nam je to kvalitetno 
izgrađen prostor je temeljno pravo svakog čovjeka i preduslov kvalitetnog razvoja svakog društva. Visoka 
arhitektonska kvaliteta izgrađenog prostora je javni interes, ona nije rezultat slučajnosti već se stvara neposrednim, 
savjesnim i koordiniranim djelovanjem arhitektonske i svih drugih relevantnih struka uz visoku društvenu svijest i 
snažnu političku volju. Prepoznavši vrijednost i ulogu arhitekture u održivom razvoju formiranju komore arhitekata 
inženjera FBiH želi se promijeniti i unaprijediti postojeće stanje. S obzirom da se radi o zakonu koji ne traži nikakva 
dodatna finansijska sredstva već isključivo stvara uslove za institucionalno organizovanje strukovne komore nadam 
se da će moja inicijativa od Vlade biti prihvaćena te da ćemo uskoro na Domu imati razmatranje Nacrta zakona. 
Zahvaljujem. 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Vesna Saradžić Ja sam 23.06.na 14. sjednici Doma uputila inicijativu Direkciji za ceste FBiH gdje sam od nadležnih tražila da se 
obnove nazivi na tablama koje obilježavaju naseljena mjesta tačnija da se obnove ćirilični nazivi i to iz više razloga 
koje neću sada ponavljati opet. Nedugo poslije toga u medijima je osvanula informacija da su postavljene nove 
table ali ovaj put nazivi mjesta su napisani samo latiničnim pismom. Jedan od naslova u medijima je bio „vandali 
natjerali državu da krši zakon“. Pravilnik o saobraćajnim znakovima i signalizaciji na cestama u BiH u sklopu 
Zakona o osnovama sigurnosti saobraćaja na cestama u BiH u članu 3. navodi tačno način na koji se ispisuju 
nazivi u FBiH i RS-u, a zakoni se donose da bi se provodili ili bar bi tako trebalo da bude. Ja postavljam pitanje 
nadležnoj instituciji ali i svima nama koji sjedimo ovdje u ovom zakonodavnom tijelu znači li to ako nekom padne 
sutra možda napamet da prefarba, išara tablu na ovom zakonodavnom tijelu na federalnom Parlamentu da li će se 
isto tako postupiti odnosno da li će izostati adekvatan odgovor države. Naravno u cijeloj ovoj priči ćirilično pismo i 
nije tako bitno bar ne sa aspekta komunikacije ali je zato stvari važno nazvati pravim imenom i ne predstavljati se 
međunarodnim faktorima onim što u suštini nismo. Zahvaljujem. 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirko Batinić Prvo pitanje se odnosi na Vladu ukupno a tiče se prostora u kojem ja živim, tiče se prostora općine Travnik. 
Poznato je i ovom Domu da sam ja i postavljao zastupnička pitanja i djelovao amandmanski kad je u pitanju 
problematika Katoličkog školskog centra. To je problematika koja datira od 2006. godine, ustvari ono datira, 
odnosno datira znatno ranije odlukom tadašnjeg Doma za ljudska prava donešena je odluka da se čitav prostor 
Katoličkog školskog centra vrati vlasniku a to je Vrhbosanska nadbiskupija.  
Tadašnjim dogovorom između Vrhbosanske nadbiskupije kao i odlukom Doma za ljudska prava Vlada Federacije 
BiH preuzela je određene obveze koje ni do dandanas nisu ispoštovane. Ako se zna da je ta odluka suda odnosno 
Doma za ljudska prava donešena još 2006. godine pitam se... 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Mirko Batinić Drugo pitanje odnosi se na pitanje branitelja, odnosno odnosi se na Ministarstvo za braniteljska pitanja. Ja sam 
očekivao da će na 14. sjednici resorni ministar na određeni način prezentirajući ovu zakonsku regulativu koja je 
proizišla iz obveze Odluke Ustavnog suda spomenuti i ono što je bila obveza ovog Ministarstva, a to se odnosi na 
zaključke ovoga cijenjenog Doma koji su donešeni prije dvije godine u 6. mjesecu, malo više od dvije godine. 14 
zaključaka koji su spomenuti u raspravi našeg uvaženog kolege Ive Tadića koji je ovaj Dom donio čini mi se 
velikom većinom, a odnosi se na problematiku braniteljske populacije.  
Tražim od Ministarstva da mi u analitičkom obliku predoči šta je od ovih zaključaka realizirano, a odnosi se na prije 
svega na djelovanje revizijskih timova i svega onoga što je pobrojano u tim zaključcima. Ovih 14 zaključaka ja ih 
sada ne bih čitao, niti duljio priču ali tražim od Ministarstva iz prostog razloga da mi dostavi podatke o izdanim 
FMB1 obrascima, izdanim FMB2 obrascima analitički poredano za komponentu HVO, Armiju BiH i pripadnike 
bivšeg MUP-a.  
Koliko ih je izvedeno iz prava po da tako nazovem Zakonu koji je ona prošla Vlada donijela, a koji nije nikada 
stavljen izvan snage? Kada će konačno početi vraćanje u prava ovih ljudi? Ja sam i na toj sjednici prije dvije 
godine, a svjedoci su ove kolege koji su bili u tom sazivu govorio da su naši branitelji u ovim zakonskim rješenjima 
maltretirani, a trebali bi imati pošten pristup pravu da im se omogući zajamčena pravna sigurnost da na određeni 
pravni akt koji dobiju mogu uložiti i dobiti odgovarajući pravni lijek. Po ovom zakonito do sada nije bilo moguće i ja 
očekujem da Ministarstvo u analitičkom obliku kaže, odnosno dostavi informaciju šta je napravilo i što namjerava 
učiniti ako već nije učinilo da bi se ova problematika koja je bila aktualna i još uvijek je aktualna da bi se konačno 
riješila jer u međuvremenu moji susjedi kao i vaši vjerojatno suborci veliki broj od njih još nije dočekao da im se 
riješi njihov status na Vrhovnom sudu Federacije, kao što mnogi nisu ni u zdravstvenom stanju da više mogu 
pokrenuti bilo kakav oblik pravnog lijeka iz prostog razloga što su neki u međuvremenu umrli a neki su se teško 
razboljeli. Neki su u tako teškoj financijskoj situaciji da jednostavno ljudi nemaju sredstava da plate odvjetnicima da 

15.09.2016 
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napišu tužbu i iz tog razloga oči tih branitelja, a oni su branili ovu državu pa nije bitno u kojoj vojsci su bili jer 
Dejtonskim mirovnim sporazumom definirano je da svi  
3/2 sk 
 
uživamo ista prava kada je u pitanju vojna komponenta jedna, druga i treća. S pravom su kažem oči uprte u ovom 
Ministarstvo i očekuju konačno da se završi ta storija, da ne kažem o nezakonitom izvođenju iz prava. 
Hvala lijepa. 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Đuro Delić Prvo pitanje odnosi se, zašto vodozaštitni objekat nasipa Kopanice Općine Orašje smjer istok u duljini 5,5 km još 
nisu započeti radovi podizanja nasipa obrane od stogodišnjih voda rijeke Save u razini od 1,20 metara? 
Obrazloženje: 
Projekat je prioritet još 2015. godine i od velike važnosti i značaja za Srednju Posavinu, te život Posavljaka. Za 
vrijeme velikih poplava 2014. godine previsok vodostaj rijeke Save u dužini 100-tinjak metara je prelila i provalila 
nasip, te se izlila na istočni dio Općine Orašje Sava. Kako je nasip bio dosta niži od ostalog zapadnog dijela iz 
pravca Bosanskog Šamca, te nanijela ogromnu materijalnu štetu mještanima tih sela. Dubina izlivene savske vode 
je bila otprilike 3-4 metra u tim selima. Preventiva, da bi se takva kataklizma izbjegla potrebito je prioritetno 
rješavati sa tim projektom. Vrijednost tih radova iznosi oko 3,5 miliona maraka. Glavni projekt je urađen. Općina je 
imovinsko-pravne odnose riješila i građevinsku dozvolu izdala. 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Đuro Delić Zašto se ne ide u realizaciju izgradnje crpne stanice Vidovice na rijeci Savi kada postoji Glavni projekt izgradnje? 
Obrazloženje: 
Zemljani temeljni radovi urađeni su još 1991. godine, nedostaje kompletna izgradnja crpne stanice, građevinski i 
strojarski radovi. Ukupna vrijednost Projekta je oko milion i 500 tisuća maraka. Svi prateći objekti postoje, glavni 
razdjeli kanal, izljevni kanal, gravitacijski ispust kao i kompletno fundiranje crpne... 
Sjeverozapadni dio Distrikta Brčkog gdje se prostire u tom crpnom pojasu neizmjerno plodno obradivo 
poljoprivredno zemljište negdje oko tisuću i sedamsto pet hektara koje bi se zaštitilo od visokog vodostaja rijeke 
Save gdje bi crpna stanica imala funkciju reguliranja visine unutarnjih voda u ...hidromilijacijskom sustavu. 
Izgradnjom crpne stanice Vidovice slivno područje crpne stanice takozvane objede njive oranice osigurače se 
ravnomjernije i kvalitetnije reguliranje stanja ili visine unutarnjih voda u tom području. 
Iz razloga što se taj sustav djeli na slivno područje crpne stanice Đurići istočni dio i slivno područje zapadni dio 
crpne stanice Vidovici. Oba sliva imaju za ulogu zaštitu nizinskih poljoprivrednih i naseljenih prostora. Oko 41km 
kvadratni. Ima i ekonomsku opravdanost taj projekat. Toliko od mene hvala. 

15.09.2016 

Pitanje Dom naroda P 
FBiH 

Damir Jukić Kada će se promijeniti Akcijski plan Vlade Federacije Bosne i Hercegovine za povlaštene proizvođače električne 
odnosno solarne energije odnosno za stjecanje statusa privilegiranog proizvođača. Jer je kvota ovih postrojenja 
ispunjena do 2020. godine zbog čega mnogi investitori odustaju od tih investicija a prema mojim saznanjima brojni 
su poduzetnici zainteresirani za ove investicije. 
Napominejm da je perspektiva izgradnje solarnih elektrana u Bosni i Hercegovini svjetla, jer je svima nama poznat 
podatak da Bosna i Hercegovina ima duplo više sunčanih dana od Njemačke. Hvala lijepo. Molim pisani odgovor. 

15.09.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir Beganović Tunel 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir Beganović  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić Preduzece Interas - za upavljenje imovinom u zemlji i inostratnstvu 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić izmjene cijene plina 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić prepolovljena sredsva za prvo zapošljavanje 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić sprečavanje ulaska antifašista na izlestište kravice 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić novo zaduživanje za isplatu penzija 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Azra Hadžić strategija za mlade 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac deponija na području Buća Potok... 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić koliko je za 4 mjeseca neodržavanja sjednica isplaceno na ime plata i naknada 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Ilhan Bušatlić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić  08.11.2016 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmina Zubić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Arnaut  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Arnaut  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Arnaut  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Anela Šestić-
Begović 

 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Anela Šestić-
Begović 

 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mithat Karović  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elvir Karajbić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dženan Đonlagić terminali Dretelj 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dženan Đonlagić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dženan Đonlagić PD PFBIH je uvojio zaključak da Poreska uprava kvartalno dostavlja info o spisku dužnika 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dženan Đonlagić zahtjev da Klubovi poslania  dobiju prostorije za rad 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Muhamed 
Ibrahimović 

 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić održavanja tematske sjednice – Stanje u elektroenergetskom sektoru 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Suzana Franjka 
Galić 

isplata šete Šarac 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Suzana Franjka 
Galić 

isplata naknade od strane HEPa za korištenje Buškog jezera 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mensud Borović  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mensud Borović  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mensud Borović  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mensud Borović  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mensud Borović  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Almir Zulić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Almir Zulić  08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zukan Helez rad nezavisnog policijskog odbora 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Zukan Helez vojne vježbe na više lokacija u BIH 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina status zakona o energastkoj efikasnosti 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina uspostava evropske energetske zajednicu 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Faruk Ćupina BIH jedina nema operativni centar 112 08.11.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica uplata doprinosa u FBIH dugovanja 08.11.2016 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić kršenje Ustava i zakona i ljudskih prava - stigmatizacija Velike Kladuše 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Damir Mašić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mahir Mešalić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Nasir Beganović  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić promet vozila na GP Velika Kladuša 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Elma Đogić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Aiša Ćenanović  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Aiša Ćenanović  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Aiša Ćenanović  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Emina Mutap izgradnja elektroprenosne mreže na Željuši 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bajro Makić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bajro Makić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Bajro Makić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Grgić konkurs za povratnike u RS, sta je sa FBIH 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Grgić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mira Grgić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir Mesihović kada će biti upućen u proceduru Zakon o JPP 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Kasim Mulalić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Boris Barun  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Mirsad Topčagić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Rusmir Mesihović  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Kratina  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Dževad Adžem zakon o planiranju razvoja 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Kunovac  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Amra Haračić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić primjedba vezano skidanje sa d.reda Zakona o igrama na srecu - Ramiz Mesa - da li je bilo krsenja procedura 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Sanel Razić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasmin Kadić  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna Duraković čemu služi Fed min obrazovanja - vezano za Zakon o visokom obrazovanju u KS 13.12.2016 
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Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jasna Duraković  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Alma Arnaut napismeno 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica  13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Jusuf Bubica apeluje na poslovnicke procedure vezano za postivanje vremena za diskusiju 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo pitanje upučeno pismenim putem vezano za Zakon o privrednim društvima 13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo pitanje uručeno napimeno a vezano za Odluku o naknadama u UO i NO u agencijama FBIH i drugim institucijama 
radi uštede i racionalizacije utroška sredstava 

13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo pitanje uručeno pismenim putem - Koliko sredstava nedostaje Fondu PIO MIO FBI na mjesečnom i godišnjem 
nivou da bi se penzije isplaćivale redovno i na vrijeme 

13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo pitanje postavljeno u pismenoj formi - Kada će Vlada i resorno ministarstvo dostaviti PFBIH Stategiju zapošljavanja 
mladih 

13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo pitanje postavljeno u pismenoj formi - Kada će Vlada i resorno ministarstvo dostaviti PFBIH Zakon o koncesijama 
radi kvalitetnijeg prikupljanja sredstava od koncesije u FBIH 

13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo pitanje postavljeno u pismenoj formi - Kada će Vlada i resorno ministarstvo dostaviti PFBIH cjelovite izmjene 
Zakona o platama u FBIH u koji bi bile uključene sve agencije u FBIH a koje se finansiraju iz Budžeta FBIH 

13.12.2016 

Pitanje Predstavnički 
dom P FBiH 

Omer Škaljo pitanje postavljeno u pismenoj formi - Kada će Agencija za privatizaciju FBIH napraviti cjelovitu informaciju o 
pasivnom podbilansu u FBIH a odnosi se na imovinu u državama ex Jugoslavije a čiji vlasnici su predužeća iz FBIH 
ili FBIH 

13.12.2016 
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